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ΣΥΝΟ∆ΟΣ Γ'

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ       ΣΤ'

Παρασκευή 12 Μαρτίου 1999

Αθήνα, σήµερα στις 12 Μαρτίου 1999, ηµέρα Παρασκευή και ώρα
11.18',
συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτηρίου η
Βουλή σε ολοµέλεια, για να συνεδριάσει υπό την προεδρία του
Προέδρου αυτής κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗ.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ(Απόστολος Κακλαµάνης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.
Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις αναφορές
προς το Σώµα.
(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από το Γραµµατέα της Βουλής κ.
Παναγιώτη Φωτιάδη, Βουλευτή Περιφέρειας Αττικής, τα ακόλουθα:
"Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ
1) Ο Βουλευτής Βοιωτίας κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΠΑΣΙΑΚΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Αγροτικός Σύλλογος Νεοχωρακίου
Βοιωτίας ζητεί τον έλεγχο των προϊόντων που πωλούνται στις
Λαϊκές Αγορές.
2) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε προβλήµατα που
έχουν οι ∆ήµοι µε την ΕΥ∆ΑΠ.
3) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε φορολογικά θέµατα
των αγροτών.
4) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η κυρία Μαρία Στεφανάτου, κάτοικος
∆ράµας, ζητεί την επίλυση οικονοµικού και φορολογικού της
προβλήµατος µε τον ΟΓΑ.
5) Οι Βουλευτές κύριοι ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΜΥΡΛΗΣ - ΛΙΑΚΑΤΑΣ,
ΧΡΗΣΤΟΣ ΡΟΚΟΦΥΛΛΟΣ, ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΟΒΟΛΑΣ και
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΑΡΑΚΩΣΤΑΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο
Λαογραφικός Πολιτιστικός Σύλλογος Μεσολογγίου ζητεί την ίδρυση
"Παλαµαίας Ακαδηµίας" στο Μεσολόγγι.
6) Ο Βουλευτής Λακωνίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ∆ΑΒΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Νοµάρχης Αρκαδίας ζητεί την ίδρυση
Πανεπιστηµίου Πελοποννήσου µε έδρα την Τρίπολη Αρκαδίας.
7) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε αναφορά
µε την οποία η 'Ενωση Ξενοδόχων Νοµού Μαγνησίας ζητεί την
επίλυση συνταξιοδοτικού προβλήµατος των µελών της.
8) Ο Βουλευτής Βοιωτίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΤΣΙΜΠΑΡ∆ΗΣ κατέθεσε

αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Σχηµαταρίου Βοιωτίας ζητεί τη
συνέχιση της λειτουργίας της Επιθεώρησης Εργασίας στο
Σχηµατάρι Βοιωτίας.
9) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΠΕΤΡΟΣ ΚΑΤΣΙΛΙΕΡΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το Προσωπικό της Περιφερειακής ∆/νσης
Τοπικής Αυτοδιοίκησης και ∆ιοίκησης Νοµού Μεσσηνίας ζητεί να µη
µεταστεγασθεί η υπηρεσία τους.
10) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΠΕΤΡΟΣ ΚΑΤΣΙΛΙΕΡΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία οι ∆άσκαλοι που συµµετέχουν στο Κέντρο
Εξοµοίωσης Καλαµάτας ζητούν να τους καταβληθεί αποζηµίωση
1000 δρχ. ανά διδακτική ώρα.
11) Ο Βουλευτής Αιτωλ/νίας κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΜΥΡΛΗΣ - ΛΙΑΚΑΤΑΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία οι κύριοι Κ.Χρυσανθόπουλος και
Ε.Σιαµάς, αυτοκινητιστής ζητούν να τους χορηγηθεί άδεια
υπεραστικού λεωφορείου κλάσης Υ4 ή Υ1.
12) Ο Βουλευτής Αιτωλ/νίας κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΜΥΡΛΗΣ - ΛΙΑΚΑΤΑΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η κυρία Α.Πατσούρα, φοιτήτρια της
Ιατρικής Σχολής Λιέγης Βελγίου ζητεί τη µετεγγραφή της σε ελληνικό
Πανεπιστήµιο.
13) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Θρακών Νοµού Μαγνησίας ζητεί
τη χρηµατοδότηση της συνάντησης των Θρακικών Συλλόγων στην
Ιερά Μονή της Παναγίας Ξενιάς για τον εορτασµό των "Ελευθερίων
της Θράκης".
14) Ο Βουλευτής Βοιωτίας κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΠΑΣΙΑΚΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Θίσβης Βοιωτίας ζητεί να ενταχθεί
στο 3ο κοινοτικό πλαίσιο στήριξης η κατασκευή του οδικού δικτύου
Θήβας - Προδρόµου - Παραλίας Ζάλτσας Βοιωτίας.
15) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Προσωπικού
'Υδρευσης και Αποχέτευσης Ελλάδος ζητεί να µη µετοχοποιηθεί η
ΕΥ∆ΑΠ.
16) Ο Βουλευτής Θεσ/νίκης κ. ΣΤΥΛΙΑΝΟΣ ΠΑΠΑΘΕΜΕΛΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. ∆.Μητώλης, κάτοικος Κιλκίς,
ζητεί να αποχαρακτηρισθεί από διατηρητέα ιδιόκτητη οικία του στο
Κιλκίς.
17) Ο Βουλευτής Επικρατείας κ. ΠΑΡΑΣΚΕΥΑΣ
ΠΑΡΑΣΚΕΥΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Συνδι-
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κάτο Συγκολλητών Εργατοτεχνιτών και Υπαλλήλων Μετάλλου
Μακεδονίας - Θράκης ζητεί πληροφορίες σχετικά µε ασφαλιστικά
και συνταξιοδοτικά θέµατα των µεταλλεργατών.
18) Οι Βουλευτές κύριοι ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ και ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ
ΑΓΓΟΥΡΑΚΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία οι κάτοικοι
Λήµνου Νοµού Λέσβου καταγγέλλουν τη σύλληψη και µεταφορά
στην Τουρκία του Οτσαλάν.
19) Ο Βουλευτής Κοζάνης κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΦΙΛΙΠΠΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Νεάπολης της Επαρχίας
Βοϊου Νοµού Κοζάνης ζητεί την παραµονή του 15ου Τάγµατος
Υποστήριξης στην πόλη της Νεάπολης.
20) Οι Βουλευτές κύριοι ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΑΛΕΥΡΑΣ, ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ
ΤΣΟΒΟΛΑΣ και ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΗΜΑΡΑΣ κατέθεσαν αναφορά, µε την
οποία ο Σύλλογος "Το χαµόγελο του παιδιού", που εδρεύει στην
Ελλάδα και στην Κύπρο ζητεί να ληφθούν µέτρα για τη µέριµνα των
παιδιών που βρίσκονται εγκαταλελειµµένα στους δρόµους.
21) Οι Βουλευτές κύριοι ΦΩΤΗΣ ΚΟΥΒΕΛΗΣ, ΣΤΕΛΛΑ ΑΛΦΙΕΡΗ
και ΜΑΡΙΑ ∆ΑΜΑΝΑΚΗ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία το
Ψυχιατρικό Νοσοκοµείο Αττικής - Μονάδα Απεξάρτησης 18 ΑΝΩ
ζητεί την υπογραφή των συµβάσεων εργασίας 14 ειδικών
Θεραπευτών της Μονάδας.
22) Ο Βουλευτής Ροδόπης κ. ΜΟΥΣΤΑΦΑ ΜΟΥΣΤΑΦΑ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η 'Ενωση Αστυνοµικών Σωµατείων Νοµού
Ροδόπης ζητεί τον επαναπροσδιορισµό του έργου της Ελληνικής
Αστυνοµίας.
23) Ο Βουλευτής Ροδόπης κ. ΜΟΥΣΤΑΦΑ ΜΟΥΣΤΑΦΑ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία οι ∆ασικοί Συνεταιρισµοί Νοµού Ροδόπης
ζητούν να υλοτοµηθούν δένδρα που καταστράφηκαν από
κακοκαιρίες στο Νοµό Ροδόπης.
24) Οι Βουλευτές κύριοι ΠΕΤΡΟΣ ΚΟΥΝΑΛΑΚΗΣ και ΣΠΥΡΟΣ
∆ΑΝΕΛΛΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία το Σωµατείο
Ορυχείων - Σταθµών ∆ΕΗ - ΜΕΓΑΛΟΠΟΛΗΣ δηλώνει την αντίθεσή
του µε την ανάπτυξη ιδιωτικών ορυχείων.
25) Οι Βουλευτές κύριοι ΣΤΕΛΛΑ ΑΛΦΙΕΡΗ και ΜΟΥΣΤΑΦΑ
ΜΟΥΣΤΑΦΑ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία το Πανελλήνιο
Αναπηρικό Κίνηµα Κινητικών Πολιτών Αναπήρων, ζητεί την
αναπροσαρµογή των φοροαπαλλαγών των µελών του.
26) Ο Βουλευτής Αθηνών κ. ΦΩΤΗΣ ΚΟΥΒΕΛΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Εξωραϊστικός Σύλλογος "ΑΓΙΟΣ
ΙΩΑΝΝΗΣ" Αγίας Παρασκευής Αττικής διαφωνεί µε την επιφανειακή
χάραξη της Περιφερειακής Λεωφόρου Υµηττού.
27) Ο Βουλευτής Αθηνών κ. ΦΩΤΗΣ ΚΟΥΒΕΛΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος ∆ασκάλων και Νηπιαγωγών
Βάδης - Βυρτεµβέργης, η ΕΛΜΕ Βόρειας Ρηνανίας - Βεστφαλίας, ο
Σύλλογος Ελλήνων Εκπαιδευτικών Β.Ρ.Β. και η ΕΛΜΕ Βάδης
Βυρτεµβέργης ζητούν τα µέλη τους να συνεχίσουν να έχουν
υπηρεσιακά διαβατήρια.
28) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Χρήστος Παπαδόπουλος,
κάτοικος ∆ράµας, ζητεί τη διευθέτηση της συνταξιοδότησής του
προς τον ΟΓΑ.
29) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. ∆ηµήτριος Παντής, κάτοικος
∆ράµας, ζητεί τη διευθέτηση της συνταξιοδότησής του.
30) Οι Βουλευτές κύριοι ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΣΤΑΙΚΟΣ και ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ
ΤΣΟΒΟΛΑΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος ∆οµοκού
Φθιώτιδας ζητεί να ληφθούν τα απαραίτητα µέτρα για τη διατήρηση,
στελέχωση και εκσυγχρονισµό της ∆ηµόσιας Οικονοµικής
Υπηρεσίας ∆οµοκού.
Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ
1. Στην µε αριθµό 3387/204/3.11.98 ερώτηση δόθηκε µε το

υπ'αριθµ. 1788/27.11.98 έγγραφο από τον Υπουργό Εθνικής
Παιδείας και Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση και αίτηση κατάθεσης εγγράφων µε
αριθµό 3387/204/3.11.98 του Βουλευτή κ. Μ. Κεφαλογιάννη,
σχετικάµε αποδοχή από τη Ρουµανία της πρότασης του Ελληνικού
Υπουργείου Παιδείας για χορήγηση υποτροφίας κατά το
ακαδηµαϊκό έτος 1998-1999 στον υποψήφιο κ. ∆ετοράκη
Αλέξανδρο, σας πληροφορούµε τα ακόλουθα:
1. Το Υπουργεό Παιδείας µε το αριθµ. Φ.3/Β3/112/13.1.1998
έγγραφο είχε προτείνει στις Ρουµανικές αρχές τους παρακάτω
αναφερόµενους υποψηφίους υποτρόφους, µεταξύ των οποίων και
τον προαναφερόµενο ως τρίτο αναπληρωµατικό, για χορήγηση
υποτροφίας προπτυχιακών σπουδών µε βάση την αριθµ.
Φ.3/Β3/3990/22.10.1997 προκήρυξη και σύµφωνα µε το µορφωτικό
πρόγραµµα µεταξύ των δύο χωρών.
2. Στις 24.7.1998 µε το αριθµ. Φ.3/Β3/3784 υποµνηστικό
τηλεαντιγράφηµα ζητήσαµε από την Ελληνική Πρεσβεία στη
Ρουµανία να µας γνωρίσει, εάν οι εν λόγω προταθέντες Ελληνες
υποψήφιοι υπότροφοι για προπτυχιακές σπουδές είχαν τελικά γίνει
αποδεκτοί από τις αρµόδιες αρχές της Ρουµανίας.
3. Στις 25.7.1998 µε την αριθµ. 1445/3.7.98 ρηµατική διακοίνωση
της Πρεσβείας της Ρουµανίας στην Ελλάδα µας γνωστοποιήθηκε η
προσφορά από τοΥπουργείο Εξωτερικών της Ρουµανίας µιας
επιπλέον θέσης υποτροφίας σε 'Ελληνα υπήκοο για προπτυχιακές
σπουδές στην εν λόγω χώρα κατά το ακαδηµαϊκό έτος 1998-1999.
4. Με το αριθµ. Φ3/Β3/3832/28.7.1998 τηλεαντιγράφηµά µας προς
την Πρεσβεία της Ρουµανίας στην Ελλάδα προτείναµε για την
κάλυψη της εν λόγω επιπλέον προσφοράς την πρώτη
αναπληρωµατική Βεκκώντη Ζωή.
5. Με το αριθµ. Φ.413.3/1/59/ΑΣ 1100/179.1998 τηλεαντιγράφηµα η
Πρεσβεία της Ελλάδας στη Ρουµανία µας διαβίβασε την ριθµ.
37005/RD/16.9.98 ρηµατική διακοίνωση του Ρουµανικού
Υπουργείου Παιδείας, µε την οποία µας γνωστοποιείτο ότι, οι τρεις
προταθέντες τακτικοί υποψήφιοι υπότροφοι έγιναν δεκτοί από τις
αρµόδιες αρχές της χώρας, ενώ η κ. Βεκκώντη Ζωή, που είχε
προταθεί για την κάλυψη της προσφοράς, δεν γινόταν δεκτή µε το
αιτιολογικό ότι οι θέσεις υποτροφιών, που χορηγούνται µε βάση το
µορφωτικό πρόγραµµα, είναι µόνο τρεις (3).
6. ∆ύο εκ τω τριών προταθέντων τακτικών υποψηφίων υποτρόφων
µε τις από 11 και 14 Σεπτεµβρίου 1998 υπεύθυνες δηλώσεις τους,
µας ενηµέρωσαν ότι, παραιτούνται της υποτροφίας. 'Υστερα από
αυτό µε το αριθµ. Φ3/Β3/4660/23.9.98 τηλεαντιγράφηµά µας προς
την Ελληνική Πρεσβεία στο Βουκουρέστι ενηµερώσαµε ότι οι εν
λόγω υποψήφιοι δεν δέχθηκαν την υποτροφία τους, και αντ' αυτών
προτείναµε τους δύο πρώτους αναπληρωµατικούς και για την
κάλυψη της προσφερόµενης υποτροφίας, προτείναµε τον τρίτο
αναπληρωµατικό κ. ∆ετοράκη Αλέξανδρο.
7. 'Υστερα από την ερώτηση του συναδέλφου Βουλευτή κ. Κ.
Κεφαλογιάννη το ΥΠΕΠΘ ζήτησε από την Ελληνική Πρεσβεία στη
Ρουµανία να µας απαντήσει εγγράφως σχετικά µε το αν έγινε τελικά
δεκτός ο κ. ∆ετοράκης Αλέξανδρος.
8. Η Ελληνική Πρεσβεία µε το αριθµ. Φ.413.3/1/4616/ΑΣ
1379/16.11.98 τηλεαντιγράφηµα (το οποίο καταθέτουµε) µας
ενηµέρωσε ότι, η προσφορά υποτροφίας είχε ήδη χορηγηθεί σε
άλλο 'Ελληνα υποψήφιο.
Επισυνάπτουµε όλη τη σχετική αλληλογραφία για ενηµέρωση σας.

Ο Υπουργός
ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΑΡΣΕΝΗΣ"

Σηµ. Τα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης
Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων).
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2. Στην µε αριθµό 2087/72/8.9.98 ερώτηση/ ΑΚΕ δόθηκε µε το
υπ'αριθµ. 1426/27.11.98 έγγραφο από τον Υπουργό Εθνικής
Παιδείας και Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση και αίτηση κατάθεσης εγγράφων µε
αριθµό 2087/72/8.9.98 του Βουλευτή κ. Α. Κονταξή, σας
γνωρίζουµε τα ακόλουθα:
Το Υπουργείο Παιδείας διεβίβασε µε έγγραφό του αντίγραφο της
ανωτέρω ερώτησης και Α.Κ.Ε. στο Πάντειο Πανεπιστήµιο
Κοινωνικών και Πολιτικών Επιστηµών, προκειµένου να µας
ενηµερώσει επί των θεµάτων της αρµοδιότητάς του.
Το Πάντειο Πανεπιστήµιο Κοιωνικών και Πολιτικών Επιστηµών
απάντησε µε το έγγραφό του υπ' αριθ. πρωτ. 4742/18.11.98,
αντίγραφο του οποίου επισυνάπτουµε για ενηµέρωσή σας.

Ο Υπουργός
ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΑΡΣΕΝΗΣ"

Σηµ. Τα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης
Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων).
3. Στην µε αριθµό 3444/218/4.11.98 ερώτηση/ΑΚΕ δόθηκε µε το
υπ'αριθµ. 74/26.11.98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Οικονοµικών η
ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της υπ'αριθµ. 3444/218/4.11.98 ερώτησης και ΑΚΕ
που κατέθεσε ο Βουλευτής κ. Γ. Αλογοσκούφης αναφορικά µε τη
συµµετοχή του ∆ηµοσίου στο Μετοχικό Κεφάλαιο των ∆ΕΚΟ ως
αντάλλαγµα για επιχορηγήσεις από το Π.∆.Ε. και προγράµµατα της
Ε.Ε., σας γνωρίζουµε τα παρακάτω:
1. Στην παρ.2 του άρθρου 12 του ν.2469/97 (ΦΕΚ 38/97)
αναφέρεται ότι, επιχορηγήσεις του Γενικού Κρατικού
Προϋπολογισµού προς φορείς του δηµόσιου τοµέα, που
λειτουργούν µε τη µορφή ανωνύµων εταιρειών, δύνανται να
χορηγούνται µε αυξήσεις του Μετοχικού τους Κεφαλαίου και έκδοση
ίσης αξίας ονοµαστικών µετοχών. Αποτίµηση µετοχών δεν γίνεται.
Η ονοµαστική τους αξία, αν το Μ.Κ. είναι διαιρεµένο σε
περισσότερες της µιας των µετοχών είναι ίση µε την ονοµαστική
αξία των υφισταµένων µετοχών.
2. Το χαρτοφυλάκιο των µετοχών του Ελληνικού ∆ηµοσίου το
διαχειρίζεται το Υπουργείο Οικονοµικών και θεµατοφύλακας του
είναι κυρίως η Τράπεζα της Ελλάδος.
3. Τα ποσά των µετοχοποιούµενων επιχορηγήσεων διατίθενται για
τη χρηµατοδότηση επενδυτικών σχεδίων που έχουν ως σκοπό τον
εκσυγχρονισµό και την αναδιάρθρωση των επιχειρήσεων, πράγµα
το οποίο θα αυξήσει την απόδοσή τους και την κερδοφορία τους.

Ο Υφυπουργός
Ν. ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ"

4. Στην µε αριθµό 3472/5.11.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
2686/26.11.98 έγγραφο από τον Υπουργό Μεταφορών και
Επικοινωνιών η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης µε αριθµό 3472/5.11.98 που κατέθεσε
στη Βουλή ο Βουλευτής κ. Ε. Μπασιάκος, σχετικά µε την
κατασκευασθείσα 'Ανω ∆ιάβαση στην έξοδο του Σ.Σ. Οινόης της
σιδηροδροµικής γραµµής Αθηνών-Θεσσαλονίκης, σας διαβιβάζουµε
το σχετικό έγγραφο µε αρ. πρωτ. 172496/17.11.98 του ∆/ντος
Συµβούλου του Οργανισµού Σιδηροδρόµων Ελλάδος Α.Ε.

Ο Υπουργός
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ"

Σηµ. Τα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης
Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων).
5. Στην µε αριθµό 3473/5.11.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
2679/26.11.98 έγγραφο από τον Υπουργό Μεταφορών και
Επικοινωνιών η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της υπ' αριθµ. 3473/5.11.98 ερώτησης που
κατέθεσαν στη Βουλή οι Βουλευτές κύριοι Ι. Κουράκης, Θ.
Γεωργιάδης, Ι. Θωµόπουλος, Α. Σαατσόγλου και ∆. Τσετινές
σχετικά µε το ελάχιστο ποσό καταβολής κοµίστρου Ε.∆.Χ.,
αυτοκινήτων, ανά διαδροµή σας πληροφορούµε ότι σύµφωνα µε

την Β-17776/536/1998 (675 Β') απόφαση του ΥΠΜΕ, µε την οποία
έχει καθορισθεί το κόµιστρο των Ε.∆.Χ. δεν έχει προβλεφθεί
ελάχιστο ποσό αποζηµίωσης.

Ο Υπουργός
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ"

6. Στην µε αριθµό 3475/5.11.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
5164/26.11.98 έγγραφο από την Υπουργό Ανάπτυξης η ακόλουθη
απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης που κατατέθηκε στη Βουλή των
Ελλήνων από το Βουλευτή κ. Γ. Καρατζαφέρη , σας γνωρίζουµε τα
εξής:
1. Οι οφειλές των ξενοδοχειακών επιχειρήσεων στις Τράπεζες είναι
θέµα αρµοδιότητας του Υπουργείου Εθνικής Οικονοµίας.
2. 'Οσον αφορά το ξενοδοχειακό συγκρότηµα Πόρτο Καρράς έχει
περιέλθει στον έλεγχο της Εθνικής Τράπεζας η οποία καταβάλλει
προσπάθειες αναβίωσης της µονάδος.

Η Υπουργός
ΒΑΣΩ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

7. Στην µε αριθµό 3408/3.11.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
1793/27.11.98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 3408/3.11.98 της Βουλευτού
κ. Π. Φουντουκίδου σχετικά µε τη συνέχιση των έργων ανέγερσης
κτιρίου για στέγαση του ∆ηµοτικού Σχολείου Μεσηµερίου 'Εδεσσας,
σας γνωρίζουµε τα ακόλουθα:
'Υστερα από την αποκέντρωση του Προγράµµατος ∆ηµοσίων
Επενδύσεων, η ευθύνη για τη σύνταξη του προγράµµατος σχολικής
στέγης ανάγεται στην αποκλειστική αρµοδιότητα της Νοµαρχιακής
Αυτοδιοίκησης.
Το Νοµαρχιακό Συµβούλιο κάθε Νοµού αξιολογεί και ιεραρχεί τις
υπάρχουσες ανάγκες σχολικής στέγης και εντάσσει στο Νοµαρχιακό
Πρόγραµµα τις πιο επείγουσες, χωρίς την παρέµβαση του
Υπουργείου Παιδείας.
Ο Ο.Σ.Κ. από το τρέχον έτος 1998 έχει την αρµοδιότητα της
κατανοµής των πιστώσεων του Π.∆.Ε. στις Νοµαρχιακές
Αυτοδιοικήσεις για οικόπεδα και κατασκευές και στους Ο.Τ.Α. για τις
επισκευές και συντηρήσεις των διδακτηρίων Α/βάθµιας και
Β/βάθµιας Εκπ/σης.
Οι εγκεκριµένες πιστώσεις της ΣΑΕ 041/5 του Ο.Σ.Κ. για τη
Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση Πέλλας για το 1998, από το Εθνικό
Π.∆.Ε. ανέρχονται στα εξής ποσά:
Π.∆.Ε. (ΣΑΕ 047-ΣΑΕ 041/5)
Για κατασκευές-οικόπεδα 170.000.000 δρχ.
Για επισκευές-συντηρήσεις 80.000.000 δρχ.
Ως εκ τούτου το θέµα της χρηµατοδότησης για την κατασκευή
κτιρίου που θα στεγάσει το ∆ηµοτικό Σχολείο Μεσηµερίου 'Εδεσσας
είναι στην αρµοδιότητα της Νοµαρχιακής Αυτοδιοίκησης Πέλλας.

Ο Υφυπουργός
Ι. ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ"

8. Στην µε αριθµό 3781/12.11.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
1890/25.11.98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση 3781/12.11.1998 της Βουλευτού κ. Στ.
Αλφιέρη, σας γνωρίζουµε ότι σε θέµατα αποκλειστικής
αρµοδιότητας των δικαστηρίων το Υπουργείο Παιδείας δεν
επεµβαίνει.
Αυτό, ως γνωστόν, απορρέει από ρητή συνταγµατική επιταγή και
αποτελεί θεµελιώδη εγγύηση για την ανεξαρτησία της δικαιοσύνης.

Ο Υφυπουργός
Ι. ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ"
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9. Στην µε αριθµό 3458/5-11-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
20325/24-11-98 έγγραφο από την Υπουργό Ανάπτυξης η ακόλουθη
απάντηση:
"Σε απάντηση της υπ' αριθµ. 3458/5-11-98 ερώτησης του Βουλευτή
κ. Γ. Σαλαγκούδη, σας γνωρίζουµε τα εξής:
1. Αναφερόµενοι στο 'Εργο του Συστήµατος Μεταφοράς Φυσικού
Αερίου Υψηλής και Μέσης Πίεσης, το προϋπολογισθέν αρχικά
κόστος (προϋπολογισµός εγκεκριµένος το Νοέµβριο 1992) ήταν
326 δισ. δραχµές. Το τελικό κόστος (προϋπολογισµός εγκεκριµένος
το Νοέµβριο 1997) έχει διαµορφωθεί σε 429,6 δισ. δραχµές, ήτοι η
σχετική αύξηση έχει ανέλθει µετά από επτά έτη σε ποσοστό µόλις
30%.
Μέχρι σήµερα έχουν ανατεθεί συµβάσεις ύψους 72% του ολικού
προϋπολογισθέντος ποσού.
O τρέχων προϋπολογισµός του 'Εργου εµφανίζεται αυξηµένος σε
σχέση µε τον αρχικό προϋπολογισµό (του 1992), όµως θα πρέπει
να ληφθεί υπόψη ότι ο προϋπολογισµός του 1992 αφορούσε µόνο
την Α' φάση του 'Εργου και δεν περιελάµβανε τα ∆ίκτυα Μέσης
Πίεσης 10 επαρχιακών πόλεων, δεν περιελάµβανε 10 Μετρητικούς
/Ρυθµιστικούς Σταθµούς, δεν περιελάµβανε ορισµένους Κλάδους
Υψηλής Πίεσης καθώς και όλες τις συµπαροµαρτούσες
εγκαταστάσεις (π.χ. τηλεπικοινωνίες) και πρόσθετες
απαλλοτριώσεις γης για τα αναφερθέντα. Εποµένως η πραγµατική
υπέρβαση προϋπολογισµού µεταξύ 1992 και 1997 είναι της τάξεως
των 70 δισ. δρχ. (30%).
Σαν λόγους αυτής της υπέρβασης αναφέρουµε τα εξής:
α) Ο προϋπολογισµός 1992 αναφερόταν σε ένα χρονοδιάγραµµα
που προέβλεπε πέρας των έργων του Φ.Α. το Σεπτέµβριο 1995.
Είναι φανερό ότι η παράταση, για διαφόρους λόγους, του
χρονοδιαγράµµατος έχει άµεση επίδραση στο πραγµατικό κόστος
των έργων λόγω αναθεώρησης του δραχµικού µέρους και αλλαγής
των ισοτιµιών για το συναλλαγµατικό µέρος.
β) Για τον ίδιο λόγο (παράταση χρονοδιαγράµµατος) υπάρχει
αύξηση του κόστους για σχεδιασµό, επίβλεψη κατασκευής και
επιθεώρηση των έργων.
γ) Στα έργα της Ρεβυθούσας (∆εξαµενές Υ.Φ.Α. και Κρυογενικές
εγκαταστάσεις) αντιµετωπίσθηκαν απρόβλεπτες γεωλογικές
συνθήκες οι οποίες σε συνδυασµό µε πρόσθετες απαιτήσεις
αντισεισµικότητας των κατασκευών προκάλεσαν αύξηση του
κόστους.
δ) Κατά την κατασκευή των δικτύων Μέσης Πίεσης στην περιοχή
Αττικής αντιµετωπίσθηκαν δυσκολίες (που κατ' επέκταση είχαν σαν
αποτέλεσµα πρόσθετο κόστος) που δεν είχαν προβλεφθεί.
ε) Υπήρξε σηµαντική αύξηση της τιµής γης, κύρια σε ότι αφορά τους
Κλάδους Υψηλής Πίεσης Λαυρίου και Καβάλας, σε σχέση µε ό,τι
αρχικά είχε προϋπολογισθεί.
στ) Εν πάση περιπτώσει ο σηµερινός προϋπολογισµός του 'Εργου
αποτελεί εκτίµηση και πιστεύεται ότι υπάρχουν αντικείµενα στα
οποία είναι δυνατόν να υπάρξει εξοικονόµηση.
2. Στα ακόλουθα αναφέρονται οι καθυστερήσεις σε µήνες των
διαφόρων τµηµάτων του 'Εργου του Συστήµατος Μεταφοράς
Φυσικού Αερίου Υψηλής και Μέσης Πίεσης.
Εκτός παρένθεσης παρατίθενται οι καθυστερήσεις σε σχέση µε το
αρχικό χρονοδιάγραµµα του έτους 1992 και εντός παρένθεσης οι
καθυστερήσεις σε σχέση µε το αναθεωρηθέν το έτος 1994 νέο
επιχειρησιακό πρόγραµµα.
(Ο αστερίσκος δείχνει ότι το τµήµα αυτό του έργου δεν είχε
προβλεφθεί στο αντίστοιχο χρονοδιάγραµµα).
2.1 Κύριος Αγωγός Μεταφοράς Φυσικού Αερίου Υψηλής Πίεσης 10
(0)
2.2 Υποθαλάσσιο Τµήµα Αγωγού Μεταφοράς Φυσικού Αερίου 18
(4)
2.3 Κλάδος Μεταφοράς Φυσικού Αερίου Υψηλής Πίεσης 28 (18)
Κερατσινίου
2.4 Κλάδος Μεταφοράς Φυσικού Αερίου Υψηλής Πίεσης Λαυρίου
44 (27)
2.5 Κλάδος Μεταφοράς Φυσικού Αερίου Υψηλής Πίεσης Βόρειας 30
(13) Θεσσαλονίκης
2.6 Κλάδος Μεταφοράς Φυσικού Αερίου Υψηλής Πίεσης 38 (21)
Ανατολικής Θεσσαλονίκης
2.7 Κλάδος Μεταφοράς Φυσικού Αερίου Υψηλής Πίεσης Βόλου 38

(24)
2.8 Κλάδος Μεταφοράς Φυσικού Αερίου Υψηλής Πίεσης * (10)
Οινοφύτων
2.9 Κλάδος Μεταφοράς Φυσικού Αερίου Υψηλής Πίεσης Πλατέος *
(*) Ηµαθίας
2.1Ο Κλάδος Μεταφοράς Φυσικού Αερίου Υψηλής Πίεσης Καβάλας
* (*)
2.11 Κλάδος Μεταφοράς Φυσικού Αερίου Υψηλής Πίεσης * (*)
Κοµοτηνής 2.12 Μεθοριακός Μετρητικός Σταθµός 28 (15)
2.13 Κτίρια Λειτουργίας και Συντήρησης 10 (1)
2.14 Μετρητικοί / Ρυθµιστικοί Σταθµοί (19)50 (27)
2.15 Μετρητικοί / Ρυθµιστικοί Σταθµοί (10)* (20)
2.16 Λιµενικές Εγκαταστάσεις Τερµατικού Σταθµού Υγροποιηµένου
8 (0) Φυσικού Αερίου στην Νήσο Ρεβυθούσα
2.17 ∆εξαµενές Τερµατικού Σταθµού Υγροποιηµένου Φυσικού 50
(27) Αερίου στην Νήσο Ρεβυθούσα
2.18 Κρυογενικές Εγκαταστάσεις Τερµατικού Σταθµού 48 (14)
Υγροποιηµένου Φυσικού Αερίου στην Νήσο Ρεβυθούσα
2.19 Σύστηµα Τηλελειτουργίας (Τηλεχιρισµού - Τηλεµετρίας) 47 (15)
SCADΑ
2.20 Σύστηµα Σταθερών Τηλεπικοινωνιών 48 (14)
2.21 Σύστηµα Κινητών Τηλεπικοινωνιών 42 (15)
2.22 Εγκατάσταση Καλωδίου Οπτικών Ινών 48 (15)
2.23 ∆ίκτυο Μεταφοράς Φυσικού Αερίου Μέσης Πίεσης Λάρισας 19
(15)
2.24 ∆ίκτυο Μεταφοράς Φυσικού Αερίου Μέσης Πίεσης Βόλου 24
(11)
2.25 ∆ίκτυο Μεταφοράς Φυσικού Αερίου Μέσης Πίεσης Θριασίου 9
(8)
2.26 ∆ίκτυο Μεταφοράς Φυσικού Αερίου Μέσης Πίεσης22 (13)
Θεσσαλονίκης
2.27 ∆ίκτυο Μεταφοράς Φυσικού Αερίου Μέσης Πίεσης Οινοφύτων
* (4)
2.28 ∆ίκτυο Μεταφοράς Φυσικού Αερίου Μέσης Πίεσης Αθήνας 25
(13)
∆υτικό Α
2.29 ∆ίκτυο Μεταφοράς Φυσικού Αερίου Μέσης Πίεσης Αθήνας 40
(*) Βόρειο Α
2.30 Λοιπά (15) ∆ίκτυα Μεταφοράς Φυσικού Αερίου Μέσης Πίεσης *
(*)
3. Η τιµολογιακή πολιτική της ∆ΕΠΑ σχεδιάστηκε κατά τρόπον ώστε
να αντανακλά τις συνθήκες που επικρατούν στην αγορά,
λαµβάνοντας ιδιαίτερα υπ' όψη αυτές που επικρατούν ειδικά στη
φάση της αρχικής διείσδυσης, (νέα πηγή ενέργειας άγνωστη στην
Ελληνική αγορά, διστακτικότητα των καταναλωτών ως προς την
ασφάλεια τροφοδοσίας και την ασφάλεια χρήσης του φυσικού
αερίου, αλλά και ως προς ένα νέο µονοπωλιακό φορέα του
δηµοσίου, ανάγκη πραγµατοποίησης επενδύσεων από τις
βιοµηχανίες για µετατροπή του εξοπλισµού, επιστροφή του Ε.Φ.Κ.
στις εξαγωγικές βιοµηχανίες, εµπορική και πιστωτική πολιτική των
εταιρειών εµπορίας πεερελσιοειδών κλπ) και φυσικά τα κοστολογικά
στιχεία του αερίου (κόστος αγοράς, κόστος λειτουργίας, αποσβέσεις
κλπ)
Πιο συγκεκριµένα τα κριτήρια για τον καθορισµό µιας
ανταγωνιστικής τιµής φυσικού αερίου ελήφθησαν υπόψη οι τιµές
των ανταγωνιστικών καυσίµων, οι αποδόσεις των διαφόρων
τεχνολογιών, το απαιτούµενο κόστος επενδύσεων και λειτουργικών
εξόδων για την αξιοποίηση και εκµετάλλευση των ανταγωνιστικών
πηγών ενέργειας δηλαδή του µαζούτ κυρίως αλλά και του
υγραερίου (LPG) και του πετρελαίου θέρµανσης καθώς και η αρχή
ότι για να διεισδύσει ικανοποιητικά το φυσικό αέοιο στην Ελληνική
αγορά και να καλυφθούν οι συµβατικές υποχρεώσεις της ∆ΕΠΑ
προς τους προµηθευτές της θα πρέπει τιµή του φυσικού αερίου,
λαµβανοµένων υπόψιν των πλεονεκτηµάτων του χρήσης, να
ανταγωνίζεται τις τιµές των χρησιµοποιούµενων πηγών ενέργειας
σε κάθε εφαρµογή.
4. Παρατίθεται κατωτέρω η τιµολογιακή πολιτική της ∆ΕΠΑ:
Τιµολογιακή πολιτική στο βιοµηχανικό τοµέα
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την εφαρµογή της συγκεκριµένης τιµολογιακής πολιτικής:
α. Τα επίπεδα τιµών του φυσικού αερίου για βιοµηχανικούς
καταναλωτές βρίσκονται στο µέσο όρο των τιµών του αερίου στην
Ευρώπη.
β. Σε απόλυτες τιµές η προκύπτουσα τιµή του φυσικού αερίου για
βιοµηχανικούς καταναλωτές βρίσκεται περίπου στο επίπεδο της
τιµής του µαζούτ υψηλού θείου στην Ελλάδα.
γ. Σε περίπτωση µείωσης του Ειδικού Φόρου Κατανάλωσης στο
µαζούτ ισόποση µείωση περνά αυτόµατα και στις τιµές του φυσικού
αερίου προς τους βιοµηχανικούς καταναλωτές, σύµφωνα µε τους
όρους που υπάρχουν στις συµβάσεις πώλησης φυσικού αερίου.
Β) Τιµολόγηση φυσικού αεοίου στη ∆ΕΗ
Ο προσδιορισµός της τιµής πώλησης προς τη ∆ΕΗ γίνεται βάσει
του συστήµατος τιµολόγησης cost-plus ενώ προβλέπεται βάσει του
άρθρου 25 της σύµβασης µε τη ∆ΕΗ η επιστροφή σ' αυτήν κερδών
της ∆ΕΠΑ εφόσον τα κέρδη της ∆ΕΠΑ υπερβούν το 8%. Συνεπώς
δεν µπορούµε να αναφερόµεθα σε δήθεν υπερκέρδη της ∆ΕΠΑ.
Η τιµή πώλησης του φυσικού αερίου προς τη ∆ΕΗ καθορίζεται
βάσει του τύπου
Ρ =ΒΡ+∆Ρ
όπου
ΒΡ η τιµή προµήθειας φυσικού αερίου απο τη Ρωσία και την
Αλγερία σε ποσοστά 82% και 18% περίπου αντίστοιχα (ΒΡ σε
δολλάρια)
∆Ρ το περιθώριο που προσδιορίστηκε, ώστε να αντικατοπτρίζει το
κόστος µεταφοράς του φυσικού αερίου στις εγκαταστάσεις της ∆ΕΗ
(ανάκτηση κόστους επενδύσεων και λειτουργικό κόστος) καθώς και
την απόδοση των επενδεδυµένων κεφαλαίων
Η ανωτέρω τιµή αποτελείται από ένα δραχµικό και ένα
συναλλαγµατικό (δολλαριακό) µέρος.
Η επίδραση του δραχµικού µέρους στην τελική τιµή πώλησης κατά
την τελευταία τριετία κυµαίνεται στο 13-14% και του
συναλλαγµατικού σε 86-87%.
Η τιµή πώλησης προς τη ∆ΕΗ αναπροσαρµόζεται σε µεγάλο
ποσοστό (πάνω απο 85%) µε βάση συγκεκριµένους τύπους
αναπροσαρµογής, ακολουθώντας την εξέλιξη διαφόρων
παραµέτρων σηµαντικότερες των οποίων είναι
- Η διεθνής τιµή (CIF GΕΝΟΑ/LAVERA) του µαζούτ περιεκτικότητας
σε θείο 3,5% που επηρεάζει το 30-35% της τιµής
- Η διεθνής τιµή (CIF GΕΝΟΑ/LAVERA) του ντήζελ (Gasoil), που
επηρεάζει το 15% περίπου της τιµής
- Η διεθνής τιµή του Αργού πετρελαίου που επηρεάζει το 10% της
τιµής περίπου
- O αποπληθωριστής του ΑΕΠ της Ελλάδας που επηρεάζει το 10%
της τιµής περίπου
- Ο αποπληθωριστής του ΑΕΠ των ΗΠΑ, που επηρεάζει το 11% της
τιµής περίπου
Σηµαντική επίσης παράµετρος, που επηρεάζει καθοριστικά το
επίπεδο της τιµής του φυσικού αερίου για τη ∆ΕΗ, είναι η ισοτιµία
δολλαρίου-δραχµής κατά την ηµεροµηνία έκδοσης του λογαριασµού
φυσικού αερίου προς τη ∆ΕΗ.
γ) Τιµολόγηση Φυσικού αερίου στις µονάδες παραγωγής αµµωνίας
Η τιµή πώλησης φυσικού αερίου στις µονάδες παραγωγής
αµµωνίας προσδιορίζεται βάσει του συστήµατος τιµολόγησης cost-
plus, σύµφωνα µε τη ∆ιεθνή πρακτική και από τον τύπο
P= ΒΡ + ∆Ρ
όπου
ΒΡ η τιµή προµήθειας φυσικού αερίου από τη Ρωσία
∆Ρ το περιθώριο εκµετάλλευσης. Τα συγκεκριµένα περιθώρια
συµφωνήθηκαν έτσι ώστε να επιτρέπουν και στις βιοµηχανίες να
παράγουν αµµωνία σε συνθήκες ανταγωνιστικές σύµφωνα µε το
διεθνές περιβάλλον.
Τέλος, οι τιµές πώλησης φυσικού αερίου προς τις δύο επιχειρήσεις
εξαρτώνται από τη τιµή προµήθειας φυσικού αερίου , την ισοτιµία
δολλαρίου - δραχµής την ηµεροµηνία έκδοσης λογαριασµού

φυσικού αερίου και στην περίπτωση της ΕΚΟ από τις διεθνείς τιµές
αµµωνίας.
∆) Τιµολογιακή πολιτική στον οικιακό και εµπορικό τοµέα
Μετά την εξαγορά του δικτύου της ∆ΕΦΑ απο τη ∆ΕΠΑ που
πραγµατοποιήθηκε στις αρχές του τρέχοντος έτους κατ' επιταγή
των διατάξεων του Ν. 2364/95, η ∆ΕΠΑ είχε τις εξής τρείς
εναλλακτικές δυνατότητες:
α. Να ανακοινώσει ολοκληρωµένη τιµολογιακή πολιτική για τις
πωλήσεις του αερίου σε όλες τις κατηγορίες των πελατών του
αστικού τοµέα που θα τροφοδοτούνται απο δίκτυα διανοµής,
β. Να διατηρήσει τα υφιστάµενα µέχρι τότε τιµολόγια της ∆ΕΦΑ και
γ. Να προχωρήσει σε µείωση των τιµών της ∆ΕΦΑ χωρίς να
µεταβάλει την δοµή των υφισταµένων τιµολογίων της ∆ΕΦΑ.
Σύµφωνα µε το Ν. 2364/95 και τις τροποποιήσεις του, η ∆ΕΠΑ θα
έχει δραστηριότητα στον τοµέα της διανοµής αερίου µόνο κατά το
µεταβατικό διάστηµα µέχρι την ανάδειξη των ιδιωτών επενδυτών
στις ΕΠΑ.
Με αυτό το δεδοµένο κρίθηκε σκόπιµο να υιοθετηθεί η γ' ανωτέρω
εναλλακτική λύση ώστε να δοθεί η δυνατότητα στις ΕΠΑ και στους
επενδυτές που θα έχουν το managemment των εταιρειών αυτών να
καθορίσουν και να εφαρµόσουν απρόσκοπτα και χωρίς δεσµεύσεις
τα δικά τους τιµολόγια για τις διάφορες κατηγορίες καταναλωτών
φυσικού αερίου ώστε να πετύχουν τους εµπορικούς τους στόχους.
Πρόσφατα το ∆.Σ. της ∆ΕΠΑ λαµβάνοντας υπόψη την πτώση των
διεθνών τιµών των πετρελαιοειδών την µείωση του Ειδικού Φόρου
Κατανάλωσης στο πετρέλαιο θέρµανσης που αποφάσισε η
Κυβένρηση καθώς και τα επίπεδα της ισοτιµίας δραχµής -
δολλαρίου, όλους δηλαδή τους παράγοντες που διαµορφώνουν τις
λιανικές τιµές των πετρελαιοειδών στην χώρα µας, προχώρησε σε
µείωση των τιµών πώλησης του Φ.Α. για θέρµανση από 90 δρχ το
κ.µ. σε 70 δρχ το κ.µ. δηλαδή στα επίπεδα της τιµής του πετρελαίου
θέρµανσης.
∆ιευκρινίζεται ότι τα σηµερινά τιµολόγια του φυσικού αερίου για την
θέρµανση και γενικά για την αστική κατανάλωση έχουν προσωρινό
και µόνο χαρακτήρα (θα ισχύουν µόνο µέχρι την ίδρυση των ΕΠΑ)
και είναι σηµαντικά µειωµένα σε σχέση µε αυτά που εφάρµοζε η
πρώην ∆ΕΦ Α (ειδικά για το τιµολόγιο θέρµανσης οι τιµές του
αερίου έχουν µειωθεί περίπου στο ήµισυ ήτοι από 120 δρχ. το κ.µ.
στις 70 δρχ. το κ.µ.).
∆ιευκρινίζεται ακόµη ότι µε την ολοκλήρωση των διεθνών
διαγωνισµών και τη δραστηριοποιήση των ιδιωτών επενδυτών στις
ΕΠΑ, αναµένεται να ανακοινωθούν νέα τιµολόγια φυσικού αερίου
για κάθε µια κατηγορία αστικών καταναλωτών, τα οποία όπως
συµβαίνει διεθνώς θα είναι συνδεδεµένα και ανταγωνιστικά µε τις
υποκαθιστώµενες µορφές ενέργειας (ντίζελ, ηλεκτρική ενέργεια) και
θα παρέχουν επαρκή κίνητρα για την ταχεία διείσδυση του φυσικού
αερίου.
Συµπερασµατικά η τιµολογιακή πολιτική της ∆ΕΠΑ στον τοµέα των
µεγάλων πελατών:
1. Επιτρέπει ικανοποιητικά ποσοστά διείσδυσης λόγω της
ανταγωνιστικότητας της τιµής του φυσικού αερίου σε σχέση µε το
µαζούτ και τα άλλα καύσιµα που χρησιµοποιούνται από τις
βιοµηχανίες.
2, Εξασφαλίζει τη διάθεση σηµαντικών ποσοτήτων φυσικού αερίου
καλύπτοντας ταυτόχρονα τις υποχρεώσεις της Εταιρείας απέναντι
στους προµηθευτές αερίου
3. Εξασφαλίζει τη βιωσιµότητα της εταιρείας όπως προκύπτει απο
όλες τις µέχρι σήµερα µελέτες συµπεριλαµβανοµένων και αυτών
της ΕΤΒΑ για την ΕΤΕπ.
5. 'Οπως καθίσταται φανερό από όσα αναφέρθηκαν ανωτέρω το
κόστος των επενδύσεων αντανακλάται στα τιµολόγια των πολύ
µεγάλων πελατών (∆ΕΗ, ΒΦΛ, ΕΚΟ) λόγω ακριβώς του
συστήµατος τιµολόγησης που εφαρµόζεται (µέθοδος cost plus).
Οι  τιµές  του  αερίου  στη  βιοµηχανία  αν  και  προσδιορίζονται
από  διαφορετική  φιλοσοφία  τιµολόγησης  (µέθοδος  τιµολόγησης
στη  βάση  του  υποκαθιστώµενου  καυσίµου)  σηµειώνεται  ωστόσο
ότι  περιέχουν  στο  µικτό  περιθώριο  και  το  αντίστοιχο



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ    ΣΤ' - 12 ΜΑΡΤΙΟΥ 1999 5265

κόστος των επενδύσεων.
6. Η πρόσφατη µείωση της τιµής του Φ.Α. για θέρµανση από 90
δρχ το κ.µ. στις 70 δρχ το κ.µ. (προκειµένου να καταστεί
ανταγωνιστικό προς το πετρέλαιο θέρµανσης) είναι σαφές ότι θα
µειώσει τα έσοδα της ∆ΕΠΑ το 1999, πλην όµως η µείωση αυτή επι
του παρόντος είναι αµελητέα λόγω των µικρών ποσοτήτων που
προβλέπει να καταναλωθούν στη θέρµανση (υπολογίζονται
απώλειες της τάξης των 70 εκ. δραχµών περίπου σε σύνολο
εσόδων το 1999 που θα υπερβούν τα 50 δισ δραχµών.
7. Γενικά σηµειώνεται ότι η πτώση των διεθνών Τιµών του
πετρελαίου έχει τις πιο κάτω επιδράσεις:
α) Μείωση των τιµών προµήθειας του αερίου (άρα και µείωση των
εξόδων της ∆ΕΠΑ)
β) Μείωση των τελικών τιµών πώλησης του αερίου (άρα και µείωση
των εσόδων της ∆ΕΠΑ)
'Οπως προκύπτει από όλες τις µελέτες που έχουν γίνει µέχρι
σήµερα η βιωσιµότητα του έργου του Φ.Α. είναι ευαίσθητη ως προς
τις διεθνείς τιµές του αερίου, διασφαλίζεται όµως εφ' όσον
επιτευχθεί η διείσδυση του αερίου που έχει περιληφθεί στον
σχεδιασµό, ο οποίος µέχρι σήµερα είναι θετικός.
Προς αυτήν την κατεύθυνση και πέραν των µέχρι σήµερα
προσπαθειών της ∆ΕΠΑ είναι βέβαιο ότι θα συµβάλλει θετικά η
ίδρυση και δραστηριοποίηση των Εταιρειών Παροχής Αερίου
(ΕΠΑ), ο διαγωνισµός για τις οποίες βρίσκεται ήδη σε εξέλιξη και
εκτιµάται ότι θα υπάρξουν σύντοµα θετικές εξελίξεις, αν κρίνουµε
από το µέχρι σήµερα εκφρασθέν ενδιαφέρον ικανού αριθµού
διεθνώς αναγνωρισµένων Εταιριών Φυσικού Αερίου. Η εισαγωγή
του Φυσικού Αερίου από την Ιταλία και το Τουρκµενιστάν η οποία
ευρίσκεται στο στάδιο των µελετών προβλέπεται να γίνει από µεν
την Ιταλία το έτος 2002 από δε το Τουρκµενιστάν σε µη
προσδιορισµένο ακόµα χρόνο και πάντως ενωρίτερα από το 2008
οπότε και δεν θα επαρκούν οι ποσότητες του Ρωσικού Φυσικού
Αερίου. Επισηµαίνεται επίσης ότι οι αγωγοί αυτοί θα είναι
αµφίδροµοι δηλαδή θα µπορούν να εξάγουν φυσικό Αέριο, θα
συνδεθούν µε τα διευρωπαϊκά δίκτυα Φ.Α. έτσι ώστε η χώρα µας να
καταστεί σταυροδρόµι για την τροφοδότηση της Ευρώπης µε
Φυσικό Αέριο. Η ύπαρξη όµως εναλλακτικών προµηθευτών αερίου
συµβάλει εκτός απ' την ασφάλεια τροφοδοσίας και στον
ανταγωνισµό µεταξύ των µε συνέπεια να υπάρχουν καλύτερες τιµές
προµήθειας αερίου που αντανακλούν στη βιωσιµότητα του έργου.
8. Εσφαλµένως αναγράφεται στην ερώτηση του κυρίου Βουλευτού
ότι όπως αναγράφει στην Εφηµερίδα ΕΠΕΝ∆ΥΤΗΣ η ∆ΕΠΑ
εκτιµούσε τους Βιοµηχανικούς πελάτες της σε 1500. Το αληθές είναι
ότι οι 1500 αναγραφόµενοι πελάτες δεν είναι µόνο βιοµηχανικοί
αλλά και βιοτεχνικοί και εµπορικοί όπως αναφέρει και ο
ΕΠΕΝ∆ΥΤΗΣ. Ο αναγραφόµενος στο ίδιο άρθρο αριθµός των 35
συνδεδεµένων βιοµηχανιών σκοπίµως αποσυνδέεται µε τον
ανωτέρω αριθµό των 1500 πελατών ώστε να δηµιουργούνται
εσφαλµένες εντυπώσεις. Η αλήθεια είναι ότι ο συνολικός
συνδεδεµένος αριθµός Βιοµηχανικών, Βιοτεχνικών και Εµπορικών
επιχειρήσεων ανέρχεται σε 1848 (40 Βιοµηχανίες και 1809
Βιοτεχνίες - Εµπορικές Επιχειρήσεις) ήτοι έχει υπερκερασθεί ο
προβλεπόµενος αρχικός αριθµός των 1500 πελατών περισσότερο
από 20%.
Επισηµαίνεται ότι ο συνολικός αριθµός όλων των Βιοµηχανιών σε
Αθήνα, Θριάσιο, Θεσσαλονίκη, Λάρισα, Βόλο, Οινόφυτα και Πλατύ
Ηµαθίας ανέρχεται σε 487 µε συνολική δυνητική κατανάλωση 727
εκ. Νm3 ετησίως µε δυνατότητα όµως τροφοδοτήσεως 535 εκ. Νm3
ετησίως, ήτοι προβλεπόµενος βαθµός διείσδυσης 73,5% µε χρόνο
διεισδυτικότητος 6 έτη.
Μέχρι στιγµής έχουν συµβολαιοποιηθεί 270 εκ. Νm3 ετησίως, ήτοι
51% των προβλεποµένων ποσοτήτων µε χρόνο διεισδυτικότητας
µόνο 2 έτη και αυτό µε τις 40 µεγάλες βιοµηχανίες οι οποίες
απορροφούν όπως προαναφέρθηκε 51% των προβλεποµένων
ποσοτήτων Φ.Α. Οι υπόλοιπες βιοτεχνικές - βιοµηχανικές µονάδες
προβλέπεται να τροφοδοτηθούν, όπως συµβαίνει διεθνώς από τα

δίκτυα χαµηλής πίεσης που θα αναπτύξουν οι Ε.Π.Α.
Η Υπουργός

ΒΑΣΩ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"
10. Στην µε αριθµό 3369/2-11-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
20154/26-11-98 έγγραφο από την Υπουργό Ανάπτυξης η ακόλουθη
απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση 3369/2-11-98 του Βουλευτή κ. Ε.
Μπασιάκου, όσον αφορά θέµατα αρµοδιότητας του Υπουργείου
Ανάπτυξης, σας πληροφορούµε τα ακόλουθα:
1. Την τελευταία τετραετία η "ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΕΤΑΙΡΕΙΑ ΑΛΟΥΜΙΝΑΣ
Α.Ε." έχει εξαντλήσει τη διερεύνηση κάθε ρεαλιστικής δυνατότητας
ολοκλήρωσης του έργου σε συνεργασία µε την Ρωσική Κρατική
πλευρά αλλά και µε τα ιδιωτικοποιηθέντα Ρωσικά Εργοστάσια
Αλουµινίου.
Η τελευταία πάντως επικαιροποίηση της µελέτης βιωσιµότητας του
έργου που έγινε τον Μάρτιο 1998 από διεθνή µελετητικό
κατασκευαστικό οίκο έδειξε ότι, σύµφωνα µε τις επικρατούσες
προβλέψεις τιµών ΑΛΟΥΜΙΝΙΟΥ/ΑΛΟΥΜΙΝΑΣ για την προσεχή
10ετία το έργο δεν έχει ικανοποιητικές οικονοµικές προοπτικές.
Πάντως για την περίπτωση που για απολύτως αντικειµενικούς
λόγους, δεν καταστεί τελικά δυνατή η υλοποίηση του έργου, η πιο
πάνω εταιρεία και η ΕΤΒΑ, διερευνούν κάθε δυνατότητα
αξιοποίησης της διαµορφωµένης έκτασης και των υφιστάµενων
έργων υποδοµής στη Θίσβη, περιλαµβανοµένων φυσικά των
λιµενικών εγκαταστάσεων.
2. 'Οσον αφορά το ζήτηµα των χαµηλών τιµών του ελαιολάδου και
γενικότερα των αγροτοκτηνοτροφικών προϊόντων, σηµειώνεται ότι
οι τιµές των προϊόντων αυτών διαµορφώνονται ελεύθερα µε βάση
τους κανόνες προσφοράς - ζήτησης και υγιούς ανταγωνισµού, ενώ
το θέµα της ενίσχυσης του εισοδήµατος των αγροτοκτηνοτρόφων
της περιοχής ανήκει στις αρµοδιότητες του Υπουργείου Γεωργίας.
3. Ουδεµία επένδυση της ∆ΕΗ, από αυτές που έχει αναλάβει,
µετατέθηκε.

Η Υπουργός
ΒΑΣΩ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

11. Στην µε αριθµό 3486/5-11-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
20282/27-11-98 έγγραφο από την Υπουργό Ανάπτυξης η ακόλουθη
απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 3486/5.11.98 του Βουλευτή κ. ∆.
Πιπεργιά για την ανάγκη δηµιουργίας νέων γραµµών µεταφοράς
ηλεκτρικής ενέργειας στο εθνικό δίκτυο από τους αιολικούς
σταθµούς µεταφοράς που θα λειτουργήσουν στη νότια Εύβοια και
στο καθεστώς αδειοδότησης στην εν λόγω περιοχή στα πλαίσια του
Νόµου 2244/94, σας πληροφορούµε τα εξής:
Οι αρµόδιες υπηρεσίες της ∆ΕΗ έχουν συναινέσει µέχρι σήµερα
στην κατ'αρχή χορήγηση αδειών εγκατάστασης αιολικών σταθµών
συνολικής ισχύος 884 ΜW στη νότια Εύβοια ως προς τη
δυνατότητα απορρόφησης της ηλεκτρικής ισχύος µε την επιφύλαξη
τεχνικής δυνατότητας και κόστους διασύνδεσης µε το δίκτυο της
∆ΕΗ. Με δεδοµένο ότι η υπάρχουσα µοναδική γραµµή των 150 kV
έχει δυνατότητα µεταφοράς περί τα 150 ΜW καθίσταται φανερό ότι
στην περίπτωση που το ποσοστό υλοποίησης των εν λόγω
αιτήσεων υπερβεί τη δυναµικότητα αυτή, θα χρειαστεί ο
προγραµµατισµός και η κατασκευή συµπληρωµατικών έργων στη
γραµµή µεταφοράς υψηλής τάσης, η δαπάνη των οποίων δεν
βρίσκει νόµιµη βάση για επιβάρυνση της ∆ΕΗ. Για το λόγο αυτό το
θέµα θα αντιµετωπιστεί µε νοµοθετική ρύθµιση που θα περιληφθεί
στην αναµόρφωση του πλαισίου για την απελευθέρωση της αγοράς
ενέργειας.
Με  σκοπό  την  εγκατάσταση  αιολικών  σταθµών  παραγωγής
ηλεκτρικής  ενέργειας  στη  νότια  Εύβοια  έχουν  υποβληθεί  στο
Υπουργείο  Ανάπτυξης  αιτήσεις  από  32  επιχειρήσεις  για  µία  ή
περισσότερες  θέσεις  (συνηµµέ-νος  πίνακας  1)  και  έχουν
χορηγηθεί  άδειες  εγκατάστασης  σε  7  περιπτώσεις  (συνηµµέ-
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νος πίνακας 2).
'Οπως είναι γνωστό, στο άρθρο 1 της απόφασης του Υπουργού τ.
Βιοµηχανίας, Ενέργειας και Τεχνολογίας 8295/95 (ΦΕΚ 385 Β),
όπως τροποποποιήθηκε µεταγενέστερα (υπουργική Απόφαση
8860/98, ΦΕΚ 502 Β) προβλέπεται ότι η άδεια εγκατάστασης για
αιολικούς σταθµούς έχει διάρκεια δύο ετών µε δυνατότητα
ανανέωσης της για δύο ακόµη έτη. Η εν λόγω ανανέωση τελεί υπό
τη ρήτρα ανάκλησης σε περίπτωση εκτροπής του επενδυτή από το
χρονοδιάγραµµα υλοποίησης του έργου ή µη εµπρόθεσµης
υποβολής τριµηνιαίων εκθέσεων προόδου τούτου. Με δεδοµένο ότι
οι περισσότερες αιτήσεις υποβλήθηκαν µετά το 1995, γίνεται
φανερό ότι θέµα ανάκλησης θα τεθεί σε ορισµένες µόνο
περιπτώσεις για τις οποίες θα έχουν παραβιαστεί οι παραπάνω
προϋποθέσεις.

Η Υπουργός
ΒΑΣΩ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

Σηµ.: Τα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης
Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων).
12. Στην µε αριθµό 3590/9-11-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
19915/27-11-98 έγγραφο από την Υπουργό Ανάπτυξης η ακόλουθη
απάντηση:
"Απαντώντας στην 3590/9-11-98 ερώτηση που κατατέθηκε στη
Βουλή των Ελλήνων από τον Βουλευτή κ. Λ. Κουρή, σας
γνωρίζουµε τα εξής:
1. Η προκήρυξη για την πλήρωση διακοσίων (200) θέσεων
Τεχνικού Προσωπικού των κατηγοριών Πανεπιστηµιακής
Εκπαίδευσης, Τεχνολογικής Εκπαίδευσης και ∆ευτεροβάθµιας
Εκπαίδευσης (ΦΕΚ 76/98, Τεύχος Προκηρύξεων ΑΣΕΠ) έγινε
σύµφωνα µε τις διατάξεις του ν. 2190/94 όπως αυτός
τροποποιήθηκε και συµπληρώθηκε µε το ν. 2527/97, χωρίς
παρέκκλιση, υπό την εποπτεία και την τελική έγκριση του ΑΣΕΠ.
2. Ειδικότερα στις παρ. 4 εδάφιο α και παρ. 6 εδάφιο δ του άρθρου
3 του ν. 2527/97 εντοπιότητα υποψηφίων προβλέπεται
αποκλειστικά και µόνο για τους Νοµούς της θράκης και τα νησιά
των Νοµών Λέσβου, Χίου, Σάµου, Κυκλάδων, Καβάλας και
∆ωδεκανήσου.

Η Υπουργός
ΒΑΣΩ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

13. Στην µε αριθµό 3481/5-11-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
19914/27-11-98 έγγραφο από την Υπουργό Ανάπτυξης η ακόλουθη
απάντηση:
"Απαντώντας στην 3481/5-11-98 ερώτηση που κατατέθηκε στη
Βουλή των Ελλήνων από τον Βουλευτή κ. ∆. Πιπεργιά σας
γνωρίζουµε τα εξής:
1. Ο θεµιστοκλής ΠΕΠΠΑΣ του Γκίκα τοποθετήθηκε στην ∆ηµόσια
Επιχείρηση Ηλεκτρισµού ως ανάπηρος ειρηνικής περιόδου (άρθρο
18 του ν. 1043/80) µε την αριθµ. 2/07.02.86 απόφαση του Νοµάρχη
Ευβοίας και είναι η µοναδική περίπτωση ατόµου που τοποθετήθηκε
στη ∆ΕΗ µε τις διατάξεις του υπόψη νόµου.
Η ∆ΕΗ δεν προέβη στην άµεση πρόσληψή του και προσέφυγε στο
∆ευτεροβάθµιο Συµβούλιο του άρθρου 11 του Ν.∆. 2657/53 και στη
συνέχεια στα αρµόδια ∆ιοικητικά ∆ικαστήρια για την ανάκληση της
τοποθέτησης του, επειδή είχε υπερβεί το προβλεπόµενο από τον
ΚΚΠ/∆ΕΗ, όριο ηλικίας για πρόσληψη. Επειδή η έκδοση οριστικής
απόφασης από τα αρµόδια δικαστήρια θα καθυστερούσε, η ∆ΕΗ
προκειµένου να µην επιβαρύνεται για µεγάλο διάστηµα µε
αποδοχές υπερηµερίας, σε περίπτωση δικαίωσης του κ. ΠΕΠΠΑ,
έκρινε προτιµότερο να προβεί στην προσωρινή πρόσληψη του µε
την επιφύλαξη ότι θα απολυθεί σε περίπτωση δικαίωσης της ∆ΕΗ.
2. Στην παράγραφο 10 της σύµβασης εργασίας, που υπέγραψε ο
αναφερόµενος µε την Επιχείρηση, αναφέρεται ρητά ότι, "η παρούσα
σύµβαση είναι προσωρινή και θα διαρκέσει µέχρι την έκδοση
αµετάκλητης απόφασης από τα ∆ιοικητικά ∆ικαστήρια εν σχέσει µε
την εγκυρότητα ή όχι της πράξης τοποθετήσεως του Θ. ΠΕΠΠΑ
οπότε σε περίπτωση ακύρωσης της πράξεως λύεται αυτοδικαίως,
ως ούσης ορισµένου χρόνου, χωρίς αποζηµίωση και χωρίς

οποιαδήποτε άλλη διατύπωση, ενώ σε περίπτώση επικυρώσεως
της ο µισθωτός θα συνεχίσει να εργάζεται υπογράφων νέα
σύµβαση".
3. Κατόπιν τούτου είναι σαφές ότι το θέµα της µισθολογικής
προαγωγής του µισθωτού θα εξετασθεί εφόσον ο υπόψη δικαιωθεί
από τα δικαστήρια και παραµείνει οριστικά στην Επιχείρηση
δεδοµένου ότι δεν τίθεται θέµα προαγωγικής εξέλιξης του µισθωτού
προ της εντάξεως του στο τακτικό προσωπικό.

Η Υπουργός
ΒΑΣΩ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

14. Στην µε αριθµό 3555/6-11-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
20143/26-11-98 έγγραφο από την Υπουργό Ανάπτυξης η ακόλουθη
απάντηση:
"Σε απάντηση της 3555/6-11-98 ερώτησης, που κατέθεσε στη
Βουλή των Ελλήνων ο Βουλευτής κ. Σκρέκας, σας πληροφορούµε
τα εξής:
Η ∆ΕΠΑ αρχικά είχε προκηρύξει διεθνή διαγωνισµό µε αντικείµενο
τη Λειτουργία και Συντήρηση των Εγκαταστάσεων του Φυσικού
Αερίου για δύο έτη. Η διακήρυξη προέβλεπε, µεταξύ άλλων, την
ένταξη του προσωπικού της ∆/νσης Λειτουργίας και Συντήρησης
της ∆ΕΠΑ στην οργανωτική δοµή του Λειτουργού και Συντηρητή.
Επειδή όµως δεν προβλεπόταν από τις ισχύουσες διατάξεις η
δυνατότητα λειτουργίας των εγκαταστάσεων της ∆ΕΠΑ από τρίτους
και η ένταξη σ' αυτόν προσωπικού της ∆ΕΠΑ υπήρχε νοµικό
κώλυµα για τη διεξαγωγή του διαγωνισµού αυτού, µε αποτέλεσµα
να ακυρωθεί ο αρχικός διαγωνισµός και να επαναπροκηρυχθεί νέος
στις 29-12-97 µε αντικείµενο την Παροχή Υπηρεσιών Συµβούλου
για τη Λειτουργία και Συντήρηση των Εγκαταστάσεων. Στον εν λόγω
διαγωνισµό, προσήλθαν 11 Κοινοπραξίες ή Εταιρείες. Για το
επόµενο στάδιο του διαγωνισµού, προεπιλέγησαν οι εξής
Εταιρείες/Κοινοπραξίες.
1. GAZ DΕ FRAΝCΕ
2. Κ/Ξ ΑΚΤΩΡ-GΑSUΝΙΕ ΕΝGΕΙΝΕΕRΙΝG-INSTROMET
3. K/Ξ ΕΝRΟΝ-ΡΕΝSΡΕΝ
4. K/Ξ CΟΜΕRΙΝΤ-ΙRΕΜ
Οι υπόλοιπες εταιρείες αποκλείστηκαν διότι δεν πληρούσαν τους
όρους της ∆ιακήρυξης (π.χ. εµπειρία, τεχνικές προδιαγραφές,
αξιοπιστία, οργάνωση κλπ).
Οι ως άνω εταιρείες υπέβαλαν Τεχνικές και Οικονοµικές
προσφορές. Μετά το πέρας της Τεχνικής αξιολόγησης,
απορρίφθηκε η Κ/Ξ ΑΚΤΩΡ-Gasunie Εngineering-Ιnstrοmet, διότι
αρνήθηκε εκ των υστέρων να συµµορφωθεί µε τον όρο του
διαγωνισµού για εις ολόκληρο ευθύνη των µελών της Κοινοπραξίας.
Προκρίθηκαν δε και εκλήθησαν για το άνοιγµα των Οικονοµικών
Προσφορών οι Εταιρείες/Κοινοπραξίες:
1. GΑΖ DΕ FRAΝCΕ
2. ΕΝRΟΝ-ΡΕΝSΡΕΝ
3. CΟΜΕRΙΝΤ-ΙRΕΜ
Από όσα προκύπτουν από την προσφορά της Cοmerint, η εταιρεία
αυτή ανήκει στην Βελγική DΙΕΤSΜΑΝΝ (ποσοστό 85%) και δεν έχει
καµία σχέση µε την εταιρεία ΙΤΑLGΑS. Συνεπώς η ∆ΕΠΑ δεν
προσπαθεί να αποκλείσει εταιρείες λόγω ασυµβιβάστων των
δραστηριοτήτων τους µε άλλους διαγωνισµούς της αλλά και ούτε
έχουν αναληφθεί υποχρεώσεις της µε την Ιταλική ΕΝΙ για
παράδοση του έργου του Φ.Α. σ' αυτήν οι θυγατρικές της εταιρείες.
Η Αγγλική εταιρεία ΡΕΝSΡΕΝ ltd. συµµετέχει στον εν λόγω
διαγωνισµό ως µέλος της Κοινοπραξίας ΕΝRΟΝ/ΡΕΝSΡΕΝ.
Η ∆ΕΠΑ έχει αναθέσει στην ΡΕΝSΡΕΝ τη µελέτη της Μονάδας
Αφύγρανσης στο Στρυµονοχώρι µε συµβατικό τίµηµα 103 εκατ.
δρχ.
Η επιλογή της ΡΕΝSΡΕΝ έγινε µε βάση δύο παράγοντες:
α. Το χρονοδιάγραµµα υλοποίησης του έργου και
β. Την εµπειρία και γνώση του θέµατος
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'Οσον αφορά τον προϋπολογισµό του έργου πρέπει να σηµειωθεί
ότι το ποσό που περιλαµβανόταν στην εισήγηση του Ρrοject
Μanager του έργου του Ελληνικού Συστήµατος Φυσικού Αερίου,
προέκυψε από αναθεωρηµένη προσφορά και ήταν σε απόλυτη
συµφωνία -τηρουµένων των αναλογιών- µε την τιµή της µονάδας
αφύγρανσης που περιλαµβάνεται στη Σύµβαση της Κοινοπραξίας
για την κατασκευή του Μετρητικού Σταθµού Συνόρων σαν
προαιρετική (οptiοnal). Το ∆ιοικητικό Συµβούλιο της ∆ΕΠΑ Α.Ε.
έκρινε ότι, υπό συνθήκες ανταγωνισµού, θα ήταν δυνατόν το τίµηµα
να είναι της τάξεως του 1,6 δις δρχ.
Οι οικονοµικές προσφορές των ανωτέρω διαγωνιζοµένων
αποσφραγίσθηκαν στις 11-11-98 και αξιολογούνται από τις
υπηρεσίες της ∆ΕΠΑ και ουδεµία προσπάθεια έγινε για αποκλεισµό
της εταιρείας Gaz de France.
Η απόρριψη των άλλων εταιρειών έγινε για καθαρά τεχνικούς
λόγους και η διαφάνεια και το συµφέρον της ∆ΕΠΑ είναι να
συνεργάζεται µόνο µε άρτια τεχνικές εταιρείες, οι οποίες µπορούν ν'
ανταποκριθούν στο έργο τους.
Ουδέποτε παραβιάσθηκαν από τη ∆ΕΠΑ οι αρχές του υγιούς
ανταγωνισµού και ουδέποτε η διοίκησή της εφάρµοσε κριτήρια που
αποκλίνουν από αυτόν και την πλήρη διαφάνεια. Γι αυτό και µέχρι
σήµερα η ∆ΕΠΑ απολαµβάνει της εκτιµήσεως των Κοινοτικών
αρχών, αφού όλες οι µέχρι σήµερα "καταγγελίες" για παρόµοια
θέµατα έχουν πέσει στο κενό και έχουν δικαιωθεί όλες οι µέχρι
σήµερα ενέργειές της.

Η Υπουργός
ΒΑΣΩ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

15. Στην µε αριθµό 3398/3-11-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
19636/26-11-98 έγγραφο από την Υπουργό Ανάπτυξης η ακόλουθη
απάντηση:
"Σε απάντηση της 398/3.11.98 ερώτησης που κατέθεσε στη Βουλή
των Ελλήνων ο Βουλευτής κ. Καρατζαφέρης, σας πληροφορούµε τα
εξής:
Σύµφωνα µε το ν. 2364/95 και τις τροποποιήσεις του, η ∆ΕΠΑ έχει
δραστηριότητα στον τοµέα της διανοµής αερίου µόνο για το
µεταβατικό διάστηµα που ισχύει µέχρι την ανάδειξη των ιδιωτών
επενδυτών που θα συµµετάσχουν στις Εταιρίες Παροχής Αερίου
(ΕΠΑ), οι οποίες θα πραγµατοποιούν πλέον τις πωλήσεις Φ.Α. για
όλες τις κατηγορίες πελατών του αστικού τοµέα που θα
τροφοδοτούνται από δίκτυα διανοµής.
Μετά την εξαγορά του δικτύου της ∆ΕΦΑ από τη ∆ΕΠΑ, που
πραγµατοποιήθηκε στις αρχές του τρέχοντος έτους κατ' επιταγή
των διατάξεων του ν.2364/95, η ∆ΕΠΑ είχε τις εξής δυνατότητες:
(α) Να διατηρήσει τα υφιστάµενα µέχρι τότε τιµολόγια της ∆ΕΦΑ ή
(β) Να προχωρήσει σε µείωση των τιµών της ∆ΕΦΑ χωρίς να
µεταβάλει την δοµή των υφισταµένων τιµολογίων της ∆ΕΦΑ
αναµένοντας την εξέλιξη του διαγωνισµού για την σύσταση των
ΕΠΑ.
Με αυτό το δεδοµένο κρίθηκε σκόπιµο να υιοθετηθεί η β' ανωτέρω
εναλλακτική λύση ώστε να δοθεί η δυνατότητα στις ΕΠΑ και στους
επενδυτές που θα έχουν το management των εταιριών αυτών, να
καθορίσουν και να εφαρµόσουν απρόσκοπτα και χωρίς δεσµεύσεις
τα δικά τους τιµολόγια για τις διάφορες κατηγορίες καταναλωτών
φυσικού αερίου, ώστε να πετύχουν τους εµπορικούς τους στόχους.
Πρόσφατα το ∆.Σ. της ∆ΕΠΑ λαµβάνοντας υπ' όψη την πτώση των
διεθνών τιµών των πετρελαιοειδών, την µείωση του Ειδικού Φόρου
Κατανάλωσης στο πετρέλαιο θέρµανσης, καθώς και τα επίπεδα της
ισοτιµίας δραχµής-δολαρίου, όλους δηλαδή τους παράγοντες που
διαµορφώνουν τις λιανικές τιµές των πετρελαιοειδών στην χώρα
µας, προχώρησε σε µείωση των τιµών πώλησης του Φ.Α. για
θέρµανση από 90 δρχ. το κ.µ. σε 70 δρχ. το κ.µ., δηλαδή στα
επίπεδα της τιµής του πετρελαίου θέρµανσης.
∆ιευκρινίζεται, συνεπώς, ότι τα σηµερινά τιµολόγια του φυσικού
αερίου για την θέρµανση και γενικά για την αστική κατανάλωση,

έχουν προσωρινό και µόνο χαρακτήρα (θα ισχύουν µόνο µέχρι την
ίδρυση των ΕΠΑ) και είναι σηµαντικά µειωµένα σε σχέση µε αυτά
που εφάρµοζε η πρώην ∆ΕΦΑ (ειδικά για το τιµολόγιο θέρµανσης οι
τιµές του αερίου έχουν µειωθεί περίπου στο ήµισυ, ήτοι από 120
δρχ. το κ.µ. στις 70 δρχ. το κ.µ.).
∆ιευκρινίζεται ακόµα, ότι µε την ολοκλήρωση των διεθνών
διαγωνισµών και την δραστηριοποίηση των ιδιωτών επενδυτών στις
ΕΠΑ, αναµένεται να ανακοινωθούν νέα τιµολόγια φυσικού αερίου
για κάθε µια κατηγορία αστικών καταναλωτών και θα παρέχουν
επαρκή κίνητρα για την ταχεία διείσδυση του φυσικού αερίου.
Τέλος, σηµειώνεται ότι σήµερα, η ∆ΕΠΑ παραλαµβάνει και διαθέτει
στην αγορά ποσότητες φυσικού αερίου που φτάνουν τα 4
εκατοµµύρια κ.µ. ηµερησίως. Οι πωλήσεις Φ.Α. στην αγορά
αυξάνονται διαρκώς και για το 1999 προϋπολογίζονται ότι θα
φτάσουν συνολικά τα 1,6 δισεκατοµµύρια κ.µ. και τα έσοδα της
∆ΕΠΑ θα υπερβούν τα 55 δισ. δραχµές.
Από τα παραπάνω προκύπτει ότι η ∆ΕΠΑ όχι µόνο δεν είναι
προβληµατική, αλλά αντιθέτως τα οικονοµικά αποτελέσµατα για το
έτος 1998 προβλέπονται να είναι θετικά. Συγχρόνως έχουν ληφθεί
όλα τ' απαραίτητα µέτρα βραχυπρόθεσµα και µακρυπρόθεσµα για
την διείσδυση και ανταγωνιστικότητα του φυσικού αερίου µε τις
άλλες µορφές ενέργειας.

Η Υπουργός
ΒΑΣΩ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

16. Στην µε αριθµό 3442/4-11-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
19761/26-11-98 έγγραφο από την Υπουργό Ανάπτυξης η ακόλουθη
απάντηση:
"Σε απάντηση της 3442/4.11.98 ερώτησης, που κατέθεσε στη
Βουλή των Ελλήνων ο Βουλευτής κ. Γ. Σαλαγκούδης, σας
πληροφορούµε τα εξής:
Οι ερευνητικές προσπάθειες στην περιοχή της παραχώρησης δεν
έχουν εξαντληθεί. Μετά όµως τα πρόσφατα αρνητικά αποτελέσµατα
των δύο τελευταίων γεωτρήσεων, το µέγεθος των πιθανών
ερευνητικών στόχων που έχουν αποµείνει καθίσταται µικρότερο.
'Ετσι είναι πιθανό στον κόλπο της Καβάλας να ανακαλυφθούν
δορυφορικά κοιτάσµατα των υπαρχόντων, αλλά η δυνατότητα
εκµετάλλευσης τους θα εξαρτηθεί από το µέγεθός τους, τις
επικρατούσες κατά την ανακάλυψη τους τιµές αργού και τις
απαιτούµενες επενδύσεις.
Με τη β' τροποποιητική σύµβαση (Ν. 2159/93) του Ν. 98/75 η
Κοινοπραξία έλαβε από το 1993 επιπλέον ποσοστό επί των
ακαθαρίστων εσόδων. 'Οµως η από ετών σταδιακή πτώση της
παραγωγής, αλλά κύρια η ραγδαία ελάττωση των τιµών πώλησης
αργού του 1998, έχει καταστήσει την εκµετάλλευση αντιοικονοµική.
Σ' αυτό το οικονοµικό πλαίσιο, µέσα στο 1998, εκτελέστηκε
ερευνητικό πρόγραµµα µε την πραγµατοποίηση δύο ερευνητικών
γεωτρήσεων, που ήταν συνέχεια της σεισµικής διασκόπησης τριών
διαστάσεων που ολοκληρώθηκε το 1997. Περαιτέρω ερευνητικές
ενέργειες θα εξαρτηθούν από την εξέλιξη των τιµών αργού, την
αναδιοργάνωση της Κοινοπραξίας και από την αξιολόγηση των
πρόσφατων αρνητικών αποτελεσµάτων.
Τα ΕΛΛΗΝΙΚΑ ΠΕΤΡΕΛΑΙΑ συµµετέχοντας στα ∆εύτερα Τµήµατα
των περιοχών εκµετάλλευσης Πρίνου µε ποσοστό 35% και στις
περιοχές έρευνας µε ποσοστό 25%, θα συνεχίσουν τις
προσπάθειες µε τους άλλους µετόχους της παραχώρησης του Ν.
98/75 για την προώθηση των ερευνητικών δραστηριοτήτων, που θα
µπορούσαν να οδηγήσουν στην ανακάλυψη νέων κοιτασµάτων και
σε παράταση της παραγωγής των υπαρχόντων κοιτασµάτων.
Αν ληφθεί οριστική απόφαση διακοπής της παραγωγής, θα πρέπει
οι χερσαίες και θαλάσσιες εγκαταστάσεις να αποµακρυνθούν, εκτός
εάν µια µελλοντική σχετική προς αυτές τις εγκαταστάσεις
δραστηριότητα απαιτήσει τη διατήρηση ορισµένων εξ' αυτών.

Η Υπουργός
ΒΑΣΩ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"
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17. Στην µε αριθµό 3345/2-11-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
20084/25-11-98 έγγραφο από την Υπουργό Ανάπτυξης η ακόλουθη
απάντηση:
"Σε απάντηση της 3345/02.11.98 ερώτησης του Βουλευτή κ. Βασ.
Κορκολόπουλου, σας πληροφορούµε ότι:
Ο κοστολογικός έλεγχος στον κλάδο αγωγών και καλωδίων που
έχει αναλάβει ο Οίκος Συµβούλων KPMG Peat Marwick Kyriacou
δεν έχει ακόµα ολοκληρωθεί.
Η KPMG έκρινε ότι είναι αναγκαία η επέκταση του
χρονοδιαγράµµατος ολοκλήρωσης του έργου κατά τρεις µήνες,
χρονικό διάστηµα που θεωρεί απαραίτητο για την πραγµατοποίηση
όλων των απαιτούµενων ελέγχων.
Με βάση τα παραπάνω αναµένεται ότι εντός του προσεχούς
Ιανουαρίου 1999 θα ολοκληρωθεί το έργο της KPMG και θα
παραδοθούν στη ∆ΕΗ οι σχετικές εκθέσεις. Στη συνέχεια η ∆ΕΗ θα
προχωρήσει στην οριστικοποίηση των τιµών αγωγών και καλωδίων
λαµβάνοντας υπόψη τα αποτελέσµατα της παραπάνω έκθεσης.
Επισηµαίνεται ότι λόγω της σοβαρότητας του συγκεκριµένου έργου,
του αριθµού των ελεγχοµένων εταιριών, του πλήθους των
παραγόµενων προϊόντων, και προκειµένου να υπάρξει αξιόπιστη
εικόνα του πραγµατικού κόστους, δεν κρίθηκε σκόπιµο να
περιορισθεί το χρονικό διάστηµα, που ο Οίκος Συµβούλων έκρινε
επιβεβληµένο για την ολοκλήρωση του έργου.

Η Υπουργός
ΒΑΣΩ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

18. Στην µε αριθµό 3483/5-11-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
20086/25-11-98 έγγραφο από την Υπουργό Ανάπτυξης η ακόλουθη
απάντηση:
"Σε απάντηση της 3483/5.11.98 ερώτησης που κατατέθηκε στη
Βουλή των Ελλήνων από το Βουλευτή, κ. ∆. Πιπεργιά σας
γνωρίζουµε τα κάτωθι:
Η κοινότητα Μετοχίου του Ν. Ευβοίας ζήτησε στις 10.7.98 την
ηλεκτροδότηση του αθλητικού γηπέδου στο Μετόχι για την
πραγµατοποίηση της οποίας υπολογίστηκε η συµµετοχή της
Κοινότητας στο ποσό των 27.000 δρχ. πλέον ΦΠΑ 18%. Η
συµµετοχή αυτή, µαζί µε τις άλλες προϋποθέσεις ηλεκτροδότησης,
γνωστοποιήθηκαν εγγράφως στις 17.10.98, στην ενδιαφερόµενη
Κοινότητα, από την αρµόδια υπηρεσία της ∆ΕΗ της Περιοχής
Χαλκίδας.
Μέχρι σήµερα όµως δεν έχει εκδηλωθεί κανένα ενδιαφέρον για την
καταβολή της συµµετοχής και την κάλυψη των προϋποθέσεων για
την υπόψη ηλεκτροδότηση.

Η Υπουργός
ΒΑΣΩ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

19. Στην µε αριθµό 3484/5-11-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
20083/26-11-98 έγγραφο από την Υπουργό Ανάπτυξης η ακόλουθη
απάντηση:
"Σε απάντηση της 3484/5.11.98 ερώτησης που κατατέθηκε στη
Βουλή των Ελλήνων από το Βουλευτή κ. ∆. Πιπεργιά, σας
γνωρίζουµε τα κάτωθι:
Η ∆ΕΗ µετά τη θέση σε ισχύ της Οδηγίας 96/92 αποφάσισε το
Σεπτέµβριο του 1997 την εκπόνηση πενταετούς Αναπτυξιακού
Προγράµµατος για τη χρονική περίοδο 1998-2002, δεδοµένου ότι
από το Φεβρουάριο του 2001 ένα τµήµα της αγοράς ηλεκτρικής
ενέργειας της χώρας απελευθερώνεται όσον αφορά την επιλογή
προµηθευτή.
Υπό το πρίσµα των νέων ρυθµίσεων που θα ισχύσουν στον τοµέα
της ηλεκτρικής ενέργειας, ιδιαίτερα όσον αφορά την εισαγωγή
ανταγωνισµού αλλά και της ανάγκης να υλοποιηθούν οι δεσµεύσεις
που έχει αναλάβει η χώρα βάσει ∆ιεθνών Συνθηκών για την
αντιµετώπιση του φαινοµένου του θερµοκηπίου, µελετάται η
βέλτιστη ανάπτυξη του Συστήµατος Παραγωγής. Ειδικά για την
κατασκευή µονάδας στο Αλιβέρι, όπως έχουν ήδη απαντήσει στο
παρελθόν, η Επιχείρηση διερευνά µε προσοχή το θέµα του
καυσίµου που θα χρησιµοποιείται.
Σύµφωνα µε το σχεδιασµό αυτό και ειδικά όσον αφορά την
ενίσχυση της αξιόπιστης τροφοδοσίας της Αττικής, η ∆ΕΗ

κατασκεύασε την Τρίτη Γραµµή Βορρά-Νότου, η οποία πολύ
σύντοµα θ αρχίσει να λειτουργεί, µετά την κατασκευή του
αποµένοντος µικρού τµήµατος στο Κρυονέρι.
Επίσης ολοκληρώνεται σύντοµα το ΚΥΤ 400 KV Λαυρίου ενώ
προβλέπεται να ενταχθούν και το ΚΥΤ Αργυρούπολης και η Γραµµή
400 KV ΚΥΤ Λαυρίου - ΚΥΤ Αργυρούπολης.
Τα έργα αυτά ενισχύουν σηµαντικά το σύστηµα στην Αττική διότι
αφενός αυξάνουν σηµαντικά τη δυναµικότητα και την αξιοπιστία της
µεταφοράς ηλεκτρικής ενέργειας από Βορρά προς Νότο και
αφετέρου επιτρέπουν την έγχυση της ενέργειας που παράγουν οι
Μονάδες του Λαυρίου (Μικρό και Μεγάλο Λαύριο 570 MW και 180
MW αντίστοιχα εγκατεστηµένης ισχύος).
Επίσης σχετικά µε την ανάπτυξη του Συστήµατος Μεταφοράς σας
γνωρίζουµε ότι η ∆ΕΗ εκπονεί µελέτες, οι οποίες περιλαµβάνουν
και µελέτες ροής ισχύος και τάσεων για το ∆ιασυνδεδεµένο
Σύστηµα. Με τις µελέτες αυτές:
α) διερευνάται η ικανότητα του Συστήµατος να µεταφέρει µε
ασφάλεια την ισχύ των σταθµών παραγωγής στα κέντρα
κατανάλωσης τόσο για κανονικές όσο και για έκτακτες συνθήκες
λειτουργίας και
β) προγραµµατίζονται τα απαραίτητα έργα µεταφοράς ώστε να
επιτυγχάνεται η καλύτερη και οικονοµικότερη λειτουργία του
Συστήµατος.
Με βάση τα παραπάνω η ∆ΕΗ λαµβάνει όλα τα ενδεικνυόµενα
µέτρα για την ενίσχυση της αξιοπιστίας και την οµαλή λειτουργία του
Συστήµατος στην περιοχή της Αττικής.

Η Υπουργός
ΒΑΣΩ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

20. Στην µε αριθµό 3417/3-11-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
1795/27-11-98 έγγραφο από τον Υπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 3417/3-11-1998 του
Βουλευτή κ.Ν. Τσιαρτσιώνη, σας γνωρίζουµε τα εξής:
Ζούµε στην εποχή που η παγκοσµιοποίηση της αγοράς, οι
τεχνολογικές εξελίξεις, η επανάσταση στις επικοινωνίες και το
πέρασµα από την κοινωνία της πληροφορίας στην κοινωνία της
γνώσης αποτελούν κορυφαίες προκλήσεις για τη χώρα µας και
καθορίζουν το µέλλον της.
Οι προκλήσεις του 2000 µπορούν να αντιµετωπισθούν, µόνο αν
προετοιµασθούµε κατάλληλα. Για να δηµιουργήσουµε υποδοµή,
πρέπει να χτίσουµε, ένα σύστηµα εκπαίδευσης, που θα
προσαρµόζεται έγκαιρα και αποτελεσµατικά στις απαιτήσεις του
διεθνούς περιβάλλοντος και θα δηµιουργεί πολίτες µε βαθιά γνώση
και δεξιότητες συµβατές µε τις ανάγκες της οικονοµίας και της
κοινωνίας.
Σήµερα, προχωρούµε αποφασιστικά σε πραγµατικές τοµές σε όλες
τις βαθµίδες του εκπαιδευτικού µας συστήµατος, προκειµένου να
δηµιουργήσουµε ένα ανοικτό εκπαιδευτικό σύστηµα, µε ισχυρά
ανταγωνιστικά πλεονεκτήµατα.
Η Εκπαιδευτική Μεταρρύθµιση στηρίζεται στις εξής αρχές:
- Η εκπαίδευση πρέπει πρωτίστως να είναι δηµοκρατική.
- Να παρέχει ίσες ευκαιρίες σε όλους, µε στόχο την άρση των
ανισοτήτων.
- Να είναι δηµόσια και να παρέχεται δωρεάν.
- Να διευρύνει τις δυνατότητες επιλογής του πολίτη.
- Να είναι ανθρωποκεντρική και να καλλιεργεί τη γλώσσα και την
πολιτιστική µας παράδοση.
- Να παρέχει στο νέο άνθρωπο τη δυνατότητα να κατανοεί και να
αντιµετωπίζει τις συνεχείς µεταβολές του διεθνούς περιβάλλοντος,
ώστε να µπορεί να αναπτύσσεται ελεύθερα µέσα σε αυτό.
- Να επιδιώκει τη συνεχή ποιοτική αναβάθµιση της παιδείας των
πολιτών, την ανάπτυξη των ικανοτήτων τους και την απόκτηση
ευέλικτων δεξιοτήτων.
- Με την εκπαιδευτική µεταρρύθµιση καθιερώνουµε ένα
εκπαιδευτικό σύστηµα διευρυµένων επιλογών, που θα παρέχει
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ολοκληρωµένη και πολύπλευρη γνώση, θα καλλιεργεί την
ευαισθησία και την κριτική σκέψη, θα αναδεικνύει κλίσεις και
δεξιότητες, θα διαµορφώνει πολίτες ικανούς να ανταποκριθούν στις
προκλήσεις του 21ου αιώνα.
- Στοχεύουµε στη δηµιουργία µιας Παιδείας Ανοικτών Οριζόντων,
που θα απαντά σε πραγµατικές ανάγκες και που ως κέντρο της θα
έχει τον 'Ανθρωπο.
Η Εκπαιδευτική Μεταρρύθµιση επιφέρει σηµαντικές αλλαγές σε
όλες τις βαθµίδες, από την προσχολική αγωγή µέχρι την
τριτοβάθµια εκπαίδευση.
Ειδικότερα:
- Εισάγεται ο θεσµός του Ολοήµερου Νηπιαγωγείου και Ολοήµερου
∆ηµοτικού Σχολείου.
- Εφαρµόζεται το Ενιαίο Πλαίσιο Προγράµµατος Σπουδών για την
υποχρεωτική εκπαίδευση (∆ηµοτικό και Γυµνάσιο), ώστε να
διασφαλίζεται η ενότητα των µαθησιακών στόχων.
- Εισάγονται προγράµµατα Πρόσθετης ∆ιδακτικής Στήριξης και
∆ηµιουργικής Απασχόλησης, ώστε να ανταποκριθούµε στις ανάγκες
των παιδιών µε µαθησιακές δυσκολίες, καθώς και τα Σχολεία
∆εύτερης Ευκαιρίας ώστε να µπορέσουν και άτοµα άνω των 18
ετών να επανέλθουν και να ολοκληρώσουν την υποχρεωτική
εκπαίδευση.
- ∆ηµιουργείται το Ενιαίο Λύκειο, το οποίο καλείται να λειτουργήσει
ως αυτοτελής εκπαιδευτική βαθµίδα, παρέχοντας γενική παιδεία
υψηλού επιπέδου µέσα από σύγχρονα αναλυτικά προγράµµατα.
- Αναβαθµίζεται η Τεχνική - Επαγγελµατική Εκπαίδευση µε τη
δηµιουργία των Τεχνικών Επαγγελµατικών Εκπαιδευτηρίων που
περιλαµβάνουν µαθήµατα γενικής παιδείας και επαγγελµατικής
εξειδίκευσης αντίστοιχα των επαγγελµατικών τοµέων και
ειδικοτήτων, καθώς και εργαστηριακές εφαρµογές και πρακτική
άσκηση.
Ιδιαίτερα όσον αφορά στην Τριτοβάθµια Εκπαίδευση, οι αλλαγές
είναι σαρωτικές:
- Το 2000 καταργούνται οι Γενικές Εξετάσεις, ώστε να ανοιχτούν
διάπλατα οι πόρτες της Τριτοβάθµιας Εκπαίδευσης σε όλους
ανεξαιρέτως του 'Ελληνες πολίτες.
- Εισάγεται ο θεσµός της δια βίου εκπαίδευσης µε τα Προγράµµατα
Σπουδών Επιλογής και το Ανοιχτό Πανεπιστήµιο, ώστε να καλυφθεί
η ακόρεστη δίψα για µάθηση του σύγχρονου ανθρώπου.
- ∆ηµιουργούνται ως το 2000, 70 νέα Πανεπιστηµιακά Τµήµατα για
18.500 φοιτητές.
- ∆ηµιουργούνται τα Προγράµµατα Σπουδών Επιλογής στα
ΑΕΙ/ΤΕΙ, τα οποία θα είναι ανοικτά σε όλους τους πολίτες κάθε
ηλικίας.
Η διαδικασία της εκπαιδευτικής µεταρρύθµισης -και το έχω τονίσει
επανειληµµένα- έχει βάθος χρόνου. ∆εν πρόκειται να τελειώσει σε
ένα, σε δύο ή σε τρία χρόνια. Είναι µια διαδικασία, που θα πάρει
πολλά χρόνια. Αρχίσαµε όµως και προχωρούµε.
Φυσικά οι ριζικές αλλαγές στο εκπαιδευτικό σύστηµα θα
συναντήσουν και αντιδράσεις από οµάδες πολιτών, τα συµφέροντα
των οποίων θίγονται. Είναι λογικό αυτό. Θα συναντήσουν
αντιδράσεις από άτοµα ή οµάδες, που δεν κατανοούν το µήνυµα
των καιρών.
Αν και η εκπαιδευτική µεταρρύθµιση είναι ηλικίας µόνον ενός έτους,
πρέπει να αναφέρουµε ότι ήδη οµάδες, που αντιδρούσαν εδώ και
ένα χρόνο, έχουν αλλάξει θέση απέναντι στην εκπαιδευτική
µεταρρύθµιση. ∆εν έχει καµµία αµφιβολία ότι σύντοµα, ολόκληρη η
ελληνική κοινωνία θα στηρίξει την εκπαιδευτική µεταρρύθµιση, που
είναι θέµα των καιρών.

Ο Υπουργός
ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ∆. ΑΡΣΕΝΗΣ")

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): 'Εχω την τιµή να
ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο επικαίρων επερωτήσεων της
∆ευτέρας 15 Μαρτίου 1999.
Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου ('Αρθρο 130 παρ.2&3
Καν. Βουλής)
1. Η µε αριθµό 761/9.3.99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Λουκά Αποστολίδη προς
τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων, σχετικά µε τις
προθέσεις του Υπουργείου να καταργήσει το γραφείο Επιθεώρησης
Εργασίας στο Σχηµατάρι Βοιωτίας κλπ.
2. Η µε αριθµό 752/8.3.99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή της
Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Γεωργίου Τρυφωνίδη προς τον Υπουργό
Μεταφορών και Επικοινωνιών, σχετικά µε την αλλαγή του τρόπου
χρέωσης της αστικής µονάδας από τον Οργανισµό
Τηλεπικοινωνιών Ελλάδας.
3. Η µε αριθµό 767/10.3.99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Ορέστη Κολοζώφ προς τον
Υπουργό ∆ηµόσιας Τάξης, σχετικά µε δηµοσιεύµατα του Τύπου,
αναφερόµενα στη λήψη µέτρων ενάντια της δραστηριότητας του
ΡΚΚ στην Ευρώπη, τις θέσεις της ελληνικής Κυβέρνησης κλπ.
4. Η µε αριθµό 766/10.3.99 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού του
Συνασπισµού της Αριστεράς και της Προόδου κ. Ανδριανής Λουλέ
προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και ∆ηµοσίων
'Εργων, σχετικά µε την απόφαση της Ιεράς Συνόδου, για την
ανέγερση νέου µητροπολιτικού ναού στο τρίγωνο της Ριζαρείου.
5. Η µε αριθµό 763/10.3.99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
∆ηµοκρατικού Κοινωνικού Κινήµατος κ. Αναστασίου Ιντζέ προς την
Υπουργό Εσωτερικών, ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης,
σχετικά µε τη λήψη µέτρων, προκειµένου να αποπερατωθεί
εγκαίρως το τµήµα της εθνικής οδού Σερρών-Βουλγαρίας, από τον
κόµβο Στρυµονοχωρίου-Προµαχώνος.
Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ∆ευτέρου Κύκλου ('Αρθρο 130 παρ. 2
και 3 Καν.Βουλής)
1. Η µε αριθµό 753/8.3.99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Ιωάννη Καλαµακίδη, προς
τον Υπουργό Υγείας και Πρόνοιας, σχετικά µε τις προθέσεις του
Υπουργείου για την ανέγερση νέου νοσοκοµείου στη Χαλκίδα.
2. Η µε αριθµό 756/9.3.99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή της
Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Νικολάου Παπαφιλίππου προς την Υπουργό
Πολιτισµού, σχετικά µε την αποκατάσταση των ζηµιών, που
υπέστησαν από τους σεισµούς οι παλιές βυζαντινές και
µεταβυζαντινές εκκλησίες και µοναστήρια στους Νοµούς Κοζάνης
και Γρεβενών.
3. Η µε αριθµό 768/10.3.99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. ∆ηµητρίου Κωστόπουλου
προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων, σχετικά
µε τη λήψη µέτρων ασφάλειας και προστασίας των εργαζοµένων
στους χώρους εργασίας κλπ.
4. Η µε αριθµό 765/10.3.99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Συνασπισµού της Αριστεράς και της Προόδου κ. Σπυρίδωνος
∆ανέλλη προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και
∆ηµοσίων 'Εργων, σχετικά µε τη λήψη µέτρων προστασίας του
ιστορικού τόπου της νήσου Μακρονήσου.
5. Η µε αριθµό 764/10.3.99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
∆ηµοκρατικού Κοινωνικού Κινήµατος κ. Γεωργίου Καρατάσου προς
τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων,
σχετικά µε τη λήψη µέτρων προστασίας από την καταπάτηση και τα
µπαζώµατα του Λυκορέµατος στην περιοχή της Βούλας.
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ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, εισερχόµαστε στην

ΕΙ∆ΙΚΗ ΗΜΕΡΗΣΙΑ ∆ΙΑΤΑΞΗ
ΤΗΣ ΟΛΟΜΕΛΕΙΑΣ ΤΗΣ ΒΟΥΛΗΣ

Συζήτηση και λήψη απόφασης, σύµφωνα µε το άρθρο 68 του
Συντάγµατος και 144-149 του Κανονισµού της Βουλής επί της
προτάσεως εκατόν δέκα έξι (116) Βουλευτών του Πανελλήνιου
Σοσιαλιστικού Κινήµατος για τη σύσταση Εξεταστικής Επιτροπής,
µε αντικείµενο την έρευνα των πραγµατικών δεδοµένων της
υπόθεσης Οτσαλάν.
'Εχω την τιµή να θέσω υπόψη του Σώµατος την οµόφωνη απόφαση
της ∆ιασκέψεως των Προέδρων για την οργάνωση της συζητήσεως.
'Οπως και στο παρελθόν σε συζήτηση παροµοίων προτάσεων έχει
γίνει και σε εφαρµογή της διατάξεως της παραγράφου 5 του άρθρου
65 του Κανονισµού, θα λάβουν το λόγο τέσσερις οµιλητές από την
πλευρά του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος, τρεις οµιλητές
από την πλευρά της Νέας ∆ηµοκρατίας και ανά ένας συνάδελφος
από τα άλλα κόµµατα και τους ανεξαρτήτους, εκτός από τους
προέδρους των Κοινοβουλευτικών Οµάδων και τους
Κοινοβουλευτικούς Εκπροσώπους και µετά από αυτούς όποιος
συνάδελφος επιθυµεί και θα εγγραφεί µε το ηλεκτρονικό σύστηµα.
Ο πρώτος οµιλητής από το Πανελλήνιο Σοσιαλιστικό Κίνηµα και
από τη Νέα ∆ηµοκρατία, καθώς επίσης και οι οµιλητές του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας, του Συνασπισµού της
Αριστεράς και της Προόδου, του ∆ηµοκρατικού Κοινωνικού
Κινήµατος και ο Ανεξάρτητος Βουλευτής, προτείνω να µιλήσουν για
δεκαπέντε λεπτά της ώρας.
Οι λοιποί οµιλητές από το Πανελλήνιο Σοσιαλιστικό Κίνηµα και τη
Νέα ∆ηµοκρατία θα µιλήσουν από δέκα λεπτά. Οι υπόλοιποι
συνάδελφοι θα λάβουν το λόγο για το χρόνο που δικαιούνται κατά
τον Κανονισµό, δηλαδή πέντε λεπτά. Οι οµιλητές θα λάβουν το λόγο
εναλλάξ και δεν θα υπάρξουν δευτερολογίες.
Οι αναπληρωτές των προέδρων των Κοινοβουλευτικών Οµάδων
έχουν δικαίωµα να µετάσχουν στη συζήτηση για είκοσι λεπτά της
ώρας, µε δικαίωµα δευτερολογίας, καθώς προβλέπει ο Κανονισµός.
Εάν όµως προηγηθεί οµιλία Προέδρου Κοινοβουλευτικής Οµάδας, ο
αναπληρωτής θα µετάσχει στη συζήτηση, σύµφωνα µε τους
ορισµούς του άρθρου 167, δηλαδή θα δευτερολογήσει για δέκα
λεπτά και θα µπορεί να τριτολογήσει για πέντε λεπτά.
Οι Υπουργοί έχουν δικαίωµα να συµµετάσχουν κατά το άρθρο 97
παράγραφος 1 έως 3, στη συζήτηση.
Τα ονόµατα που έχουν προταθεί για την περίπτωση που θα
συµφωνήσετε µε αυτήν την πρόταση είναι: από το ΠΑΣΟΚ των
συναδέλφων Νικολάου Ακριτίδη, Αθανασίου Αλευρά, Ιωάννου
Ζαφειρόπουλου και Αλεξάνδρου Ακριβάκη, από τη Νέα ∆ηµοκρατία
των συναδέλφων Προκόπη Παυλόπουλου, Χρήστου
Μαρκογιαννάκη και Γεωργίου Παναγιωτόπουλου, από το
Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας του κ. Αχιλλέα Κανταρτζή, από το
Συνασπισµό της Αριστεράς και της Προόδου του κ. Φώτη Κουβέλη,
από το ∆ηµοκρατικό Κοινωνικό Κίνηµα του κ. Αναστασίου Ιντζέ και
οι Ανεξάρτητοι αναµένεται να συνεννοηθούν, προκειµένου να
προτείνουν το δικό τους οµιλητή.
Θα πρότεινα -δεν είναι προσωπική µου µόνο πρόταση- να
τελειώσουµε στις 17.30'.'Εχουν υπολογιστεί οι χρόνοι, ώστε αν τους
σεβαστούµε και κάνουµε κάπως πιο σφικτή τη διαδικασία να
τελειώσουµε στις 17.30' για να µπορέσουν και οι συνάδελφοι που
θα πετάξουν µε αεροπλάνα κλπ., να φύγουν για τις περιφέρειές
τους. Στις 17.30' το αργότερο. Στις 17.30' -αν συµφωνήσετε
βεβαίως- θα θεωρηθεί λήξασα η συζήτηση, εξαντληθέν το θέµα και
θα αρχίσουµε τη ψηφοφορία. Ευχής έργο θα ήταν να τελειώσουµε
βέβαια νωρίτερα.
Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε αυτήν την πρόταση όπως την
διετύπωσα;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Συνεπώς, η πρόταση
έγινε δεκτή οµοφώνως.
Σας ενηµερώνω ότι όσοι από τους συναδέλφους επιθυµούν να

εγγραφούν θα αναµείνουν να αρχίσει την οµιλία του ο πρώτος
συνάδελφος και εν συνεχεία να αρχίσουν να εγγράφονται. Θα
µπορούν να εγγραφούν µέχρι το πέρας της οµιλίας του δευτέρου
οµιλητή.
Κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη
συνεδρίασή µας παρακολουθούν µαθητές και µαθήτριες µε τους
συνοδούς καθηγητές τους από το Γυµνάσιο-Λύκειο Κωφών και
Βαρηκόων, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της
αίθουσας "ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ".
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες)
Τα παιδιά χειροκροτούν επίσης το Κοινοβούλιο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, το λόγο παρακαλώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κύριε Βαρβιτσιώτη, γιατί
ζητάτε το λόγο;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ: Θα εξηγήσω αµέσως.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Να µου πείτε. Ζητάτε επί
του Κανονισµού το λόγο;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ: Ζητώ το λόγο επί διαδικαστικού
θέµατος, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Θα µου επιτρέψετε να
πω ότι δεν έχετε δικαίωµα γι'αυτό.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ: Είµαι Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος
και νοµίζω ότι έχω δικαίωµα.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Σας ζητώ συγγνώµη, δεν
µου το ανακοίνωσαν.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ: ∆εν φταίω εγώ εάν οι υπηρεσίες σας
δεν το ανακοίνωσαν. Το κόµµα µας σας το έχει ανακοινώσει από
χθες νοµίζω.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ορίστε, κύριε
Βαρβιτσιώτη, έχετε το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ανέµενα από σας µε
την έναρξη της συνεδριάσεως να ανακοινώσετε την κατάθεση του
πορίσµατος της εισαγγελικής προκαταρκτικής εξετάσεως.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Μάλιστα. Καλώς.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ: ∆εν το πράξατε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Θα σας απαντήσω.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ: Και είναι βεβαίως, παράλειψή σας ότι
δεν το πράξατε και είναι ακόµη βαρύτερη παράλειψή σας όταν το
πόρισµα δηµοσιεύεται σήµερα σε όλες τις εφηµερίδες!
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Μάλιστα. Καλώς, κύριε
Βαρβιτσιώτη, να απολογηθώ!
Κύριε Βαρβιτσιώτη, αγαπητές και αγαπητοί συνάδελφοι, λυπούµαι
γιατί έσπευσε ο κ. Βαρβιτσιώτης. Φροντίζω να ασκώ τα καθήκοντά
µου µε πληρότητα και µε τις αντικειµενικές ή και υποκειµενικές
αδυναµίες που µπορεί να υπάρξουν. Εδώ η αδυναµία µου είναι
αντικειµενική.
Η εισαγγελική αρχή φρόντισε ή δεν φρόντισε -δεν το γνωρίζω- να
ενηµερωθούν τα µέσα ενηµέρωσης, όχι η Βουλή των Ελλήνων!
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑ.ΣΟ.Κ.)
Μέχρις αυτής της ώρας η εισαγγελική αρχή δεν έχει αποστείλει ή
βρίσκεται καθ'οδόν -θα ήταν η επιεικέστερη εκδοχή- το πόρισµα της
προκαταρκτικής εξετάσεως και λυπούµαι πάρα πολύ γι'αυτό!
ΣΤΕΦΑΝΟΣ ΜΑΝΙΚΑΣ: Απαράδεκτο!
ΦΩΤΗΣ ΚΟΥΒΕΛΗΣ: Απαράδεκτο!
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Λυπούµαι δε διπλά,
αγαπητοί συνάδελφοι, για τον εξής λόγο. Χθες όλοι οι
κοινοβουλευτικοί συντάκτες µε επεσκέφθησαν διότι από τα µέσα
ενηµέρωσης στα οποία εργάζονται είχαν τη διαβεβαίωση -και το
διάβασα και στις εφηµερίδες σήµερα ως δήλωση της Εισαγγελίας
Αθηνών- ότι είχε σταλεί στον Πρόεδρο της Βουλής το πόρισµα, όταν
ήταν ήδη γνωστό ότι στο πόρισµα ανεφέροντο ραδιοσταθµοί,
τηλεοπτικοί σταθµοί και βρισκόταν επίσης και στις εφηµερίδες.
Εγώ λυπάµαι πάρα πολύ για το γεγονός αυτό!
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Κύριοι συνάδελφοι, µέχρι πριν από λίγο, ρώτησα τον Προϊστάµενο
της Γραµµατείας του Προέδρου της Βουλής και δεν έχει έρθει το
πόρισµα αυτό.
Πρέπει δε να ενηµερώσω το Σώµα ότι µέχρι τις 22.30' χθες είχαν
υποχρεωθεί οι υπάλληλοι της Γραµµατείας να αναµένουν και όταν
πια ήταν βέβαιο ότι τόσο αργά δεν θα έφθανε, τους επέτρεψα να
αποχωρήσουν.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ: Λυπάµαι και εγώ γι'αυτήν την εξέλιξη
της καταθέσεως του πορίσµατος και συµµερίζοµαι απολύτως την
οργή σας, αλλά αυτό δεν σηµαίνει ...
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): ∆εν υπάρχει οργή, να
εξηγούµεθα. Υπάρχει κατανόηση.
Θα ήθελα να σας πω µάλιστα και κάτι άλλο. Ενθυµούµενος εκείνη
την εικόνα δικαστικών λειτουργών -και µάλιστα της τακτικής
δικαιοσύνης- να προσέρχονται συνοδευόµενοι από τηλεοπτικά
κανάλια και δηµοσιογράφους και να επιδίδουν το πόρισµά τους
στον αείµνηστο Γιάννη Αλευρά το 1989, όταν επί προεδρίας µου
υπήρξε το θέµα της ανάκρισης για την "ΑΓΕΤ ΗΡΑΚΛΗΣ" και τις
τηλεφωνικές υποκλοπές, όταν µε ειδοποίησε ο ανακριτής ότι θέλει
να µου φέρει το πόρισµα, του είπα ότι δεν θέλω να επαναληφθεί
εκείνο το απαίσιο θέαµα και έκτοτε γνωρίζουν ότι δεν δέχοµαι αυτού
του είδους τις επισκέψεις.
Υπάρχουν όµως οι δικαστικοί επιµελητές, στους οποίους παραδίδει
κανείς ό,τι έγγραφο θέλει να στείλει στη Βουλή και µέσα σε µισή
ώρα από τα δικαστήρια µπορεί να το έχει ο Πρόεδρος της Βουλής
στη διάθεσή του.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ: Συµµερίζοµαι, λοιπόν, τη δική σας
τοποθέτηση, κύριε Πρόεδρε, αλλά θα ήθελα να επισηµάνω ότι αυτό
είναι ένα δείγµα διαλύσεως των πάντων.
Θα ήθελα επίσης να υπενθυµίσω και τη διαρροή της εκθέσεως
Κωστούλα, την οποία ζητούσε επιµόνως η Αξιωµατική
Αντιπολίτευση, και που ηρνείτο ο Υπουργός Εξωτερικών να τη
δώσει ενώ την άλλη µέρα την είδαµε δηµοσιευµένη σε εφηµερίδα.
∆εν µέµφοµαι τους δηµοσιογράφους. Οι δηµοσιογράφοι και ο
Τύπος κάνουν το καθήκον τους, κάνουν τη δουλειά τους, όπως
αυτοί πιστεύουν ότι την κάνουν καλύτερα. Υπογραµµίζω, όµως, ότι
βρισκόµαστε προ ενός φαινοµένου αποσυνθέσεως των πάντων.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΟΒΟΛΑΣ (Πρόεδρος του ∆Η.Κ.ΚΙ.): Κύριε
Πρόεδρε, το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ορίστε, κύριε Τσοβόλα.
( Θόρυβος στην Αίθουσα )
Σας παρακαλώ, κύριοι συνάδελφοι, ησυχία.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΟΒΟΛΑΣ (Πρόεδρος του ∆Η.Κ.ΚΙ.): Κύριε
Πρόεδρε, πιστεύουµε απόλυτα τις διαβεβαιώσεις που δώσατε στη
Βουλή, αλλά ως Πρόεδρος του ∆Η.Κ.ΚΙ....
( Θόρυβος στην Αίθουσα )
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Σας παρακαλώ, κύριοι
συνάδελφοι, ησυχία.
Ορίστε κύριε Πρόεδρε, συνεχίστε σας παρακαλώ.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΟΒΟΛΑΣ (Πρόεδρος του ∆Η.Κ.ΚΙ.): Ως Πρόεδρος
του ∆Η.Κ.ΚΙ. και ως 'Ελλην πολίτης διαµαρτύροµαι έντονα γι'αυτήν
τη νοµικά και θεσµικά απαράδεκτη διαρροή, για την οποία ευθύνεται
η απρόσωπη εισαγγελική αρχή.
Αυτό δείχνει ότι τελικά, κύριε Πρόεδρε, είναι σωστά αυτά που
έχουµε επισηµάνει κατ'επανάληψη εµείς, αλλά και σεις ο ίδιος
απ'αυτήν την 'Εδρα, ότι τελικά δυναµιτίζονται οι δηµοκρατικοί
θεσµοί, καταλύεται η ανεξαρτησία της δικαιοσύνης και τελικά
αναγορεύονται µέσα και απ'αυτήν την πράξη σε κυρίαρχα, που
καθορίζουν τις πολιτικές αλλά και τις δικαστικές εξελίξεις στον τόπο,
κόντρα προς το Σύνταγµα, κέντρα τα οποία δεν έχουν τέτοια
αρµοδιότητα.
Ασφαλώς δεν είναι τυχαίο ότι και η έκθεση Κωστούλα, αλλά και
αυτή η έκθεση, κατά παράβαση του νόµου, δηµοσιεύεται πριν έλθει
στη Βουλή, παρ' ότι ξέρουµε ότι, κατά τη δικονοµία, είναι µυστικές
αυτές οι διαδικασίες και το πόρισµα δεν µπορεί να δηµοσιεύεται
τουλάχιστον πριν αυτό έλθει στη Βουλή.
Αυτό το καταγγέλλουµε και πρέπει να προβληµατίσει πάρα πολύ
τους αρµόδιους, οι οποίοι δυστυχώς περί άλλων τυρβάζουν και όχι

περί αυτών που είναι κορυφαία θέµατα, που έχουν σχέση µε τη
λειτουργία της δηµοκρατίας και του δηµοκρατικού πολιτεύµατος,
γιατί η δικαιοσύνη πρέπει να είναι ανεξάρτητη. Πρέπει και να είναι
και να φαίνεται.
Στην προκειµένη περίπτωση απέδειξε ότι τελικά παραβιάζουν το
νόµο, προκειµένου να αποδείξουν για πολλοστή φορά ότι
εµπλέκονται σε πολιτικά παιχνίδια, κάτι που απαγορεύεται από το
Σύνταγµα.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Καλόν είναι η δικαιοσύνη
να ασχολείται µε τη δικαιοσύνη, οι πολιτικοί µε την πολιτική και να
µην κάνουµε ούτε εµείς τους εισαγγελείς ούτε εκείνοι τους
πολιτικούς.
ΚΟΣΜΑΣ ΣΦΥΡΙΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ορίστε, κύριε Σφυρίου.
ΚΟΣΜΑΣ ΣΦΥΡΙΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, παίρνω το λόγο γιατί νοµίζω
ότι πρέπει να δούµε τα πράγµατα στη διάσταση την οποία έχουν.
Μιλούµε όλοι για την ανεξαρτησία της δικαιοσύνης και επισηµάνατε
ως Πρόεδρος του Σώµατος µε έναν ήπιο τρόπο, αλλά κατανοητό σε
όλες τις πτέρυγες και σε όλους τους συναδέλφους ότι ο σεβασµός
των θεσµών θα απαιτούσε να είχε φθάσει το κείµενο πρωτίστως
στην Εθνική Αντιπροσωπεία, επισηµάνατε επίσης ότι έφθασε στα
µέσα ενηµέρωσης -Κύριος είδε πώς έφθασε στα µέσα
ενηµέρωσης!- αλλά όµως ...
(Θόρυβος στην Αίθουσα, κωδωνοκρουσίες)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Με συγχωρείτε, κύριε
Σφυρίου.
Σας παρακαλώ πάρα πολύ. Αρχίσαµε στις 11.30' τη συνεδριασή
µας αντί στις 10.30' προφανώς διότι πάρα πολλοί από εµάς
θεωρούν ότι δεν µπορούν να ανταποκρίνονται στην πρόσκληση στη
συγκεκριµένη ώρα. Τώρα αρχίζουµε το διάλογο και τη συζήτηση
µεταξύ µας. 'Ισως έπειτα από µισή ώρα, αφού µιλήσουν ένας δύο,
οι περισσότεροι να σηκωθούµε να φύγουµε.
Αυτά όλα παρακολουθούνται από τον ελληνικό λαό. ∆ιαπιστώνονται
και βγαίνουν συµπεράσµατα, τα οποία αδικούν το Κοινοβούλιο,
διότι είναι φυσικό πολλοί να κρίνουν από εξωτερικά φαινόµενα, από
την παρουσία ή τη µη παρουσία, όχι από το περιεχόµενο των
συζητήσεών µας.
Αδικούµε, λοιπόν, εαυτούς και αλλήλους και κάνω για άλλη µια
φορά έκκληση να σεβόµεθα αυτούς τους κανόνες.
Ορίστε, κύριε Σφυρίου.
ΚΟΣΜΑΣ ΣΦΥΡΙΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, ήθελα απλά να επισηµάνω ότι
αυτό που είπατε -και που µας βρίσκει όλους σύµφωνους- το
συµµεριζόµαστε. 'Οτι είναι ευθύνη της ανεξάρτητης δικαιοσύνης,
γιατί δεν είναι το πόρισµα εγκαίρως και πρωτίστως στην Εθνική
Αντιπροσωπεία.
∆εν µπορεί, κατά την άποψή µας, να χρησιµοποιείται από την
πλευρά της Αντιπολίτευσης ως ευκαιρία για επιθέσεις είτε µε την
πρωτολογία του συναδέλφου της Νέας ∆ηµοκρατίας
επισηµαίνοντας ανύπαρκτες, βαρύτατες ευθύνες κατά του
Προέδρου -κακώς τις απέδωσε- είτε µε τη δευτερολογία του που
λέγοντας ότι όλα διαλύθηκαν ήθελε να ρίξει αιχµή κατά της
Κυβέρνησης.
Είναι απαράδεκτο, όταν είναι γνωστό και κατανοητό απ' όσα είπατε,
ότι την ευθύνη για την έγκαιρη έλευση του πορίσµατος στην Εθνική
Αντιπροσωπεία, την έχει η ανεξάρτητη δικαιοσύνη και κανένας
άλλος.
Να µη χρησιµοποιούµε αυτό ως ευκαιρία για να επεκτεινόµαστε σε
άλλα ζητήµατα, που δεν έχουν θέση για το συγκεκριµένο ζήτηµα.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): O Υπουργός
∆ικαιοσύνης ...
Συγγνώµη. Ο Υπουργός Ανάπτυξης έχει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ: Γλώσσα λανθάνουσα τα αληθή λέγει.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): 'Οχι, πήγα να πω
"Πολιτισµού" και τα µπέρδεψα. Περιφέρεται ο κ. Βενιζέλος και καλόν
είναι εκεί που πήγε να σταµατήσει.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Υπουργός Ανάπτυξης): Κύριε
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Πρόεδρε, όντως δικαιολογώ την παραδροµή λόγω της µετακίνησής
µου από το Υπουργείο ∆ικαιοσύνης, στο Πολιτισµού και από το
Πολιτισµού στο Ανάπτυξης, αλλά σήµερα θα κάνω µια µικρή
παλινδρόµηση στο Υπουργείο ∆ικαιοσύνης, λόγω της ασθένειας και
άρα της απουσίας του κ. Γιαννόπουλου τον οποίο και αναπληρώ
στη συζήτηση αυτή.
Θα τον ενηµερώσω για τα όσα ειπώθηκαν, όπως και τον
Εισαγγελέα του Αρείου Πάγου, διότι υπάρχει σοβαρό, κρίσιµο,
θεσµικό πρόβληµα.
Ο τρόπος µε τον οποίο διέρρευσε το πόρισµα και η επικοινωνιακή
χρήση του πορίσµατος που έγινε κατά τρόπο συνειδητό -φοβούµαι-
πρέπει να γίνει αντικείµενο διερεύνησης, όπως προβλέπει ο νόµος
και επ' αυτού θα επιληφθούν τα κατά το Σύνταγµα και το νόµο
αρµόδια όργανα.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑ.ΣΟ.Κ.)
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Απειλούµε τώρα τη δικαιοσύνη;
ΣΑΒΒΑΣ ΤΣΙΤΟΥΡΙ∆ΗΣ: Ζητάµε και τα ρέστα τώρα;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κύριοι συνάδελφοι,
αυτήν ακριβώς την ώρα µε ειδοποίησαν από την Ειδική Γραµµατεία
ότι κάποιος εισαγγελικός λειτουργός ονόµατι Λογοθέτης, έφερε
αυτήν τη στιγµή το πόρισµα στη Ειδική Γραµµατεία.
Ορίστε, κύριε Βαρβιτσιώτη, έχετε το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, λυπούµαι για την
παρέµβαση του Υπουργού Ανάπτυξης. Αυτά τα οποία είπε σήµερα
ο κύριος Υπουργός Ανάπτυξης έπρεπε η Κυβέρνηση να τα πράξει
από χθες το βράδυ, όταν είχε διαρρεύσει το πόρισµα στις
εφηµερίδες, και δεν είχε σε σας παραδοθεί, και να µην έρχεται
σήµερα ως τιµητής των πάντων.
Πέραν αυτού, κύριε Πρόεδρε, είναι αδιανόητη η παρέµβαση που
έκανε ο Κυβερνητικός Εκπρόσωπος, ο οποίος µε δήλωσή του
αθώωσε τους πάντες. Και για µεν τους πολιτικούς, δικαίωµά του να
το πράξει, αλλά αθώωσε και τους φεροµένους ως
κατηγορουµένους, σύµφωνα µε την εισαγγελική προκαταρκτική
εξέταση.
Αυτά είναι αδιανόητα πράγµατα, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κύριοι συνάδελφοι, ο κ.
Βαρβιτσιώτης, επειδή νοµίζω ότι δεν εζήλωσε ποτέ δόξαν τιµητού,
υποθέτω ότι αυτό το περί βαρυτάτων παραλείψεών µου και
σφαλµάτων µου, θα το έχει αποσύρει.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ: Οι εξηγήσεις σας ήταν σαφείς, κύριε
Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Με συγχωρείτε.
Εξηγήσεις νοµίζω ότι δίδουν κάποιοι, τους οποίους βαρύνει κάτι.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ: ∆εν σας κατηγορώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Υπέθετα ότι δεν θα
σταθείτε...
ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ: ∆εν σας βαρύνω...
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Μα, µε συγχωρείτε. Μου
απευθύνατε ένα ολόκληρο κατηγορητήριο και µου λέτε ότι µε
απαλλάσσουν οι εξηγήσεις µου; Σας παρακαλώ.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ: Μου επιτρέπετε να σας πω;
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Εγώ νόµιζα ότι ευθέως
θα πείτε ότι ο Πρόεδρος...
ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ: Με συγχωρείτε, κύριε Πρόεδρε, δεν
γνώριζα ότι δεν σας είχε κατατεθεί. Κατά συνέπεια, µη νοµίζετε...
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ωραία. 'Οταν το
πληροφορηθήκατε, το στοιχειώδες που µπορούσατε να κάνετε,
ήταν να εκφράσετε τη λύπη σας.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ: Αµέσως είπα ότι οι εξηγήσεις που
δώσατε, δικαιολογούν πλήρως τη στάση σας.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Καλώς.
Κύριοι συνάδελφοι, τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν δεκαπέντε
µαθητές και τρεις συνοδοί καθηγητές του Γυµνασίου Πολυδρόσου
του Νοµού Φωκίδος, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην
έκθεση της αίθουσας "ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ".

Τους καλωσορίζουµε στο Κοινοβούλιο.
(Χειροκροτήµατα απ' όλες τις πτέρυγες)
Ο κ. Ακριτίδης έχει το λόγο, ώστε να προχωρήσουµε στη συζήτησή
µας.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΑΚΡΙΤΙ∆ΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι
φυσικά απλή σύµπτωση το γεγονός ότι συζητούµε σήµερα την
πρόταση της παράταξής µας για τη σύσταση Εξεταστικής
Επιτροπής, υπό το κράτος των εντυπώσεων που διαµόρφωσε το
κοινοποιηθέν πόρισµα της εισαγγελικής αρχής στα µέσα
ενηµέρωσης.
(Στο σηµείο αυτό προσέρχεται στην Αίθουσα ο Βουλευτής κ.
Μιλτιάδης 'Εβερτ)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Με συγχωρείτε, κύριε
Ακριτίδη.
Νοµίζω ότι εκφράζω τα αισθήµατα όλων, ευχόµενος περαστικά
στον αγαπητό συνάδελφο και φίλο, τον Πρόεδρο κ. Μιλτιάδη 'Εβερτ.
(Χειροκροτήµατα απ' όλες τις πτέρυγες)
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΑΚΡΙΤΙ∆ΗΣ: Αυτό βεβαίως δεν σηµαίνει τίποτε άλλο,
παρά επιβεβαιώνει πως το πρόβληµα που αντιµετωπίζουµε τον
τελευταίο καιρό υπάρχει, θα επανέλθει και είναι πιθανόν να
επανέλθει υπό όρους και µε συνέπειες, τις οποίες δεν θα µπορούµε
ίσως να ελέγχουµε στο βαθµό που θα έπρεπε και θα εδικαιούµαστε
να το πράξουµε.
Αυτό το γεγονός προσδιορίζει, νοµίζω, από τη µια σκοπιά και την
ευθύνη του πολιτικού κόσµου.
Η δική µας θέση επί του ζητήµατος αυτού είναι ο ψύχραιµος και
νηφάλιος χειρισµός του ζητήµατος, η πλήρης διαφάνεια και η
προσφυγή στους αρµόδιους θεσµούς, µέσα στους οποίους φυσικά
περιλαµβάνεται και η δικαιοσύνη.
Το ΠΑ.ΣΟ.Κ. και η Κυβέρνησή µας, όπως είναι γνωστό πλέον,
έχοντας πλήρη συνείδηση του πολιτικού βάρους και της ιστορικής
σηµασίας που έχει για τη χώρα η υπόθεση Οτσαλάν, πρότεινε,
όπως το ξέρετε, πολύ έγκαιρα τη σύσταση της Εξεταστικής
Επιτροπής, που συζητάµε σήµερα.
Ο στόχος της Κυβέρνησης, όπως υπογράµµισε ο κύριος
Πρωθυπουργός κατά την ανακοίνωση της απόφασης, είναι η
πλήρης διαφάνεια και η πλήρης πληροφόρηση για την όλη εξέλιξη
του θέµατος αυτού.
Η αναγγελία αυτής της πρότασης -θυµίζω και έχει τη σηµασία του-
έγινε σχεδόν ταυτόχρονα µε τη γέννεση του προβλήµατος και
αποτελούσε ασφαλώς µια από τις αποφάσεις και τις πρωτοβουλίες
που πήρε η Κυβέρνηση και αφορούσαν την αντιµετώπιση του
προβλήµατος.
Οι άλλες, όπως το γνωρίζουµε, ήσαν η απεµπλοκή του
προβλήµατος από την εξωτερική µας πολιτική, σε ό,τι αφορά την
πολιτική ευθύνη και τη λειτουργία του πολιτικού µας συστήµατος, η
µη κουρδοποίηση, όπως ελέχθη, της εξωτερικής µας πολιτικής.
Η δεύτερη πρωτοβουλία ήταν η συστηµατική, η οργανωµένη, η
δραστήρια προώθηση του Κουρδικού ζητήµατος στα όργανα της
Ευρωπαϊκής 'Ενωσης, ως ενός διεθνούς προβλήµατος
ανθρωπίνων δικαιωµάτων και η παράλληλη προσπάθεια
διασφάλισης εγγυήσεων για µία διαφανή και δίκαιη κατά το δυνατόν
δίκη του Οτσαλάν.
Επ' αυτών των πρωτοβουλιών, όπως είναι γνωστό, υπάρχουν ήδη
αξιόλογα αποτελέσµατα, ενώ βεβαίως η προσπάθεια συνεχίζεται
και το είδαµε και το ακούσαµε και χθες ακόµα από στόµατος του
Υπουργού των Εξωτερικών.
Παράλληλα, όπως είναι γνωστό επίσης, η Κυβέρνηση απέδειξε
αµέσως την πολιτική της ευαισθησία, µε γενναιότητα θέλω να πω
και βεβαίως ανέλαβε τις πρωτοβουλίες διεξόδου από το πρόβληµα
χάριν του συµφέροντος της χώρας και της οµαλότητας στον
εσωτερικό πολιτικό βίο, αλλά και της οµαλότητας στην περιοχή µας.
Η  σύσταση  της  Εξεταστικής  Επιτροπής,  κυρίες  και  κύριοι
συνάδελφοι,  όταν  µάλιστα  προτείνεται  από  την  κυβερνώσα
παράταξη  έχει  την  ιδιαίτερη  σηµασία  της.  Πρώτα  απ'  όλα
δείχνει  την  αυτοπεποίθηση  της  Κυβέρνησης  και  βεβαίως  την
ευαισθησία  της  και  τη  δηµοκρατική  της  συνέπεια.  Και  µιλώ  για
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δηµοκρατική συνέπεια της Κυβέρνησης, γιατί η ίδια η Κυβέρνηση, η
εξουσία, καταφεύγει σε έναν από τους πιο σοβαρούς ελεγκτικούς
θεσµούς του κοινοβουλευτικού µας συστήµατος, προκειµένου να
φωτιστεί πλήρως ένα πρόβληµα για το οποίο από µία σκοπιά και
από ορισµένους κύκλους κατηγορείται η ίδια και το οποίο βεβαίως
προκάλεσε και προκαλεί σοβαρές αναταράξεις στο δηµόσιο βίο της
χώρας.
Η Εξεταστική Επιτροπή -πρέπει να τονίσουµε κυρίως προς τον
ελληνικό λαό- µε τη διακοµµατική της σύνθεση, µε την ελεύθερη και
διαφανή της λειτουργία, µε τις δικαστικές της εγγυήσεις και κυρίως
µε την εγγύηση που παρέχει η δηµοκρατική µας παράδοση
απέδειξε ότι είναι σε θέση να ερευνήσει συλλογικά και σε βάθος τις
υποθέσεις που τις ανατίθενται και έχει το κύρος και την πειστικότητα
και να δίδει απαντήσεις και να καταλογίζει ευθύνες εκεί που πιθανόν
θα αποδειχθούν.
Με την απόφασή της, λοιπόν, αυτή η Κυβέρνηση επέλεξε από την
πρώτη στιγµή τον πλέον αδιάβλητο και ασφαλή δρόµο, που µας
παρέχουν οι δηµοκρατικοί µας θεσµοί, προκειµένου να προκύψουν
οι απαντήσεις που απαιτούνται για την κοινή γνώµη µε στόχους την
εµπέδωση του αισθήµατος δικαίου, αλλά και αυτοπεποίθησης και
ασφάλειας, ενώ παράλληλα οι υπόλοιπες πρωτοβουλίες που έχει
αναλάβει προωθούν το αίσθηµα της ανταπόκρισης της πολιτικής
µας ευθύνης ως λαού και ως χώρας.
Ταυτόχρονα θα ήθελα να υπογραµµίσω ότι τέτοιες πρωτοβουλίες
ενδυναµώνουν και σταθεροποιούν τη δηµοκρατική µας παράδοση.
Η πρότασή µας, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, την οποία
προσυπογράφει το σύνολο σχεδόν της Κοινοβουλευτικής µας
Οµάδας, είναι -όπως διαπιστώνεται εύκολα- ένα κείµενο λακωνικό
και ανοικτό, ως προς την έρευνα προς κάθε κατεύθυνση. Είναι
δηλαδή µία πρόταση ηθεληµένα ανοικτή, που δεν οριοθετεί και δεν
έχει την πρόθεση να περιορίσει τα πεδία της αναζήτησής µας. Και
αυτό, γιατί όπως τόνισε ο κύριος Πρωθυπουργός στην προ
ηµερήσιας διάταξης συζήτηση της προηγούµενης εβδοµάδας, το
ΠΑ.ΣΟ.Κ. επιθυµεί αυτήν τη στιγµή της κρίσιµης συγκυρίας, να
πληροφορηθεί πλήρως ο ελληνικός λαός επί όλων των
πραγµατικών δεδοµένων της υπόθεσης, έτσι ώστε να κατανοηθεί
σε βάθος η πολιτική διάσταση αυτής της υπόθεσης, η οποία όπως
αποδείχθηκε και όπως γνωρίζουµε σχετίζεται στενά τόσο µε την
εξωτερική πολιτική της χώρας όσο και µε την πολιτική ασφάλειας
της χώρας και του Ελληνισµού.
Η επιθυµία µας είναι µε την Εξεταστική αυτή Επιτροπή να
ανοίξουµε τον υπεύθυνο πολιτικό και οκληρωµένο διάλογο και να
µετακινηθούµε, ως πολίτες και ως προβληµατιζόµενοι από τη
συγκινησιακή φόρτιση στην ψύχραιµη εκτίµηση, χωρίς να αφήσουµε
τίποτα ακάλυπτο και χωρίς να παραβλέψουµε ευθύνες και ανάγκες
που προκύπτουν από αυτό το πρόβληµα.
Aκριβώς στο σηµείο αυτό θέλω να απευθυνθώ ειδικά στον ελληνικό
λαό και να υπογραµµίσω ότι κατανοούµε όλοι µας -ιδιαίτερα από το
ΠΑ.ΣΟ.Κ.- και συµµεριζόµαστε πλήρως τα συναισθήµατα της
απογοήτευσης και της θλίψης του για την κατάληξη της τύχης του
Οτσαλάν και πως επίσης αποδεχόµαστε πλήρως την καλόπιστη
κριτική απ'όπου και αν προέρχεται.
Σήµερα, όµως, υπάρχουν οι αποδείξεις για να δεχθούµε την ανάγκη
να διαχωρίσουµε το συναίσθηµα από την υπεύθυνη πολιτική
στάση, να διαχωρίσουµε το επίπεδο της εσωτερικής κριτικής από το
επίπεδο της εθνικής στρατηγικής, όπως το τόνισε και ο κύριος
Πρωθυπουργός.
Οι εµπρηστικές δηλώσεις των αξιωµατούχων της 'Αγκυρας, που δεν
έπαψαν να στέλνουν µηνύµατα ποικίλα µε όλα τα µέσα και µέσω
των διαδικτύων, οι δηλώσεις που ειπράττουµε από διάφορες
κατευθύνσεις, νοµίζουµε ότι µπορούν να οδηγήσουν σε
συµπεράσµατα και µπορούν κυρίως να υπογραµµίσουν τον κίνδυνο
αποστεθεροποίησης συνοχής που περνάει η χώρα.
Είµαι υποχρεωµένος να πω δύο λόγια απαντώντας σε πιο επίκαιρα
ζητήµατα.
Ειδικότερα σήµερα γίνεται πολύς λόγος -και έγινε και είναι και
δικαιολογηµένος- για πολιτικές ευθύνες. Υπήρξαν ακόµη και
κουρδικές οργανώσεις και εκπρόσωποί τους, που µε συνεντεύξεις
µέσα στη χώρα µας επιχείρησαν να καταλογίσουν τέτοιας µορφής
ευθύνες που λειτούργησαν ως ένα βαθµό θα έλεγα

αποσταθεροποιητικά.
Ακόµα, υπήρξαν και άλλοι οι οποίοι επιχείρησαν, ευτυχώς λίγοι, να
συνδέσουν το 1999 µε το 1989. Και βέβαια δεν ήταν δυνατόν να
περάσει µία τέτοια πρόθεση γιατί οι µνήµες των γεγονότων του
1989 είναι ακόµα νωπές και η συνείδηση για τις συνέπειές τους
είναι ολοκληρωµένη.
Θα ήθελα, όµως, να αναφερθώ και σε δύο κείµενα που είδαν το
φως της δηµοσιότητας. Στην έκθεση του κ. Κωστούλα και στο
πόρισµα της προανάκρισης. Θα έλεγα, κύριοι συνάδελφοι, ότι και τα
δύο αυτά κείµενα, σε ό,τι αφορά τις περιγραφές των γεγονότων,
δικαιώνουν απολύτως και επαναλαµβάνουν τις περιγραφές όπως
τις είχε δώσει η Κυβέρνηση και ο τότε αρµόδιος Υπουργός των
Εξωτερικών.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κύριε Ακριτίδη, µε
συγχωρείτε.
Κύριοι συνάδελφοι, σας παρακαλώ κάποιος έχει το κινητό του
ανοικτό. Αυτά τα κινητά πρέπει κάποτε να σταµατήσουν, αγαπητοί
συνάδελφοι. ∆ηµιουργούν παρεµβολές στο ηλεκτρονικό σύστηµα
της Βουλής.
Συνεχίστε, κύριε Ακριτίδη.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΑΚΡΙΤΙ∆ΗΣ: Είναι ένα γεγονός που έχει ιδιαίτερη
σηµασία φυσικά για την αξιοπιστία της Κυβέρνησης και του
κυβερνητικού λόγου.
Θέλω ακόµα να πω ότι εγώ τουλάχιστον διέκρινα από το πόρισµα
της προανάκρισης των εισαγγελικών αρχών να καταλογίζεται ως
ένα βαθµό συνυπευθυνότητα και στον κ. Οτσαλάν. Αυτή είναι µία
πλευρά η οποία δυστυχώς µέχρι τώρα δεν σχολιάστηκε και
γνωρίζω το λόγο. Με πολύ διστακτικότητα και µε πολύ στενοχώρια
θα πω πέντε µόνο λέξεις:
∆εν είναι δυνατόν ανεύθυνοι ιδιώτες να παίρνουν πρωτοβουλίες, οι
οποίες να αιφνιδιάζουν την Κυβέρνηση και να της δηµιουργούν
προβλήµατα και να µην υπάρχει καµία απολύτως ευθύνη προς την
πλευρά του Κούρδου ηγέτη. Αυτό δεν το λέω για άλλο λόγο, αλλά
για να υπάρξει ως λόγος συµβολής στο να υπάρχει µια ισορροπία
στις κριτικές που έγιναν.
Ακόµα θα ήθελα να αναφερθώ στη θέση της Ελλάδας και στη στάση
της απέναντι στα ζητήµατα που σχετίζονται µε το σηµερινό
πρόβληµα. Η θέση της Ελλάδας σε ό,τι αφορά το ζήτηµα της
παροχής πολιτικού ασύλου και όλα τα συναφή, ήταν ασφαλώς
ξεκάθαρη και παραµένει ξεκάθαρη.
Αναγνωρίζεται από το πόρισµα και δεν µπορεί να αµφισβητηθεί
από κανέναν. Αυτό είναι ένα γεγονός.
Από την άλλη πλευρά, δεν µπορεί να αµφισβητηθεί η στάση της
Ελλάδας απέναντι στο κουρδικό ζήτηµα. Η Ελλάδα
συµπαραστάθηκε στους Κούρδους στο ζήτηµα του αγώνα τους για
τα ανθρώπινα δικαιώµατα και τα θεµελιώδη δικαιώµατα
αναγνώρισης της εθνικής τους ταυτότητας. Η περίθαλψη των
χιλιάδων προσφύγων, οι πρωτοβουλίες που πήραµε σε επίπεδο
ευρωπαϊκό και τα συγκεκριµένα αποτελέσµατα, µε την κοινή θέση
του Συµβουλίου των Υπουργών των Εξωτερικών, µε το ψήφισµα
του Ευρωπαϊκού Σοσιαλιστικού Κόµµατος, µε τη νοµολογία του
Ευρωπαϊκού ∆ικαστηρίου Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων και πάνω
απ'όλα, µε τη συστηµατική προσπάθεια που καταβάλλεται, ώστε να
υιοθετηθεί πολιτικά το πρόβληµα αυτό από τα όργανα της
Ευρωπαϊκής 'Ενωσης, ως ένα πρόβληµα διεθνές που αφορά άµεσα
την Ευρωπαϊκή 'Ενωση, είναι η συγκεκριµένη συνεισφορά της
Ελλάδας, η οποία δεν αφήνει κανένα απολύτως περιθώριο
αµφισβήτησης.
Η Ελλάδα, λοιπόν, θα έλεγα ότι αισθάνεται ικανοποιηµένη από τη
στάση που ετήρησε επί της ουσίας του προβλήµατος αυτού.
Και στην κρίσιµη αυτή συγκυρία που διανύουµε, ιδιαίτερα µετά το
τελευταίο πόρισµα, είναι ανάγκη όλοι µας -πολιτικά κόµµατα, ο
πολιτικός κόσµος, η Βουλή- να σταθούµε µε δηµοκρατική συνέπεια
και µε ευθύνη απέναντι στο πρόβληµα αυτό.
Και φυσικά, γι'αυτόν το λόγο, ζητώ την ψήφο όλων των πλευρών
της Βουλής επί της προτάσεώς µας. Και πιστεύω ότι η ψήφος αυτή
θα δοθεί. Και αυτό θα είναι ένα δείγµα της υπευθυνότητας του
πολιτικού κόσµου απέναντι το πρόβληµα αυτό.
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Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑ.ΣΟ.Κ.)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, ο Πρόεδρος του Συνασπισµού της Αριστεράς και της
Προόδου κ. Νικόλαος Κωνσταντόπουλος και οι Βουλευτές κ.κ.
Στυλιανή Αλφιέρη, Ευάγγελος Αποστόλου, Μαρία ∆αµανάκη,
Σπυρίδων ∆ανέλλης, Ιωάννης ∆ραγασάκης, Φώτης Κουβέλης,
Πέτρος Κουναλάκης, Ανδριανή Λουλέ και Μουσταφά Μουσταφά
κατέθεσαν πρόταση νόµου: "Καθιέρωση 35ωρης εβδοµαδιαίας
εργασίας και άλλες διατάξεις".
Παραπέµπεται στην αρµόδια ∆ιαρκή Επιτροπή.
'Εχω την τιµή και τυπικά πλέον, να ανακοινώσω στο Σώµα ότι ο
Προϊστάµενος της Εισαγγελίας Πρωτοδικών Αθηνών, µε υπό
σηµερινή χρονολογία 12.3.1999, απέστειλε προς τη Βουλή έγγραφο
στο οποίο αναφέρει ότι:
"'Εχουµε την τιµή να σας διαβιβάσουµε, κατ'άρθρο 5 παράγραφος 3
του ν.2509/97 επίσηµα αντίγραφα της υπ'αριθµόν 99/826
προκαταρκτικής δικογραφίας κα το συνηµµένο σ'αυτήν πόρισµα
των Εισαγγελέων Πρωτοδικών Βασιλείου Πλιώτα, Χρήστου
Μαρκογιαννάκη και Ιωάννη Σακελλάκου, καθόσον από τα στοιχεία
της εν λόγω δικογραφίας προκύπτουν ενδείξεις, για τις
αναφερόµενες στο πόρισµα πράξεις, σε βάρος αναµειχθέντων στην
υπόθεση "Οτσαλάν" υπαλλήλων και ιδιωτών, που φέρονται όµως
ότι ενήργησαν κατ'εντολήν των αρµοδίων Υπουργών και ανακύπτει
µετά ταύτα δική σας αρµοδιότητα".
Το πόρισµα αυτό θα διανεµηθεί σε όλους σας.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Και το διαβιβαστικό, κύριε
Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Είναι αυτονόητο. 'Οπως
είναι αυτονόητο ότι πρόκειται περί συνωνυµίας και συνεπωνυµίας.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ:'Οχι, είναι στενός συγγενής µου.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Καλώς.
Εν πάση περιπτώσει, θα διανεµηθεί βεβαιότατα και το συνοδευτικό,
για να το µελετήσετε, όσοι δεν έχετε ήδη εντρυφήσει στον Τύπο.
Και για λόγους τάξεως, που αφορά τις υπηρεσίες της Βουλής, τις
οποίες πρώτος εγώ είµαι υποχρεωµένος, διερµηνεύοντας και τα
δικά σας όλων αισθήµατα, να τις επαινώ όταν πρέπει και να τις
ελέγχω αν κάπου σφάλλουν, πρέπει να πω ότι το έγγραφο της Νέας
∆ηµοκρατίας, που ορίζεται Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος ο κ.
Βαρβιτσιώτης, εστάλη µόλις λίγα λεπτά πιο πριν και αφού είχε
ζητηθεί από την υπηρεσία.
∆ιότι σας είδαν στην Αίθουσα, αντελήφθησαν ότι θα είσθε ο
εκπρόσωπος, ρώτησαν το κόµµα σας και κατόπιν αυτού έστειλε και
το σχετικό έγγραφο.
Αντιλαµβάνεσθε, λοιπόν, ότι στη Β' Περιφέρεια έχουµε ήδη µε τον κ.
Βαρβιτσιώτη πολλά να πούµε ο ένας στον άλλο, αλλά πάντοτε η
φιλία και η αγάπη είναι δεδοµένη.
Ο κ. Προκόπης Παυλόπουλος έχει το λόγο.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συζητούµε την πρόταση του ΠΑΣΟΚ
για τη σύσταση Εξεταστικής Επιτροπής ως προς την υπόθεση
Οτσαλάν.
Η πρόταση αυτή δεν κατετέθη εξ αγαθού συνειδότος. 'Ηταν ένα
προϊόν πανικού. Και αυτό φαίνεται από τον τρόπο µε τον οποίο έχει
συνταχθεί.
Είναι προφανές ότι ο Πρωθυπουργός και οι επιτελείς του
αποφάσισαν να κατατεθεί η αίτηση αυτή γιατί φοβήθηκαν ότι θα
τους προλάβουν άλλοι. Και το λέω αυτό γιατί η πρότασή τους είναι
γενικόλογη και σ' ό,τι αφορά την αιτιολογία της και σ' ό,τι αφορά το
αίτηµα ως προς το αντικείµενο της επιτροπής, πράγµα που
σηµαίνει ότι χρήζει συµπλήρωσης.
Η Νέα ∆ηµοκρατία παρά τις ελλείψεις αυτές και για να µη φανεί ότι

εκµεταλλεύεται -γιατί δεν θέλησε ποτέ να το κάνει- πολιτικώς την
όλη υπόθεση, δεν κατέθεσε δική της πρόταση. Αλλά κατά τη
διάρκεια αυτής της συζήτησης, υπερψηφίζοντας την πρόταση, έχει
σκοπό να συµβάλει, ώστε εν όψει της σοβαρότητας της υπόθεσης:
Πρώτον, να διευκρινιστεί το αιτιολογικό µε βάστη το οποίο ζητούµε
την Εξεταστική Επιτροπή. Και, δεύτερον, να καθορισθεί ποιο είναι
το ακριβές αντικείµενο της Επιτροπής, ώστε να µην υπάρξει κανένα
σηµείο το οποίο να µείνει έξω από την έρευνα την οποία πρέπει να
κάνει η Εξεταστική Επιτροπή, ώστε να µη µείνει καµία πτυχή, χωρίς
να ξέρει η Βουλή των Ελλήνων όταν θα έρθει η ώρα να συνταχθεί
και το σχετικό πόρισµα, τι έχει γίνει και ποιοι ενδεδοµένως φέρουν
ευθύνες.
ΒΑΣΙΛΗΣ ΚΕ∆ΙΚΟΓΛΟΥ: Κύριε Παυλόπουλε, το κείµενο
προσδιορίζει το πλαίσιο.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Παρακαλώ, διακόπτετε
χωρίς την άδεια του Προεδρείου και του οµιλούντος.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Με αυτήν την έννοια, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, η Νέα ∆ηµοκρατία θα συµβάλει στη συζήτηση
αυτή προς τις δύο αυτές κατευθύνσεις, τις οποίες ανέφερα.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, διάχυτη απογοήτευση αλλά και
ανησυχία κατέχει όχι µόνο τον πολιτικό κόσµο αλλά και την κοινή
γνώµη γενικότερα, για τις συνθήκες υπό τις οποίες εξελίχθηκε και
εξελίσσεται ως σήµερα η υπόθεση Οτσαλάν. Απογοήτευση για
τρεις, κατά βάση, λόγους: Πρώτα-πρώτα, διότι οι χειρισµοί που
έγιναν εξέθεσαν διεθνώς τη Χώρα, καταρράκωσαν το κύρος της
Χώρας. Η Χώρα κατέστη αντικείµενο χλεύης, ενδεχοµένως και
εκβιασµών, ακόµα και από την πλευρά της Τουρκίας. Ακόµη και
από την πλευρά της Τουρκίας που είναι η τελευταία η οποία
δικαιούται να έχει λόγο για θέµατα χειρισµών τέτοιων ζητηµάτων και
ιδίως για θέµατα των ∆ικαιωµάτων του Ανθρώπου. Από µία χώρα
σαν την Τουρκία, η οποία κακή τη µοίρα βρίσκεται στο Συµβούλιο
της Ευρώπης, ενώ µε την τακτική της θα έπρεπε ήδη να είχε
εκδιωχθεί προ πολλού, δεδοµένου ότι είναι πρωταθλήτρια και
καθ'υποτροπήν υπόλογος σε όλα τα διεθνή fora σ' ό,τι αφορά
παραβιάσεις των ∆ικαιώµατων του Ανθρώπου.
Παρ' όλα αυτά οι χειρισµοί οδήγησαν στο να εµφανίζεται η Τουρκία
αυτήν τη στιγµή -και τα χθεσινά ακόµα φαινόµενα είναι ορατά-
κήνσορας ακόµα και για τη συµπεριφορά της Ελλάδας.
Το δεύτερο στοιχείο απογοήτευσης αφορά τη διάλυση του κρατικού
µηχανισµού που παρατηρήθηκε εκείνες τις µέρες. Μία διάλυση η
οποία δείχνει ότι καίριες υπηρεσίες, όπως για παράδειγµα ακόµα
και η Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών, δεν µπορεί να πράξει εκείνο
που πρέπει να πράξει σε κρίσιµες ώρες για τον Τόπο.
Ο τρίτος λόγος απογοήτευσης είναι το όλο ζήτηµα, του πώς
κατέληξε η υπόθεση Οτσαλάν. ∆ιότι οι χειρισµοί που έγιναν
οδήγησαν -και εδώ δεν αποδίδω κανενός είδους δόλο, αλλά το
αποτέλεσµα είναι ορατό, από τα δικά µας χέρια πέρασε στα χέρια
των Τούρκων ο Οτσαλάν- στο φαινόµενο, να τεθούν σε κίνδυνο οι
παραδοσιακές µας σχέσεις µε τον Κουρδικό λαό, αλλά και ένα
κοµµάτι του Κουρδικού λαού του οποίου ηγείτο ο Αµπντουλάχ
Οτσαλάν αυτήν τη στιγµή να θεωρεί την Ελλάδα υπεύθυνη για την
όλη εξέλιξη.
Και τα τρία αυτά στοιχεία νοµίζω ότι δεν έχουν κανενός είδους
υπερβολή. Αποδεικνύουν όµως πώς αισθάνεται ο απλός 'Ελληνας,
πέρα από το ποια είναι η εικόνα του Τόπου στο εξωτερικό.
Σας είπα όµως ότι εκτός από την απογοήτευση µας διακατέχει και
έντονη ανησυχία για τον τρόπο µε τον οποίο εξελίχθηκε όλη αυτή η
υπόθεση.
∆εν υπάρχει και πάλι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κανενός είδους
υπερβολή αν σας πω ότι η Κυβέρνηση αυτή στη διαχρονική της
πορεία από τις αρχές του 1996 ως σήµερα καθίσταται και
αποδεικνύεται ανίκανη να χειριστεί κρίσεις. Κάθε φορά που
βρίσκεται απέναντι σε µία κρίση δρα σπασµωδικά και στην
κυριολεξία προσπαθεί να µεταθέσει τις ευθύνες. Τα φαινόµενα τα
ξέρετε.
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Νύχτα των Ιµίων. Εκείνη τη νύχτα θεωρήθηκε ότι οι χειρισµοί έγιναν
όπως έπρεπε να γίνουν υπό το κράτος τολστοϊκής περίπου ρήσης
"πόλεµος ή ειρήνη". Επιπλέον οι ευθύνες µετατέθηκαν στις πλάτες
ενός ναυάρχου στελέχους του κυβερνώντος κόµµατος, ο οποίος
ηγείτο των Ενόπλων ∆υνάµεων την εποχή εκείνη. Kαι αν αυτός
ήταν πράγµατι υπεύθυνος, ήταν εξίσου υπεύθυνη και η Κυβέρνηση
που τον είχε επιλέξει.
Θέµα S-300. Είναι γνωστό ότι τη µία µέρα διαβεβαίωνε ο
Πρωθυπουργός και ο Υπουργός Εθνικής 'Αµυνας ότι θα
παραµείνουµε στο ακέραιο συνεπείς στο ότι οι S-300 θα
εγκατασταθούν στην Ελλάδα και την άλλη µέρα αποφασίζαµε το
αντίστροφο. Kαι όχι µόνον αυτό. Αλλά ο µεν Υπουργός Εξωτερικών
έλεγε ότι ήταν κακή η επιλογή να παραγγείλουµε τους S-300 και ο
Υπουργός Εθνικής 'Αµυνας έλεγε ότι ήταν σωστή αλλά, εν πάση
περιπτώσει, έπρεπε στη συγκεκριµένη περίπτωση να είχαµε
ακολουθήσει άλλη διαδικασία.
∆ηλαδή δεν φτάνει ότι δεν συµφωνούν ως προς εκείνο που έπρεπε
να γίνει δεν συµφωνούν τουλάχιστον ως προς εκείνο που ήδη
θεωρούν ότι ήταν λάθος.
Για να φτάσουµε στην υπόθεση Οτσαλάν. Γνωρίζετε τι συνέβη στη
συγκεκριµένη περίπτωση. Η Κυβέρνηση πήρε δύο αποφάσεις ή
τουλάχιστον έτσι λέει. Πρώτον ότι δεν έπρεπε το κουρδικό ζήτηµα
από διεθνές να γίνει ελληνοτουρκικό ή αµιγώς ελληνικό. Και,
βεβαίως, από εκεί και πέρα δεν έπρεπε σε καµία περίπτωση να
έρθει ο Αµπντουλάχ Οτσαλάν στην Ελλάδα και να ζητήσει πολιτικό
άσυλο. Και ως προς τους δύο στόχους η Κυβέρνηση απέτυχε. Και
το Κουρδικό κατέστη ελληνοτουρκικό ζήτηµα ή ελληνικό αµιγώς -το
ζούµε αυτήν τη στιγµή σε αυτήν την Αίθουσα- και από την άλλη
πλευρά, όπως και να το κάνουµε -σας το είπα και από την αρχή
αυτής της συζήτησης και δεν αποδίδω κανενός είδους δόλο- οι
σχέσεις µας µε τον κουρδικό λαό διακυβεύτηκαν από το γεγονός ότι
ο Αµπντουλάχ Οτσαλάν και έφτασε στην Ελλάδα και άσυλο ζήτησε
και από τα δικά µας σφάλµατα βρίσκεται εκεί που βρίσκεται τώρα.
Μην αµφιβάλετε καθόλου, κανενός είδους δίκαιη δίκη δεν πρόκειται
να γίνει. 'Οπως µην αµφιβάλετε καθόλου ότι η Τουρκία, µε τον
κυνισµό που επικρατεί στη διεθνή σκηνή, δεν πρόκειται να έχει
µεγάλες συνέπειες παραβιάζοντας το άρθρο 6 της ευρωπαϊκής
σύµβασης των ∆ικαιωµάτων του Ανθρώπου.
Και ενώ συνέβησαν όλα αυτά τα πράγµατα το ζήτηµα είναι τι έκανε
η Κυβέρνηση. Απέτυχε στους χειρισµούς της, αλλά δεν είναι µόνο
αυτό. Την εποµένη ακριβώς συνέβησαν τα εξής τραγελαφικά. Ο
Πρωθυπουργός, διά του Κυβερνητικού Εκπροσώπου, κάλυψε τους
Υπουργούς του. Και ενώ τους κάλυψε τη µία µέρα, την εποµένη
ζήτησε την παραίτησή τους µεταθέτοντας τις ευθύνες.
∆εν αµφιβάλει κανείς ότι οι τρεις Υπουργοί που έφυγαν φέρουν ο
καθένας το µέρος της ευθύνης του. Αλλά µην αµφιβάλετε καθόλου,
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι αυτήν τη στιγµή η ευθύνη βαρύνει
στο ακέραιο τον Πρωθυπουργό.
'Ακουσα προηγουµένως τον κ. Ακριτίδη και µου γεννήθηκε η εξής
απορία. Αν όπως λέει ο εισηγητής του κυβερνώντος κόµµατος ο κ.
Ακριτίδης όλα έγιναν καλά, περίπου εµέµφθη τον Πρωθυπουργό
γιατί απέπεµψε τους τρεις Υπουργούς του. Το ζήτηµα δεν είναι εκεί.
Το ζήτηµα είναι ότι οι Υπουργοί φέρουν ευθύνη, αλλά ο
Πρωθυπουργός φέρει τη µεγαλύτερη ευθύνη, το σύνολο της
ευθύνης. Και να γιατί. ∆ύο τινά συνέβησαν. 'Η ο Πρωθυπουργός
γνώριζε όλο αυτόν τον τραγελαφικό χειρισµό και µε την κίνηση που
έκανε απλώς και µόνο µετέθεσε τις ευθύνες στους ώµους των
Υπουργών του. Αλλά αυτό αποτελεί πολιτική συµπεριφορά που δεν
δείχνει ούτε αίσθηµα ευθύνης ούτε πολιτική γεναιότητα. 'Η ο κύριος
Πρωθυπουργός δεν γνώριζε τι συνέβαινε, αλλά τότε πρόκειται για
έναν Πρωθυπουργό περιορισµένης πολιτικής ευθύνης και
εµβέλειας, ανίκανο να χειριστεί τέτοιου είδους θέµατα. 'Εναν
Πρωθυπουργό ξένο προς την ίδια τη λογική και τη νοοτροπία του
Κοινοβουλευτικού µας Πολιτεύµατος.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι ανεξάρτητα από τις ευθύνες των
Υπουργών, ο κύριος Πρωθυπουργός φέρει στο ακέραιο την ευθύνη
για ό,τι συνέβη. 'Οπως τη φέρει για όλους τους χειρισµούς που

έγιναν ως σήµερα σε αυτόν τον Τόπο, από τότε που ανέλαβε ως
σήµερα. Ιδίως όµως στις δύο προηγούµενες περιπτώσεις και στην
υπόθεση Οτσαλάν, που προανέφερα, που αποδεικνύουν ότι κάθε
φορά που ο Τόπος βρίσκεται σε κρίση ο Πρωθυπουργός και οι
επιτελείς του είναι σε κατάσταση πανικού. Αυτό είναι που µας
φοβίζει για το µέλλον, πέρα και έξω από τη συγκεκριµένη πρόταση.
Αυτά συνέβησαν στη συγκεκριµένη υπόθεση. Και γι' αυτό ζητήσαµε
και ζητούµε να συσταθεί Εξεταστική Επιτροπή σύµφωνα µε τις
διατάξεις του άρθρου 68 παράγραφος 2, εδάφιο β του Συντάγµατος.
Το τονίζω αυτό διότι το όλο ζήτηµα άπτεται εξωτερικής πολιτικής και
πρέπει η πρόταση να εγκρίθει µε την αυξηµένη πλειοψηφία των
151, που ελπίζω ότι θα την έχουµε.
Η σηµερινή συζήτηση έρχεται να γίνει υπό το κράτος και των
συµπερασµάτων που προκύπτουν από το πόρισµα των τριών
εισαγγελέων, των κυρίων Μαρκογιαννάκη, Πλιώτα και Σακελλάκου.
Βεβαίως το τόνισε και ο κ. Βαρβιτσιώτης, το τόνισαν και άλλοι
συνάδελφοι σ'αυτήν την Αίθουσα, οι όροι υπό τους οποίους φθάνει
το πόρισµα αυτό σ'αυτήν την Αίθουσα είναι όροι οι οποίοι δεν
τιµούν κανένα. ∆εν είναι δυνατόν χθες να ανακοινώνεται διά του
Τύπου παντού το πόρισµα αυτό και σήµερα, αυτήν τη στιγµή να
φθάνει στη Βουλή. Αλλά εδώ µου γεννιέται µια άλλη απορία.
ΒΑΣΙΛΗΣ ΚΕ∆ΙΚΟΓΛΟΥ:Αυτό είναι θέµα των εισαγγελέων.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Είπε ο κύριος Πρόεδρος της
Βουλής και δεν έχουµε κανένα λόγο να τον αµφισβητήσουµε, τον
τιµούµε όλοι ότι δεν το είχε και το πήρε σήµερα. Και αυτό είναι
πραγµατικότητα. Αλλά αν δεν το είχε ο Πρόεδρος της Βουλής, δεν
πρέπει να το είχε και η Κυβέρνηση.
Το ερώτηµα που µου γεννιέται είναι το εξής: Αφού δεν το έχει η
Κυβέρνηση, πώς χθες ο Κυβερνητικός Εκπρόσωπος βγήκε και είπε
ότι από το πόρισµα δεν προκύπτει κανενός είδους ευθύνη για
κανέναν; ∆ύο τινα: 'Η δεν το γνώριζε και αποφαινόταν κατά
δηµοσιογραφικές πληροφορίες, οπότε αντιλαµβάνεσθε το επίπεδο
σοβαρότητας του Κυβερνητικού Εκπροσώπου. 'Η το εγνώριζε, άρα,
κύριε Πρόεδρε, µπορεί εσείς να µην έχετε ευθύνη, την ευθύνη όµως
την έχει η Κυβέρνηση, η οποία το είχε και βεβαίως δεν το είχαν τα
άλλα κόµµατα. Εδώ χρειάζοµαι µία απάντηση και τη χρειαζόµαστε
όλοι µας.
Ανεξάρτητα όµως απ'αυτό, το πόρισµα θα µας είναι χρήσιµο για την
όλη πορεία της υπόθεσης. ∆ιότι θα αποτελέσει τη βάση, µαζί µε
άλλα, πάνω στην οποία θα συζητήσει η Επιτροπή.
Το πόρισµα απ'ό,τι φαίνεται και απ'ό,τι έχουµε ακούσει καταλογίζει
ευθύνες σε ορισµένα µη πολιτικά πρόσωπα και θέτει το ζήτηµα της
άρσης της ασυλίας ενός συναδέλφου. Από κει και πέρα το πόρισµα
αυτό αφήνει ανοιχτό το θέµα, άλλων ευθυνών, παραπέµποντας στη
Βουλή -η οποία είναι και η µόνη αρµόδια να αποφασίσει για τα
περαιτέρω- ως προς το αν δηµιουργούνται συνθήκες ευθύνης για
πολιτικά πρόσωπα, έτσι ώστε να τεθεί σε κίνηση ο νόµος περί
ευθύνης Υπουργών.
Εµείς στη σηµερινή συζήτηση θα ζητήσουµε τη σύσταση
Εξεταστικής Επιτροπής και δεν θα προχωρήσουµε περαιτέρω.
Απευχόµαστε να προκύψει οποιοδήποτε στοιχείο. Είµαστε εναντίον
οποιασδήποτε ποινικοποίησης της πολιτικής ζωής, πολύ
περισσότερο είµαστε εναντίον οποιασδήποτε διαιώνισης σε ποινικό
επίπεδο αυτής της κατάστασης που πλήττει το κύρος του Τόπου.
Αλλά είµαστε υποχρεωµένοι εν ονόµατι του Ελληνικού Λαού αλλά
και εν ονόµατι της αλήθειας, αλλά και του τρόπου µε τον οποίο θα
ενεργήσει η Εξεταστική Επιτροπή, να µην αφήσουµε καµία πτυχή
χωρίς να την καλύψουµε. Εάν στην πορεία προκύψουν ζητήµατα, ο
µη γένοιτο, που θα έθεταν τις προϋποθέσεις εφαρµογής του νόµου
περί ευθύνης Υπουργών, επιφυλασσόµεθα από τώρα, όχι στη
σηµερινή συζήτηση, στο µέλλον, από την πορεία της Εξεταστικής
Επιτροπής και από το πόρισµά της, να ζητήσουµε και ανακριτική
επιτροπή.
Εποµένως στη σηµερινή συζήτηση εµείς θα ψηφίσουµε την
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πρόταση αυτή. Θα την ψηφίσουµε µε το σκεπτικό, το οποίο σας
είπα σχετικά µε τους όρους που πρέπει να γίνει. Αλλά πρέπει να
σας πω ότι οφείλει να µην αφήσει η επιτροπή αυτή κανένα στοιχείο
και κανένα σηµείο το οποίο να µείνει καθ'οιονδήποτε τρόπο έξω
από την εµβέλεια της έρευνας της Βουλής.
Τόνισα ότι η πρόταση του ΠΑ.ΣΟ.Κ. ως προς το διατακτικό της,
εκείνο που αποφαίνεται ως το αντικείµενο της Επιτροπής, δεν είναι
πλήρες. 'Εχει πολλά κενά. Πρέπει όταν θα οριοθετήσουµε στη
σηµερινή συζήτηση και θα προκύπτει από τα Πρακτικά της Βουλής
το αντικείµενο, να µην αφήσουµε τίποτα έξω ως προς τα εξής
κυρίως ζητήµατα:
Πρώτον, ελήφθη ναι ή όχι απόφαση ότι δεν θα δοθεί πολιτικό άσυλο
στον Αµπντουλάχ Οτσαλάν και ότι δεν πρέπει να έρθει ο
Αµπντουλάχ Οτσαλάν στην Ελλάδα; Πώς ελήφθη αυτή η απόφαση;
∆εύτερον, ποια προληπτικά µέτρα ελήφθησαν για να αποτραπεί η
είσοδος του Αµπντουλάχ Οτσαλάν στην Ελλάδα, έτσι ώστε να
εφαρµοσθεί αυτή η κυβερνητική απόφαση; Και από ποιους
ελήφθησαν τα µέτρα αυτά;
Τρίτον, υπό ποιες συνθήκες ο Οτσαλάν έφθασε στην Ελλάδα;
Τέταρτον, όταν έφθασε στην Ελλάδα, τι χειρισµοί έγιναν για να
αποφύγουµε την εξέλιξη, η οποία προέκυψε στη συνέχεια;
Πέµπτον, ποιοι είναι εκείνοι οι οποίοι ενεπλάκησαν στην όλη
διαδικασία και τη συζήτηση, όχι µόνο από πλευράς ιδιωτών αλλά
και από πλευράς πολιτικών προσώπων;
'Εκτον, ποιοι είναι εκείνοι, οι οποίοι πήραν την απόφαση όχι να τεθεί
το θέµα στην Ευρωπαϊκή 'Ενωση, αλλά να φύγει για την Πρεσβεία
µας στην Κένια; Ποιος πήρε την απόφαση και πώς ελήφθη η
απόφαση για να φθάσει ο Αµπντουλάχ Οτσαλάν στην Κένια και να
παραµείνει στη δική µας πρεσβεία;
'Εβδοµον, ποιοι είναι εκείνοι, οι οποίοι είχαν την ευθύνη της
εφαρµογής αυτής της απόφασης;
'Ογδοον, τι συνέβη στην πρεσβεία µας στην Κένια;
Και ένατον, υπό ποιες συνθήκες ο Αµπντουλάχ Οτσαλάν έφθασε
στα χέρια των Τούρκων;
'Ολα αυτά πρέπει να ερευνηθούν έτσι ώστε να µην αφήσουµε καµία
πτυχή ακάλυπτη.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σε αυτήν την Εξεταστική Επιτροπή
που είµαι βέβαιος ότι θα συσταθεί, πρέπει να ξέρουµε ότι έχουµε
και µία άλλη ευθύνη. Ακούγεται συνεχώς ότι οι εξεταστικές
επιτροπές συνιστώνται αλλά καταλήγουν στο τέλος να είναι ένα
παιχνίδι κοινοβουλευτικό και πολιτικό όπου υπάρχει η πλειοψηφία
και η µειοψηφία. 'Εχουµε χρέος και εν όψει της σηµασίας της
υπόθεσης αλλά και εν όψει του ρόλου του Κοινοβουλίου να µη
δώσουµε λαβή να εµφανισθεί και αυτή η Εξεταστική Επιτροπή ότι
θα έχει την ίδια τύχη. ∆ιότι φοβούµαι ότι στο µέλλον θα είναι πολύ
δύσκολο να συστήσουµε εξεταστικές επιτροπές ή και αν τις
συστήσουµε θα είναι πολύ δύσκολο να θωρακίσουµε την αξιοπιστία
τους. Γι'αυτό θα πρέπει όλοι εκείνοι που θα µετάσχουν σ'αυτήν την
Εξεταστική Επιτροπή, να ενεργήσουν µε τη συνείδηση ότι µετέχουν
ως Βουλευτές και όχι ως κοµµατικά όργανα ότι δεν υπερασπίζονται
συγκεκριµένες παραταξιακές θέσεις, έτσι ώστε το πόρισµα να είναι
κατά το δυνατόν οµόφωνο. Και έτσι από το πόρισµα αυτό και η
Βουλή να βγει ωφεληµένη και η κοινή γνώµη πλήρως ενηµερωµένη
για την ευθύνη όλων εκείνων που χειρίστηκαν την υπόθεση.
Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Αυτό θα διευκολύνει και
εµένα αν στο τέλος, αντί να αναµένω το χωριστό φυλλάδιο κάθε
κόµµατος, ο Πρόεδρος της επιτροπής συνθέσει ένα κείµενο στο
οποίο θα αναφέρεται -όπως λέει ο Κανονισµός µας-η γνώµη της
πλειοψηφίας και της µειοψηφίας της επιτροπής. Το θέτω από τώρα
για να είναι υπόψη όλων των κοµµάτων, όταν τελειώσει η επιτροπή
το έργο της.
Ο κ. Αχιλλέας Κανταρτζής έχει το λόγο.
ΑΧΙΛΛΕΥΣ ΚΑΝΤΑΡΤΖΗΣ: Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, έρχεται

σήµερα για συζήτηση στη Βουλή η πρόταση για τη σύσταση
Εξεταστικής Επιτροπής για την υπόθεση του Οτσαλάν. 'Εχει βέβαια
περάσει σχεδόν ένας µήνας από τότε που ο Οτσαλάν παραδόθηκε
στα χέρια του τουρκικού κράτους και όλα τα στοιχεία που έχουν δει
το φως της δηµοσιότητας µέχρι σήµερα έρχονται να επιβεβαιώσουν
εκείνο που το Κ.Κ.Ε., από την πρώτη στιγµή, είχε επισηµάνει.
∆ηλαδή ότι στην ουσία ο Οτσαλάν παραδόθηκε από τα ελληνικά
χέρια στην Τουρκία.
Η Κυβέρνηση βέβαια θεωρεί ότι το θέµα έχει κλείσει αφού αρχικά
αρνήθηκε κάθε πολιτική ευθύνη. Στη συνέχεια κάτω από το βάρος
των αποκαλύψεων που είδαν το φως της δηµοσιότητας, αλλά και
κάτω από το βάρος της αγανάκτησης του λαού µας, αναδιπλώθηκε
µιλώντας γενικά για κάποιους κακούς χειρισµούς που πληρώθηκαν
µε τη γνωστή παραίτηση των Υπουργών και έτσι βέβαια θεωρείται
το θέµα λήξαν, αρνούµενη να αναλάβει τις πολιτικές ευθύνες, οι
οποίες βαρύνουν την Κυβέρνηση και πριν απ'όλα τον κύριο
Πρωθυπουργό.
Η Κυβέρνηση και η κυβερνητική Πλειοψηφία µιλάνε για λαθεµένους
χειρισµούς. Είναι πλέον φανερό ότι το ζήτηµα αυτό δεν είναι πλέον
ζήτηµα κάποιων λαθεµένων χειρισµών. Είναι η ίδια η πολιτική της
που µοιραία και αναπόφευκτα οδηγούσε στην παράδοση του
Οτσαλάν, µοιραία από τη στιγµή που χαρακτηρίζεται σαν
τροµοκρατία ο αγώνας κάθε λαού για την ελευθερία και τα
δικαιώµατά του, µε τα µέσα που εκείνος κάθε φορά επιλέγει. 'Η
µήπως ξεχνάµε ότι και ο δικός µας ο λαός πήρε στο παρελθόν τα
όπλα για την ελευθερία και την εθνική ανεξαρτησία; Αυτούς τους
λαούς, αυτά τα εθνικοαπελευθερωτικά και κοινωνικά κινήµατα
χαρακτηρίζουν σαν τροµοκράτες οι Αµερικάνοι και η Ευρωπαϊκή
'Ενωση. Και η ελληνική Κυβέρνηση βέβαια σπεύδει να
προσυπογράψει και να ταυτισθεί µε αυτές τις εκτιµήσεις όπως έγινε
πρόσφατα µε την ανακοίνωση των δεκαπέντε Υπουργών
Εξωτερικών της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης που κατά τα άλλα µιλούσαν
για µία δίκαιη δίκη του Οτσαλάν. Ο ίδιος άλλωστε ο Πρωθυπουργός
της χώρας πριν µια εβδοµάδα στη Βουλή έλεγε ότι δεν θα δεχθεί
καµιά µορφή τροµοκρατίας, προσχωρώντας έτσι στις θέσεις των
Αµερικάνων και του ΝΑΤΟ, που είναι και ο κύριος φορέας αυτών
των απόψεων.
Από τη στιγµή που όλοι αυτοί οι αρχιτροµοκράτες που διαµελίζουν
χώρες, οι οποίοι µακελεύουν λαούς, δολοφονούν αθώους πολίτες,
απαιτούσαν την παράδοση του τροµοκράτη Οτσαλάν και η
Κυβέρνηση της χώρας µας ευθυγραµµίζεται µαζί τους,
προδιαγράφεται και το πλαίσιο που µοιραία βέβαια οδηγούσε σε
αυτό το αποτέλεσµα. Η παράδοση όµως του Οτσαλάν αποτελεί και
την κορυφή του παγόβουνου. 'Εφερε στην επιφάνεια εκείνο το
σχέδιο που χρόνια τώρα προωθείται στην περιοχή µας στα πλαίσια
του νέου δόγµατος του ΝΑΤΟ για το ξαναµοίρασµα των αγορών και
την επιβολή της νέας τάξης πραγµάτων για το οποίο επανειληµµένα
έχει µιλήσει το Κ.Κ.Ε. από αυτό το Βήµα.
'Ενα σχέδιο το οποίο αναγορεύει την Τουρκία σε ρόλο χωροφύλακα
των ιµπεριαλιστικών συµφερόντων στην περιοχή. Kαι βέβαια το
ζήτηµα δεν είναι ποιος θα αναλάβει αυτόν το ρόλο, αλλά αντίσταση
στη νέα τάξη πραγµάτων που οδηγεί σε καινούριες περιπέτειες τους
λαούς της περιοχής µε το διαµελισµό της Σερβίας, τη διχοτόµηση
του Αιγαίου και της Κύπρου.
Να, γιατί λέµε ότι η πλήρης υποταγή της Κυβέρνησης σ'αυτούς τους
σχεδιασµούς και όχι απλά κάποιοι κακοί χειρισµοί οδήγησαν στην
παράδοση του Οτσαλάν. Θα µου πείτε, µα, υπήρχε πρόθεση
γι'αυτό από την πλευρά της Κυβέρνησης; Αυτό είναι ένα θέµα για
διερεύνηση από την Εξεταστική Επιτροπή που θα συγκροτηθεί.
'Οµως, είναι γνωστό ότι στη νοµική επιστήµη και στο ποινικό δίκαιο
µπορεί να έχει και έχει κάποια σηµασία ο διαχωρισµός του άµεσου
δόλου από τον ενδεχόµενο δόλο. 'Οµως στην πολιτική και
κοινωνική ζωή, δεν είναι έτσι τα πράγµατα. Ποια ουσιαστική
διαφορά έχει, το αν επιδίωκες το συγκεκριµένο αποτέλεσµα από το
εάν γνώριζες το αποτέλεσµα και το αποδέχεσαι; Μήπως τελικά
αλλάζει τίποτα το ουσιαστικό; Στο ίδιο αποτέλεσµα δεν οδηγούν και
οι δύο εκδοχές;
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Μιλάτε για λάθος χειρισµούς. ∆εν θα αναφερθώ, γιατί δεν έχω και
το χρόνο. 'Αλλωστε τα στοιχεία που έχουν δει το φως της
δηµοσιότητας, άλλα δείχνουν και µην µας περνάτε τουλάχιστον για
αφελείς. Λέτε για παράδειγµα ότι θέλατε να χειριστείτε την υπόθεση
µε απόλυτη µυστικότητα. Μα, σε ποια µυστικότητα ελπίζατε, όταν
στην υπόθεση αυτή αναµειγνύονται τόσοι και τόσοι παράγοντες και
υπηρεσίες, τη στιγµή που είναι γνωστή η δραστηριότητα της CIA και
των άλλων µυστικών υπηρεσιών, ακόµα και η πιθανή διάβρωση
από αυτές τις µυστικές υπηρεσίες;
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο ∆'
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΤΣΑΡΟΣ)
Γιατί επιλέξατε να στείλετε τον Οτσαλάν στην Κένια, σ'ένα κράτος
που κυριαρχεί µε πανίσχυρη παρουσία η CIA; Σε τι συµπεράσµατα
οδηγούµαστε από αυτά τα δύο ερωτηµατικά τα οποία ανέφερα;
Μετά απ'όλα αυτά θέλετε να πιστέψουµε πως ό,τι έγινε, έγινε λόγω
αφελείας; 'Οχι βέβαια δεν σας έχουµε ούτε σας περνάµε για τόσο
αφελείς, όπως άλλωστε το έχουµε ξαναπεί. Αντίθετα για επικίνδυνη
πολιτική έχουµε µιλήσει και για επικίνδυνη Κυβέρνηση, γι'αυτόν τον
τόπο. Θα µας πείτε τώρα τι έπρεπε να κάνουµε.
Το Κ.Κ.Ε. δηµόσια τοποθετήθηκε, όταν είδε το φως της
δηµοσιότητας ότι ο Οτσαλάν βρίσκεται σε ελληνικό έδαφος. Να
δοθεί πολιτικό άσυλο. Αυτό βεβαίως προϋπέθετε µία Κυβέρνηση
που να έχει τη θέληση, να ορθώσει το ανάστηµά της και να
αντισταθεί στις πιέσεις των Αµερικάνων και του ΝΑΤΟ και βεβαίως
ένα συνολικό προσανατολισµό εντελώς διαφορετικό από αυτό που
έχει χαράξει και ακολουθεί µε συνέπεια η σηµερινή Κυβέρνηση.
Και δεν µπορούµε ασφαλώς να περιµένουµε διαφορετικά
αποτελέσµατα και από την Κυβέρνηση και από τα κόµµατα εκείνα,
που τρέχουν σήµερα στις Ηνωµένες Πολιτείες και συναγωνίζονται
για το ποιος θα έχει τις περισσότερες συναντήσεις µε τα υψηλότερα
ιστάµενα πρόσωπα, παρέχοντας ταυτόχρονα και τις διαβεβαιώσεις
τους ότι είναι κατά της τροµοκρατίας, σύµφωνα βέβαια µε τις
επιθυµίες των Αµερικάνων και του ΝΑΤΟ.
∆εν θέλατε να δώσατε το άσυλο; Και στα πλαίσια της δικής σας
πολιτικής υπήρχαν χειρισµοί. Γιατί δεν κάνατε τουλάχιστον
δηµοσιοποίηση είτε τότε που ο Οτσαλάν βρίσκονταν στην Ελλάδα
είτε τότε που ήταν στην Κένια; Αντί, όµως, αυτού προσπαθούσαν
να τον πετάξουν µε τις εντολές της Κυβέρνησης, έξω από την
πρεσβευτική κατοικία µε κλωτσιές, αρκεί να φύγει από πάνω το
βάρος για να µη τα τσουγκρίσει µε τους Αµερικάνους. Το
αποτέλεσµα βέβαια αυτών των χειρισµών είναι σήµερα να βρίσκεται
ο Οτσαλάν στα χέρια του τουρκικού κράτους. Παρ'όλο που για την
Κυβέρνηση το θέµα έχει κλείσει, η κυβερνητική Πλειοψηφία µε τη
στάση της προδικάζει το αποτέλεσµα από τη σύσταση της
Εξεταστικής Επιτροπής.
Εµείς λέµε, ναι στη σύσταση Εξεταστικής Επιτροπής.
'Εκανα αυτήν την επισήµανση, γιατί δεν είναι η πρώτη φορά βέβαια
σε αυτόν τον τόπο που συγκροτείται εξεταστική επιτροπή. 'Εχουµε
την εµπειρία και από τον παρελθόν που οδηγήθηκαν αυτές οι
εξεταστικές επιτροπές. Να αναφέρω µόνο το παράδειγµα µε το
φάκελο της Κύπρου. Θα µπορούσαµε να πούµε ένα σωρό
παραδείγµατα.
Με δεδοµένο ότι η Εξεταστική Επιτροπή θα ελέγχεται από την
κυβερνητική Πλειοψηφία, πρέπει κατά τη γνώµη µας, από σήµερα
να ξεκαθαριστούν βασικές πτυχές που θα καθορίζουν και το
πλαίσιο της λειτουργίας της επιτροπής. Θέλουµε από τώρα να
ξεκαθαριστούν ορισµένα πράγµατα για τα οποία απαιτούµε από την
Κυβέρνηση να υπάρχουν από σήµερα δεσµεύσεις, ώστε να µην
υπάρχουν εµπόδια στο έργο της επιτροπής µε την επίκληση της
Πλειοψηφίας.
Για ποια ζητήµατα µιλάµε: Πριν από όλα αναφέροµαι στα θέµατα τα
οποία είναι προς διερεύνηση. ∆εν µπορούµε να πάµε γενικά να
διερευνηθεί η υπόθεση του Οτσαλάν και όταν θα αρχίσουµε να
µπαίνουµε σε συγκεκριµένα ζητήµατα να έχουµε τους
αποκλεισµούς, δεν ερευνάµε αυτήν την πλευρά, δεν ερευνάµε την
άλλη πλευρά.
Ποια είναι µερικά από τα θέµατα κατά τη γνώµη µας που πρέπει να
διερευνηθούν. Αναφέρω κάποια ενδεικτικά. Είναι διάχυτη η

εντύπωση ότι υπήρχε σχεδιασµός σε διεθνές επίπεδο µε
πρωτεργάτες τις ΗΠΑ, την Τουρκία, το Ισραήλ για τη σύλληψη του
Οτσαλάν. Συµµετείχε η χώρα µας σε αυτόν τον σχεδιασµό και µε
ποιο τρόπο;
∆εύτερον: Πριν από την τελευταία έλευση του Οτσαλάν στην
Ελλάδα, είχε έρθει άλλες φορές και ποια ήταν η στάση της Ελλάδας;
Ποια στάση κράτησε η Κυβέρνηση της χώρας µας τότε που ο
Οτσαλάν περιπλανιόταν από χώρα σε χώρα;
Τρίτον: Κατά πόσο η ελληνική Κυβέρνηση ή οι υπηρεσίες της
χώρας µας είχαν οποιαδήποτε συµµετοχή στο ταξίδι του Οτσαλάν
από το Μίνσκ στην Ελλάδα; Ανοίγω εδώ µία παρένθεση, κύριοι
Βουλευτές. Εδώ διαπιστώνουµε µία προσπάθεια από ορισµένους
να περιοριστεί το όλο ζήτηµα στο πώς ήρθε ο Οτσαλάν στην
Ελλάδα. Βεβαίως είναι και αυτό ένα θέµα προς διερεύνηση αλλά
αυτό είναι το κύριο ή το πώς οδηγήθηκε ο Οτσαλάν από τα ελληνικά
χέρια στα χέρια της Τουρκίας, στα χέρια του τουρκικού κράτους;
Και µία ακόµη παρατήρηση. 'Ακουσα προηγουµένως τον εισηγητή
της Πλειοψηφίας να µιλάει για τις καταγγελίες των κούρδικων
οργανώσεων και για αποσταθεροποιητικά σχέδια σε βάρος της
Ελλάδας. 'Ετσι θα πάµε στην Εξεταστική Επιτροπή;
Γιατί επιλέχθηκε η Κένια για να σταλεί ο Οτσαλάν; 'Ενα τέταρτο
θέµα. Υπήρχε συνεννόηση µε τις αρχές της Κένιας; ∆εν ήταν
γνωστές και οι περιορισµένες δυνατότητες της ελληνικής πρεσβείας
εκεί, αλλά και οι µεγάλες δυνατότητες των αµερικάνικων µυστικών
υπηρεσιών στο Ναϊρόµπι που αµερικανοκρατείται;
Πέµπτον: Ποιες ενέργειες έγιναν και τι αποτέλεσµα υπήρξε για να
βρεθεί χώρα που θα έδινε τελικά άσυλο;
'Εκτον: 'Ηταν σε γνώση του Οτσαλάν ο όλος σχεδιασµός και οι
στόχοι της ελληνικής Κυβέρνησης;
'Εβδοµον: Υπήρχε απόφαση και εντολή να πεταχθεί ο Οτσαλάν έξω
από την κατοικία του πρέσβη, πάση θυσία να πάει σε ξενοδοχείο,
εκκλησία, φάρµα ή οπουδήποτε αλλού, όπως αναφέρει ο
πρεσβευτής στην έκθεσή του;
'Ογδοον: Η Κυβέρνηση έλαβε διαβεβαιώσεις από τους Κενυάτες ότι
ο Οτσαλάν θα πάει σε ασφαλές µέρος και ποιες ήταν αυτές οι
διαβεβαιώσεις; Το Υπουργείο Εξωτερικών διαβεβαίωσε τον πρέσβη
και τον Οτσαλάν ότι οι εγγυήσεις των Κενυατών είναι ασφαλείς;
'Ενατον: 'Οταν ο πρέσβης διαπίστωσε ότι οι εγγυήσεις δεν είναι
αρκετές, γιατί δεν διακόπηκε η διαδικασία παράδοσης του Οτσαλάν
στους Κενυάτες;
∆έκατον: Αν δόθηκε εντολή για εγκατάλειψη των συνεργατών του
Οτσαλάν στο αεροδρόµιο.
Ενδέκατον: Γιατί επιλέχθηκε η µυστικότητα σε όλες τις κινήσεις της
Κυβέρνησης και όχι η δηµοσιότητα και όταν ήρθε ο Οτσαλάν στην
Ελλάδα και πολύ περισσότερο αργότερα όταν έµπλεξαν ας πούµε
τα πράγµατα και φαινόταν πλέον ότι και το σχέδιο αποτυγχάνει και
ότι ο Οτσαλάν θα πέσει στα χέρια της Τουρκίας;
Βεβαίως, πέρα από αυτά τα ζητήµατα, υπάρχουν και άλλες πλευρές
που θίχτηκαν ή που ενδεχοµένως θα αναδειχθούν στην πορεία της
έρευνας της Εξεταστικής Επιτροπής και επαναλαµβάνουµε ότι
θέλουµε από σήµερα κατηγορηµατική δέσµευση της Κυβέρνησης
ότι δεν θα παρεµποδιστεί µε κανένα τρόπο η διερεύνηση αυτών των
θεµάτων.
Εκτός όµως από αυτά τα ζητήµατα, υπάρχουν και άλλα θέµατα, τα
οποία θα πρέπει προκαταβολικά να διασαφηνιστούν για να
προχωρήσει το έργο της επιτροπής.
Πιο συγκεκριµένα, να µην υπάρχουν αποκλεισµοί στα πρόσωπα
που θα κλειθούν είτε ότι δεν είναι 'Ελληνες είτε λόγω εθνικότητας
είτε λόγω ιδιότητας, αλλά και πρόσβαση σε όλα τα έγγραφα, για να
µη βρεθούµε αύριο-µεθαύριο µπροστά σε φαινόµενα του τύπου
"αυτά τα έγγραφα δεν µπορούµε να σας τα δώσουµε, γιατί είναι
απόρρητα".
Τέλος,  να  πούµε  ότι,  ναι  µεν,  πρέπει  να  προχωρήσει  γρήγορα
το  έργο  της  Eξεταστικής  Eπιτροπής,  αλλά  όχι  µε
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συνοπτικές διαδικασίες, που θα παρεµποδίζουν την ουσιαστική
διερεύνηση της υπόθεσης.
Επαναλαµβάνω και πάλι ότι αυτές τις δεσµεύσεις τις θεωρούµε εκ
των ων ουκ άνευ, διαφορετικά δεν έχει νόηµα η σύσταση
Eξεταστικής Eπιτροπής.
Με αυτές τις παρατηρήσεις, το Κ.Κ.Ε. λέει "ναι" στη σύσταση
Eξεταστικής Eπιτροπής.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): 'Εχω την τιµή να
ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από
τα δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας "ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ", πενήντα τρεις µαθητές
και έξι συνοδοί καθηγητές του 2ου Γυµνασίου Ηγουµενίτσας του
Νοµού Θεσπρωτίας.
Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ'όλες τις Πτέρυγες)
Ο κ. Φώτιος Κουβέλης, εκ µέρους του Συνασπισµού της Αριστεράς
και της Προόδου, έχει το λόγο.
ΦΩΤΗΣ ΚΟΥΒΕΛΗΣ: Κύριοι συνάδελφοι, ο Συνασπισµός της
Αριστεράς και της Προόδου αµέσως, την πρώτη ηµέρα που
δηµοσιοποιήθηκε η σύλληψη του Αµπντουλάχ Oτσαλάν, ζήτησε,
καίτοι δεν είχε τον αναγκαίο αριθµό Βουλευτών, τη σύσταση
Εξεταστικής των Πραγµάτων Επιτροπής.
Με αυτήν την αίτηση που καταθέσαµε, επιδιώξαµε -µε τη γνώση ότι
δεν είχαµε τον αναγκαίο αριθµό των Βουλευτών- να
προσδιορίσουµε την ευθύνη της Κυβέρνησης να µιλήσει για όλα
εκείνα, τα οποία παρακολουθούν τη δραµατική ιστορία του
Οτσαλάν.
Είναι µία υπόθεση που τη χαρακτήρισε ένας σπασµωδικός τρόπος
αντιµετώπισης εκ µέρους της Κυβέρνησης, αδιαφανείς ενέργειες, οι
οποίες είχαν σαν αποτέλεσµα και να εκτεθεί δηµοσίως η χώρα µας
και να προσβληθούν οι σχέσεις φιλίας µε τον παραδοσιακό φίλο
κουρδικό λαό και ένα καθολικό αίσθηµα ντροπής να δεσπόσει στην
ελληνική κοινωνία.
Κύριοι συνάδελφοι, η Κυβέρνηση του ΠΑ.ΣΟ.Κ., µε το συγκεκριµένο
αριθµό των κυβερνητικών Βουλευτών, κατέθεσε αίτηση για τη
σύσταση Εξεταστικής των Πραγµάτων Επιτροπής. Πρόκειται για µία
απόφαση, η οποία αναµφισβήτητα επεδίωκε και επιδιώκει και να
εκτονώσει την ένταση και να ικανοποιήσει το κοινό αίσθηµα, στο
βαθµό βέβαια που µπορεί να το ικανοποιήσει.
Λέω στο βαθµό, αγαπητοί συνάδελφοι, διότι ο κόσµος ερωτά: 'Αλλη
µία Εξεταστική των Πραγµάτων Επιτροπή; Και τι φιλοδοξείτε,
'Ελληνες Βουλευτές, να βγάλετε από αυτήν την Εξεταστική των
Πραγµάτων Επιτροπή;
∆ικαιολογηµένη η καχυποψία του ελληνικού λαού, πολύ δε
περισσότερο στη συγκεκριµένη υπόθεση, κύριοι συνάδελφοι. Μία
υπόθεση που έχει σχέση µε αδιαφάνειες, µία υπόθεση που έχει
σχέση µε αόρατους φύλακες στο χώρο της ΕΥΠ, µία υπόθεση, η
οποία εξασφαλίζει, αν θέλετε, εκείνη τη µυστικότητα που είναι
δύσκολο να την αναιρέσει η οποιαδήποτε προσπάθεια και το
οποιοδήποτε ενδιαφέρον των µελών της Εξεταστικής Επιτροπής,
που είναι απόλυτα βέβαιο ότι θα συσταθεί.
Παρ' όλα αυτά, ο Συνασπισµός της Αριστεράς και της Προόδου
ψηφίζει τη συγκεκριµένη πρόταση µε τη διεκδίκηση τουλάχιστον να
φωτιστούν κάποιες πλευρές από αυτήν τη ζοφερή ιστορία, απ'
αυτήν τη δραµατική υπόθεση, η οποία έχει εκθέσει τη χώρα µας και
έχει αναδείξει και τεράστια ζητήµατα.
Τεράστιο ζήτηµα, αγαπητοί συνάδελφοι, είναι πώς και µε ποιον
τρόπο διάφοροι εξωθεσµικοί παράγοντες ανεµείχθησαν στην
υπόθεση Οτσαλάν. Και αν έχουν την ικανότητα να παρεµβαίνουν
εξωθεσµικά πρόσωπα στη διαχείριση µιας τόσο κρίσιµης υπόθεσης,
έχουν αυτήν τη δυνατότητα διότι δεν υπάρχουν συντεταγµένες
διαδικασίες, υπάρχουν ρήγµατα στους κυβερνητικούς σχεδιασµούς
και µέσα από αυτά τα ρήγµατα έχουν τη δυνατότητα να
παρεµβαίνουν τα εξωθεσµικά πρόσωπα, επικαλούµενα το δικό τους
ιδιαίτερο ενδιαφέρον για την υπόθεση Οτσαλάν και τον κουρδικό
λαό.
Κατά συνέπεια, κύριοι συνάδελφοι, πρέπει να διερευνήσει η
Εξεταστική Επιτροπή µε ποιο τρόπο ενήργησε η Κυβέρνηση.

Ενήργησε ως ένα ενιαίο όλο, µε επικεφαλή τον κύριο
Πρωθυπουργό, ο οποίος έχει την ευθύνη του συντονισµού σε κάθε
περίπτωση ή ενήργησε αποσπασµατικά, µε προσωποιηµένες
ευθύνες κάποιων Υπουργών ή κάποιων άλλων κυβερνητικών
στελεχών;
'Ολα αυτά είναι ζητήµατα, τα οποία πρέπει να απασχολήσουν την
Εξεταστική Επιτροπή.
Μέσα από ποιες διαδικασίες και µε ποιες θεσµικές δυνατότητες
κυβερνητικά πρόσωπα είχαν το δικαίωµα της επικοινωνίας και του
από κοινού σχεδιασµού -αποσπασµατικού και ανίκανου
σχεδιασµού- να διαχειριστούν την υπόθεση Οτσαλάν; Τι ήταν αυτό
που συνέδεε µέλη της Κυβέρνησης µε αυτούς τους εξωθεσµικούς
παράγοντες, που όταν πια η υπόθεση κατέρρευσε, όταν
ανεδείχθησαν όλα εκείνα τα αρνητικά, έσπευσε η Κυβέρνηση αυτά
τα εξωθεσµικά πρόσωπα, µε τα οποία συνηλλάχθη, µε τα οποία
διαπραγµατεύτηκε, µε τα οποία συζήτησε και συναποφάσισε, να τα
καταγγείλει;
'Ολα αυτά είναι ζητήµατα, που πρέπει να απασχολήσουν την
Εξεταστική Επιτροπή.
Κύριοι συνάδελφοι, τον σπασµωδικό, τον χωρίς σχεδιασµό τρόπο,
µε τον οποίο αντιµετώπισε η Κυβέρνηση του ΠΑ.ΣΟ.Κ. την όλη
υπόθεση, το στηρίζει και η εξής άποψη: 'Ηρθε ο Οτσαλάν, έστω και
ανεπιθύµητος, στην Ελλάδα. Το ερώτηµά µου, γνήσιο και καθόλου
ρητορικό: Σε τι εµποδίζονταν η Ελλάδα, µε δεδοµένη πια την
παρουσία του Οτσαλάν εδώ, να εφαρµόσει τη ∆ιεθνή Συνθήκη του
1951, στο φως της ηµέρας ή να αξιοποιήσει και το ψήφισµα των
Υπουργών Εξωτερικών των κρατών-µελών της Ευρωπαϊκής
'Ενωσης, σχετικό µε την παροχή πολιτικού ασύλου του έτος 1995 ή
ακόµη και αυτήν τη Συνθήκη του Σένγκεν, µε τις διατάξεις των
άρθρων 29 έως 31;
Θα ήταν µία βαθύτατα θεσµική λειτουργία. Θα επέτρεπε στην
Ελλάδα, κάτω από το φως των προβολέων, µέσα στη διεθνή
κοινότητα, να υποστηρίξει ότι: "Εγώ εφάρµοσα τους διεθνείς
κανόνες, εγώ σέβοµαι τη διεθνή νοµιµότητα".
∆εν ήθελε την εφαρµογή της Συνθήκης του 1951; Ας εφήρµοζε,
όπως προανέφερα, τη Συνθήκη του Σένγκεν, που αυτή η
Κυβέρνηση την έφερε και την ψήφισε. ∆ηλαδή, την ώρα που έρχεται
για δεύτερη φορά ο Οτσαλάν στην Ελλάδα, να αναδείξει το ζήτηµα
και να καλέσει τη χώρα στην οποία πρώτα υπεβλήθη η αίτηση
παροχής ασύλου, να αναλάβει τις ευθύνες της. Τότε θα είχαµε και
την αναγκαία, αν θέλετε, ευρωπαϊκή ενασχόληση µε την υπόθεση
του κουρδικού ζητήµατος και ειδικότερα µε την παροχή ασύλου του
Οτσαλάν. ∆εν το έπραξε.
Αν µε ρωτήσετε: "Μα, δεν το σκέφθηκε κάποιος ή κάποιοι από την
Κυβέρνηση;", θα σας πω ότι ενδεχοµένως να το είχαν σκεφθεί,
ενδεχοµένως να το είχαν αντιµετωπίσει, αλλά η έλλειψη
συντονισµού, η έλλειψη σχεδιασµού οδήγησε σ' αυτές τις αδιέξοδες
καταστάσεις που, επαναλαµβάνω, εξέθεσαν τη χώρα,
δηµιούργησαν τεράστια προβλήµατα στις διεθνείς µας σχέσεις και
άνοιξαν, αν θέλετε, πεδίο για να έρχονται οι ποικιλώνυµοι φίλοι της
Ελλάδας και να µας κάνουν µαθήµατα αντιτροµοκρατικής
συµπεριφοράς ή και να µας ζητούν δηλώσεις αποκήρυξης της
τροµοκρατίας.
Για όλα αυτά, είναι προφανές ότι ο µεγάλος και αποκλειστικός
υπεύθυνος είναι η Κυβέρνηση και αυτήν την ευθύνη η Εξεταστική
των Πραγµάτων Επιτροπή, µελετώντας τα στοιχεία, πρέπει να την
εξειδικεύσει και να την αποδώσει εκεί που πραγµατικά αυτή ανήκει.
Κύριοι συνάδελφοι, µίλησα για τους ποικιλώνυµους φίλους µας και
µίλησα και για τη δυνατότητα που είχε η Ελλάδα να καταστήσει
ευρωπαϊκό το ζήτηµα της παροχής ασύλου στον Οτσαλάν, αλλά και
το κουρδικό ζήτηµα συνολικότερα. Αυτή η Ευρώπη, αισθάνοµαι την
ανάγκη να το καταθέσω στη σηµερινή συζήτηση στην Ολοµέλεια,
δεν δικαιούται να δακρύζει εκ των υστέρων και να οµνύει στην
ανάγκη µιας δίκαιης δίκης.
Ποια  δίκαιη  δίκη,  κύριοι  συνάδελφοι,  όταν  οι  παροικούντες  στη
νοµική  Ιερουσαλήµ  γνωρίζουν  ότι  στο  στάδιο  της  προδικασίας
χαλκεύονται,  µεθοδεύονται  δήθεν  αποδεικτικά  στοιχεία;  Ποιος
πιστεύει  ότι  ο  Οτσαλάν  θα  µπορέσει  να  τύχει  στοιχειω-
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δώς δικονοµικών εγγυήσεων, όταν διαπιστώνουµε ότι ακόµη και
σήµερα δεν έχει το δικαίωµα της ακώλυτης επικοινωνίας µε τους
πληρεξούσιους δικηγόρους του; Και η Ευρώπη πρέπει να αναλάβει
την ευθύνη, την ευθύνη που της ανήκει και της αντιστοιχεί, διότι το
έλλειµµα της δηµοκρατίας τούτη τη φορά φάνηκε τραγικά για την
υπόθεση της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης.
Κύριοι συνάδελφοι, ήλθε µε καθυστέρηση το πόρισµα της
προκαταρκτικής εξέτασης των κυρίων εισαγγελέων. Και θα
συµφωνήσω µε τους προλαλήσαντες, ότι αυτός ο τρόπος µε τον
οποίο επικοινώνησε το πρώτον πριν από µια ώρα η Βουλή µε το
πόρισµα, µε την ανακοίνωση του κυρίου Προέδρου, δεν συνιστά
ορθή δεοντολογική συµπεριφορά εκ µέρους των κυρίων
εισαγγελικών λειτουργών. Είχαµε, όµως, τη δυνατότητα από τα
Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης να πληροφορηθούµε το περιεχόµενο
αυτής της προκαταρκτικής εξέτασης.
Εµείς, δεν σπεύδουµε να υιοθετήσουµε το σύνολο των
παρατηρήσεων και των πορισµατικών κρίσεων των κυρίων
εισαγγελέων, πολλώ δε µάλλον που σε κάποια σηµεία εντοπίζεται
και µια φόρτιση αναντίστοιχη προς εκείνο, που δικαιούται η
εισαγγελική αρχή να πράττει, όταν διενεργείται προκαταρκτική
εξέταση και µάλιστα για τόσο σοβαρά ζητήµατα, που άπτονται
βασικών µεγεθών της εξωτερικής πολιτικής. Αυτό θα αξιολογηθεί
στον κατάλληλο χρόνο, στην κατάλληλη στιγµή και επίτηδες
επιλέγω αυτές τις εξαιρετικά προσεκτικές διατυπώσεις, για να µην
πω οτιδήποτε άλλο.
Εµείς όµως -επαναλαµβάνω- δεν σπεύδουµε να µιλήσουµε γι'αυτό
το πόρισµα των κυρίων εισαγγελέων, διότι θεωρούµε ότι δεν πρέπει
από καµία πτέρυγα να λείψει ούτε η ψυχραιµία ούτε η νηφαλιότητα
στη διακρίβωση όλων εκείνων των στοιχείων, που υπάρχουν και
παρακολουθούν τη συγκεκριµένη δραµατική υπόθεση.
Επίσης είµαι υποχρεωµένος, εκπροσωπώντας το κόµµα µου, να
δηλώσω µε σαφήνεια και κατηγορηµατικότητα στη Βουλή των
Ελλήνων ότι εµείς προσερχόµενοι στην Εξεταστική των Πραγµάτων
Επιτροπή, το πράττουµε όχι γιατί θέλουµε να εντάξουµε αυτό το
εξαιρετικά ευαίσθητο ζήτηµα στην οποιαδήποτε µικροκοµµατική
σκοπιµότητα ή να το µετατρέψουµε σε αντικείµενο µιας στείρας
κοµµατικής διελκυστίνδας και αντιπαλότητας, αλλά το πράττουµε
από θέση ευθύνης, γιατί πιστεύουµε ότι µε τα ζητήµατα της
εξωτερικής πολιτικής, κανένας δεν δικαιούται να παίζει.
Με τα ζητήµατα της εξωτερικής πολιτικής, κανένας δεν δικαιούται να
ενεργεί µικροκοµµατικά. Μας ενδιαφέρει, κατά συνέπεια, το ζήτηµα.
Μας ενδιαφέρει ως κρίσιµο στοιχείο µιας συµπεριφοράς, η οποία
προσέβαλε -όπως είπα- ολόκληρο τον ελληνικό λαό.
Θα έλεγα, αγαπητέ κύριε Ακριτίδη, ότι ήταν τουλάχιστον άκαιρος, θα
έλεγα ότι ήταν παράταιρος λόγος να αναφερθείτε στη συµπεριφορά
του Οτσαλάν και κάποιων συντρόφων του. ∆εν ξέρω πόση γνώση
έχετε, έχετε, της ψυχολογίας και της συνείδησης του διωκοµένου.
Αν έχετε τέτοια γνώση και εµπειρία, είναι βέβαιο ότι θα
δικαιολογήσετε ενδεχοµένως και συµπεριφορές, οι οποίες πράγµατι
δεν ήταν αντίστοιχες της σοβαρότητας, αλλά και µιας πολύ
προσεκτικής συµπεριφοράς ...
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΑΚΡΙΤΙ∆ΗΣ: Την ηγετική του ταυτότητα τη
συνυπολογίζουµε;
ΦΩΤΗΣ ΚΟΥΒΕΛΗΣ: 'Ελεγα, λοιπόν, ότι καλό είναι να
αποφεύγουµε τέτοιες απόψεις, τέτοιους αφορισµούς, διότι φοβάµαι
ότι µεταθέτουν το πρόβληµα.
'Οπως, κύριοι συνάδελφοι, µετετέθη το ζήτηµα, όταν η Κυβέρνηση
κάποια στιγµή αποφάσισε να αξιοποιήσει κάποιες ατυχείς
δηλώσεις, ως προς ορισµένα σηµεία, των συντροφισσών, των
συνεργατών του Οτσαλάν.
KΩΣΤΑΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Υπουργός Eπικρατείας): Απλά ατυχείς
ήταν;
ΦΩΤHΣ ΚΟΥΒΕΛΗΣ: ∆ιεκδικώ πάντοτε την ακρίβεια των
λεγοµένων µου, κύριε Υπουργέ, και αναλαµβάνω την ευθύνη γι'
αυτά που είπα.
Εγώ πιστεύω ότι ήσαν ατυχείς. ∆εν είπα ότι ήσαν αβάσιµοι οι λόγοι,
είπα ότι ήσαν ατυχείς. Και επιλέγω τη διατύπωση "ήσαν ατυχείς",

διότι και αυτά τα οποία ειπώθηκαν είναι προς έλεγχο.
Με αυτές τις σκέψεις, αγαπητοί συνάδελφοι, ο Συνασπισµός της
Αριστεράς και της Προόδου ψηφίζει την πρόταση για τη σύσταση
της Εξεταστικής των Πραγµάτων Επιτροπής για τη συγκεκριµένη
υπόθεση και πιστεύω ότι ο τρόπος µε τον οποίο έχει διατυπωθεί σε
τίποτε δεν εµποδίζει την επιτροπή να διερευνήσει το σύνολο των
πλευρών. 'Οταν οι συνάδελφοι του ΠΑ.ΣΟ.Κ. που προτείνουν,
µιλούν για την ανάγκη της πλήρους διερεύνησης των πραγµατικών
δεδοµένων της υπόθεσης, είναι βέβαιον ότι από τους Βουλευτές
που θα µετέχουν της επιτροπής τίποτε δεν θα είναι µακριά, τίποτε
δεν θα είναι στο απυρόβλητο γι' αυτούς και µπορούν τα πάντα να τα
διερευνήσουν.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Ορθώς.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κ. Αναστάσιος Ιντζές εκ
µέρους του ∆Η.Κ.ΚΙ. έχει το λόγο.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΙΝΤΖΕΣ: Η υπόθεση Οτσαλάν, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, είναι ένα πελώριο πολιτικό θέµα, το οποίο άπτεται των
διεθνών σχέσεων της Ελλάδας, του ∆ιεθνούς ∆ικαίου, των
πανανθρώπινων δικαιωµάτων του ανθρώπου και του πολίτου και
εποµένως είναι ανάγκη να διερευνηθεί και σε βάθος και σε έκταση
για την εξερεύνηση εάν υπάρχουν ευθύνες κυρίως πολιτικές, αλλά
ενδεχοµένως και ποινικές και εκεί να αποδοθούν.
Απότοκο θέµα, το θέµα Οτσαλάν, της εξαρτηµένης εξωτερικής
πολιτικής της Κυβέρνησης -και το λέω µε γνώση αυτό- είναι
πρώτον, ο µονόπλευρος προσανατολισµός της χώρας, η αναγωγή
της ένταξης της χώρας µας στην ΟΝΕ και στη ζώνη Ευρώ, αλλά και
η ανικανότητα διαχείρισης κρίσεων της σηµερινής Κυβέρνησης και
ιδιαίτερα του Πρωθυπουργού κ. Σηµίτη.
∆εύτερον, η διάλυση της διοίκησης και γενικώς του κρατικού
µηχανισµού που οφείλεται και στον κοµµατισµό, στην αναγωγή των
συνδικάτων πάνω από το νόµο και τη διείσδυση λειτουργίας τους
και εκτός χώρου ευθύνης.
Και τρίτον, η µη εφαρµογή των νόµων τουλάχιστον των
πειθαρχικών αδικηµάτων που διαπράττονται από τους δηµοσίους
υπαλλήλους που και γι' αυτό ευθύνεται η Κυβέρνηση.
Πράγµατι είπα προηγουµένως ότι η υπόθεση Οτσαλάν οφείλεται
στην ανυπαρξία οργάνου διαχείρισης κρίσεων. Μια οµάδα
Υπουργών -απ' ό,τι τουλάχιστον έχουµε πληροφορηθεί από τα
δηµοσιεύµατα και τις δηλώσεις αρµοδίων παραγόντων- ο
Υπουργός Εξωτερικών, ο Υπουργός Εσωτερικών, ∆ηµόσιας
∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης και ο Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης, µε
την παρουσία -πολλοί λένε και το συντονισµό- του Γενικού
Γραµµατέα του Υπουργικού Συµβουλίου κ. Κοσµίδη είχαν κληθεί να
διαχειριστούν αυτήν την κρίση, που την ονοµάζουν συνοπτικά
"Υπόθεση Οτσαλάν".
Εποµένως υπάρχει πλήρης ανικανότητα, διάλυση και ανυπαρξία
οργάνου διαχείρισης κρίσεων. Είναι οι τρεις λόγοι που οδήγησαν
στην υπόθεση Οτσαλάν.
Τρανό παράδειγµα είναι ότι ο Υπουργός Εθνικής 'Αµυνας, κ.
Τσοχατζόπουλος, έγινε κοινωνός της υπόθεσης αυτής, µετά τη
σύλληψή του Οτσαλάν. ∆εν εγνώριζε αυτό το κρίσιµο πράγµατι
θέµα, το οποίο, αν τυχόν κατέληγε όπως κατέληξε, µπορούσε να
οδηγήσει και σε κάποιο θερµό επεισόδιο. Ο Υπουργός Εθνικής
'Αµυνας, που έπρεπε να είναι απ' αυτούς που µετέχουν στη
διαχείριση αυτής της κρίσης ετέλη εν αγνοία.
Εµείς πιστεύουµε ότι το θέµα Οτσαλάν είναι ένα µέγιστο θέµα.
Μπορεί αυτό καθ' εαυτό να φαίνεται ένα επεισόδιο καθηµερινής
διαχείρισης, αλλά επειδή ξέραµε τις επιπτώσεις που βλέπουµε
σήµερα, αυτές που θα επακολουθούσαν -και σήµερα είµαστε
µάρτυρες αυτών των γεγονότων- έπρεπε να είχε χαραχθεί εκ των
προτέρων πολιτική έναντι του κουρδικού ζητήµατος και των
ενδεχόµενων συνεπειών της έλευσης του Οτσαλάν στην Ελλάδα και
το πώς έπρεπε να χειριστούµε το θέµα εκ των προτέρων, γιατί ήταν
κάτι αναµενόµενο.
Αλλά  υπάρχει  και  µια  προσπάθεια  απονοµής  ευθυνών  σε
ιδιώτες.  'Εχει  περάσει  ήδη  και  η  αδόκιµη  πολιτική  ορολογία
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"ιδιωτικοποίηση της εξωτερικής πολιτικής". ∆ηλαδή φταίει κάποιος
κ. Ναξάκης, ο κ. Μπαντουβάς, ο κ. Κηπουρός, ο κ. Ιντζές ή πολλοί
άλλοι από εδώ, που κατά καιρούς έχουµε συµπαρασταθεί σε
εκδηλώσεις των Κούρδων;
Αν υπήρχε κράτος και αν είχε διαπιστωθεί παράβαση του νόµου
από ιδιώτες 'Ελληνες πολίτες, θα έπρεπε πάραυτα να παρέµβει και
να τους σταµατήσει. Αυτά είναι αµαρτίες αδικαιολόγητες ότι δήθεν
ψάχνει ευθύνες η Κυβέρνηση, ότι αιφνιδιάστηκε και ότι χαράσσουν
οι ιδιώτες εξωτερική πολιτική. Πού τα λένε αυτά; Ποιους θέλουν να
κοροϊδέψουν; Τι ευθύνες θέλουν να αποσείσουν από τους ώµους
τους;
∆εν υπάρχουν ευθύνες σε ηγέτες. Και αν υπάρχουν, είναι
µεµονωµένες. ∆εν θα µπορούσαν, λοιπόν, να επηρεάσουν την
εξωτερική πολιτική της χώρας, αν υπήρχε υπεύθυνη Κυβέρνηση και
κράτος σοβαρό και συγκροτηµένο, µε ευρωπαϊκές προδιαγραφές,
που δήθεν οι ευρωλιγούρηδες πάση θυσία θέλουν να υπαχθούν και
να λένε ότι είναι ευρωπαϊκό κράτος.
Μόνο στις οικονοµικές θυσίες εις βάρος των λαϊκών στρωµάτων
δίνουν τα πάντα για να ενταχθούν στην Ευρωπαϊκή 'Ενωση, αλλά
όλα τα θετικά, δηλαδή µια πλήρη, κανονική, έντιµη και µε ετοιµότητα
διοίκηση, την παραµελούν.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Ελλάδα στο κουρδικό θέµα ήταν
ανέτοιµη και χωρίς γνώση και µελέτη του ζητήµατος. Οφείλω να πω
εξ αρχής ότι το κουρδικό θέµα είναι µέρος, είναι απόκοµµα του
µεγάλου ανατολικού ζητήµατος, το οποίο ακόµα δεν έχει λυθεί. Κι
ενώ στα Βαλκάνια έχει δοθεί κάποια λύση, αυτή της ύπαρξης των
Βαλκανικών χωρών, στα ανατολικά της τέως Οθωµανικής
Αυτοκρατορίας το Ανατολικό θέµα υφίσταται και πολύ περισσότερο
µάλιστα, όταν η Συνθήκη των Σεβρών προέβλεπε κάποια λύση, η
οποία δεν εφαρµόστηκε.
Αυτό είναι το κουρδικό ζήτηµα κι έτσι έπρεπε να αντιµετωπισθεί
από την ελληνική Κυβέρνηση και από οποιαδήποτε ελληνική
Κυβέρνηση και ταυτόχρονα, απ' αυτήν τη θέση να συναγάγει και να
προσκοµίσει και εθνικά οφέλη στην Ελλάδα.
∆εν είµαστε υπέρ του PKK. Είµαστε υπέρ της αυτονοµίας και της
αυτοδιάθεσης του κουρδικού λαού, όπου κι αν βρίσκεται είτε στην
Τουρκία, είτε στη Συρία είτε στο Ιράκ, είτε στο Ιράν. 'Ετσι δίνονται οι
µάχες σε τέτοια θέµατα. Τότε καθολικώς θα υπερασπίζαµε τα
δικαιώµατα του κουρδικού λαού, άρα και αυτών που διαµένουν
στην τουρκική επικράτεια. Αυτό είναι το πρώτο.
∆εύτερο, θα λέγαµε ότι το ΡΚΚ δεν είναι τροµοκρατική οργάνωση,
διότι τότε και η Ελληνική Επανάσταση, ο Κολοκοτρώνης, ο Ρήγας
Φεραίος, ο Αλέξανδρος Υψηλάντης, ο Καραϊσκάκης, όλοι οι
αγωνιστές ήταν τροµοκράτες. Ποιος το αγνοεί; Κανείς;
Τρίτον, οι αλβανόφωνοι του Κοσσυφοπεδίου δεν κάνουν το ίδιο;
Αυτοί δεν είναι τροµοκράτες; "'Ελα εδώ, Αµερικάνε. Εγώ µιλάω µε
τον Οτσαλάν, εσύ µιλάς µε το στρατό των αλβανοφώνων του
Κοσσυφοπεδίου, αλλά ταυτόχρονα µιλάς και µε τον αρχηγό του
∆ηµοκρατικού Κόµµατος τον Μπαρζανί, αν δεν κάνω λάθος και µε
τον Ταλαµπανί. Αυτοί δεν είναι τροµοκράτες; Ενόπλων οµάδων και
κοµµάτων ηγούνται στο βόρειο Ιράκ". Τότε ο Αµερικάνος θα
δυσκολευθεί πολύ να πει: "Ελλάδα κρύβεις και υποθάλπεις έναν
τροµοκράτη, τον Οτσαλάν". Ο Ταλαµπανί τόσα χρόνια κάνει
επανάσταση. Μέχρι πρότινος ήταν τροµοκράτης, αλλά επίσηµα τον
κάλεσε η Αµερική και υπέγραψε συµφωνία για ίδρυση κάποιου
κράτους στο Ιράκ. 'Ετσι ασκείται η εξωτερική πολιτική. 'Ολα τα άλλα
είναι ύποπτα, είναι απεµπόληση ευθυνών, είναι ανικανότητα, είναι
δουλικότητα και είναι απότοκα της υποχωρητικότητας, της
ενδοτικότητας της ασκουµένης εξωτερικής πολιτικής.
∆εν άκουσα µέχρι τώρα η Ελλάδα να βγει ευθαρσώς, δηµόσια και
σε διεθνές επίπεδο να καταγγέλλει την Τουρκία. Ποιος τολµά και
µιλά εναντίον της Ελλάδος; Η Τουρκία. 'Ενα κράτος
στρατοκρατούµενο, συνταγµατικά κατοχυρωµένο. Αυτό δεν
σηµαίνει ότι το καθεστώς νοµιµοποιείται, διότι παραβιάζει γενικές
αρχές και του ευρωπαϊκού πολιτισµού, αλλά και των αρχών του
Συµβουλίου της Ευρώπης και της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης, στην

οποία θέλει να µπει µέσα. ∆ιότι κανένα στρατοκρατούµενο κράτος
δεν µπορεί να γίνει δεκτό ούτε στο Συµβούλιο της Ευρώπης ούτε
στην Ευρωπαϊκή 'Ενωση.
Ο Κεµαλισµός. Η Τουρκία είναι κράτος που κατοχυρώνει
συνταγµατικά το ρατσισµό. Γνωρίζετε ότι δεν αναγνωρίζονται στην
Τουρκία συνταγµατικά άλλες φυλές, άλλες µειονότητες, πλην των
Ελλήνων, των Ρωµιών, που εξοντώθηκαν µε τη Συνθήκη της
Λωζάνης. 'Ολοι είναι Τούρκοι, είναι Τούρκοι ορεσίβιοι οι Κούρδοι.
'Ετσι τους χαρακτηρίζει το Σύνταγµα. 'Οχι Τούρκοι, είναι ορεσίβιοι
Τούρκοι, καθυστερηµένοι.
Οι Πόντιοι πατριώτες µου στην περιοχή Τραπεζούντος, στο Νόθη,
χαρακτηρίζονται "φυλή της Μαύρης Θάλασσας". Είναι ελληνόφωνοι,
µιλούν ποντιακά στα σπίτια τους, στο σχολείο µαθαίνουν τουρκικά.
Είναι µαυροθαλασσίτικη φυλή. Και δεν είναι µόνο αυτό. 'Εχουµε
πολλά παραδείγµατα. Η Τουρκία είναι συννοθύλευµα φυλών και οι
καθ' εαυτού Τούρκοι είναι µειονότητα που ασκεί κυριαρχία
ιδεολογική, στρατιωτική, πολιτική και οικονοµική. ∆ιότι για να γίνεις
οικονοµικός παράγοντας θα πρέπει να είσαι Τούρκος ή να έχεις
ενδώσει στο τουρκικό κατεστηµένο, όπως είναι ο Κοτς, που τι είναι
ο Κοτς; Μερικοί 'Ελληνες έσπευδαν, όταν είχαν κάποιες
διαδηλώσεις στη Θεσσαλονίκη Κύπριοι, Πόντιοι, Κούρδοι κλπ., να
κατακεραυνώνουν αυτές τις διαδηλώσεις ως ρατσιστικές. Βγαίνει
λοιπόν ο κ. Koτς Ντολµέ, Εβραιοτούρκος δηλαδή και λέει:
"διακόπτουµε τις οικονοµικές και εµπορικές σχέσεις µε την Ελλάδα".
Και βγαίνει µετά ο Θεσσαλονικιός ο κ. Ευτέας, αν δεν κάνω λάθος
και παρακαλεί να µην πολιτικοποιεί τις επιχειρηµατικές και
εµπορικές σχέσεις Ελλήνων και Τουρκίας για να δούµε ποιοι
ασκούν πατριωτική πολιτική και ποιοι εύκολα χωρίς βάσανο, µε
ελαφρά την καρδιά καταγγέλλουν κάθε πατριωτική φωνή ως
εθνικιστική, φασιστική και ρατσιστική. Και καταντήσαµε να υπάρχει -
ακούστε- µέτωπο λογικής ο κ. Κύρκος, ο κ. Παπακωνσταντίνου. Τι
θα πει µέτωπο λογικής; Να µοιράσετε το Αιγαίο, συνεκµετάλλευση.
∆εν υπάρχουν δικαιώµατα της 'Ενωσης µέσα στην Τουρκία, αλλά,
αν διαβάσετε µία ανακοίνωση του Ε.Α.Μ. που µετείχε και το Κ.Κ.Ε.,
θα δείτε ότι διεκδικούσαµε το 1945 τη δυτική και ανατολική Θράκη,
βόρειο 'Ηπειρο και υπογράφει ο πατέρας Κύρκος, η ηγεσία του
Κ.Κ.Ε. Ετίθετο θέµα από το Ε.Α.Μ. µε επίσηµη ανακοίνωση του
1945.
Tι άλλαξε τώρα και όποιος µιλάει για Βόρειο 'Ηπειρο και όχι για
Νότιο Αλβανία ή για ∆υτική Θράκη ή για 'Ιµβρο και
Κωνσταντινούπολη, είναι εθνικιστής; Μπορεί να µου πει κανείς από
εδώ µέσα ή από αυτούς που αποτελούν το µέτωπο λογικής; Εµείς
είµαστε οι παράλογοι, είµαστε οι εθνοκάπηλοι, οι εθνικιστές.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Τουρκία, στον αιώνα που λήγει έχει
διαπράξει επίσηµα τρείς γενοκτονίες: Εκείνη των Αρµενίων το 1915-
1916, εκείνη του Μικρασιατικού Ελληνισµού και ιδιαίτερα του
Ποντιακού Ελληνισµού 1916-1922. Σήµερα διαπράττει -συνεχίζει να
διαπράττει εδώ και δεκαπέντε χρόνια- τη γενοκτονία των Κούρδων.
Είναι η χώρα που σήµερα κατέχει ξένη χώρα, την Κύπρο. Και
τολµάει η Τουρκία, από τη δειλία της Ελλάδος και της εξαρτηµένης
πολιτικής που ασκεί, να είναι κατήγορος. Ποιος; Ο µέγας ένοχος και
µε το διεθνές δίκαιο και µε το εσωτερικό µας δίκαιο. Η Τουρκία να
είναι κατήγορος εναντίον της Ελλάδος!
Με αυτές τις σκέψεις είµαστε υπέρ του να συσταθεί η Εξεταστική
των Πραγµάτων Επιτροπή και θα µετέχουµε µε όλες µας τις
δυνάµεις για να εξακριβωθούν, κυρίως για µας, οι πολιτικές ευθύνες
και να αφήσουν αυτά περί ιδιωτικοποίησης της εξωτερικής
πολιτικής. Είναι απαράδεκτα το λιγότερο που µπορώ να πω.
(Χειροκροτήµατα)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο Κοιβουλευτικός
Εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Βαρβιτσιώτης έχει το λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΗΠΟΥΡΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, συνεννοήθηκα...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Κύριε Κηπουρέ, έπρεπε να
περιµένετε την απάντηση του Προέδρου της Βουλής.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΗΠΟΥΡΟΣ: Ναι, αλλά οι Ανεξάρτητοι έβαλαν



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ    ΣΤ' - 12 ΜΑΡΤΙΟΥ 1999 5281

να µιλήσω εµένα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Οι Κοινοβουλευτικοί
Εκπρόσωποι υποδεικνύονται από τα κόµµατα. Και οι Ανεξάρτητοι,
µε δήλωση του εκπροσώπου τους στη ∆ιάσκεψη των Προέδρων,
έπρεπε να υποδείξουν εσάς. Λοιπόν τέτοια δήλωση δεν υπάρχει.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΗΠΟΥΡΟΣ: Σήµερα το πρωί µου είπαν και ανέλαβα να
µιλήσω εγώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Λοιπόν, να εφαρµόζουν
και εκείνοι τον Κανονισµό. 'Επρεπε, κατά τον Κανονισµό, ο
εκπρόσωπός τους στη ∆ιάσκεψη των Προέδρων, να στείλει γραπτή
δήλωση εδώ στο Προεδρείο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΗΠΟΥΡΟΣ: ∆εν θα µου επιτρέψετε να µιλήσω;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): 'Εχετε εγγραφεί στο τέλος.
Αν έλθει αυτή η δήλωση, θα σας δοθεί ο λόγος.
Ορίστε, κύριε Βαρβιτσιώτη, έχετε το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ: Ανεβαίνω κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, στο Βήµα της Βουλής διακατεχόµενος από βαρύ
αίσθηµα ευθύνης. Γιατί καλούµαι να µιλήσω για ένα θέµα που
τραυµάτισε βαριά το κύρος της χώρας, που άνοιξε τους ασκούς του
Αιόλου για την κλιµάκωση της τουρκικής επιθετικότητας και
προκλητικότητας. Για ένα θέµα που έπληξε καίρια την ευαισθησία,
την υπερηφάνεια και την αξιοπρέπεια του λαού µας. Για ένα θέµα
που όλοι µας επιθυµούµε και ευχόµαστε να µην έχει περαιτέρω
παρενέργειες, οι οποίες όµως φοβάµαι ότι θα υπάρξουν και δεν θα
µπορέσουµε να τις αποφύγουµε.
Το αίσθηµα αυτό της ευθύνης γίνεται ακόµα πιό έντονο, διότι
καλούµαστε να ερευνήσουµε πράξεις, ενέργειες και παραλείψεις
συναδέλφων και ενδεχοµένως να αποδώσουµε σε αυτούς ευθύνες.
Ευθύνες ιστορικές, ευθύνες βαρύτατες, όπως προκύπτουν από τα
µέχρι τούδε αποκαλυφθέντα στοιχεία. Είµαι απ'αυτούς που
πιστεύουν ότι όλοι οι 'Ελληνες πολιτικοί διαπνέονται από
πατριωτικά αισθήµατα. Είµαι απ'αυτούς που πιστεύουν ότι όλοι οι
'Ελληνες πολιτικοί κινούνται από καλές προθέσεις στην
εξυπηρέτηση των εθνικών συµφερόντων. Στην πολιτική όµως,
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, και ιδιαίτερα στην εξωτερική πολιτική,
δεν κρίνονται οι προθέσεις. Κρίνονται οι χειρισµοί, κρίνονται τα
αποτελέσµατα τα οποία προέκυψαν από τους χειρισµούς αυτούς.
Τραγικοί χειρισµοί, λοιπόν, οδηγούν σε τραγικές συνέπειες, τραγικά
αποτελέσµατα, όπως ακριβώς συνέβη µε το φιάσκο της υποθέσεως
Οτσαλάν.
Η πλήρης και σε βάθος διαλεύκανση της υποθέσεως είναι απόλυτα
επιβεβληµένη. Τα ερωτηµατικά τα οποία πλανώνται στην κοινή
γνώµη γύρω απ'αυτήν την υπόθεση, είναι και πολλά και µεγάλα.
Αποτελεί χρέος της Εξεταστικής Επιτροπής, η οποία είναι βέβαιο ότι
θα συσταθεί ύστερα από την τοποθέτηση όλων των κοµµάτων, να
αναζητήσει τους πρωταγωνιστές, όσο ψηλά και αν βρίσκονται και
να µην περιορίσει τις ευθύνες στους κοµπάρσους της υποθέσεως.
Είναι ο µόνος τρόπος, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι -και το
επισηµαίνω αυτό- να αποκατασταθεί το κύρος και η αξιοπρέπεια
της πολιτικής και των πολιτικών που έχει τρωθεί στη συνείδηση του
πολίτη.
∆εν υπάρχει αµφιβολία ότι ο κύριος Πρωθυπουργός µε την
"παραίτηση" -πείτε την εξαναγκασµό σε παραίτηση, πείτε την
αποποµπή, πείτε την απόλυση, διαλέξετε όποιον όρο θέλετε- των
τριών Υπουργών του, παραδέχθηκε ουσία την ύπαρξη πολιτικών
ευθυνών. ∆ιότι δεν είναι δυνατόν ο Πρωθυπουργός να απολύει
τρεις Υπουργούς χωρίς να υπάρχουν πολιτικές ευθύνες. Ασφαλώς
υπάρχουν πολιτικές ευθύνες. Και αυτές τις πολιτικές ευθύνες τις
απεδέχθη ο Πρωθυπουργός για τους Υπουργούς του.
Το ερώτηµα, βέβαια, το οποίο προκύπτει, είναι αν υπάρχουν και
ποινικές ευθύνες, όπως το πόρισµα, το οποίο τώρα µόλις διάβασα
φευγαλέα, της προκαταρκτικής εισαγγελικής εξετάσεως, αφήνει να
διαφανεί.
Η Νέα ∆ηµοκρατία µε υψηλό αίσθηµα ευθύνης θα µελετήσει το
πόρισµα και επιφυλάσσεται να πράξει ό,τι το Σύνταγµα και ο
Κανονισµός προβλέπουν εάν πεισθούµε ότι υπάρχουν ποινικές

ευθύνες.
Ο κύριος Πρωθυπουργός, όµως, στην αρχή προσπάθησε να
καλύψει τους Υπουργούς προς τους οποίους εξέφρασε και την
πλήρη του εµπιστοσύνη. ∆υο µέρες, όµως, αργότερα, στις 18
Φεβρουαρίου, κάτω από την πίεση της κοινής γνώµης η
εµπιστοσύνη αυτή µεταβλήθηκε σε απόλυση. Προσπάθησε έτσι ο
Πρωθυπουργός να αποσείσει τις δικές του βαριές ευθύνες και
γι'αυτό επιστρατεύθηκαν οι κυβερνητικοί προπαγανδιστές.
Ο λαλίστατος Κυβερνητικός Εκπρόσωπος δήλωνε ότι "ο
Πρωθυπουργός δεν έχει οποιαδήποτε ευθύνη -είναι η φρασεολογία
που µεταχειρίστηκε- γιατί δεν έχει οποιαδήποτε ανάµιξη. ∆εν
χειρίστηκε ο Πρωθυπουργός καµιά συγκεκριµένη υπόθεση".
∆ιαψεύστηκε, βέβαια, ο Κυβερνητικός Εκπρόσωπος την ίδια µέρα
από τους δύο εκ των τριών παραιτηθέντων Υπουργών, οι οποίοι µε
τις δηλώσεις τους έδειχναν τις ευθύνες κατευθείαν προς το
πρωθυπουργικό γραφείο και τον Πρωθυπουργό.
Λυπάµαι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, που θα είµαι ιδιαίτερα
αυστηρός στο σηµείο αυτό. Αν ο Πρωθυπουργός, όπως δήλωνε ο
Κυβερνητικός Εκπρόσωπος, τηρούσε αποστάσεις από τους
χειρισµούς στην υπόθεση Οτσαλάν, αν ο Πρωθυπουργός δεν
παρακολουθούσε την υπόθεση αυτή βήµα προς βήµα, λεπτό προς
λεπτό, ενέργεια προς ενέργεια, τότε καταλήγει κανείς στο
συµπέρασµα ότι ο ίδιος ο Πρωθυπουργός έχει καταργήσει τον
εαυτό του από Πρωθυπουργό. Εάν πάλι ο Πρωθυπουργός δεν είχε
συνειδητοποιήσει το µέγεθος της υπόθεσης, αν δεν είχε αντιληφθεί
ότι κρατούσε στα χέρια του µία χειροβοµβίδα, η οποία ήταν έτοιµη
να εκραγεί, τότε είναι ανίκανος να είναι Πρωθυπουργός. Βέβαια
είναι γνωστή και µόνιµη αυτή η τακτική του κ. Σηµίτη. Αναζητεί
πάντοτε "αποδιοποµπαίους τράγους", αναζητεί πάντοτε φταίχτες
για να βγάλει έξω τη δική του ευθύνη.
∆εν "παραιτήθηκε" ο κ. Ρωµαίος από τον Πρωθυπουργό για το
φιάσκο της οδού Νιόβης; ∆εν "παραιτήθηκε" ο κ. Τζουµάκας από
τον Πρωθυπουργό για τον αφανισµό των δασών µας το καλοκαίρι
από τις πυρκαγιές; ∆εν "παραιτήθηκε" ο κ. Γείτονας -ο οποίος είναι
ο µόνος από την Κυβέρνηση που µας κάνει την τιµή να παρίσταται
στη σηµερινή συνεδρίαση της Βουλής- για το χάλι των
νοσοκοµείων; 'Ολες αυτές είναι προσπάθειες τις οποίες έχει κάνει
επανειληµµένα ο κύριος Πρωθυπουργός για να βγάλει τις δικές του
ευθύνες, να µετακινήσει το βάρος των ευθυνών στους Υπουργούς
του.
'Εχουµε και άλλη τακτική του κυρίου Πρωθυπουργού. Θα σας
θυµίσω ότι βγήκε µία µέρα ο Κυβερνητικός Εκπρόσωπος, τις
τραγικές εκείνες ηµέρες της εθνικής ταπείνωσης στα 'Ιµια, για να
µας πει ότι δεν φταίει κανείς άλλος παρά µόνο ο ∆ήµαρχος
Καλύµνου που ύψωσε την ελληνική σηµαία. Βγήκε πρόσφατα, πάλι
ο Κυβερνητικός Εκπρόσωπος για να µας πει για το θέµα των
πυραύλων στην Κύπρο ότι δεν φταίει κανείς άλλος, αλλά η
Κυπριακή Κυβέρνηση.
Για την υπόθεση Οτσαλάν δε, urbi et orbi, διακήρυσσε δεν φταίει
κανένας άλλος, παρά ο Ναξάκης και η παρέα του.
Αλήθεια, διερωτώµαι: Γνωρίζει ο Πρωθυπουργός το ρόλο του και
την αποστολή του; Γιατί και ο ρόλος και η αποστολή του
Πρωθυπουργού προδιαγράφονται από το Σύνταγµα. Είναι σαφής η
συνταγµατική διάταξη, η οποία καθορίζει ότι ο Πρωθυπουργός
κατευθύνει και συντονίζει τις ενέργειες της Κυβερνήσεως.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχουµε έναν Πρωθυπουργό -και
λυπούµαι που το λέω- που παριστάνει µονίµως τον Πόντιο Πιλάτο!
Πρέπει κάποτε να πάψει ο Πρωθυπουργός να παίζει αυτόν το ρόλο
και να έχει το θάρρος να αναλαµβάνει τις ευθύνες του, πράγµα
βέβαια το οποίο δεν έχει πράξει ποτέ µέχρι σήµερα.
Η υπόθεση όµως Οτσαλάν ήρθε να αποδείξει και ένα άλλο γεγονός,
το οποίο υποπτευόµαστε και το συζητούσαµε, αλλά δεν είχαµε
αντιληφθεί την έκτασή του. Να αποδείξει περίτρανα την πλήρη
διάλυση του κράτους. Και αυτό είναι ένα άλλο, ιδιαίτερα
ανησυχητικό, σηµείο.
Η  Ε.Υ.Π.  είχε  πληροφορηθεί  έγκαιρα  την  αναµενόµενη  άφιξη
του  Οτσαλάν.  Είχε  ενηµερώσει  έγκαιρα  την  Ελληνική  Αστυ-
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νοµία. Και υποτίθεται ότι όλοι οι υπεύθυνοι γνώριζαν τι θα πράξουν.
Και όµως, όλοι παρέλειψαν να πράξουν το καθήκον τους.
Και η διάλυση του κράτους αποτυπώνεται εναργέστατα σε όλην τη
διαδροµή που ακολούθησε ο Οτσαλάν: Πετρούπολη, Αθήνα, Μίνσκ,
Κέρκυρα, Κένια. Παντού, το κράτος είναι ανύπαρκτο. Παντού, το
κράτος δεν πράττει αυτά τα οποία έπρεπε να πράξει.
ΟΡΕΣΤΗΣ ΚΟΛΟΖΩΦ: ∆ιάλυση του κράτους ή διατεταγµένη
υπηρεσία;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ: Θα φθάσω και σε αυτό, κύριε
συνάδελφε.
Είναι δυνατόν, λοιπόν, η Κυβέρνηση να µην αντιλαµβάνεται ότι αυτή
η διάλυση του κράτους είναι τόσο εκτεταµένη;
Και τίθεται το ερώτηµα, το οποίο έθεσε ο κ. Κολοζώφ: Μήπως δεν
ήταν τόσο εκτεταµένη η διάλυση του κράτους; Μήπως όλοι αυτοί οι
οποίοι εµπλέκονται στην υπόθεση εκτελούσαν εντολές, εκτελούσαν
διατεταγµένη υπηρεσία; Αυτό είναι ένα θέµα. ∆εν το
προσυπογράφω. Είναι όµως ένα ερώτηµα το οποίο θα πρέπει να
είναι αντικείµενο έρευνας της Εξεταστικής Επιτροπής. Είναι ένα
ερώτηµα το οποίο πλανάται. Σας είπα, δεν το προσυπογράφω. Εν
πάση περιπτώση, η έκταση της διαλύσεως του κράτους είναι
φοβερή. Μπορείτε να σκεφθείτε σαν κινηµατογραφική ταινία αυτήν
τη διαδροµή Πετρούπολη-Αθήνα-Μίνσκ-Κέρκυρα-Κένια και τα
πάντα να έχουν διαλυθεί και κανένας να µην κάνει το καθήκον του;
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΚΟΝΤΑΞΗΣ: Υπάρχει και ο 'Αραξος, κύριε
Βαρβιτσιώτη.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ: Θα φθάσουµε και στον 'Αραξο, κύριε
συνάδελφε.
Τα ερωτήµατα, τα οποία πλανώνται στην κοινή γνώµη, είναι
τεράστια, µερικά από τα οποία ακροθιγώς έθιξα και τα οποία πρέπει
να ερευνήσει η Εξεταστική Επιτροπή.
'Ενα ερώτηµα: Καταγγέλλει η Κυβέρνηση το Ναξάκη και την παρέα
του, γιατί έφεραν τον Οτσαλάν στην Ελλάδα. Μάλιστα. Τους
καταγγέλλει από τη µια µεριά και την άλλη στιγµή συνοµιλεί µαζί
τους. Χρησιµοποιεί το Ναξάκη, για να κουβεντιάσει µε τον Οτσαλάν.
Είναι θέαµα Κυβερνήσεως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι;
Το µεγάλο ερώτηµα βέβαια είναι: Γιατί επελέγη η Κένια; Εθίγη από
όλους τους οµιλητές. Θα το επαναλάβω και εγώ. Ενώ ήταν
δεδοµένο ότι η Κένια έβριθε από πράκτορες όλων των υπηρεσιών
του κόσµου. Και παρά ταύτα επιλέξαµε την Κένια; Επιλέξαµε το
στόµα του λύκου;
Είπε και το έχει τονίσει επανειληµµένα η Κυβέρνηση, ότι δεν πρέπει
να δώσουµε άσυλο στον Οτσαλάν. Συµφωνούµε. Επελέγη όµως η
πρεσβευτική κατοικία, ουσία δηλαδή έδαφος της Ελλάδος, για να
φιλοξενηθεί ο Οτσαλάν στην Κένια; Μα, αυτό τι είναι;
Και είναι οι ανθρωπιστικοί λόγοι οι οποίοι έκαναν την Κυβέρνηση να
ακολουθήσει αυτό το δρόµο, όταν την ίδια στιγµή δίνονται οδηγίες
προς τον πρέσβη της Κένιας και τον ταγµατάρχη που ευρίσκοντο
εκεί, "απαλλαγείτε καθ' οιονδήποτε τρόπο του Οτσαλάν"; Αυτή ήταν
η ανθρωπιστική συµπαράσταση που η Κυβέρνηση διεκήρυσσε και
διακηρύσσει ότι ήθελε να δώσει; "Πετάξτε τον έξω, στείλτε τον στην
ζούγκλα, στείλτε τον για σαφάρι, να φύγει από εσάς!" Αυτή είναι η
ανθρωπιστική βοήθεια;
ΜΙΛΤΙΑ∆ΗΣ ΕΒΕΡΤ: Και γιατί αλλαγή;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν θα
µπω στο πλήθος των ερωτηµάτων τα οποία ανακύπτουν και τα
οποία χρήζουν απαντήσεως.
Θα έλεγα ότι είναι βαρύ το έργο της Εξεταστικής Επιτροπής, γιατί η
Εξεταστική Επιτροπή πρέπει να κάνει ιδιαίτερη προσπάθεια για να
αποκαλυφθεί η αλήθεια σε όλο της το βάθος, σε όλες της τις
πτυχές, σε όλες της τις λεπτοµέρειες και να αποδώσει ευθύνες σε
οποιονδήποτε κριθεί ότι έχει, όσο ψηλά και αν βρίσκεται.
Η Κυβέρνηση όµως -και αντιλαµβάνοµαι, δεν συµµερίζοµαι αλλά
αντιλαµβάνοµαι την προσπάθειά της- θα ήθελε στην
πραγµατικότητα να ξεχάσουµε το φιάσκο Οτσαλάν, όπως θα ήθελε

να ξεχάσουµε το βράδυ εκείνο της τραγικής νύχτας στα 'Ιµια, όπως
θα ήθελε να ξεχάσουµε τη Μαδρίτη, όπως θα ήθελε να ξεχάσουµε
τους S 300, όπως θα ήθελε να ξεχάσουµε όλες αυτές τις παλινωδίες
στην εξωτερική της πολιτική.
Εάν όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ξεχάσουµε το φιάσκο
Οτσαλάν, εάν το συγκαλύψουµε ή εάν έστω ωραιοποιήσουµε τα
τραγικά λάθη, δεν θα έχουµε πράξει το καθήκον µας. Θα
τραυµατίσουµε για άλλη µία φορά τον τόπο και δεν θα βοηθήσουµε
τη χώρα µας να βρει το σωστό δρόµο. Γιατί τα λάθη που δεν
εντοπίζονται τελικά επαναλαµβάνονται και δυστυχώς, αυτή η
Κυβέρνηση είναι συνεπής σε ένα πράγµα. Είναι συνεπής στο να
επαναλαµβάνει τα ίδια της τα λάθη.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έκρινα χρήσιµο να κάνω αυτήν την
παρέµβαση ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος διότι είδα την
απροθυµία της Κυβερνήσεως να λάβει µέρος στη συζήτηση.
Βεβαίως, θα αντιπαρατάξει κανείς ότι είναι θέµα της Βουλής και δεν
έχει κανένα λόγο να µετάσχει η Κυβέρνηση. Αλλά σε ένα θέµα το
οποίο η Κυβέρνηση χειρίστηκε, για το οποίο ο ίδιος ο
Πρωθυπουργός αναγνωρίζει ότι έχει βαρύτατες πολιτικές ευθύνες,
για ένα θέµα το οποίο συγκλονίζει τον ελληνικό λαό, περίµενα ότι
ένας τουλάχιστον Υπουργός θα παρενέβαινε.
'Εκανα, λοιπόν, την παρέµβαση αυτή, µήπως φιλοτιµηθεί κανένας
Υπουργός και παρέµβει για να τον αντικρούσω.
Εµείς πάντως σαν Νέα ∆ηµοκρατία θα ψηφίσουµε υπέρ της
συστάσεως της εξεταστικής επιτροπής, θα καταβάλουµε δια των
εργασιών της επιτροπής όλες µας τις προσπάθειες, ώστε να λάµψει
η αλήθεια και να αποδοθούν οι ευθύνες εκεί που υπάρχουν. Και
τέλος, επιφυλασσόµεθα, ύστερα από το εισαγγελικό πόρισµα, για
τις περαιτέρω ενέργειές µας, αφού το µελετήσουµε και µε αίσθηµα
ευθύνης αποφασίσουµε. Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας).
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο Κοινοβουλευτικός
Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ κ. Σφυρίου έχει το λόγο.
ΚΟΣΜΑΣ ΣΦΥΡΙΟΥ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
παρακολούθησα µε προσοχή τους µέχρι τώρα οµιλητές και
ιδιαίτερα, τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο της Νέας ∆ηµοκρατίας,
ο οποίος ήταν αντιφατικός µε την αρχική δήλωσή του, σύµφωνα µε
την οποία διακήρυξε ότι το όλο θέµα θα το χειριστεί η Νέα
∆ηµοκρατία µε αίσθηµα ευθύνης, όταν έχει αποδείξει µέχρι αυτήν τη
στιγµή, ακόµη και µε την οµιλία του ο Κοινοβουλευτικός
Εκπρόσωπος της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, ότι µάλλον µε
ανευθυνότητα προσέγγισε το θέµα η Νέα ∆ηµοκρατία και µάλιστα,
µε κύριο άξονα, της µπορεί να τις αποφέρει ψηφοθηρικά.
Εποµένως δεν πείθει κανένα ότι µπορεί να ανακαλύψει σήµερα το
αίσθηµα ευθύνης. Τουλάχιστον δεν το επιβεβαιώνει απ'όσα είχαµε
την ευκαιρία να ακούσουµε µέχρι αυτήν τη στιγµή, διότι γνωρίζουµε
τουλάχιστον στην αιχµή της τοποθέτησης του Κοινοβουλευτικού
Εκπροσώπου της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης ότι χρησιµοποίησε
κατά κόρον ο Πρόεδρος του κόµµατος της Νέας ∆ηµοκρατίας την
απαίτηση για παραίτηση του Πρωθυπουργού, µόνο αυτός, απ'όλα
σχεδόν τα στελέχη του χώρου της Νέας ∆ηµοκρατίας. ∆εν το
συµµερίστηκε αυτό ούτε ο κ. Μητσοτάκης µε δηλώσεις του, ούτε ο
κ. 'Εβερτ µε δηλώσεις του δεν το συµµερίστηκε κανένας από τον
ευρύτερο χώρο της Νέας ∆ηµοκρατίας -ο κ. Σουφλιάς, ο κ.
Ανδριανόπουλος, ο κ. Αβραµόπουλος- και έµεινε µόνος να επιµένει
σε µία επωδό, χωρίς να υπάρχουν θιασώτες.
Πιστεύω, κύριοι συνάδελφοι, ότι εκείνο που είναι πιο σηµαντικό και
από αυτό που επισηµαίνω, είναι πως από τη µία πλευρά
διακηρύσσει η Νέα ∆ηµοκρατία ότι θα χειριστεί το θέµα µε αίσθηµα
ευθύνης, αλλά είναι εκείνο το κόµµα το οποίο έσπευσε αµέσως να
µιλήσει για προδοσία, έσπευσε αµέσως να υιοθετήσει µε απύθµενη
ανευθυνότητα ότι η Ελλάδα παρέδωσε τον Οτσαλάν, άρα διέπραξε
προδοσία.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ: Ουσία αυτό πράξατε.
ΚΟΣΜΑΣ ΣΦΥΡΙΟΥ: Κύριε συνάδελφε, δεν σας διέκοψα.
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Εφόσον διάβασε το πόρισµα, όπως ισχυρίζεται, ο κύριος
συνάδελφος, βεβαίως θα διαπίστωσε ότι το πόρισµα της
δικαιοσύνης καταρρίπτει όλες αυτές τις άθλιες κατηγορίες κατά της
χώρας µας διά της Κυβέρνησής της, καταρρίπτει τους µύδρους που
εξαπέλυσε η Αντιπολίτευση και ιδιαίτερα η Αξιωµατική
Αντιπολίτευση, συνεπικουρούντων, βέβαια και διαφόρων µέσων
ενηµέρωσης ότι τάχα η Ελλάδα διέπραξε προδοσία στη
συγκεκριµένη σύλληψη του Οτσαλάν.
Το πόρισµα που έχουµε όλοι στα χέρια µας, καταρρίπτει µε τον πιο
βαρύγδουπο τρόπο και εµφανίζει ως αθλιότητες τους υπαινιγµούς ή
τις ευθείες κατηγορίες που διατυπώθηκαν κατά της Κυβέρνησης
από τα κόµµατα της Αντιπολίτευσης, που τις περιέφεραν ανά την
Ελλάδα και τα Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης -ορισµένα τουλάχιστον
από αυτά- ανέµιζαν επί εβδοµάδες. Βέβαια, προσπάθησαν µε τον
τρόπο αυτό, για καθαρά ψηφοθηρικούς λόγους, να περάσουν στον
ελληνικό λαό ότι η Κυβέρνηση της χώρας διέπραξε προδοσία.
Τώρα που το πόρισµα της δικαιοσύνης, κατά την άποψή µας,
καταρρίπτει µε βαρύγδουπο τρόπο αυτές τις άθλιες κατηγορίες,
ποιο κόµµα και ποιο µέσο ενηµέρωσης θα ανακαλέσει όλη αυτήν
την επίθεση περί δήθεν προδοσίας; Ποια υπευθυνότητα µας λέει ο
Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας ότι διακρίνει
τους χειρισµούς και τη στάση της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης και
ποιο αίσθηµα ευθύνης, όταν ο εκπρόσωπός της, αµέσως µετά τη
συνέντευξη της κ. Ντυλάν -το συκοφαντικό εκείνο παραλήρηµα της
γραµµατέως του Οτσαλάν- έσπευσε να αποδεχθεί ότι τάχα η χώρα
συµµετείχε σε µία διεθνή συνωµοσία για την παράδοση του
Οτσαλάν στην Τουρκία;
Τώρα, που από το ίδιο το πόρισµα καταρρίπτεται αυτή η
συκοφαντία που έσπευσε η Αξιωµατική Αντιπολίτευση -και όχι
µόνο- να υιοθετήσει, ποιος θα ανακαλέσει, κύριοι συνάδελφοι, όλη
αυτήν την επίθεση, της οποίας ήµασταν µάρτυρες και εµείς και το
σύνολο του ελληνικού λαού;
Βέβαια, νοµίζουµε ότι προκύπτει απόλυτα από το πόρισµα αυτό
που ο ίδιος ο Οτσαλάν ανακοίνωσε κυριολεκτικά διά του δικηγόρου
του.
Γνωρίζετε πολύ καλά ότι βγαίνοντας από τις φυλακές ο δικηγόρος
του -ο οποίος έδωσε συνέντευξη Τύπου που µεταδόθηκε ζωντανά
από τηλεοπτικούς σταθµούς- δήλωσε την παραίτησή του από τη
συνηγορία λόγω απειλών κατά της ζωής του. Ο ίδιος µετέφερε την
ευθεία δήλωση του Κούρδου ηγέτη που έλεγε "η Κένια µε
παρέδωσε".
Τα κόµµατα όµως -µια και µιλάµε για το δήθεν αίσθηµα ευθύνης της
Νέας ∆ηµοκρατίας- αποσιώπησαν αυτήν την ευθεία δήλωση του
προέδρου Οτσαλάν. Βέβαια τα κόµµατα τις Αντιπολίτευσης
συνέχισαν, συνεπικουρούντων και ορισµένων µέσων ενηµέρωσης,
τη συκοφαντία για δήθεν προδοσία, επικαλούµενοι ακόµη και τα
ψευδολογήµατα ή τις συκοφαντίες της κυρίας Ντιλάν. 'Εκριναν πως
το θέµα προσφέρεται για ψηφοθηρία γι' αυτό συνέχισαν την ίδια
τακτική. Και περίπου και σήµερα µε υπαινιχτικές αναφορές κάτι
τέτοιο αναφέρουν οι συνάδελφοι.
Είπε προηγουµένως ο κ. Βαρβιτσιώτης: "Σε ποιο βαθµό έγιναν αυτά
µε διατεταγµένη υπηρεσία; ∆εν το προσυπογράφω, αλλά...".
∆ηλαδή, υπαινίσεται ακόµη και σήµερα προδοσία, όταν έχουµε στα
χέρια το πόρισµα. Αυτό ονοµάζεται αίσθηµα ευθύνης από την
πλευρά της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης; Ασφαλώς, κύριοι
συνάδελφοι, και δεν συνιστά χειρισµό του θέµατος µε αίσθηµα
ευθύνης.
Είπε ο εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας "είναι ανθρωπιστική
βοήθεια να λέτε πετάξτε τον έξω;". ∆εν µας λέει, όµως, αυτό που
προκύπτει σαφέστατα από το πόρισµα πως, όταν η Κυβέρνηση, οι
υπηρεσιακοί παράγοντες και τα στελέχη τα οποία βρίσκονταν στην
πρεσβεία µε επικεφαλής τον 'Ελληνα πρέσβη, ήδη από τις 5
Φεβρουαρίου 1999 είχαν συστήσει να µεταβή σε άλλους
προορισµούς -αναφέρεται η Τανζανία, οι Σεϋχέλες- και αρνείτο επί
µέρες, επιµένοντας να παραµένει εκεί ο ΑΠΟ. 'Αραγε δεν
αναλάµβανε εκείνος το µερίδιο της δικής του ευθύνης για τους

χειρισµούς όλο αυτό το χρονικό διάστηµα;
∆εν θα έπρεπε αυτό το οποίο οι ελληνικές υπηρεσίες µε
κατεύθυνση της Κυβέρνησης µετέφεραν και απαίτησαν για να
µεταβεί σε άλλη χώρα ο Οτσαλάν, να απαιτηθεί µε τον πιο
κατηγορηµατικό τρόπο µε επιµονή από την πλευρά του πρέσβη ή
και των υπηρεσιακών παραγόντων που βρίσκονταν στην πρεσβεία;
Ασφαλώς, ναι. Αυτό αναιρεί το ότι επέλεξε η Κυβέρνηση να
µεταφερθεί εκτός Ελλάδας µε βάση τη διακηρυγµένη θέση -την
οποία όλα τα κόµµατα έχουν αποδεχθεί- της επίσηµης εξωτερικής
πολιτικής της χώρας µας που έλεγε "να µην έλθει στην Ελλάδα, όχι
στην παραµονή, όχι στο άσυλο"; Και ναι µεν συµφωνείτε, ναι µεν
στον κ. Γκορ απάντησε, αν διάβασα καλά τον Τύπο, ο πρόεδρός
σας ότι και εκείνος θα φρόντιζε να τον αποµακρύνει από την
Ελλάδα, αλλά δεν µας είπε πώς θα τον αποµάκρυνε. Με
τυµπανοκρουσίες; 'Η θα τον αποµάκρυνε βρίσκοντας έναν
προορισµό στον οποίο θα µπορούσε να του παρασχεθεί καταφύγιο,
εκφράζοντας ακριβώς την ανθρωπιστική θέση, διερµηνεύοντας τα
αισθήµατα του ελληνικού λαού; ∆εν µας το είπε αυτό. Λέµε τα
απέξω, απέξω και ασφαλώς αρνούµαστε να µιλήσουµε για την
ταµπακέρα και για την ουσία. Απλά για να υπάρχει συσκότιση,
σύγχυση, να ψαρεύουµε ψηφοθηρικά στα θολά νερά και βεβαίως,
να διαρρέουµε συνεχώς και να περιφέρουµε ανά τη χώρα την
κατηγορία περί δήθεν προδοσίας, η οποία ασφαλώς καταρρίφθηκε
µε το πόρισµα µε τον πιο κατηγορηµατικά και βαρύγδουπο τρόπο.
Αλλά, κύριοι συνάδελφοι, από το πόρισµα προκύπτει αυτό το οποίο
ο ίδιος ο Οτσαλάν µέσω του δικηγόρου του ανακοίνωσε. Και πρέπει
να ξεκαθαριστεί στην Εθνική Αντιπροσωπεία ότι η Κένια παρέδωσε
τον Οτσαλάν, ότι τον εξαπάτησε. Αν θέλετε να δεχθώ ότι εξαπάτησε
και τις δικές µας υπηρεσίες, θα το δεχθώ. Προκύπτει σαφέστατα
από το πόρισµα και το ότι η Κένια αθέτησε τους λόγους και τις
υποσχέσεις που του είχε δώσει για το πού θα τον µετέφερε.'Αρα,
ανέλαβε την ευθύνη της παράδοσής του η Κένια και µόνον αυτή.
Επίσης προκύπτει σαφέστατα από το πόρισµα ότι στην επιµονή του
'Ελληνα πρέσβη να µην τους ακολουθήσει, αλλά να παραµείνει -
όταν ανακάλυψε την παγίδα, όπως προκύπτει- ο Οτσαλάν
αρνήθηκε και επέµεινε να προχωρήσει.'Ηταν και ο ίδιος -το λέει το
ίδιο πόρισµα αν το διαβάσουµε στις λεπτοµέρειές του προσεκτικά-
που ζητούσε και επεδίωκε τη µεταφορά του στην Ευρώπη και που
υπαινίχθηκε τη διεθνοποίηση του κουρδικού προβλήµατος µε την
προοπτική της έκδοσής του στις τουρκικές αρχές. Αυτό προκύπτει
και από ένα σηµείο του πορίσµατος που δεν είχαµε πολύ χρόνο να
το µελετήσουµε.
Κύριοι συνάδελφοι, όµως η Νέα ∆ηµοκρατία ασκεί και µία άλλη
κριτική για τον τρόπο µε τον οποίο οι εκατόν δεκαέξι Βουλευτές
έφεραν την πρόταση στην Εθνική Αντιπροσωπεία για τη σύσταση
Εξεταστικής Επιτροπής. Μας τόνισε ο κ. Παυλόπουλος ότι ήταν
προϊόν πανικού. ∆εν ήταν καθόλου προϊόν πανικού. 'Ηταν µία
πρωτοβουλία, όπως τόνισε και ο εισηγητής µας, η οποία πράγµατι
ενδυναµώνει και σταθεροποιεί τη δηµοκρατική λειτουργία και τους
δηµοκρατικούς θεσµούς. ∆ιότι ήθελε η κυβερνητική πλειοψηφία να
αντιµετωπιστεί το ζήτηµα µε νηφαλιότητα, µε ψυχραιµία, µε
διαφάνεια και µέσα από τη λειτουργία των ίδιων των θεσµών:
δηλαδή του Εθνικού Κοινοβουλίου -όπως ορίζει το Σύνταγµα- και
της ∆ικαιοσύνης. ∆ιότι µην ξεχνούµε ότι και η έρευνα που έκανε η
δικαιοσύνη, έγινε µε παραγγελία του Υπουργού ∆ικαιοσύνης του κ.
Γιαννόπουλου, τη 1041 παραγγελία που εστάλη από τις 18.2.1999.
Εποµένως  από  πού  προκύπτει  αυτό  που  επικαλείστε,  ότι  ήταν
προϊόν  πανικού;  Κάθε  άλλο.  Το  ότι  βέβαια  υποκριτικά  τονίζεται
ότι  η  Νέα  ∆ηµοκρατία  δεν  ήθελε  ποτέ  να  εκµεταλλευτεί  την
υπόθεση  αυτή  και  γι'αυτό  δήθεν  δεν  έσπευσε  να  καταθέσει  το
πόρισµα,  αποδείχθηκε  από  την  όλη  στάση  που  εξέθεσα
προηγουµένως,  ότι  ο  κύριος  στόχος  που  είχε  η  Νέα
∆ηµοκρατία  ήταν  η  ψηφοθηρική  εκµετάλλευση,  δηµιουργώντας
το  κλίµα  και  αποδεχόµενη  µε  ελαφρότητα  την  άποψη  ότι
υπήρξε  προδοσία  και  παράδοση  του  Οτσαλάν  εκ  µέρους  της
Ελλάδας.  Αυτό  ήταν  κάτι  που  καταρρίφθηκε  µε  βαρύγδουπο
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τρόπο από το πόρισµα που έχουµε.
Μας κατηγορεί ακόµη η Νέα ∆ηµοκρατία ότι ο τρόπος µε τον οποίο
διατυπώσαµε την πρόταση για τη σύσταση Εξεταστικής Επιτροπής
είναι γενικόλογος. Αλλά την ίδια στιγµή έρχεται και λέει "δεν πρέπει
να µείνει καµία πτυχή που να µη διερευνηθεί". Μα, ακριβώς, το
γεγονός ότι είναι σε δύο παραγράφους γενικόλογη, αφήνει ανοικτό
το πεδίο να ερευνηθούν όλες οι πτυχές. Κανείς δεν θέλει να
συγκαλύψει τίποτε και δεν µπορεί έτσι αντιφατικά από τη µία να µας
καταγγέλλετε ότι φέραµε γενικόλογη πρόταση και από την άλλη να
λέτε ότι έσπευσε ο κυβερνητικός εκπρόσωπος να τους βγάλει όλους
αθώους, χωρίς να έχει κανείς ευθύνη.
∆εν νοµίζω ότι ερµηνεύετε σωστά τη δήλωση του κυβερνητικού
εκπροσώπου. Την παραποιείτε. Ο κυβερνητικός εκπρόσωπος δεν
αναφέρθηκε σ'αυτούς τους οποίους ρητά κατονοµάζει και µε τις
δέκα κατά σειρά πράξεις στο κεφάλαιο Α' το σχετικό πόρισµα.
Πιστεύω πως σαφέστατα αναφέρει τη θέση την κυβερνητική, σε ό,τι
αφορά τα κυβερνητικά πρόσωπα και αυτά τα οποία συµµετέχουν,
όπως λέει, το πόρισµα που διαβιβάστηκε στη Βουλή ότι πρέπει να
εξετάσει το Κοινοβούλιό µας, ακριβώς γιατί ήταν πολιτική η επιλογή
και συνεπής µε τη διακήρυξη της χώρας µας για τον όλο χειρισµό
του θέµατος, περί µη εισόδου του Οτσαλάν στην Ελλάδα και µη
παραµονής του στη χώρα µας και µη απόδοση σε αυτόν ασύλου, το
οποίο έτσι και αλλιώς είχε αιτηθεί προς την ιταλική κυβέρνηση.
Εποµένως αυτά ακριβώς τόνισε, ότι ήταν χειρισµοί µε πολιτικό
κριτήριο, οι οποίοι δεν έχουν καµία ποινική διάταξη και αυτό
σαφέστατα προκύπτει από την όλη διερεύνηση του θέµατος.
Βέβαια, θα το δούµε κατά τη συζήτηση στην επιτροπή, γιατί εκεί θα
εξετασθούν όλα τα ζητήµατα.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΑΚΡΙΤΙ∆ΗΣ: Είναι στη σελίδα 10 πάνω-πάνω.
ΚΟΣΜΑΣ ΣΦΥΡΙΟΥ: Μάλιστα. Πάντως, κύριοι συνάδελφοι, εκείνο
που θέλουµε να πούµε είναι ότι εµείς πήραµε την πρωτοβουλία να
συζητήσει η Εθνική Αντιπροσωπεία και πιστεύω να ψηφίσει
οµόφωνα για τη σύσταση της Εξεταστικής Επιτροπής. 'Ολοι οι
συνάδελφοι του ΠΑ.ΣΟ.Κ., που θα συµµετάσχουν στην Εξεταστική
Επιτροπή, µε αίσθηµα υπευθυνότητας θα χειρισθούν τα ζητήµατα
και θα διερευνηθούν όλες οι πτυχές µε την πεποίθηση ότι θα λάµψει
η αλήθεια σχετικά µε τους χειρισµούς που έγιναν από την πλευρά
της χώρας µας και µε συνέπεια στη βασική θέση που διεκήρυξε
επίσηµα τόσο η Κυβέρνηση όσο και η Αξιωµατική Αντιπολίτευση,
διότι η Ελλάδα θα έπρεπε να κρατήσει τον Οτσαλάν εκτός της
χώρας και οι όλοι χειρισµοί έγιναν για να υπάρξει συνεπής στήριξη
αυτής της επίσηµης θέσης µε ταυτόχρονη προσπάθεια παροχής
ανθρωπιστικής βοήθειας στον πρόεδρο του ΡΚΚ, ώστε τελικά να
υπάρξει χώρα που να του παράσχει καταφύγιο.
Η προσπάθεια, κύριοι Βουλευτές, που καταβλήθηκε από την
πλευρά της ελληνικής πολιτείας δεν µπορεί να αποτελέσει το
στοιχείο αιχµών είτε του τύπου µε τη φρασεολογία περί προδοσίας
είτε του τύπου ότι η Ελλάδα δεν έσπευσε και δεν αντιµετώπισε την
ανθρωπιστική πλευρά του ζητήµατος µια και είναι γνωστό ότι
βασικές αρχές που πάντα η ελληνική πολιτεία και ιδιαίτερα αυτή η
Κυβέρνηση σέβεται και προσπαθεί να συµβάλει στην εφαρµογή
τους, είναι οι αρχές των ανθρωπίνων δικαιωµάτων. Στη
συγκεκριµένη περίπτωση, τα ανθρώπινα δικαιώµατα ήθελε να
υπηρετήσει, προωθώντας σε συγκεκριµένη χώρα που να γίνει
αποδέκτης για την παραµονή του Οτσαλάν. Αν βέβαια ο ίδιος τελικά
ανέλαβε ένα µερίδιο της ευθύνης να µην αποδέχεται τις προτάσεις
της ελληνικής Κυβέρνησης για να µεταβεί σε τρίτη χώρα και αν
τελικά τον παρέδωσαν οι Κενυάτες παραπλανώντας και τον ίδιο,
αθετώντας και τις υποσχέσεις που του έδωσαν αλλά
παραπλανώντας -αν θέλετε- και εµάς για τις υπηρεσίες που
προσφέραµε και αναλαµβάνοντας την ευθύνη, όπως και ο ίδιος
δήλωσε, να παραδώσει τελικά στην Τουρκία η Κένια τον Οτσαλάν,
αυτό το βάρος της ευθύνης δεν µπορεί να πέφτει στη χώρα µας και
πρέπει όλα τα κόµµατα να συµβάλουµε στο να διαφωτισθεί η
διεθνής κοινή γνώµη γύρω από το όλο ζήτηµα.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑ.ΣΟ.Κ.)
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο

Α'Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Ν. ΚΡΗΤΙΚΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Κύριοι συνάδελφοι,
έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι από τα δυτικά θεωρεία
παρακολουθούν τη συνεδρίασή µας πενήντα ένας µαθητές και
τέσσερις συνοδοί-καθηγητές του 1ου Γυµνασίου Λειβαδιάς.
(Χειροκροτήµατα απ'όλες τις πτέρυγες)
Ορίστε, κύριε Βαρβιτσιώτη, έχετε το λόγο, µια και ζητήσατε να
κάνετε µια σύντοµη παρέµβαση.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ: Μάλιστα, κύριε Πρόεδρε, γι'αυτό και θα
µιλήσω από τη θέση µου.
Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ προσπάθησε να
υποστηρίξει µια υπόθεση µε όχι µεγάλη επιτυχία. Προσπάθησε µε
διάφορους ισχυρισµούς να στηρίξει θέσεις, οι οποίες βεβαίως δεν
πείθουν κανέναν. Υποστήριξε όµως ο Κοινοβουλευτικός
Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ ότι οι θέσεις που υποστήριξε η Νέα
∆ηµοκρατία και εγώ προσωπικά διακρίνονται από ανευθυνότητα και
ότι όλες αυτές οι θέσεις κινήθηκαν µε στόχο ψηφοθηρικό.
Κύριε Κοινοβουλευτικέ Εκπρόσωπε, ανήκετε σ'ένα κόµµα που δεν
δικαιούται να κατηγορεί άλλους για ανευθυνότητα και ψηφοθηρικούς
στόχους. Να σας θυµίσω ότι το κόµµα στο οποίο ανήκετε είχε πει το
"βυθίσατε το Χόρα"; Να σας θυµίσω ότι το κόµµα στο οποίο ανήκετε
διακήρυσσε "έξω οι βάσεις του Θανάτου"; Να σας θυµίσω ότι εσείς
υποστηρίζατε "ΕΟΚ και ΝΑΤΟ το ίδιο συνδικάτο", χάριν
ψηφοθηρικών λόγων αλλά και λόγω της µεγάλης ανευθυνότητος
που διακρίνει το κόµµα σας; Αφήστε λοιπόν τα περί ανευθυνότητος.
Η Νέα ∆ηµοκρατία πάντοτε υπήρξε υπεύθυνη στις θέσεις της,
πάντοτε κινήθηκε από το εθνικό συµφέρον, πάντοτε είχε ως στόχο
την πρόοδο του τόπου και δεν είναι µέσα στη φιλοσοφία της αυτά
για τα οποία εσείς την κατηγορήσατε σήµερα από το Βήµα.
Είπατε όµως ότι ήµουν και αντιφατικός. Πού ήµουν αντιφατικός,
κύριε Κοινοβουλευτικέ Εκπρόσωπε του ΠΑΣΟΚ; 'Οταν υπεστήριξα
ότι βεβαίως ήταν σωστή η πολιτική όχι στο άσυλο και οδηγούσατε
τον Οτσαλάν σε ελληνικό έδαφος στην Κένια; Και γιατί τον πήγατε
στην Κένια; Είπατε ότι δεν τον παρέδωσε η ελληνική Κυβέρνηση,
αλλά οι κενυατικές αρχές. Μάλιστα. Αφού τον πήγατε στην Κένια,
όπου ήταν δεδοµένη η κατάσταση που επικρατούσε, τι περιµένατε;
Την εξ ύψους βοήθεια; Τον φύλακα άγγελο να έλθει να τον πάρει
στους ουρανούς; Μα, τον πηγαίνατε στο στόµα του λύκου και το
ξέρατε. ∆εν έχετε, λοιπόν, ευθύνη γι'αυτό;
Θα έλεγα επίσης, µη µιλάτε ότι κινηθήκατε από ανθρωπιστικούς
λόγους. Αναφερθήκατε στο πόρισµα των εισαγγελέων. ∆ιαβάστε
όµως και τι λέει στη σελίδα 10 το πόρισµα των εισαγγελέων. 'Οτι
πήρε εντολή ο πρέσβης από τον κ. Παπαϊωάννου, διευθυντή του
γραφείου του Υπουργού Εξωτερικών, να προβεί κατά παράβαση
των νοµίµων καθηκόντων του "σε έρευνα αγοράς για την ανεύρεση
ντόπιων µπράβων, προκειµένου µε πληρωµή να προβούν σε βίαιη
αποµάκρυνση του Οτσαλάν από την πρεσβευτική κατοικία".
Αφήστε λοιπόν τα περί ανθρωπιστικών λόγων και προσγειωθείτε
στην πραγµατικότητα.
Εµείς, παρά τα όσα είπε ο κύριος Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος
του ΠΑ.ΣΟ.Κ., κύριε Πρόεδρε, µε µεγάλο αίσθηµα ευθύνης θα
συµµετάσχουµε στην επιτροπή, για να καταβάλουµε όλες τις
προσπάθειές µας για να διαλάµψει η αλήθεια προς πάσα
κατεύθυνση.
ΚΟΣΜΑΣ ΣΦΥΡΙΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, το λόγο για ένα λεπτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Και ο κ. Κολοζώφ δεν
έχει πρωτολογήσει καθόλου.
Βλέπετε τι κάνουν οι παρεµβάσεις; Ανατρέπουν τη σειρά.
Ορίστε, έχετε το λόγο, αλλα να είστε σύντοµος.
ΚΟΣΜΑΣ ΣΦΥΡΙΟΥ: Νοµίζω  ότι  δεν  µπορεί  να  επικαλείται  ο  κ.
Βαρβιτσιώτης  ως  ζήτηµα  ανευθυνότητας  αναφορές  τις  οποίες
έκανε  στο  παρελθόν,  άστοχες.  Αναφέρθηκε  στον  αείµνηστο
Πρόεδρο  του  ΠΑΣΟΚ  Ανδρέα  Παπανδρέου,  που  είπε  το
"Βυθίσατε  το  Χόρα".  'Εχει  ξεκαθαριστεί  ιστορικά  αυτό
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το ζήτηµα...
ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ: 'Οχι βέβαια.
ΚΟΣΜΑΣ ΣΦΥΡΙΟΥ: Το "Βυθίσατε το Χόρα" ειπώθηκε από τον τότε
Αρχηγό της αξιωµατικής αντιπολίτευσης εν γνώσει του τότε
Πρωθυπουργού...
ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ: Λάθος. 'Οχι βέβαια.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΡΟΚΟΦΥΛΛΟΣ: Το παραδέχθηκε.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ: Λάθος.
ΚΟΣΜΑΣ ΣΦΥΡΙΟΥ: Το έχει παραδεχθεί και ο ίδιος ο αείµνηστος
Καραµανλής ...
ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ: ∆εν το έχει παραδεχθεί ποτέ. Λάθος.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Σας παρακαλώ, ας
µην καταφύγουµε τώρα σε αρχεία δωδεκάτοµα.
ΚΟΣΜΑΣ ΣΦΥΡΙΟΥ: Εν πάση περιπτώσει, εντάσσετο στην τακτική
που τότε έκρινε η πολιτική ηγεσία του τόπου ότι θα έπρεπε να
χειριστεί εκείνο το θέµα.
∆εν µπορεί να έρχεται τόσα χρόνια µετά και να επικαλείται ζητήµατα
τα οποία έχουν απαντηθεί και έχουν ιστορικά διευκρινιστεί.
Αναφέρθηκα, κύριε συνάδελφε, στην αντιφατικότητα -και την
επαναλαµβάνω. Αυτή βρίσκεται στο γεγονός ότι από τη µια πλευρά
αποδεχθήκατε µε ευκολία και περισσή ανευθυνότητα ότι υπήρξε
προδοσία, που καταρρίπτεται από το πόρισµα -βγήκε ο
εκπρόσωπός σας, υιοθέτησε αµέσως ό,τι είπε η κ. Ντιλάν, όλες
εκείνες τις συκοφαντίες και τα ψευδή, τα οποία αποδείχθηκαν στην
πορεία ψευδέστατα και βεβαίως διαπράξατε τεράστιο σφάλµα- και
από την άλλη πλευρά έρχεστε και λέτε ότι µε αίσθηµα ευθύνης
χειρίζεται η Νέα ∆ηµοκρατία αυτήν την υπόθεση. Ο κ. Προκόπης
Παυλόπουλος είπε ότι ουδέποτε προσπάθησε να εκµεταλλευθεί το
γεγονός.
Αν αυτό δεν είναι αντίφαση, εάν δεν είναι εκφυλισµός των εννοιών,
τότε δεν µπορώ να καταλάβω τι είναι. ∆εν µπορεί να χάσουν άλλο
οι λέξεις το νόηµά τους.
Εν πάση περιπτώσει, επαναλαµβάνω πως λέγεται ότι χρειάστηκαν
άνδρες στην πρεσβεία, διότι απ' ότι διαπιστώνω εγώ διαβάζοντας
το πόρισµα, ο Οτσαλάν επέµενε να µένει στην πρεσβεία µε το ζόρι,
παρά το γεγονός ότι η Κυβέρνηση και οι υπηρεσιακοί του έλεγαν ότι
θα έπρεπε από τις 5 του µηνός να είχε ήδη φύγει προς τρίτες
χώρες. Πιθανότατα, αν ακουλουθούσε -και δεν αναλάµβανε εκείνος
την ευθύνη- αυτήν την προτροπή ή µάλλον την απαίτηση της
ελληνικής Κυβέρνησης, την οποία αρνείτο και τη συµφωνία την
οποία πριν αναχωρήσει είχε αποδεχθεί, τότε πιθανότατα τα
πράγµατα να είχαν εξελιχθεί τελείως διαφορετικά.
Εποµένως, εφόσον µιλάµε για πολιτικό ηγέτη, δεν µπορεί να µην
κρίνουµε και τους χειρισµούς και τις αποφάσεις που ο ίδιος έλαβε
για την εξέλιξη του όλου θέµατος και οι οποίες πιθανότατα να
αποδείχθηκαν µοιραίες.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ: Κάτω από την απειλή των µπράβων ...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Παρακαλώ, κύριε
Βαρβιτσιώτη, να τελειώσει αυτή η παρεµβολή.
Ο κ. Ορέστης Κολοζώφ, Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος, έχει το λόγο.
ΟΡΕΣΤΗΣ ΚΟΛΟΖΩΦ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η υπόθεση
Οτσαλάν πριν απ' όλα αναδεικνύει πολιτικές ευθύνες τις οποίες
πρέπει να διερευνήσει η Εξεταστική Επιτροπή. Η Κυβέρνηση το
αποδέχεται αυτό και όπως ισχυρίζεται αυτός είναι ο λόγος που όσοι
Υπουργοί χειρίστηκαν το ζήτηµα αποπέµφθηκαν από την
Κυβέρνηση. 'Ολοι πλην ενός, του κυρίου Πρωθυπουργού, ο οποίος
και έχει την ευθύνη αυτών των χειρισµών.
Πριν, λοιπόν, καταλήξουµε για την Εξεταστική Επιτροπή, νοµίζουµε
πως είµαστε σε θέση να χρεώσουµε στον ίδιο τον Πρωθυπουργό
την κύρια πολιτική ευθύνη και γι' αυτό και εµείς επιµένουµε στο
αίτηµα της παραίτησής του.
'Αλλωστε όταν ο Οτσαλάν παραδόθηκε στους Τούρκους και το θέµα
δηµοσιοποιήθηκε, τόσο οι Υπουργοί όσο και ο Πρωθυπουργός µε
γραπτή δήλωσή του δεν αποδεχόταν τις ευθύνες τους. Οι Υπουργοί
που αποπέµφθηκαν δηλώνουν ακόµη και σήµερα πως έπραξαν το

καθήκον τους και πως έχουν ήσυχη τη συνείδησή τους. Φαίνεται
πως το ίδιο αισθάνεται και ο κύριος Πρωθυπουργός και γι' αυτό δεν
παραιτείται ο ίδιος.
Ο Οτσαλάν -ειπώθηκε τότε- είχε συνεννοηθεί ο ίδιος, µε δική του
πρωτοβουλία, µε τις κενυατικές αρχές και ειπώθηκε επίσης -
ειπώθηκε και σήµερα αυτό και είναι ένα ζήτηµα για διερεύνηση- ότι
ο ίδιος αποφάσισε να φύγει, παρά τις προτροπές που του γίνονταν
να µη φύγει.
'Ολες οι πληροφορίες που έχουµε σήµερα έχουν µια
αντιφατικότητα. Αν κανένας δει την έκθεση Κωστούλα, δει το
πόρισµα που εµείς δεν µπορέσαµε ακόµη να µελετήσουµε, γιατί
σήµερα το πρωί το είχαµε και φυσικά δεν θα στηριχθούµε στα
σχόλια των εφηµερίδων...
ΚΩΣΤΑΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Υπουργός Επικρατείας): 'Εχετε βγάλει το
πόρισµά σας εσείς!
ΟΡΕΣΤΗΣ ΚΟΛΟΖΩΦ: Βεβαίως, κύριε Υπουργέ. 'Οταν ο κύριος
Πρωθυπουργός λέει ότι αποπέµπει τους Υπουργούς για πολιτικές
ευθύνες, χωρίς να προσδιορίσει συγκεκριµένα ζητήµατα και όταν ο
ίδιος, σύµφωνα µε τις δηλώσεις των ιδίων των Υπουργών, έχει
χειριστεί το θέµα, βεβαίως και τίθεται θέµα παραίτησής του. Ακόµη
και η αποποµπή των Υπουργών ήρθε όχι εµµέσως, αλλά µετά την
κατακραυγή κατά της Κυβέρνησης σε όλη την Ελλάδα.
Η Κυβέρνηση έκανε και κάνει ό,τι µπορεί, ό,τι της είναι δυνατό, για
να κλείσει αυτό το θέµα. Προανήγγειλε την Εξεταστική Επιτροπή και
την εισαγγελική παρέµβαση µε την ελπίδα πως η προσοχή όλων,
του λαού, των Μέσων Μαζικής Ενηµέρωσης και των πολιτικών θα
στρεφόταν προς τα εκεί, εκτονώνοντας έτσι την κατάσταση, η οποία
ακόµα και σήµερα εξακολουθεί να είναι φορτισµένη.
Συγχρόνως πρόβαλε η ένταση που δηµιουργεί η Τουρκία και
προβάλλοντάς την σαν τον µπαµπούλα απευθύνεται στον ελληνικό
λαό και του ζητά οµοψυχία για την αντιµετώπιση του εχθρού. Το
ίδιο κάνει και η Νέα ∆ηµοκρατία, ανεβάζει τους τόνους σε σχέση µε
το τουρκικό παιχνίδι και ζητά και αυτή οµοψυχία.
Μα, κύριοι συνάδελφοι, είναι πεποίθηση όλων µας πως ο λαός µας
είναι έτοιµος να πράξει το καθήκον του. Σε ζητήµατα που βάζουν σε
κίνδυνο την πατρίδα, η οµοψυχία του ελληνικού λαού είναι
δεδοµένη και αυτό είναι γνωστό στους πάντες.
'Οµως, δεν µπορεί στο όνοµα της οµοψυχίας να ξεχαστούν οι
µεγάλες ευθύνες που έχει η Κυβέρνηση µε την πολιτική που άσκησε
όλα αυτά τα χρόνια, µια πολιτική αντιλαϊκή και µε αυταρχισµό, που
αποτυπώνεται µε την ποινικοποίηση των αγώνων, όλων των
λαϊκών αγώνων, µε την προσπάθεια να εµποδιστεί κάθε αγώνας για
τα δίκαια των εργαζοµένων.
Η υπόθεση του Οτσαλάν απλώς ήταν η σταγόνα που έκανε το
ποτήρι της λαϊκής οργής να ξεχειλίσει και γι' αυτό ένιωθε και νιώθει
ακόµη τόσο αποµονωµένη η Κυβέρνηση από τον ελληνικό λαό. Και
είναι ένα γεγονός αυτό.
Στις πρώτες δηλώσεις του κυρίου Υπουργού των Εξωτερικών, που
ανακοίνωνε την τύχη του Οτσαλάν και στη γραπτή δήλωση του
κυρίου Πρωθυπουργού, υπάρχουν ορισµένες φράσεις, οι οποίες
βρίσκονται ξανά και στην απόφαση του Συµβουλίου Υπουργών της
Ευρωπαϊκής 'Ενωσης, που ασχολήθηκε µε αυτό το θέµα. Και ο κ.
Πάγκαλος, πολύ περισσότερο δε ο κύριος Πρωθυπουργός που
προχθές το επανέλαβε εδώ, δηλώνουν ότι είναι αντίθετοι µε κάθε
είδους τροµοκρατία και το συγκεκριµενοποιούν και σε πράξεις
αντίστασης των λαών.
Το ζήτηµα αυτό της τροµοκρατίας, έτσι όπως το χειρίζεται η
Κυβέρνηση, είναι φυσικό να αποτελέσει κι εκείνο το σηµείο, όπου οι
Ηνωµένες Πολιτείες της Αµερικής αλλά και άλλοι θα ασκήσουν
πίεση επάνω της, δεδοµένου ότι είναι πια φανερό ότι η Κυβέρνηση
σ' αυτές τις διεθνείς πιέσεις δεν µπορεί να αντισταθεί. Συνέχεια
υποχωρεί.
Σχετικά  µε  την  πρόταση  Εξεταστικής  Επιτροπής,  που  εµείς
αποδεχόµαστε,  νοµίζουµε  πως  πρέπει  να  ερευνηθούν  σε
βάθος  όλα  τα  ζητήµατα  και  να  απαντηθούν  πάρα  πολλά
ερωτηµατικά  που  υπάρχουν.  Είναι  εµπεδωµένη  στην  κοινή
γνώµη  η  άποψη  πως  υπήρχε  διεθνής  συνωµοσία  για  τη
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σύλληψη του Οτσαλάν. Οι ευρωπαϊκές χώρες δεν τον δέχονταν και
το αποτέλεσµα ήταν να δηµιουργούνται οι προϋποθέσεις για τη
σύλληψη και παράδοση του Οτσαλάν στους Τούρκους, στη χώρα -
έξω από την Ευρώπη η οποία δεν τον δέχονταν-όπου και θα
κατέληγε αναγκαστικά, πράγµα άλλωστε που συνέβη.
∆εν µπορούµε να µην αναδείξουµε το ζήτηµα ότι µέσα στα πλαίσια
της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης λειτουργούν ορισµένοι θεσµοί, οι οποίοι
συντονίζουν τη δραστηριότητα των χωρών της Ευρωπαϊκής
'Ενωσης. Η συµφωνία Σένγκεν είναι σε πλήρη λειτουργία. Και
µπορεί κανένας να αµφισβητήσει το γεγονός ότι όλη αυτή η
περιπλάνηση του κ. Οτσαλάν δεν έχει σχέση µε το συντονισµό
αυτών των υπηρεσιών; Και µπορεί κανένας να πει ότι οι υπηρεσίες
αυτές αποκρύψανε από τις δικές µας υπηρεσίες την απαίτηση ο
Οτσαλάν να µην πατήσει στην Ευρώπη γιατί είναι τροµοκράτης και
πρέπει να συλληφθεί όπου πάει; Μπορούµε να τα δεχθούµε αυτά;
Εποµένως, κύριοι συνάδελφοι, χρειάζεται να διερευνήσουµε το
ζήτηµα αυτό, κατά πόσο δηλαδή η ελληνική Κυβέρνηση ήταν
γνώστης αυτής της συνωµοσίας και αν και σε ποιο βαθµό
συµµετείχε η ελληνική Κυβέρνηση.
Θέλω να υπενθυµίσω ότι η Εθνική Υπηρεσία είχε πληροφόρηση
πολύ πριν ότι ο κ. Οτσαλάν θα ερχόταν στην Ελλάδα και πήρε
µάλιστα και µέτρα. Και η µεν Νέα ∆ηµοκρατία το αποδίδει στο
µπάχαλο, το ελληνικό, αλλά µπορεί κανένας να πιστέψει ότι το
σύνολο των υπαλλήλων στο αεροδρόµιο του Ελληνικού, που έχουν
σχέση µε την Ε.Υ.Π., που έχουν σχέση µε τις αστυνοµικές
υπηρεσίες, που έχουν σχέση µε τις υπηρεσίες του αεροδροµίου,
από τη στιγµή που είχαν ειδοποιηθεί να εντείνουν την προσοχή
τους, όλοι τους έκαναν παραλείψεις τη στιγµή που µπήκε ο
Οτσαλάν στη χώρα µας; Πολύ πιο λογικό είναι να πιστέψει κανένας
ότι όλοι αυτοί ήταν σε διατεταγµένη υπηρεσία και έκαναν πως δεν
έβλεπαν.
Από τις δηµοσιεύσεις στον Τύπο φαίνεται πως ο Οτσαλάν
επισκέφθηκε πολλές φορές την Ελλάδα. Θα έπρεπε, λοιπόν, να
ερευνηθεί ποια η στάση της Κυβέρνησης κάθε φορά που ερχόταν
εδώ πέρα και ποιος χειρίστηκε αυτό το ζήτηµα.
Αναφέρεται συχνά η Κυβέρνηση σε πρωτοβουλίες ιδιωτών για την
παράνοµη είσοδο του Οτσαλάν στη χώρα µας. Χρειάζεται αυτό το
ζήτηµα να διερευνηθεί. Θα δούµε τι λέει και το πόρισµα -θα το
µελετήσουµε- αλλά πρέπει να διερευνηθεί καλύτερα από την
Εξεταστική Επιτροπή, γιατί υπάρχουν αντιφάσεις στην έκθεση του
κ. Κωστούλα και στο πόρισµα της εισαγγελικής αρχής, από µια
µατιά που έριξα.
Πρέπει ακόµα να διερευνηθεί κατά πόσο αυτό που ονοµάζεται
"πρωτοβουλία ιδιωτών" δεν εντάσσεται στα πλαίσια ενός
σχεδιασµού που ακριβώς προέβλεπε την άφιξη του Οτσαλάν εδώ
πέρα και παραπέρα την προώθησή του σε χώρα όπως είναι η
Κένια. Είναι γεγονός ότι τον κυνηγούσαν σαν τροµοκράτη και θα
πρέπει οπωσδήποτε να εξεταστεί αυτό το ζήτηµα, κατά πόσο έγινε
µε συναίνεση της ελληνικής Κυβέρνησης.
Ακόµα χρειάζεται να απαντηθεί το ερώτηµα, από ποιόν και γιατί
τελικά επιλέχθηκε η Κένια για την µεταφορά εκεί του Οτσαλάν. Ο
πρώην Υπουργός των Εξωτερικών κ. Πάγκαλος σε συνεντεύξεις
του λέει ότι αυτή ήταν επιλογή της ΕΥΠ. Αυτή η επιλογή της ΕΥΠ
δεν εξηγήθηκε στους Υπουργούς που χειρίζονταν το ζήτηµα και τον
κύριο Πρωθυπουργό; Αυτά είναι ερωτήµατα, στα οποία πρέπει
κανείς να απαντήσει.
Το ερώτηµα αυτό, σχετικά µε την επιλογή της Κένιας, γίνεται ακόµα
σηµαντικότερο, από τη στιγµή που η εκεί πρεσβεία, κατά τα
λεγόµενα στην έκθεση του κ. Κωστούλα, δεν διέθετε τα µέσα για
τέτοιου είδους αποστολές.
Υπάρχει ακόµα ένα ερώτηµα, σχετικά µε το ποιες ενέργειες έγιναν,
ώστε ο Οτσαλάν από την Κένια να πάει σε άλλη χώρα, Νότια
Αφρική, Σεϋχέλλες ή Τανζανία και ποιες διαβεβαιώσεις υπήρχαν
από τις αντίστοιχες κυβερνήσεις.
Ο όλος σχεδιασµός της Κυβέρνησης, σχετικά µε την περιπλάνηση
του Οτσαλάν Αθήνα-Μίνσκ-Κέρκυρα-Πελοπόννησο-Κένια, ήταν σε
γνώση του Οτσαλάν; Υπήρχε συναίνεσή του ή τα µάθαινε εκ των
υστέρων, όταν επιβιβαζόταν στο αεροπλάνο; Γιατί µέχρι σήµερα,

εκείνο που ισχυρίζεται η ελληνική Κυβέρνηση είναι ότι συµφώνησε ο
Οτσαλάν να πάει εκεί προσωρινά και να φύγει. Το σηµείο αυτό
νοµίζω ότι είναι σηµαντικό και θα πρέπει να ερευνηθεί.
Πολλά είναι τα ερωτηµατικά, σε σχέση µε την παραµονή του
Οτσαλάν στο Ναϊρόµπι και τις τελευταίες κρίσιµες ώρες πριν την
παράδοσή του. Από την έκθεση Κωστούλα γεννιέται το ερώτηµα,
εάν ο Πρωθυπουργός και η Κυβέρνηση έδωσαν όντως εντολή,
ύστερα από απόφασή τους, να "πεταχθεί" ο Οτσαλάν -αυτό φαίνεται
από παντού- έξω από την κατοικία του πρέσβη πάση θυσία.
Σχετικά µε την παράδοση του Οτσαλάν υπάρχουν αντικρουόµενες
πληροφορίες και γεννιούνται τα ερωτήµατα, κατά πόσο η
Κυβέρνηση είχε επαφή µε την Κυβέρνηση της Κένιας και ποιές
διαβεβαιώσεις δόθηκαν από την Κυβέρνηση της Κένιας για να πάει
σε ασφαλές µέρος. Και δεν εννοώ τη συνοµιλία που ελέγετο ότι είχε
ο πρεσβευτής κ. Κωστούλας µε το γραµµατέα του Υπουργείου
Εξωτερικών ή όποια ιδιότητα είχε ο Κενιάτης υπεύθυνος. Εννοώ, αν
το Υπουργείο Εξωτερικών ή άλλες υπηρεσίες της χώρας µας είχαν
διερευνήσει τις προθέσεις της Κένιας και αν είχαν συζητήσει το
ζήτηµα.
Από τις πληροφορίες που έχουν δει το φως της δηµοσιότητας
προκύπτει πως ακόµα και την τελευταία στιγµή, για να
διασκεδαστούν οι ανησυχίες του Οτσαλάν, δόθηκε διαβεβαίωση
από την Κυβέρνηση ότι µπορεί να πάει, διότι υπήρχε εγγύηση από
την Κένια.
Υπάρχει ακόµα ένα θέµα που θα έπρεπε και αυτό στην λεπτοµέρειά
του να ερευνηθεί, γιατί εντάσσεται µέσα στο κλίµα πανικού που
ενεργούσε η ελληνική Κυβέρνηση. 'Οταν στο αεροδρόµιο του
Ναϊρόµπι έµειναν µόνες, χωρίς τους Κενυάτες -ήδη ο Οτσαλάν είχε
πάει στο αεροπλάνο που ήταν η ΜΙΤ-οι τρεις συνοδοί του Οτσαλάν,
καθώς και ο πρεσβευτής µε τον κ. Καλεντερίδη, θα πρέπει να
ερευνηθεί κατά πόσο όντως αυτοί πήραν εντολή από την
Κυβέρνηση να εγκαταλείψουν τις τρεις αυτές γυναίκες συνοδούς του
Οτσαλάν, πράγµα που φυσικά δεν έκαναν, παραβαίνοντας τις
εντολές.
Τελειώνοντας, θα ήθελα να επισηµάνω το γεγονός πως η όλη
υπόθεση Οτσαλάν επιλέχθηκε να γίνει σε πλήρη µυστικότητα. Η
µυστικότητα αυτή διατηρήθηκε µέχρι και την παράδοση του
Οτσαλάν στους Τούρκους.
Είναι πεποίθησή µας πως από τη στιγµή της άφιξης του Οτσαλάν
στη χώρα έπρεπε αυτό να δηµοσιοποιηθεί και οι όλοι χειρισµοί να
γίνουν µε πλήρη διαφάνεια.
'Οµως, αν η επιλογή, να µη δηµοσιοποιηθεί η παρουσία του
Οτσαλάν στη χώρα, είναι πολιτική επιλογή που πρέπει να
διερευνηθεί, εκείνο που δεν µπορεί να εξηγηθεί, είναι το γεγονός,
γιατί δεν δηµοσιοποιήθηκε η παρουσία του στο σπίτι του πρεσβευτή
στην Κένια, από τη στιγµή που διαπιστώθηκε -και το ήξερε αυτό η
Κυβέρνηση- ότι η κατοικία του πρέσβη και η Πρεσβεία βρίσκονται
σε στενή παρακολούθηση από διάφορες µυστικές υπηρεσίες,
αµερικάνικες, κενυατικές, πιθανόν και άλλες και υπήρχε κίνδυνος
παραβίασης, ακόµη και του διπλωµατικού ασύλου, για να
απαγάγουν τον Οτσαλάν.
Κύριοι συνάδελφοι, αν υπήρχε δηµοσιοποίηση του ζητήµατος, έστω
και τότε, κανένας δεν θα τολµούσε να παραβιάσει το άσυλο της
Πρεσβείας µας. 'Αλλου είδους βεβαίως ενέργειες θα γινόντουσαν,
άλλου είδους πιέσεις θα ασκούσε κάποιος, αλλά όχι αυτή την
απειλή να µπουν στην Πρεσβεία, ενώ οι αρχές της Κένιας γνώριζαν
ότι υπάρχει πρόβληµα.
Κύριοι συνάδελφοι, δεν ξέρω αν αυτή η Εξεταστική Επιτροπή θα
µπορέσει να απαντήσει σε όλα τα ερωτήµατα. Η προηγούµενη
εµπειρία δείχνει πως αυτό είναι δύσκολο, όταν θίγονται παράγοντες
που βρίσκονται στην Κυβέρνηση, ή θίγονται τα λεγόµενα εθνικά
συµφέροντα, µε την έννοια της αποκάλυψης του ρόλου που έπαιξαν
υπηρεσίες των χωρών της Ευρώπης, της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης,
του ΝΑΤΟ και των Ηνωµένων Πολιτειών, πιθανόν και του Ισραήλ.
Πιστεύουµε πως η έρευνα πρέπει να ασχοληθεί µε αυτά τα
ερωτήµατα και µε όσα προκύψουν κατά τη διαδικασία λειτουργίας
της επιτροπής και να αποδοθούν οι ευθύνες, όσο υψηλά και αν
βρίσκονται οι υπεύθυνοι.
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Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το Κ.Κ.Ε. από την πρώτη στιγµή
κατεδίκασε την υποκρισία της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης, περί δήθεν
ανθρώπινα δικαιωµάτων και την άρνηση ασύλου σε έναν ικέτη σε
όλες τις χώρες της Ευρώπης. Ζητήσαµε τότε, όταν αντιληφθήκαµε
ότι κάτι συµβαίνει, να παρέµβη η ελληνική Κυβέρνηση και να δώσει
καταφύγιο στον Οτσαλάν, κάνοντας όλες τις δυνατές διεθνείς
ενέργειες από εκεί και πέρα για διεθνοποίηση του ζητήµατος αυτού.
Αν γινόταν αυτό, πιστεύουµε πως η εξέλιξη θα ήταν διαφορετική.
'Οµως, για να γίνει αυτό το πράγµα έπρεπε αναγκαστικά η
Κυβέρνηση να έρθει σε αντίθεση, αν θέλετε να συγκρουστεί, µε
Ευρωπαϊκή 'Ενωση, µε Η.Π.Α., πράγµα που της δηµιουργούσε
πανικό και γι'αυτόν το λόγο ενήργησε, όπως ενήργησε. Χειρίστηκε,
όπως χειρίστηκε αυτό το θέµα, γιατί ήθελε και θέλει να κινείται µέσα
στο πλαίσιο της νέας τάξης πραγµάτων, η οποία δεν επιδέχεται
ρήξεις µαζί της, έστω και στις επί µέρους επιλογές που κάνει.
Τελειώνοντας, θέλω να πω ότι µέσα σ'αυτά τα πλαίσια που έχει
επιλέξει η Κυβέρνηση, δηλαδή στα πλαίσια τα συµµαχικά -όπως
λέγεται- στα πλαίσια της νέας τάξης πραγµάτων, δεν είναι δυνατόν
να υπερασπιστεί κανένας τα εθνικά συµφέροντα, γιατί απλούστατα
τα εθνικά συµφέροντα βρίσκονται εξ αντικειµένου σε αντίθεση µε τα
συµφέροντα των ιµπεριαλιστών.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο Πρόεδρος του
Συνασπισµού της Αριστεράς και της Προόδου ορίζει ως
Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο τον Βουλευτή κ. Πέτρο Κουναλάκη, ο
οποίος έχει και το λόγο.
ΠΕΤΡΟΣ ΚΟΥΝΑΛΑΚΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
παρακολουθώ από το πρωί τη συζήτηση. Με χαµόγελο
παρακολούθησα, λοιπόν, αυτήν τη διαµάχη ΠΑ.ΣΟ.Κ. και Νέας
∆ηµοκρατίας, ποιος είχε την πρωτοβουλία για να συγκροτηθεί αυτή
η Εξεταστική Επιτροπή. Κανένας από τους δύο. Η µεν Νέα
∆ηµοκρατία σκεπτόταν δέκα ολόκληρες ηµέρες αν θα προχωρήσει
σ'αυτό το βήµα ή όχι, η δε Κυβέρνηση έπευσε, όταν είδε αυτήν την
ταλάντευση της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, να αναλάβει την
πρωτοβουλία, για να πει δεν φοβούµαι τίποτα, θέλω κάθαρση,
θέλω διαλεύκανση κλπ.
Θα σας θυµίσω όµως κάτι. 'Οτι µόλις έγινε γνωστή αυτή η υπόθεση,
ο Συνασπισµός το ίδιο βράδυ διά του Προέδρου του ζήτησε να
συγκροτηθεί η Εξεταστική Επιτροπή µε το εξής σκεπτικό.
Υπάρχουν βαριές κυβερνητικές ευθύνες που πρέπει να
διερευνηθούν, είµαστε από την πρώτη στιγµή αντίθετοι µε το να
λυθούν και να διαλευκανθούν αυτά τα προβλήµατα στα πλαίσια
διαφόρων σεναρίων και στα παράθυρα των µέσων ενηµέρωσης και
ζητήσαµε το Κοινοβούλιο να αντιµετωπίσει αυτήν την κατάσταση.
Το υπενθυµίζω, γιατί αυτή είναι η αλήθεια.
Το δεύτερο που ήθελα να πω. Ασφαλώς όλοι έχουµε µιλήσει µε
πολίτες όλων των πολιτικών αποχρώσεων. Στον κόσµο, στην
κοινωνία κυκλοφορούν διάφορες θεωρίες γι' αυτό το θέµα. 'Αλλοι
πιστεύουν στη θεωρία της προδοσίας και της κατάδοσης, άλλοι
υποστηρίζουν την άποψη ότι υπήρξαν εγκληµατικά κυβερνητικά
λάθη. 'Ολοι όµως µε όσους εγώ µίλησα, ανεξαρτήτως το τι
πιστεύουν, θέλουν ένα πράγµα. Να ξεκαθαρίσει αυτή η κατάσταση,
να διαλευκανθούν πλήρως τα προβλήµατα, που έχουν σχέση µε το
θέµα αυτό, να εξαλειφθεί το στίγµα από τη χώρα µας, διότι όλοι
αισθάνονται ότι υπάρχει ένα στίγµα και να απαντηθούν τα µεγάλα
ερωτηµατικά και να επιµερισθούν οι ευθύνες, όποιες και αν είναι
αυτές. Εγώ έχω µιλήσει µε πολύ κόσµο. Ανεξαρτήτως του τι
πιστεύουν, όλοι καταλήγουν στο ίδιο συµπέρασµα και πρέπει να
είµαστε απολύτως ευαίσθητοι απέναντι σ' αυτό το αίτηµα των
Ελλήνων πολιτών.
Εγώ νοµίζω ότι πρέπει να απαντηθούν ορισµένα ερωτήµατα σε
σχέση µε την ιστορία αυτή.
Πρώτα-πρώτα αγνοούσαν πράγµατι όλοι οι κυβερνητικοί
παράγοντες και οι κυβερνητικές υπηρεσίες την έλευση του
Οτσαλάν, κύριε Υπουργέ; ∆ιότι εγώ διερωτώµαι πως κάποιοι
ιδιώτες τόλµησαν -θα µιλήσω για τις ευθύνες τους παρακάτω- να
φέρουν τον Οτσαλάν στην Ελλάδα; Εάν ήταν εν αγνοία όλων, ήταν

δυνατόν ποτέ να πιστέψουν ότι θα µπορούσε αυτός ο άνθρωπος να
σταθεί στη χώρα µας;
∆εύτερο ερώτηµα: Ποιος είχε την πρωτοβουλία να προτείνει ότι ο
Οτσαλάν πρέπει να µεταφερθεί στην Κένια; ∆ιότι γι' αυτό το θέµα
υπάρχουν αντικρουόµενες απόψεις. 'Αλλοι λένε, ο ίδιος, άλλοι λένε
κάποιοι κυβερνητικοί παράγοντες κλπ. Πρέπει να υπάρξει µία
απόλυτη διασάφηση αυτού του ζητήµατος, διότι είναι εξαιρετικά
κρίσιµο. Πώς αποφασίζει η ελληνική Κυβέρνηση να µεταφέρει τον
άνθρωπο αυτό στην Κένια, σε µία χώρα που όλοι ξέρουµε τι
συµβαίνει, ότι εκεί κυριαρχούν οι πράκτορες της CIA, ότι έχουν
προηγηθεί όσαν προηγήθηκαν κλπ.;
ΚΩΣΤΑΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Υπουργός Επικρατείας): Γιατί ξεπερνάτε το
γεγονός ότι πρώτα πήγε στη Ρωσία.
ΠΕΤΡΟΣ ΚΟΥΝΑΛΑΚΗΣ: ∆εν το ξεπερνώ εγώ. 'Ολοι ήθελαν να
τον ξεφορτωθούν. ∆εν υπάρχει καµία αµφιβολία. 'Εχω καµία
διαφορά εγώ γι' αυτό;
Το τρίτο, γιατί επελέγη µυστική διαδικασία. 'Ηταν δυνατόν να
πιστεύει κανείς ότι µπορούσε αυτή η διαδικασία να έρθει σε
επιτυχές τέλος; Εγώ σας θυµίζω κάτι το οποίο δεν έχω ακούσει.
Θυµάστε ότι µόλις ο Οτσαλάν έφθασε στην Ελλάδα, πριν µάθει
ίσως η Κυβέρνηση ότι ήταν εδώ, ο Υπουργός Εξωτερικών της
Τουρκίας κάλεσε τον 'Ελληνα πρεσβευτή και του είπε ότι ο Οτσαλάν
είναι στην Ελλάδα. Το θυµόσαστε αυτό; 'Εκανε δύο διαβήµατα και η
Κυβέρνηση απαντούσε ότι δεν ήταν εδώ. Και ήταν εδώ ο
άνθρωπος. 'Ισως να µην το ήξερε ούτε η Κυβέρνηση ακόµη. Το
ήξερε όµως το Υπουργείο Εξωτερικών της Τουρκίας. Λέω, ίσως,
γιατί και αυτό πρέπει να το δούµε, αν τελικά το ήξερε ή όχι. Πάντως
εµείς σίγουρα δεν είχαµε ιδέα. Και λέγαµε πάλι µεγάλη πρόκληση
της Τουρκίας ότι απαιτεί από την Ελλάδα να απαντήσει σε ένα
τέτοιο ερώτηµα. Αυτοί ήταν πληροφορηµένοι, λοιπόν, από την
πρώτη στιγµή. 'Οτι ήρθε εδώ, ότι έφυγε, ότι ξανάρθε, ότι ξανάφυγε,
όλα τα ήξεραν και η CIA και η µυστική υπηρεσία της Τουρκίας και
πιθανώς το Ισραήλ κλπ. 'Ηταν δυνατόν λοιπόν -εγώ θέτω ένα
µεγάλο ερώτηµα- να πιστεύει η ελληνική Κυβέρνηση ότι ήταν
δυνατόν να κάνει όλη αυτήν την επιχείρηση, χωρίς να κάνει κανείς
τίποτα; Αυτό είναι ένα µεγάλο ερώτηµα για µένα και κυρίως να
επιλεγεί η Κένια, που είναι γνωστό, όπως είπα πριν, τι συµβαίνει σ'
αυτήν τη χώρα; Γιατί δεν επελέγη ανοιχτή διαδικασία; Και ξέρετε
τότε, η Ελλάδα και πολύ λιγότερα προβλήµατα θα αντιµετώπιζε,
αλλά και θα προκαλούσαµε την ευαισθησία της Ευρωπαϊκής
'Ενωσης να εκδηλωθεί εγκαίρως. ∆ιότι η εκ των υστέρων
ευαισθησία, δηλαδή η απαίτηση για µια δίκαιη δίκη, να µη
βασανίζεται ο άνθρωπος αυτός και όλα αυτά είναι υποκριτικά και
δεν πείθουν κανέναν.
∆ιότι σου λένε όλοι οι πολίτες της Ευρώπης ότι από τη στιγµή που
αυτός είναι στην Τουρκία, στα χέρια των Τούρκων και η Τουρκία
αρνείται κατηγορηµατικά να κάνει οποιαδήποτε υποχώρηση, είναι
µια ευαισθησία υποκρικτική. Μπορεί όµως και να µην είναι, αλλά
έτσι εκλαµβάνεται από τους πολίτες όλων των ευρωπαϊκών χωρών.
Γιατί λοιπόν αυτή η ευαισθησία να µην επιδειχθεί εγκαίρως; Να πει
δηλαδή η Κυβέρνηση ότι αυτός ο άνθρωπος ήρθε εδώ εν αγνοία
µας, είναι ένα πρόβληµα, δεν µπορούµε εµείς µόνοι µας να
αναλάβουµε την ευθύνη αυτού του µεγάλου ζητήµατος, δεν
µπορούµε να του δώσουµε άσυλο και εποµένως καλούµε όλη την
Ευρωπαϊκή 'Ενωση, από κοινού να αντιµετωπίσει το ζήτηµα αυτό.
Εγώ πιστεύω ότι κανείς δεν θα τολµούσε τότε να πει "παραδόστε
τον στους Τούρκους". Θα βρισκόταν κάποια λύση, να µεταφερθεί
στις Σεϋχέλλες ή οπουδήποτε αλλού, αλλά δεν µπορώ να πιστέψω
ότι αν γινόταν µία ανοικτή πρόσκληση προς τις ευρωπαϊκές χώρες,
να αντιµετωπίσουν από κοινού το ζήτηµα, θα τολµούσε ο
οποιοσδήποτε να τον παραδώσει στους Τούρκους. 'Αλλωστε είχαµε
δύο παραδείγµατα. Η Ιταλία δεν τόλµησε να το κάνει αυτό και η
Γερµανία η οποία είχε εκδόσει ένταλµα συλλήψεως εναντίον του για
φόνους που είχαν διαπραχθεί από το PΚΚ στο έδαφός της, δεν
τόλµησε να ζητήσει την έκδοσή του, γιατί ακριβώς δεν ήθελε ούτε
καν να το δικάσει η ίδια, πόσο µάλλον να τον παραδώσει στους
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Τούρκους.
ΗΛΙΑΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ: Εποµένως εµείς τι να κάναµε;
ΠΕΤΡΟΣ ΚΟΥΝΑΛΑΚΗΣ: Αυτό λέω. 'Οτι αν κάναµε µία ανοικτή
πρόσκληση προς την Ευρωπαϊκή 'Ενωση ότι το πρόβληµα είναι
εδώ...
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
Είχε προηγηθεί η Ιταλία.
ΠΕΤΡΟΣ ΚΟΥΝΑΛΑΚΗΣ: ...δεν µπορούµε να το αντιµετωπίσουµε
µόνοι µας και θα πρέπει όλοι µαζί. Πιστεύω ότι η λύση που θα είχε
εξευρεθεί θα ήταν απείρως καλύτερη από αυτά τα οποία συνέβησαν
τώρα και όσον αφορά την τύχη του ίδιου του Οτσαλάν και όσον
αφορά τα προβλήµατα µε τα οποία φορτώθηκε η πατρίδα µας.
Πρέπει να είµαι σαφής και να πω ότι εγώ σε καµία περίπτωση δεν
υποστηρίζω, όπως µερικοί άλλοι ίσως, ότι έπρεπε η Ελλάδα να
αναλάβει την ευθύνη να δώσει πολιτικό άσυλο στον Οτσαλάν. ∆εν
µπορούσε να το κάνει αυτό. Μπορούσε όµως να επιλέξει άλλες
λύσεις πολύ καλύτερες και για τα συµφέροντα της χώρας και για τον
ίδιο τον άνθρωπο αυτόν και για τον κουρδικό λαό.
'Ενα άλλο ερώτηµα είναι τι συνέβη στην πρεσβεία, ποιοι ήταν οι
ρόλοι των διαφόρων παραγόντων και ποιες οι συµπεριφορές τους.
∆ιότι αυτά που διαβάσαµε από την έκθεση του κυρίου πρεσβευτή
έχουν ορισµένες σκηνές απίστευτες, σκηνές ντροπής για την
Ελλάδα.
Εγώ θα ήθελα να αναφέρω δύο πράγµατα. Το ένα είναι "πετάξτε
τον έξω", όταν τα πράγµατα είχαν σφίξει και το άλλο "αφήστε αυτές
τις τρεις στο αεροδρόµιο και φύγετε". ∆ηλαδή αφήστε τες και αυτές
βορά στις µυστικές υπηρεσίες της Κένιας, της Τουρκίας και δεν
ξέρω ποιων άλλων χωρών. Αυτά είναι ανεπίτρεπτα πράγµατα και
έρχονται σε πλήρη αντίθεση και σε σύγκρουση µε µια ευαισθησία
και µε τις πρωτοβουλίες τις ελληνικές και τις κυβερνητικές που
αναλαµβάνονται εκ των υστέρων. ∆ιότι αυτή η συµπεριφορά, η
οποία νοµίζω ότι δεν αµφισβητείται -ο κυβερνητικός εκπρόσωπος
νοµίζω ότι είπε ότι δεν αµφισβητεί την έκθεση του πρεσβευτή και ότι
κάπως έτσι συνέβησαν τα πράγµατα- είναι ντροπή για τη χώρα µας.
Και εδώ χρειάζονται απαντήσεις.
'Ενα άλλο ερώτηµα είναι πώς ελήφθη η απόφαση να εγκαταλείψει ο
Οτσαλάν την πρεσβεία. Κι εδώ υπάρχουν αντικρουόµενα
πράγµατα. Αν θυµάµαι καλά ο κ. Πάγκαλος είχε πει ότι µε δική του
πρωτοβουλία έφυγε από εκεί. Τώρα µαθαίνουµε από την έκθεση
του πρεσβευτή ότι η Κένια υπέδειξε να φύγει από εκεί, γιατί αυτή
αναλαµβάνει την ευθύνη και την πρωτοβουλία να τον µεταφέρει
κάπου αλλού.
Τι ακριβώς συµβαίνει; Ποια είναι η αλήθεια;
Τέλος πρέπει να δούµε τις πολιτικές ευθύνες -σε όλο αυτό το
διάστηµα- τις υπουργικές και τις πρωθυπουργικές. ∆ιότι διαβάζω
διάφορα πράγµατα, όλοι δηλώνουν ανεύθυνοι, κανείς δεν
αναλαµβάνει καµιά ευθύνη ούτε οι αποπεµφθέντες και
παραιτηθέντες Υπουργοί. Ο κύριος Πρωθυπουργός από ό,τι
κατάλαβα λέει: "Ενηµερωνόµουν µεν, αλλά δεν έπαιζα κανένα ρόλο
κλπ.".
Εγώ θέλω να θυµίσω ότι στην Ιταλία, ανεξάρτητα από το
αποτέλεσµα που είχε αυτή η ιστορία, την όλη ευθύνη ανέλαβε ο
Πρωθυπουργός της χώρας ο κ. Ντ' Αλέµα. Αυτός ήταν το πρόσωπο
που εµφανιζόταν καθηµερινά και αναλάµβανε τις ευθύνες
ανεξάρτητα εάν συµφωνούµε ή όχι µε τις πρωτοβουλίες και τις
κινήσεις της ιταλικής κυβέρνησης.
Πάντως ανέλαβε δηµοσίως όλο το χειρισµό αυτής της υπόθεσης.
Εδώ, λοιπόν, όλα αυτά είναι στο σκοτάδι, δεν ξέρουµε τι ακριβώς
συνέβη.
Τώρα, ένα άλλο θέµα που ήθελα να θίξω είναι το εξής: Πώς θα
λειτουργήσει αυτή η Εξεταστική Επιτροπή; 'Ολοι συµφωνούµε ότι
πρέπει να συγκροτηθεί. Σε ποια συµπεράσµατα θα καταλήξει, αν το
πόρισµά της θα είναι ενιαίο και ποια θα είναι η συµπεριφορά των
κοµµάτων σε αυτή τη διαδικασία;
Κύριοι συνάδελφοι, πρέπει να ξέρουµε ότι υπάρχει στη χώρα µας
ένα εξαιρετικά σηµαντικό πρόβληµα και µπορεί να επιδεινωθεί η
κατάσταση. Ποιο είναι αυτό το πρόβληµα; Οι πολίτες αµφισβητούν

σε σηµαντικό βαθµό το ρόλο και τις δυνατότητες του ελληνικού
Κοινοβουλίου, µην κρυβόµαστε πίσω από το δάχτυλό µας, αυτή
είναι η αλήθεια. 'Οταν πεις σε κάποιους πολίτες ότι το Ελληνικό
Κοινοβούλιο θα αναλάβει την υπόθεση, οι περισσότεροι
χαµογελούν και λένε "αφήστε τα τώρα αυτά, ξέρουµε τι θα γίνει εκεί
πέρα". Αυτό, λοιπόν, είναι το πρώτο πολύ σηµαντικό πρόβληµα και
πρέπει να το πάρουµε υπόψη µας.
Το δεύτερο είναι η απαξίωση της πολιτικής και των κοµµάτων που
επίσης είναι εξαιρετικά διαδεδοµένη.
Η αρνητική στάση των πολιτών, όταν εµείς τους λέµε ότι το
Κοινοβούλιο θα επιληφθεί, στηρίζεται στο ότι υπάρχει ένα εξαιρετικά
αρνητικό παρελθόν από εξεταστικές επιτροπές. 'Ετσι δεν είναι;
'Ολοι ξέρουµε και όλοι οι πολίτες ξέρουν ότι όποτε αποφάσισε το
Κοινοβούλιο να εξετάσει τέτοια ζητήµατα, οδηγήθηκε σε αποτυχία,
σε κοµµατικά πορίσµατα κ.ο.κ.
Το λέω αυτό για να επισηµάνω ότι έχουµε όλοι χρέος, Κυβέρνηση
και Αντιπολίτευση, να ανατρέψουµε αυτό το κλίµα. Είναι µια µεγάλη
πρόκληση αυτή η Εξεταστική Επιτροπή και απ' αυτήν τη σκοπιά.
Και θα καταστήσουµε πάλι το Κοινοβούλιο ένα θεσµό αξιόπιστο και
φερέγγυο του δηµοκρατικού µας πολιτεύµατος. Αυτό απευθύνεται
προς όλους και προς την Αντιπολίτευση αλλά και προς την
Κυβέρνηση. ∆ιότι αν καταλήξει αυτή η ιστορία σε κοµµατικά
πορίσµατα, όπου το κυβερνητικό πόρισµα θα βγάζει τα πάντα
"λάδι" και κάποια αντιπολιτευτικά πορίσµατα θα επιρρίπτουν
ευθύνες, ο λαός θα βάλει τα γέλια και θα πει ότι όλα αυτά δεν ήταν
τίποτε άλλο παρά µία µικροκοµµατική επιδίωξη, για να κερδιθούν
πόντοι από το άλφα ή βήτα κόµµα εν όψει των ευρωεκλογών.
Πρέπει να προσέξουµε πάρα πολύ τον τρόπο µε τον οποίο θα
αντιµετωπίσουµε αυτό το εξαιρετικά σηµαντικό πρόβληµα.
Θα ήθελα να αναφερθώ σε ένα τελευταίο θέµα, κυρίες και κύριοι,
διότι άκουσα και µερικές απόψεις, κυρίως από τον κ. Ιντζέ, µε τις
οποίες καθέτως βεβαίως διαφωνώ. 'Ενα από τα µεγάλα
ερωτηµατικά είναι πώς έδρασαν αυτοί οι πολίτες που σήµερα
παραπέµπονται µε το εισαγγελικό πόρισµα. Εγώ λέω ότι οι ευθύνες
τους είναι εξαιρετικά σηµαντικές και θα κριθούν από τη δικαιοσύνη.
Το Κοινοβούλιο όµως -το είπα και πριν και το επαναλαµβάνω-
πρέπει να διερευνήσει πώς τόλµησαν αυτοί οι πολίτες και οι ιδιώτες
να φέρουν τον Οτσαλάν στην Ελλάδα, ποιες ήταν οι σχέσεις τους
όχι µόνο αυτές τις µέρες αλλά και στο παρελθόν µε την Κυβέρνηση,
µε κυβερνητικούς παράγοντες, ορισµένους, αλλά και µε
κυβερνητικές υπηρεσίες -διότι είναι γνωστό ότι υπήρχαν σχέσεις-
και µε την ΕΥΠ και µε το Υπουργείο Εξωτερικών. Σας θυµίζω ότι ο
κ. Πάγκαλος την εποµένη της παραίτησής του, όταν βγήκε να
µιλήσει στο Νίκο Χατζηνικολάου, αν δεν κάνω λάθος, στο "MEGA
CHANNEL", εξύµνησε τον κ. Ναξάκη, ως παλιό του φίλο, ως
συµµαθητή του, ως εξαιρετικό πατριώτη...
ΗΛΙΑΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ: Το "συµµαθητής του" δεν είναι ύµνος.
ΠΕΤΡΟΣ ΚΟΥΝΑΛΑΚΗΣ: Με συγχωρείτε πάρα πολύ, αυτό ήταν
ύµνος από τον κ. Πάγκαλο. ∆εν ήταν µόνο το "συµµαθητής", είπε
και πολλά άλλα. Εποµένως πρέπει να διερευνηθούν αυτές οι
σχέσεις.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΙΝΤΖΕΣ: Πού διαφωνούµε;
ΠΕΤΡΟΣ ΚΟΥΝΑΛΑΚΗΣ: Θα διαφωνήσουµε παρακάτω.
∆εν πείθει καθόλου, κατά τη γνώµη µου, η κατόπιν εορτής
καταγγελία των δραστηριοτήτων αυτών των ιδιωτών από την
Κυβέρνηση. ∆ιότι τι συµβαίνει εδώ; Υπάρχει µία µακροπρόθεσµη
συνεργασία, υπάρχει µία συνεργασία τις κρίσιµες εκείνες ηµέρες.
'Οταν το εγχείρηµα οδηγείται σε πλήρη αποτυχία, βγαίνει η
Κυβέρνηση και τους καταγγέλλει. Αυτό είναι απαράδεκτο. 'Η από
την πρώτη στιγµή λες "κύριοι εσείς στο πλάϊ, δεν έχετε καµία
απολύτως σχέση, παρανοµήσατε, µας φέρατε ένα πρόβληµα, εµείς
το αναλαµβάνουµε και προσπαθούµε να το αντιµετωπίσουµε για να
το λύσουµε" ή όταν καταγγέλλεις µετά το φιάσκο της ιστορίας αυτής,
είσαι τουλάχιστον αναξιόπιστος, για να µην πω βαρύτερες λέξεις.
Είναι  γνωστό  επίσης  ότι  πολλοί  απ'αυτούς  ανήκουν  ή
πρόσκεινται  στο  κυβερνητικό  κόµµα.  Είναι  γνωστά  αυτά  τα
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πράγµατα.
'Οµως -και εδώ είναι τώρα η κριτική µου προς τον κ. Ιντζέ- είναι
απαράδεκτο κατά τη γνώµη µου να καταβάλλεται στο Κοινοβούλιο
προσπάθεια, να εµφανιστούν όλοι αυτοί ως πατριώτες. Και λέω
όλοι αυτοί, γιατί εγώ δεν αµφισβητώ ότι ανάµεσά τους µπορεί να
είναι και τέτοιοι, αλλά µπορεί ανάµεσά τους να είναι άλλοι που να
έπαιξαν άλλους ρόλους και να είχαν άλλες επιδιώξεις.
Είναι επίσης απαράδεκτο, νοµίζω, να εκµηδενιστεί ο κίνδυνος του
υπερπατριωτισµού και του εθνικισµού, ο οποίος είναι απολύτως
υπαρκτός και ο οποίος εµφανίζεται και προσλαµβάνει επικίνδυνες
διαστάσεις κάθε φορά που στην Ελλάδα έχουµε έξαρση µιας
κρίσης. Κάθε φορά που συµβαίνουν αυτά, αλωνίζουν αυτοί οι
κύριοι. Μόλις ηρεµήσει η κατάσταση, µπαίνουν στα καβούκια τους
και εµφανίζονται στην επόµενη κρίση.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Οι εκατόν ογδόντα έξι
Βουλευτές τι είναι;
ΠΕΤΡΟΣ ΚΟΥΝΑΛΑΚΗΣ: ∆εν µιλάω για τους εκατόν ογδόντα έξι
Βουλευτές. ∆εν είναι οι εκατόν ογδόντα έξι Βουλευτές
υπερπατριώτες. Ξέρετε πάρα πολύ καλά ποιους εννοώ. Αυτούς
που αλώνιζαν αυτές τις ηµέρες τα κανάλια και τα παράθυρα και
σήκωναν τη σηµαία του πολέµου και της επανάστασης. Αυτούς
εννοώ.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Εσείς ήσασταν απών.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Σας παρακαλώ, κύριε
συνάδελφε, όχι διακοπές.
ΠΕΤΡΟΣ ΚΟΥΝΑΛΑΚΗΣ: Βεβαίως. Από τους εκατόν ογδόντα έξι
ήµουν συνειδητά απών, διότι αυτή ήταν λανθασµένη πράξη.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ως τι ήσασταν απών; Ως
κατήγορος του τουρκικού κράτους είσαστε εδώ;
ΠΕΤΡΟΣ ΚΟΥΝΑΛΑΚΗΣ: Τι είπατε; ∆εν κατάλαβα.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Να προσέχετε πώς
µιλάτε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Σας παρακαλώ, κύριε
συνάδελφε, µη διακόπτετε.
ΠΕΤΡΟΣ ΚΟΥΝΑΛΑΚΗΣ: Εγώ προσέχω πάρα πολύ, όταν µιλάω.
Αυτός ο κίνδυνος, λοιπόν, είναι υπαρκτός και σε ορισµένες στιγµές
προσλαµβάνει και επικίνδυνες διαστάσεις. Εγώ όµως και πάλι
ασκώ κριτική στο κυβερνητικό κόµµα.
Το είπα και προχθές σε µία εκδήλωση του ΟΠΕΚ µε θέµα
"Εθνικισµός και υπερπατριωτισµός". Είπα ότι κατά τη γνώµη µου το
ΠΑ.ΣΟ.Κ. είναι το µοναδικό σοσιαλιστικό ή σοσιαλδηµοκρατικό
κόµµα στην Ευρώπη, το οποίο στους κόλπους του έχει ρεύµατα
τέτοιας µορφής, τα οποία ορισµένες στιγµές µετατρέπονται σε
ακροδεξιά και τα οποία δεν είναι ρεύµατα µικρά, άνευ σηµασίας,
αλλά σε κρίσιµες στιγµές επιβάλλουν στο σύνολο του ΠΑ.ΣΟ.Κ. την
πολιτική τους. Και αυτό για µένα είναι ο κίνδυνος. Και το ΠΑ.ΣΟ.Κ.
έχει χρέος να αντιµετωπίσει τον κίνδυνο αυτόν.
Βέβαια, εκεί µου είπαν καλύτερα να τους έχουµε µαντρωµένους ως
ένα µικρό ρεύµα στο κόµµα µας, παρά να πάνε να φτιάξουν ένα
ακροδεξιό κόµµα στην Ελλάδα. Εγώ, λοιπόν, δεν συµφωνώ µε
αυτό.
ΚΩΣΤΑΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Υπουργός Επικρατείας): Κύριε Κουναλάκη,
θα σας φωνάξουµε να τα πείτε στο συνέδριό µας. Αφήστε το Βήµα
της Βουλής.
ΠΕΤΡΟΣ ΚΟΥΝΑΛΑΚΗΣ: Εσείς πρέπει να τα πείτε αυτά, διότι δεν
είναι θέµα που αφορά ένα κόµµα, αλλά είναι θέµα που αφορά τη
δηµοκρατία, τη χώρα µας και ενέχει κινδύνους. Το κόµµα σας και τα
εσωτερικά του δεν µε ενδιαφέρουν, ούτε επεµβαίνω. ∆εν είναι,
όµως, αυτό εσωτερικό πρόβληµα του ΠΑ.ΣΟ.Κ. 'Οταν είστε ένα
κόµµα στην εξουσία, τέτοια φαινόµενα δηµιουργούν προβλήµατα σε
ολόκληρη τη χώρα και το λαό µας. Γι'αυτό τα καυτηριάζω.
ΚΩΣΤΑΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Υπουργός Επικρατείας ): Κύριε Πρόεδρε,
µου επιτρέπετε µία διακοπή;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Αν επιτρέπει ο κ.
Κουναλάκης. Αν δεν επιτρέπει, όταν ολοκληρώσει.
ΚΩΣΤΑΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Υπουργός Επικρατείας): Κύριε Κουναλάκη,
επιτρέπετε µία διακοπή;

ΠΕΤΡΟΣ ΚΟΥΝΑΛΑΚΗΣ: Βεβαίως.
ΚΩΣΤΑΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Υπουργός Επικρατείας): Θα σας
παρακαλέσω, κύριε Κουναλάκη για τα εξής: Μπορείτε να εκθέτετε
τις απόψεις και να εκφράζετε το λόγο σας µε όποιον τρόπο θέλετε.
'Οταν, όµως, µιλάτε για το ΠΑ.ΣΟ.Κ., για τις υπηρεσίες που
προσφέρει και που προσέφερε στη δηµοκρατία, να µιλάτε µε πολύ
σεβασµό.
ΠΕΤΡΟΣ ΚΟΥΝΑΛΑΚΗΣ: Μίλησα εγώ για το ΠΑ.ΣΟ.Κ. ή για τα
ρεύµατα αυτά; Για το ΠΑ.ΣΟ.Κ. συνολικά; Φαίνεται ότι δεν
καταλάβατε τι είπα.
ΚΩΣΤΑΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Υπουργός Επικρατείας): Εγώ κατάλαβα
πολύ καλά.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Μιλάει ως εκπρόσωπος
...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Σας παρακαλώ,
κύριοι συνάδελφοι, διότι θα γίνει ένας διάλογος που δεν έχει χώρο
σ' αυτήν τη συζήτηση.
ΠΕΤΡΟΣ ΚΟΥΝΑΛΑΚΗΣ: Ξεκαθαρίστε το χώρο σας εσείς, που
έχετε και κρίσιµο ρόλο τώρα.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
του κυρίου Βουλευτή)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Σας παρακαλώ,
ολοκληρώστε, κύριε Κουναλάκη.
ΠΕΤΡΟΣ ΚΟΥΝΑΛΑΚΗΣ: Αυτό που θέλω να πω εγώ τελειώνοντας
είναι ότι άλλο αυτά, άλλο η κριτική στον υπερεθνικισµό και τον
υπερπατριωτισµό, που αποτελεί για µένα σοβαρό κίνδυνο και άλλο
βεβαίως είναι µία ειλικρινής και γνήσια αλληλεγγύη µε τον κουρδικό
λαό και όλους τους λαούς που καταπιέζονται και διεκδικούν τα
δικαιώµατά τους.
Και να σας πω και κάτι άλλο; ∆εν είδα ορισµένους από σας, οι
οποίοι έχετε σηκώσει τη σηµαία της επανάστασης, όταν ήταν οι
πεντακόσιοι Κούρδοι ολόκληρους µήνες σε άθλια κατάσταση στην
πλατεία Κουµουνδούρου, να δείξετε το παραµικρό ενδιαφέρον. Και
όταν σε κάποιον από εσάς είπα κάτι, ξέρετε τι µου απάντησε; "Αυτοί
δεν είναι του PKK και δεν µας ενδιαφέρουν." Εµείς δεν ξεχωρίζουµε
τους Κούρδους σε PKK και σε µη PKK.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Αυτά είναι προβοκάτσια,
τίποτα άλλο.
ΠΕΤΡΟΣ ΚΟΥΝΑΛΑΚΗΣ: Είµαστε αλληλέγγυοι µε ένα λαό που
καταπιέζεται και διεκδικεί τα δικαιώµατά του.
Ευχαριστώ πολύ.
ΚΩΣΤΑΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Υπουργός Επικρατείας): Να τον
κατονοµάσετε.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Αυτό ακριβώς να κάνετε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Σας παρακαλώ, µη
γίνεται σε προσωπικό τόνο και σε προσωπικό επίπεδο διάλογος.
Τελείωσε η συζήτηση.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω τη χαρά να ανακοινώσω στο
Σώµα ότι από τα δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συνεδρίασή
µας, αφού πρώτα ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας
"ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ", σαράντα τέσσερις µαθητές και τρεις
συνοδοί καθηγητές από το Γυµνάσιο Αγίας Τριάδας Αργολίδας.
Τους καλωσορίζουµε στο Κοινοβούλιο.
(Χειροκροτήµατα απ'όλες τις πτέρυγες)
Ο Πρόεδρος του ∆ηµοκρατικού Κοινωνικού Κινήµατος κ. Τσοβόλας
έχει το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΟΒΟΛΑΣ (Πρόεδρος του ∆Η.Κ.ΚΙ.): Κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, ψηφίζουµε -όπως τόνισε και ο ειδικός αγορητής
του ∆Η.Κ.ΚΙ., κ.  Ιντζές-υπέρ  της  σύστασης  Εξεταστικής
Επιτροπής,  τελώντας  όµως  εν  γνώσει  ότι  δεν  θα  καταλήξει
πουθενά,  όπως  δεν  κατέληξαν  πουθενά  παρόµοιες  εξεταστικές
επιτροπές  και  στο  παρελθόν.  Είµαστε  βέβαιοι  ότι  στο  τέλος  το
κυβερνών  κόµµα,  µε  την  πλειοψηφία  που  διαθέτει,  θα
προσπαθήσει  να  ωραιοποιήσει  τα  πράγµατα.  Τα  άλλα  κόµµατα
βέβαια  θα  πουν  τις  δικές  τους  απόψεις.  Και  τελικά  µέσα  από
αυτήν  τη  διαδικασία  θέλει  το  ΠΑ.ΣΟ.Κ.  να  εκτονώσει
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την κατάσταση και στην ουσία να αποκρύψει τη µεγάλη πολιτική του
ευθύνη, τη µεγάλη πολιτική ευθύνη της Κυβέρνησής του γι'αυτά που
συνέβησαν, για τον τρόπο που χειρίστηκε γενικά η Κυβέρνηση του
ΠΑ.ΣΟ.Κ. την περίπτωση Οτσαλάν.
Πριν όµως µπω στην πολιτική ανάλυση του θέµατος, που αυτή
σήµερα έχει σηµασία σε αυτήν τη συγκεκριµένη πρόταση για τη
σύσταση Εξεταστικής Επιτροπής, θα ήθελα να εκφράσω την έντονη
δυσαρέσκειά µου -πιστεύω απηχώντας και διερµηνεύοντας τα
αισθήµατα όλου του ελληνικού λαού, ανεξάρτητα από πολιτική
τοποθέτηση- για τα ολισθήµατα στα οποία κάθε µέρα υποπίπτει η
Κυβέρνηση, ακόµη και µετά από το πόρισµα, πριν καν έρθει αυτό
στη Βουλή.
Ακούσαµε χθες όλοι µε µεγάλη µας έκπληξη τον Κυβερνητικό
Εκπρόσωπο, που πάντα όταν λέει κάτι προηγουµένως συνεννοείται
µε τον Πρωθυπουργό -έτσι ξέρω εγώ να λειτουργούν οι
κυβερνητικοί εκπρόσωποι πάντα, εκτός αν ούτε και εδώ έχει καµία
σχέση και γνώση ο Πρωθυπουργός, ο οποίος φαίνεται ότι είναι
απών από την Ελλάδα- να λέει, παρά το γεγονός ότι ήταν σήµερα
εν όψει να συζητηθεί αυτή η πρόταση για τη σύσταση Εξεταστικής
Επιτροπής, ότι δεν υπάρχουν ποινικές ευθύνες κανενός πολιτικού
στελέχους, κανενός Υπουργού. Και περιµένουµε σοβαρά -είµαστε
υπεύθυνοι εµείς, είναι υπεύθυνη η Κυβέρνηση- να µας πιστέψει ο
ελληνικός λαός, όταν ξέρει πλέον ποια είναι η κατάληξη όλων αυτών
των εξεταστικών επιτροπών; Και µάλιστα, όταν ο κυβερνητικός
εκπρόσωπος προκαταλαµβάνει κατά τρόπο αντισυνταγµατικό και
πολιτικά και ηθικά ανέντιµο και απαράδεκτο τη δουλειά της
Πλειοψηφίας, που είναι του κυβερνώντος κόµµατος, που υποτίθεται
ότι θα κάνει Εξεταστική Επιτροπή για να καταλήξει στο τέλος αν
προκύψουν ποινικές ευθύνες, ενδεχοµένως και σύσταση
προανακριτικής επιτροπής της Βουλής και δίνει µήνυµα προς τους
κυβερνητικούς Βουλευτές, εν όψει της σηµερινής συζήτησης για τη
συγκρότησης της Εξεταστικής Επιτροπής "µη διανοηθείτε να
σκεφθείτε ότι µπορεί να βγει µέσα από αυτήν τη διαδικασία" -αν
βγει, δεν λέω εγώ ότι θα βγει- "οποιαδήποτε ποινική ευθύνη και
αυτό να αποτυπωθεί σε πόρισµα";
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δυστυχώς είµαστε σε µία περίοδο
µεγάλης παρακµής. Υπάρχει κρίση των θεσµών. Για την οποία
κρίση η ευθύνη είναι κατά κύριο λόγο της Κυβέρνησης, όταν φθάνει
στο σηµείο, πριν κατατεθεί καν το πόρισµα, να βγαίνει ο
εκπρόσωπος της Κυβέρνησης εις δόξαν της ανεξαρτησίας της
δικαιοσύνης και να προδιαγράφει ότι δεν υπάρχουν ποινικές
ευθύνες.
Και απαντώ µε αυτό σε εκείνο που είπε προηγουµένως ο
Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑ.ΣΟ.Κ. κ. Σφυρίου. Γιατί
εµείς, που είµαστε στην Αντιπολίτευση, σεβόµαστε τους θεσµούς,
αλλά και εννοούµε να ασκούµε υπεύθυνα τα καθήκοντά µας. Και
συγκεκριµένα ο οµιλών, όταν ήρθα το πρωί στη Βουλή και ήταν όλα
τα κανάλια απέξω για να πάρουν δηλώσεις, ξέρετε τι είπα; Η
υπευθυνότητα του λειτουργήµατός µου -και εν όψει της διαδικασίας
που θα ακολουθήσει σήµερα- δεν µου επιτρέπει να πάρω
οποιαδήποτε θέση και έτσι, ανεύθυνα να πω, ότι υπάρχουν ποινικές
ή πολιτικές ευθύνες.
Αυτό που εγώ ως Αρχηγός µικρού κόµµατος της Αντιπολίτευσης το
σεβάστηκα, η Κυβέρνηση διά του Κυβερνητικού Εκπροσώπου δεν
το σεβάστηκε. Και ασφαλώς απέδειξε η Κυβέρνηση για πολλοστή
φορά ότι δεν σέβεται ούτε την ανεξαρτησία της δικαιοσύνης ούτε την
ανεξαρτησία των κοινοβουλευτικών θεσµών και διαδικασιών ούτε
την αντικειµενικότητά τους. Θέλει απλά η Κυβέρνηση να καπελώνει
τα πάντα, προκειµένου να εξυπηρετήσει τα κακώς εννοούµενα
κοµµατικά της συµφέροντα. Και γι' αυτό είπα πριν ότι δεν
περιµένουµε τίποτα εµείς ως ∆Η.Κ.ΚΙ. απ' αυτήν τη διαδικασία,
αφού προδιέγραψε το αποτέλεσµά της η Κυβέρνηση διά των πλέον
επισήµων χειλέων, που είναι ο κυβερνητικός εκπρόσωπος, που λέει
ό,τι λέει µετά από συνεννόηση και µε εντολή του Πρωθυπουργού.
Τα λέω αυτά απλά για να ξεκαθαρίζουµε τα πράγµατα µεταξύ µας.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όπως από την πρώτη στιγµή είπαµε,

από την πλευρά του ∆Η.Κ.ΚΙ. δεν είναι µόνο απαράδεκτοι για
λόγους ανθρωπιστικούς οι χειρισµοί που έκανε η Κυβέρνηση
απέναντι σε έναν Κούρδο ηγέτη, είναι και εθνικά επιζήµια αυτή η
πολιτική και αυτοί οι χειρισµοί. Αποκάλυψαν σε όλο το µεγαλείο ότι
αυτή η Κυβέρνηση είναι επικίνδυνη και από εδώ και πέρα θα είναι
ακόµα περισσότερο επικίνδυνη, γιατί λειτουργεί και συνεχίζει να
λειτουργεί µε τη λογική της υποτέλειας, της δουλοπρέπειας και της
εξάρτησης, αδιαφορώντας για τα εθνικά µας συµφέροντα, για τα
συµφέροντα της Ελλάδας και του Ελληνισµού. Γιατί;
Γιατί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αν θέλουµε σοβαρά να
αναλύσουµε τα πράγµατα στην περιοχή µας και µε βάση την
ανάλυση να καταλήξουµε στη χάραξη µιας εθνικής στρατηγικής και
µιας σωστής εξωτερικής πολιτικής, θα διαπιστώσουµε αβίαστα
ορισµένα πράγµατα.
Θα διαπιστώσουµε ότι αυτά που συµβαίνουν σήµερα στα Βαλκάνια,
στο Κόσοβο και λίγο πριν, στην Κροατία, στη Σλοβενία και στη
Βοσνία, αυτά που συµβαίνουν επίσης µε το κουρδικό έθνος και την
Τουρκία, αλλά και στην περιοχή της Ανατολικής Μεσογείου και της
Εγγύς Ανατολής, δεν είναι τυχαία γεγονότα. ∆εν είναι γεγονότα τα
οποία οφείλονται, όπως απλοποιηµένα η Κυβέρνηση και κάποιοι
άλλοι εµφανίζουν, µόνο στο ότι υπάρχει στρατοκρατικό καθεστώς
στην 'Αγκυρα, µόνο στο ότι δεν έχουν νοηµοσύνη ή είναι θρασείς οι
Τούρκοι. Αυτά είναι ενταγµένα σε ένα ευρύτερο καλά µελετηµένο
στρατηγικό σχέδιο των Ηνωµένων Πολιτειών της Αµερικής και των
µεγάλων δυνάµεων της ∆ύσης, που σταδιακά προωθείται αυτό
στην περιοχή της Μέσης Ανατολής, στην περιοχή των Βαλκανίων,
στην περιοχή της Ανατολικής, Κεντρικής Ευρώπης, µε τελικό στόχο
να ελεγχθούν σήµερα και µελλοντικά οι πηγές ενέργειας, οι
πλουτοπαραγωγικές πηγές στην Κασπία Θάλασσα και στην
περιοχή του Ιράκ και του Ιράν.
Για να γίνει αυτό τελικά, πέρα των άλλων πρέπει να εξασφαλίσουν
την απρόσκοπτη διέλευση, κυρίως του µαύρου χρυσού, του
πετρελαίου, από την Κασπία προς τη Μεσόγειο. Και η µόνη δίοδος
που θέλουν οι Αµερικανοί, για να είναι απρόσκοπτη αυτή η
διέλευση, είναι το Κουρδιστάν.
Καταλάβετέ το επιτέλους, κύριοι της Κυβέρνησης, όταν χαράζετε
εξωτερική πολιτική και όταν καθορίζετε την πολιτική σας για τα
εθνικά µας θέµατα.
Γι' αυτόν ακριβώς το λόγο, ο Αµερικανός Υπουργός Ενέργειας πριν
από κάποιους µήνες, σε ένα σεµινάριο που είχε γίνει και είχε
παραστεί, είπε ότι το πρόβληµα δεν είναι εάν θα γίνει ο αγωγός -το
θεωρούν δεδοµένο- αλλά το πότε θα γίνει µέσω Κουρδιστάν.
Εσείς ως κυβέρνηση -που θα έπρεπε να ενδιαφέρεστε όχι για τα
αµερικάνικα και τουρκικά σχέδια και συµφέροντα, αλλά για τα
ελληνικά- να καταβάλετε κάθε προσπάθεια για τη µεταφορά του
πετρελαίου µέσω του αγωγού Μπουργκάς - Αλεξανδρούπολη, για
να φέρει την Τουρκία, από µεγάλη περιφερειακή δύναµη που
θέλουν να την αναδείξουν οι Η.Π.Α., σε δυσµενέστερη µοίρα και να
αναδείξουµε το δικό µας ρόλο στην περιοχή, εσείς τι κάνετε; Ενώ
ξέρετε ότι αυτό είναι το σχέδιο, ότι πάνε να διαλύσουν το κουρδικό
έθνος, να ελέγξουν ό,τι αποµείνει -αυτός είναι άλλωστε ο λόγος που
µεταξύ των άλλων έκαναν το αυτόνοµο Κουρδιστάν στο Ιράκ µετά
την επέµβαση στον Περσικό Κόλπο- θέλουν επίσης µέσα από τη
διάλυση του κουρδικού έθνους να εξασφαλίσουν και την Τουρκία
από τον κίνδυνο, αν θελήσουν να επέµβουν στο Αιγαίο και στην
Κύπρο, να µην έχουν από µέσα τους τον αντίπαλο που θα
αποτελούσε ουσιαστική αποτρεπτική δύναµη. Εσείς όµως βοηθάτε
τους Τούρκους και τους Αµερικανούς. Στην ουσία αυτό κάνετε,
κύριοι, µε την πολιτική σας, ανεξάρτητα από τις προθέσεις σας.
Τους βοηθάτε να εξοντώσουν τον κουρδικό λαό, για να µην τον
έχουν αυτόν στο µέλλον και οι Αµερικάνοι από την άλλη πλευρά να
εξασφαλίσουν την απρόσκοπτη διέλευση των αγωγών πετρελαίου,
αλλά και των άλλων πηγών -υδάτινοι πόροι, Ευφράτης, Τίγρης
κλπ.- µέσω του Κουρδιστάν.
Αντί εσείς να ακολουθείτε µια πολιτική η οποία θα
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εξυπηρετούσε την Ελλάδα και θα ενίσχυε ακόµα περισσότερο τις
σχέσεις της Ελλάδας µε το κουρδικό έθνος, αλλά και τις γειτονικές
χώρες της Τουρκίας, µε τις οποίες έχει µόνιµη αντιπαλότητα -που
είναι και οι άλλες αποτρεπτικές δυνάµεις, για να µην επιτρέψουν να
σκεφτούν έστω οι Τούρκοι να κάνουν θερµό επεισόδιο στο Αιγαίο
και στην Κύπρο- εσείς προσφέρετε ένα µεγάλο δώρο που δεν
µπόρεσαν επί δεκαετίες να πετύχουν οι Τούρκοι ούτε οι ΗΠΑ. Τους
βοηθάτε και µε τους χειρισµούς στην υπόθεση Οτσαλάν και
φοβάµαι ότι πολύ σύντοµα -µε αυτά που διαβάζουµε- µετά τη
σύλληψη του Οτσαλάν -από εσάς όλα τα περιµένουµε, γι'αυτό
είσαστε πολύ επικίνδυνοι κάθε µέρα που περνάει- και σαφώς άµεσα
-γιατί έµµεσα το είπε ο κύριος Πρωθυπουργός- θα πείτε ότι το PKK
είναι τροµοκρατική οργάνωση. Τι µεγαλύτερη προσφορά προς την
Τουρκία θα µπορούσατε να κάνετε;
Το πόρισµα, αγαπητοί συνάδελφοι -διαβάστε το- εκφράζει αυτήν τη
δουλοπρέπεια που περνάει όχι µόνο η Κυβέρνηση και το νέο
ΠΑΣΟΚ. Λέει επί λέξει: "Οι ανωτέρω ενέργειες του Αντώνη Ναξάκη
εκφράζουν σαφώς εκδήλωση διαθέσεων εχθρότητας και µίσους
έναντι της Τουρκίας" -να µην πειράξουµε την Τουρκία, τη φίλη σας-
"µετά της οποίας η Ελλάδα διατηρεί ειρηνικές και συµµαχικές
σχέσεις".
Πιο κάτω το πόρισµα λέει το εξής: "Ειδικότερα η είσοδος του
Οτσαλάν στην Ελλάδα παρανόµως, η προώθηση στο εσωτερικό, η
εξασφάλιση στέγης προς απόκρυψη, αποτελούν ενέργειες που
ενέχουν σαφώς χαρακτήρα εχθρικής πράξης εναντίον της Τουρκίας,
µε δεδοµένη τη θέση της τελευταίας ότι µια τέτοια ενέργεια αποτελεί
casus belli". Ντροπή και αίσχος. Εκεί οδηγούν τις αρχές, εκεί
οδηγούν το λαό, αυτοί που κυβερνάνε. Παράλληλα, µε την έννοια
που έδωσα προηγουµένως, θέλω αντιπαράθεση από τον υπεύθυνο
Πρωθυπουργό ή από τον υπεύθυνο Υπουργό Εξωτερικών, που να
αρνείται αυτήν την ανάλυση που έκανα πριν.
Απ' αυτήν την ανάλυση καταδεικνύεται ότι τέτοιες κινήσεις και
τέτοιες ενέργειες βλάπτουν ευθέως τα εθνικά συµφέροντα και
αγγίζουν ακόµη τα όρια µεγάλων, βαρυτάτων, αν συνεχιστεί στο
µέλλον αυτή η πολιτική, ποινικών αδικηµάτων µε ανεπανόρθωτες
ζηµιές για την Ελλάδα, για την Κύπρο, για τον Ελληνισµό, για το
ελληνικό έθνος.
Κύριοι συνάδελφοι και κύριοι της Κυβέρνησης, εάν η Τουρκία, όπως
µέχρι τώρα µε τους S-300, όπως µέχρι τώρα µε τον Οτσαλάν, σας
πει ότι θεωρώ casus belli αν δεν επιτρέψετε στα τουρκικά
στρατεύµατα να περάσουν µέσα από τη Θεσσαλονίκη, από τη
Θράκη, αν σας πει -για να το πω πιο απλά και βαρύγδουπα- ότι αν
δεν µας επιτρέψετε να παραβιάζουµε τον εθνικό σας εναέριο χώρο
µέχρι και την Κρήτη, θεωρούµε ότι αυτό είναι casus belli, εσείς θα το
αποδεχθείτε; Γιατί εκεί µας έχετε οδηγήσει.
Είπαν οι Τούρκοι και οι Αµερικάνοι: όχι στην εγκατάσταση των
πυραύλων S 300. Εσείς τους δώσατε το δικαίωµα να καθορίζουν
αυτοί την εθνική µας άµυνα. Τους παραχωρήσατε κυριαρχικό µας
δικαίωµα.
Είπαν οι Τούρκοι να µη δώσετε πολιτικό άσυλο στον Οτσαλάν -που
για µας έπρεπε, γιατί είναι αναγκαίος σύµµαχος και από τους λίγους
αποτελεσµατικούς για να αποτρέψουµε την τουρκική
προκλητικότητα και εσείς συµφωνήσατε. Και ουσιαστικά µέσα από
τις διαδικασίες αυτές οδηγήσατε τον Οτσαλάν ή συµβάλατε στο να
βρίσκεται σήµερα στα χέρια των Τούρκων.
Ξέρετε τι λέει, κύριοι συνάδελφοι, το παραπάνω το πόρισµα, στην
πρώτη σελίδα; Τραγικά πράγµατα. Και θέλετε να πιστέψει ο λαός
ότι κάνετε την Εξεταστική Επιτροπή για να βρείτε την αλήθεια ή για
να αποδωθούν ευθύνες, αν υπάρχουν;
∆εν είναι τυχαίο ότι το πόρισµα στάλθηκε τη συγκεκριµένη ώρα,
όταν δηλαδή ξεκινήσαµε τη διαδικασία. Κι αυτό για να µην το
διαβάσει κανένας. Και περιµένετε να είστε αξιόπιστοι!
Αν δεν φύγετε το συντοµότερο δυνατόν, να ξέρετε ότι θα φύγετε
νύκτα, θα είστε η πιο δακτυλοδεικτούµενη κυβέρνηση, που θα έχετε
κάνει όµως τη µεγαλύτερη ζηµιά.
Ακούστε τι λέει στην αρχή το πόρισµα των τριών εισαγγελέων: Στις

16.1.99 οι ιταλικές αρχές ανακοίνωσαν ότι ο Κούρδος ηγέτης του
ΡΚΚ Οτσαλάν, που είχε ζητήσει πολιτικό άσυλο στην Ιταλία,
εγκατέλειψε τη χώρα τους. 'Εκδηλη ήταν η απροθυµία των
ευρωπαϊκών χωρών να µην εµπλακούν στο θέµα Οτσαλάν, λόγω
των πιέσεων που ασκούσαν η Τουρκία και οι ΗΠΑ, ενώ η
Ευρωπαϊκή 'Ενωση δεν εξεδήλωσε πρωτοβουλία για το θέµα αυτό.
∆ηλαδή απ' αυτό έµµεσα βγαίνει ότι η Ελλάδα έκανε αυτούς τους
χειρισµούς -όπως λέει το πόρισµα- γιατί ασκούσαν πιέσεις η
Τουρκία αλλά και οι ΗΠΑ.
Το ίδιο το πόρισµα επιβεβαιώνει την ορθότητα των αναλύσεων που
έκανε το ∆Η.Κ.ΚΙ. και ο οµιλών από την πρώτη στιγµή, πριν καν
πάρει τα στοιχεία. Και αποδεικνύεται ότι είστε µια Κυβέρνηση
δουλοπρέπειας, υποτέλειας, εξάρτησης, η οποία δεν χαράσσει
εξωτερική πολιτική, δεν χειρίζεται τα εθνικά θέµατα µε βάση το
συµφέρον της Ελλάδας σ' αυτές τις κρίσιµες στιγµές. Απόδειξη
άλλωστε για το ότι την κάνατε ξέφραγο αµπέλι, είναι ότι έχει
κατακλυστεί η Θεσσαλονίκη από ξένα στρατεύµατα, Λιτόχωρο κλπ.
Μέσα απ' αυτήν την πολιτική και τους χειρισµούς σας συνεχώς
οπισθοχωρεί η Ελλάδα σε πολιτικό και όχι µόνο επίπεδο.
∆ηµιουργείτε τεράστιους κινδύνους, οι οποίοι κοστίζουν κάθε µέρα
σε επίπεδο εθνικό. 'Ολα αυτά τελικά για να σας πουν ότι είστε το
καλό παιδί και να σας εντάξουν, όπως το έχω πει κατ' επανάληψη,
µε πολιτικά και όχι µε οικονοµικά κριτήρια στη ζώνη του ΕΥΡΩ.
Κάνετε παραχωρήσεις σε εθνικό αλλά και σε οικονοµικό και
κοινωνικό επίπεδο, για να σας εντάξουν στη ζώνη του ΕΥΡΩ µε
πολιτικά κριτήρια.
Με άλλα λόγια το οικονοµικά ανέφικτο πάτε να το κάνετε πολιτικά
εφικτό, αδιαφορώντας για τις τροµακτικές συνέπειες που έχει αυτή
σας η πολιτική για τα εθνικά µας θέµατα και για την Ελλάδα. Γι'αυτό
άλλωστε το λόγο ο κύριος Πρωθυπουργός είπε, αναγνωρίζοντας
πανηγυρικά του λόγου το αληθές, ότι δεν ασχολήθηκε µε αυτό το
θέµα, που χώρες της Ευρώπης, όπως λέει το ίδιο το πόρισµα, είχαν
ξεσηκωθεί οι λαοί, και ο Πρωθυπουργός µόνο µε το χρηµατιστήριο
ασχολείται, µε τους αριθµούς. Με τι θα ασχοληθεί ο άνθρωπος; Θα
ασχοληθεί µε το αν θα πάρουν και κάποιες νησίδες, βραχονησίδες ή
νησιά οι Τούρκοι; Αρκεί να είναι καλά οι φίλοι του οι Αµερικανοί, για
να λέει πάλι και πάλι "ευχαριστούµε" στις Η.Π.Α.
Εµείς ψηφίζουµε, αλλά είναι προδιαγεγραµµένη η πορεία, ιδιαίτερα
µετά τη χθεσινή δήλωση του Κυβερνητικού Εκπροσώπου, η οποία
θα είναι "θάψιµο" και όχι "αποκάλυψη" σχετικά µε το αν υπάρχουν
ευθύνες.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ∆Η.Κ.ΚΙ.)
ΚΩΣΤΑΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Υπουργός Επικρατείας): Κύριε Πρόεδρε, το
λόγο παρακαλώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ορίστε, έχετε το λόγο.
ΚΩΣΤΑΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Υπουργός Επικρατείας): Μία παρέµβαση.
Λυπάµαι που ο κ. Τσοβόλας κατέβασε για άλλη µια φορά το
επίπεδο της πολιτικής αντιπαράθεσης.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Ευτυχώς που το ανεβάσατε σεις!
ΚΩΣΤΑΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Υπουργός Επικρατείας): Εγώ δεν διέκοψα
κανέναν. Να έχετε την υποµονή να ακούτε.
Ο λαϊκισµός, κύριε Τσοβόλα, στα εσωτερικά ζητήµατα µπορεί να
είναι αµάρτηµα, αλλά δεν είναι προς θάνατον. 'Οταν όµως γίνεται µε
βάση εθνικά ζητήµατα και αναφέρεται στις σχέσεις της χώρας και
στην εξωτερική πολιτική, τότε πραγµατικά είναι έγκληµα.
Εµείς είµαστε εκλεγµένη Κυβέρνηση από τον ελληνικό λαό,
Κυβέρνηση της χώρας µε πρόγραµµα και εθνική στρατηγική. Και
µοναδικός µας στόχος -αυτό αποδεικνύεται µε τη συνολική πολιτική
µας- είναι η υπεράσπιση των συµφερόντων της χώρας και η
ευηµερία του λαού µας. Και µε αυτό το πρόσωπο και µε αυτήν την
πολιτική θα ξαναζητήσουµε την εµπιστοσύνη του ελληνικού λαού.
Νύχτα έχουν φύγει κάποιοι άλλοι από πολιτικούς χώρους!
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΟΒΟΛΑΣ (Πρόεδρος του ∆Η.Κ.ΚΙ.): Κύριε
Πρόεδρε, το λόγο.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Να µιλήσουν και οι
κύριοι Βουλευτές, οι απλοί.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΟΒΟΛΑΣ (Πρόεδρος του ∆Η.Κ.ΚΙ.): ∆εν θα
µιλήσω πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Θα πάρετε το λόγο,
αλλά απευθύνοµαι προς όλες τις κατευθύνσεις των προνοµιούχων.
Ορίστε, έχετε το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΟΒΟΛΑΣ (Πρόεδρος του ∆Η.Κ.ΚΙ.): Κύριε
Πρόεδρε, το ποιος είναι λαϊκιστής και ποιος δεν είναι, το κρίνει
καθηµερινά ο ελληνικός λαός. Και αυτά που ζει ο ελληνικός λαός σε
σχέση µε εκείνα που διαδραµατίζει το ΠΑ.ΣΟ.Κ., δίνουν απάντηση
σ' αυτά τα ανεύθυνα που είπατε.
Κύριε Υπουργέ, οι ανεύθυνοι και οι υποτελείς στη διαδροµή
εκατονταετιών και χιλιετηρίδων ήταν εκείνοι που έβλαψαν θανάσιµα
την Ελλάδα. Και τέτοιοι ανεύθυνοι είσαστε κι εσείς, που χειρίζεσθε
σ' αυτές τις κρίσιµες στιγµές τα µεγάλα, εθνικά και κοινωνικά
θέµατα. Γι' αυτό ο λαός θα σας ανταµείψει, µάλιστα µε σκληρό
τρόπο, και στις ευρωεκλογές και στις εθνικές εκλογές.
'Εχει πεισθεί απόλυτα ο ελληνικός λαός ότι είστε µία Κυβέρνηση του
"ευχαριστούµε" στις Η.Π.Α., κάτι που διατύπωσε για πρώτη φορά
Πρωθυπουργός της χώρας. Και τι κρίµα, έτυχε αυτός ο
Πρωθυπουργός να είναι ο Πρόεδρος του νέου, συντηρητικού,
υποτελούς ΠΑ.ΣΟ.Κ.!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κ. Αλευράς έχει το
λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΑΛΕΥΡΑΣ: Κυρία και κύριοι συνάδελφοι, από την
πρώτη στιγµή που προέκυψε η υπόθεση Οτσαλάν, η Κυβέρνηση
και το ΠΑ.ΣΟ.Κ. µε αίσθηµα εθνικής ευαισθησίας και ευθύνης
κατέθεσε την πρόταση για τη σύσταση Εξεταστικής Επιτροπής,
θέλοντας να δείξει ότι δεν φοβάται την αλήθεια.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο Β'
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΣΓΟΥΡΙ∆ΗΣ)
Θα µου επιτρέψετε να απευθύνω µία παρατήρηση στον Πρόεδρο
του ∆Η.Κ.ΚΙ. για το θέµα της δεοντολογίας.
O Kυβερνητικός Εκπρόσωπος κατέθεσε την άποψη της
Κυβέρνησης σε σχέση µε το θέµα των ποινικών ευθυνών των
Υπουργών και διατύπωσε την καθαρή και υπεύθυνη θέση ότι για
εµάς δεν νοείται ότι συντρέχουν ποινικές ευθύνες. Αυτό δεν
καταλαβαίνω µε ποια λογική θεωρείται ως επέµβαση στη
δικαιοσύνη και στους θεσµούς.
Θα θυµίσω στον κύριο Πρόεδρο του ∆Η.Κ.ΚΙ. ότι το 1989, όταν
υπήρξε πάλι εισαγγελικό πόρισµα για την υπόθεση Κοσκωτά και
δροµολογήθηκε η σύσταση εξεταστικής επιτροπής, το ΠΑ.ΣΟ.Κ.
τότε δεν είχε καταθέσει τα όπλα -αναµένοντας το πόρισµα της
επιτροπής- και είπε ότι αυτή η υπόθεση ήταν µία απαράδεκτη
ποινικοποίηση της πολιτικής ζωής. Από την πρώτη ώρα που
υπήρξε το πόρισµα του '89 των δύο εφετών, είχε εκφράσει την
αντίθεσή του, είχε κρίνει το πόρισµα, είχε πει ότι δεν υπάρχουν
ποινικές ευθύνες. Και αυτό τότε δεν νοήθηκε και δεν νοείται να το
λέµε και σήµερα ότι είναι παρέµβαση στη δικαιοσύνη. Αντίθετα, θα
µπορούσα να πω ότι µε αυτή τη λογική κανένα κόµµα δεν πρέπει
σήµερα να µιλάει για το ενδεχόµενο πολιτικών ευθυνών. Η
Εξεταστική Επιτροπή δεν θα κρίνει µόνο τις ποινικές ευθύνες αλλά
και τις πολιτικές.
'Οταν, λοιπόν, τα κόµµατα της Αντιπολίτευσης βγαίνουν και µιλάνε
για πολιτικές ευθύνες, δεν προκαταλαµβάνουν το έργο της
Εξεταστικής Επιτροπής; ∆εν θα πρέπει µε την ίδια συλλογιστική να
τα κρίνουµε και αυτά αρνητικά, ως παρεµβαίνοντα στη λειτουργία
των θεσµών; Νοµίζω ότι δεν πρέπει να χρησιµοποιούµε δύο µέτρα
και δύο σταθµά σε αυτήν την υπόθεση.
Είναι σαφές, και κάτι άλλο, κύριοι συνάδελφοι, από τη οµιλία του
Προέδρου του ∆Η.Κ.ΚΙ. και το αναφέρω, γιατί νοµίζω ότι είναι
χρήσιµος οδηγός για την τοποθέτησή µου, σε αυτά τα θέµατα. Το
ΠΑ.ΣΟ.Κ. έχει µία διαφορετική λογική στην εθνική στρατηγική από
τις άλλες δυνάµεις της Αντιπολίτευσης. Ο κ. Τσοβόλας, αλλά και

άλλες δυνάµεις της Αντιπολίτευσης, θεωρούν ότι η υπόθεση της
ισχυρής οικονοµίας δεν ανάγεται στα όρια της εθνικής στρατηγικής.
Αντίθετα το ΠΑ.ΣΟ.Κ. πιστεύει ότι µία ισχυρή οικονοµία είναι το
βασικό συστατικό για µία επιτυχηµένη εθνική στρατηγική. Και µία
ισχυρή Ελλάδα στο κλαµπ των χωρών του ενιαίου ευρωπαϊκού
νοµίσµατος είναι µία Ελλάδα η οποία εθνικά είναι ισχυρή και
αποτελεσµατική. Και δεν καταλαβαίνω γιατί επί µέρες και µήνες να
αυτοµαστιγωνόµαστε σαν έθνος και σαν λαός, όταν από την άλλη
µεριά υπάρχει η Τουρκία, ένα κράτος οικονοµικά, κοινωνικά και
πολιτικά, παράλυτο και σε αυτήν εδώ τη χώρα, υπάρχει µία
οικονοµία ισχυρή, ένα έθνος ισχυρό, µία Ελλάδα ισχυρή, η οποία
µετέχει στην Ενωµένη Ευρώπη, µετέχει στις µεγάλες πολιτικές
αποφάσεις που λαµβάνονται στην Ευρώπη, έχει ρόλο, έχει φωνή
και έχει µία ισότιµη συµµετοχή στο διεθνές γίγνεσθαι.
Αυτές είναι οι αλήθειες, και αυτές τις αλήθειες πρέπει να τις
προσεγγίσουµε µε την αναγκαία νηφαλιότητα. Εγώ µπορώ να
δεχθώ κάθε διαφορετική άποψη και θεώρηση θεµάτων που έχουν
να κάνουν µε την εθνική στρατηγική. Αλλά δεν µπορεί να
επενδύονται οι διαφορετικές πολιτικές θεωρήσεις και απόψεις για τα
θέµατα της εθνικής στρατηγικής µε απαράδεκτους χαρακτηρισµούς
κατά προσώπων, περί υποτέλειας και ανευθυνότητας. Εν πάση
περιπτώσει, θα πω και θα θυµίσω στους συναδέλφους ότι τα 'Ιµια
προϋπήρξαν της κρίσης του ελληνικού λαού, δεν ήταν µετά. Το
1996 η Κυβέρνηση του Κώστα Σηµίτη και του ΠΑ.ΣΟ.Κ. κρίθηκαν
από τον ελληνικό λαό και τα 'Ιµια είχαν προηγηθεί. Οι ευθύνες,
όπως έπρεπε να αποδοθούν, απεδόθησαν.
Γιατί επανερχόµαστε σήµερα σε µία εθνικά αλυσιτελή συζήτηση σε
σχέση µε τα εθνικά ζητήµατα και δεν προσπαθούµε να βρούµε αυτό
που µπορεί να αποτελέσει τον εθνικά χρήσιµο και ωφέλιµο κοινό
τόπο.
Η πρόταση για την Εξεταστική Επιτροπή, κύριοι συνάδελφοι, είναι
µία πρόταση που σαφώς κινείται στα πλαίσια της αλήθειας και
θέλουµε να τη βρούµε γιατί πιστεύουµε ότι µπορεί να είναι µία
αλήθεια ζωογόνα, µε βάση και τη ρήση του στρατηγού Μακρυγιάννη
"ότι εθνικό είναι το αληθές". Αυτή όµως η αλήθεια δεν επιτρέπεται
να χωρίζει τους 'Ελληνες σε ήρωες και προδότες. ∆εν επιτρέπεται
να χωρίζει τους 'Ελληνες σε φιλέλληνες και ανθέλληνες και
επιτέλους πρέπει να είναι µία αλήθεια, η οποία θα ειπωθεί στον
ελληνικό λαό ολόκληρη, δεν θα παρουσιαστεί τεµαχισµένη σε
πρωτοσέλιδα και τίτλους ειδήσεων. ∆εν µπορεί αυτή η αλήθεια, που
έχει ανάγκη η χώρα και το έθνος, να είναι µία αλήθεια των
εντυπώσεων. ∆εν µπορεί η κοινή γνώµη να παραδίδεται σαν
όµηρος στη δικτατορία των εντυπώσεων. Αντίθετα, η δηµοκρατία
της αλήθειας είναι αυτή που µπορεί να προσφέρει στους πολίτες
την υπεύθυνη γνώση και πληροφόρηση για το παρόν και το µέλλον
της χώρας.
Επί µέρες τώρα η κοινή γνώµη παρακολουθεί αυτό το σκηνικό, το
σκηνικό της ηττοπάθειας. Είναι όµως έτσι τα πράγµατα; Θα πρέπει
να κάνουµε έναν αναγκαίο µεθοδολογικό διαχωρισµό και θέτω αυτό
το πλαίσιο, γιατί νοµίζω θα είναι χρήσιµο και στην Εξεταστική
Επιτροπή. Σε αυτήν την υπόθεση υπάρχουν πολιτικά γεγονότα,
γεγονότα µε πολιτική απόφαση και υπάρχουν και χειρισµοί. Θα
έλεγα ότι το σύνολο σχεδόν των χειρισµών αυτών αφορούν το
αστυνοµικό δελτίο, το οποίο ασφαλώς και θα εξετάσει η Εξεταστική
Επιτροπή. 'Οµως δεν µπορούµε και είναι λάθος να χρησιµοποιούµε
το αστυνοµικό δελτίο, για να καταλογήσουµε πολιτικές προθέσεις.
Η ελληνική Κυβέρνηση από την πρώτη ώρα που δηµιουργήθηκε το
θεµα Οτσαλάν µε τη βίαιη πίεσή του να εγκαταλείψει τη Συρία -για
να µην το ξεχνάµε και αυτό- ξεκαθάρισε ένα πλαίσιο αντιµετώπισης
του προβλήµατος Οτσαλάν και είπε, ναι το κουρδικό πρέπει να το
δούµε σαν ένα διεθνές ζήτηµα που πρέπει να βρει λύση, ο Οτσαλάν
όµως δεν µπορεί να έλθει στην Ελλάδα, γιατί κάτι τέτοιο θα έκανε το
κουρδικό από διεθνές ζήτηµα ένα ελληνοτουρκικό πρόβληµα. Αυτή
ήταν η καθαρή θέση.
Απέναντι  σε  αυτήν  την  καθαρή  θέση  υπήρξαν  κινήσεις
ιδιωτών,  ή  πολιτικών  προσώπων,  που  µε  µια  διαφορετική
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θεώρηση των πραγµάτων θεώρησαν καλό να επιτρέψουν και να
ευνοήσουν την είσοδο και την έλευση του Οτσαλάν στην Ελλάδα.
Ευθύνεται γι'αυτό η Κυβέρνηση; Μπορεί να της καταλογιστεί
ευθύνη; Πιστεύω πως όχι.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το δεύτερο σηµείο το οποίο πρέπει
να ερευνήσουµε και το οποίο επιτέλους πρέπει να ειπωθεί στον
ελληνικό λαό είναι ότι αυτή η Κυβέρνηση, όπως και να το κάνουµε,
υπήρξε η µόνη κυβέρνηση στην Ευρώπη και σε όλον τον κόσµο η
οποία κινήθηκε από ανθρωπιστικούς λόγους για να εξασφαλίσει µία
οδό διαφυγής στο διωκόµενο Κούρδο αγωνιστή. 'Ηταν η µόνη
κυβέρνηση. Αν οι χειρισµοί οι οποίοι επακολούθησαν δεν ήταν
επιτυχείς, αυτό δεν µπορεί να επιτρέψει να συσκοτισθεί η αλήθεια, η
καθαρή αλήθεια, ότι ήµασταν η µόνη Κυβέρνηση που είχε την
ευαισθησία να βοηθήσει τον Οτσαλάν. Αν υπάρχει άποψη περί
προδοσίας να, ειπωθεί ανοικτά και καθαρά. Αλλά αν δεν υπάρχει
άποψη περί προδοσίας, οι εσφαλµένοι χειρισµοί δεν µπορούν να
αµαυρώνουν την πρόθεση, την αρχικά δηλωµένη µε πράξεις της
Κυβέρνησης.
Και τρίτον: Από το χειρισµό της υποθέσεως µπορεί να προέκυψαν
ορισµένα δυσάρεστα συµπεράσµατα σε σχέση µε την αξιοπιστία
του ελληνικού κράτους και αυτά πρέπει να τα ερευνήσουµε και είναι
και αντικείµενο µιας πολιτικής συζήτησης. Οµως οι χειρισµοί δεν
µπορούν να αποτελούν το άλλοθι για να παραδώσουµε την κοινή
γνώµη βορά στους κυνηγούς του εντυπωσιασµού.
Επί µέρες ακούω για τον προδότη Πρωθυπουργό σε ορισµένα
µέσα, για την προδοσία της Κυβέρνησης, ή του ΠΑΣΟΚ. Επί µέρες
ακούω -και σήµερα άκουσα- και την Αξιωµατική Αντιπολίτευση τον
εισηγητή της να λέει ότι ο Οτσαλάν έφυγε µέσα απο τα χέρια της
ελληνικής Κυβέρνησης. Η έκθεση Κωστούλα την οποία επικαλείται
τόσο πολύ η Αντιπολίτευση όµως αποδεικνύει ξεκάθαρα το χρονικό
των γεγονότων και αποδεικνύει ότι ο Οτσαλάν δεν έφυγε µέσα από
τα χέρια της Ελλάδος, αλλά µέσα από τα χέρια των Κενυατών. Αυτό
θα το παρουσιάσουµε στον ελληνικό λαό; Θα παρουσιάσουµε
επιτέλους µε την ίδια βαρύτητα το γεγονός ότι ο Τούρκος
συνήγορος του Οτσαλάν δήλωσε στο έγκυρο γερµανικό περιοδικό
"SPIEGEL" ότι ο Οτσαλάν του εκµυστηρεύθηκε ότι οι Κενυάτες ήταν
που τον παρέδωσαν στις τουρκικές αρχές και όχι οι 'Ελληνες ή
οποιοσδήποτε άλλος;
Αυτά τα γεγονότα θα τα πούµε µε ειλικρίνεια, για να εµποδίσουµε
εκείνους που θέλουν τον εντυπωσιασµό της κοινής γνώµης; 'Η θα
επιτρέψουµε ένας µύλος από περιστασιακά γεγονότα να αλέσει την
κοινή γνώµη, προκειµένου να εξυπηρετηθούν µικροκοµµατικά
οφέλη; Θα πούµε λοιπόν την αλήθεια σε σχέση µε αυτά τα
γεγονότα; Ο πρέσβης κ. Κωστούλας έχει κάνει µια έκθεση που
περιέχει ορισµένες διαπιστώσεις. Κατά παράδοξο τρόπο αυτή η
υπηρεσιακή έκθεση περιέχει πράγµατα για τα οποία ο κ.
Κωστούλας δεν µας λέει πώς τα έχει πληροφορηθεί ή περιέχει
χαρακτηρισµούς οι οποίοι δεν αρµόζουν σε µία υπηρεσιακή έκθεση.
Εγώ δεν µπαίνω σε αυτό, αλλά µπαίνω στα γεγονότα.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Τότε γιατί την επικαλείσθε;
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΑΛΕΥΡΑΣ: Μπαίνω στα γεγονότα και δεν µπορώ
παρά να επισηµάνω ότι είναι άλλη η σκοπιµότητα και άλλα τα
γεγονότα. Και όταν λέµε και αναφέρουµε στα πρωτοσέλιδα ή στα
δελτία ότι η ελληνική Κυβέρνηση ζητούσε να φύγει ο Οτσαλάν από
την πρεσβεία, θα πρέπει να έχουµε το θάρρος να πούµε ότι η
Κυβέρνηση ζητούσε να φύγει από την πρεσβεία, όταν είχε µαθευτεί
-και το λέει το εισαγγελικό πόρισµα αυτό- ότι ο Οτσαλάν βρίσκεται
στην ελληνική πρεσβεία, κινδύευε να σκάσει ένα µείζον πρόβληµα
στα χέρια της Ελλάδος και ο ίδιος ο Οτσαλάν αρνιόταν να φύγει,
όπως λέει το εισαγγελικό πόρισµα, στους υποδεικνυόµενους σε
αυτόν προορισµούς, την Τανζανία, τις Σεϋχέλλες ή κάπου αλλού.
Λοιπόν, αυτά είναι τα πραγµατικά γεγονότα, ανέφερα µερικά
απ'αυτά και νοµίζω ότι και απ'αυτή µόνο την απλή ανάγνωση
ορισµένων απ'αυτά επιβάλλεται να δούµε την υπόθεση µε την
αναγκαία απόσταση, την αναγκαία νηφαλιότητα, ώστε να

προσκοµιστούν µπροστά στον ελληνικό λαό µετά το τέλος του
έργου της Εξεταστικής Επιτροπής υπεύθυνα πορίσµατα και θέσεις,
που να εκφράζουν το σύνολο του ελληνικού λαού. Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑ.ΣΟ.Κ.)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ευχαριστούµε τον
κ.Αλευρά.
Ο κ.Χρήστος Μαρκογιαννάκης έχει το λόγο για δέκα λεπτά.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΟΒΟΛΑΣ (Πρόεδρος του ∆Η.Κ.ΚΙ.): Κύριε
Πρόεδρε, θα ήθελα το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ορίστε, κύριε Τσοβόλα.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΟΒΟΛΑΣ (Πρόεδρος του ∆Η.Κ.ΚΙ.): Κύριε
Πρόεδρε, απλά για την τάξη, θα ήθελα να πω ότι ο κ. Αλευράς κάνει
σύγχυση εξεταστικής επιτροπής και προανακριτικής επιτροπής. Το
καλοκαίρι του '89 έγινε µήνυση -ας το πούµε έτσι απλά- και έγινε
κατ'ευθείαν σύσταση προανακριτικής επιτροπής της Βουλής. 'Αρα,
αυτά που είπε, δεν έχουν καµιά σχέση µε την πραγµατικότητα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Καλώς, είναι άποψή
του νοµική.
Ορίστε, κύριε Μαρκογιαννάκη, έχετε το λόγο για δέκα λεπτά.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Κυρία και κύριοι συνάδελφοι, η
Νέα ∆ηµοκρατία δήλωσε ήδη ότι θα υπερψηφίσει την πρόταση για
τη σύσταση Εξεταστικής Επιτροπής, αν και νοµίζουµε ότι όπως
είναι διατυπωµένο το κείµενο της προτάσεως, σε συνδυασµό µε τις
δηλώσεις κυβερνητικών παραγόντων, που βλέπουν κατά καιρούς
το φως της δηµοσιότητας, δεν υπάρχει πρόθεση πραγµατικής
εξιχνίασης και διαλεύκανσης.
Πολύ φοβούµαστε ότι στόχος είναι το κουκούλωµα, κάτι που θα
είναι ό,τι χειρότερο µπορεί να προκύψει, δεδοµένου ότι αυτήν τη
στιγµή εκείνο το οποίο θέλουµε όλοι να αποφευχθεί, δηλαδή η
"Οτσαλανοποίηση" της πολιτικής ζωής δεν θα αποφευχθεί, διότι το
θέµα θα σέρνεται εσαεί.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, από τα µέχρι τώρα δεδοµένα, είναι
βέβαιο ότι υπάρχουν ευθύνες, ευθύνες πολιτικές, ευθύνες ποινικές,
απλών πολιτών, ή και κρατικών λειτουργών. Πολύ φοβάµαι ότι
διαφαίνεται πως κάπου υπάρχουν και ποινικές ευθύνες Υπουργών.
Το πόρισµα των εισαγγελικών λειτουργών, για το οποίο πολύς
λόγος έγινε, στο τέλος καταλήγει σαφέστατα στο ότι υπάρχουν
ενδείξεις ποινικών ευθυνών και είναι αναπόφευκτη τελικά η
σύσταση της προανακριτικής επιτροπής, διότι άλλως θα
παραµείνουν ατιµώρητοι και οι φερόµενοι ως συµµέτοχοι στα
αδικήµατα αυτά, στα οποία φέρονται ως εµπλεκόµενοι Υπουργοί.
Βεβαίως, θα συνεκτιµηθούν τα έγγραφα της δικογραφίας που θα
σταλούν από τους εισαγγελείς, το περιεχόµενο των συζητήσεων της
Εξεταστικής Επιτροπής, όταν θα βγει και στο τέλος θα υπάρξει και η
σχετική απόφαση.
Εκείνο όµως το οποίο φοβάµαι πως θα ήταν το πλέον εξοργιστικό,
θα είναι στο τέλος να καταλήξουµε σε ένα συµπέρασµα ότι όλο το
πρόβληµα το δηµιούργησαν κάποιοι Ναξάκηδες ή οι περί αυτούς
και να κοιτάξουµε να προφυλάξουµε τους πραγµατικούς
υπεύθυνους για το τεράστιο θέµα, το οποίο δηµιουργήθηκε. Αυτό
θα είναι ασφαλώς η αποθέωση της υποκρισίας.
Εγώ, κύριοι συνάδελφοι, θέλω να επισηµάνω δύο-τρία πράγµατα.
Πρώτον, σ'αυτήν την υπόθεση φάνηκε καθαρά πόσο διαλυµένο
είναι το κράτος. Εδώ είναι δεδοµένο, όπως προκύπτει και από το
πόρισµα το οποίο ήρθε σήµερα στα χέρια µας, ότι υπήρξε
προειδοποίηση προς το Υπουργείο ∆ηµοσίας Τάξεως, προς την
Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών, ότι ο Οτσαλάν θέλει να έρθει στην
Ελλάδα και ότι υπήρχε πρόθεση κάποιων πολιτών, να τον
βοηθήσουν να έρθει στη χώρα µας.
Και  ενώ  αυτό  ήταν  γνωστό  και  ενώ  ο  Οτσαλάν  ήταν
πρόσωπο  ανεπιθύµητο  για  την  Ελλάδα,  για  λόγους  απόλυτα
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κατανοητούς δεν υπήρξε η στοιχειώδης πρόνοια να παρεµποδιστεί
η έλευσή του στη χώρα µας. 'Ετσι ήρθε στη χώρα µας και πέρασε
από την αίθουσα VIP του αεροδροµίου, χωρίς ουσιαστικά να γίνει
αντιληπτός.
Για να αντιληφθείτε το µέγεθος της ανυπαρξίας του κράτους, στη
Ρωσία, όταν πήγε στην Πετρούπολη και προσγειώθηκε εκεί το
αεροπλάνο, που εννοείται ότι η Ρωσία δεν είναι στην καλύτερή της
κατάσταση αυτήν τη στιγµή, έγινε αµέσως αντιληπτός και
καθηλώθηκε στο αεροδρόµιο επί δεκαέξι ολόκληρες µέρες, χωρίς
να του επιτραπεί η είσοδος στην πόλη και από εκεί τελικά πέταξε
και ήρθε στην Ελλάδα.
Αντιλαµβάνεσθε, λοιπόν, την εξάρθρωση, την κατάντια της κρατικής
µηχανής, όταν ένα τόσο σοβαρό θέµα, το οποίο δηµιούργησε τόσο
σοβαρά προβλήµατα, δεν µπορεί να το αποτρέψει.
'Ενα άλλο θέµα, το οποίο και αυτό καταδεικνύει το µέγεθος του
προβλήµατος, είναι η διαρροή της εκθέσεως του πρέσβη, του
κ.Κωστούλα. Εννοείται πως ήταν ένα έγγραφο απολύτως
εµπιστευτικό, το οποίο έφυγε από τον πρέσβη και πήγε στον
Υπουργό Εξωτερικών. Πόσοι άνθρωποι γνώριζαν την ύπαρξη και
το περιεχόµενό του; Την ύπαρξη την ήξεραν πολλοί. Το
περιεχόµενο όµως του εγγράφου, πόσοι το γνώριζαν; Και όµως
αυτό το έγγραφο διέρρευσε στον Τύπο.
Από εκεί και πέρα, τι θέλετε τώρα να πιστέψουµε, ή τι θέλετε να
πούµε ότι µπορούµε να κάνουµε σαν κράτος, όταν έχουµε αυτού
του είδους τα διαλυτικά φαινόµενα; Από εκεί και πέρα, όταν ήρθε
εδώ ο Οτσαλάν, επεκράτησε ένας άνευ προηγουµένου πανικός και
σύγχυση. Κόσµος πάει και έρχεται από τη Νέα Μάκρη στην Αθήνα,
γίνονται συνδιαλλαγές, κουβέντες µε ανεύθυνους και εν τέλει
καταλήγουµε να πάει ο άνθρωπος αυτός στην Κένια.
Εδώ θα ήθελα να αντικρούσω τον κ. Αλευρά, τον Kοινοβουλευτικό
Eκπρόσωπο κ. Σφυρίου, αλλά και τις κυβερνητικές θέσεις και να πω
το εξής πράγµα. Ποιος είχε την πρωτοβουλία να πάει ο Οτσαλάν
στην Κένια; Είναι δεδοµένο -το ήξεραν οι πάντες- ότι η Κένια είναι
ένα κράτος όπου ξένοι πράκτορες, Αµερικανοί, Τούρκοι, Εβραίοι,
έµπαιναν και έκαναν ότι ήθελαν; 'Οταν αυτό είναι γνωστό στους
πάντες, εννοείται ότι έχουµε ευνοµούµενη πολιτεία, και στοιχειώδη
εξωτερική πολιτική- πώς του επιτρέπουµε ή του επιβάλλουµε αυτού
του ανθρώπου να πάει στο λάκκο µε τα φίδια;
Για µας τους νοµικούς αυτό λέγεται "ενδεχόµενος δόλος", δηλαδή
τον στέλνεις εκεί και παρά το γεγονός ότι υποθέτεις ότι µπορεί να
γίνει αυτό το πράγµα, παρά ταύτα το αποδέχεσαι.
ΚΩΣΤΑΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Υπουργός Επικρατείας): Σας έχουµε
ακούσει και το '89.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Παρακαλώ πάρα πολύ, αλλά εγώ
έτσι σκέφτοµαι και έτσι το βλέπω. ∆εν θέλω να κάνω ...
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΑΛΕΥΡΑΣ: Ε, όχι και δόλος.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Παρακαλώ, µη µε διακόπτετε.
Κύριε Αλευρά, δεν σας διέκοψα.
ΚΩΣΤΑΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Υπουργός Επικρατείας): Πέστε το καθαρά.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Κοιτάξτε, κύριε Υπουργέ ...
ΚΩΣΤΑΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Υπουργός Επικρατείας): Σας ξέρουµε και
από το '89.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Σας παρακαλώ, κύριε
Γείτονα.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Κύριε Υπουργέ, όταν τον στέλνετε
στην Κένια -και είναι γνωστές οι συνθήκες οι οποίες επικρατούν
εκεί- είναι δεδοµένο για έναν που έχει το στοιχειώδες µυαλό, ότι
είναι πιθανότατο να συλληφθεί είτε από τους Τούρκους είτε από
τους Κενυάτες είτε από οποιονδήποτε άλλο και να παραδοθεί.
Και ας µη λέµε τώρα ότι δεν τον παραδώσαµε εµείς, αλλά τον
παρέδωσαν οι Κενυάτες. Είναι σαν να λέει κάποιος ότι "ξέρετε,
έριξα έναν στη µέση του ωκεανού, δεν φταίω εγώ, δεν πνίγηκε, τον
έφαγε ο καρχαρίας και ως εκ τούτου δεν έχω καµία ευθύνη".
Περίπου το ίδιο πράγµα είναι.
ΚΩΣΤΑΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Υπουργός Επικρατείας): Τα λέγατε και το

'89.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Παρακαλώ πάρα πολύ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τα όσα έγιναν στην κατοικία του
πρέσβεως στο Ναϊρόµπι είναι ντροπή. ∆ιαβάζει κανείς στο πόρισµα
της προκαταρκτικής εξέτασης και βλέπει ότι έχουν γίνει πράγµατα
απείρου κάλλους.
Από την πρώτη µέρα που πήγε ο Οτσαλάν στην Κένια, πρώτον,
ήταν γνωστό στους Κενυάτες ότι είναι εκεί. ∆εύτερον, από την
εποµένη κιόλας προσπαθούσαν να τον εκδιώξουν.
Μα, δεν θέλησε να φύγει να πάει σε άλλον τόπο που θα του
υποδεικνύαµε ισχυρίζεται η Κυβέρνηση. Ο άνθρωπος είχε τη
στοιχειώδη λογική να γνωρίζει ότι βγαίνοντας έξω από την κατοικία
του πρέσβεως θα συλλαµβάνετο αµέσως. Αυτό είναι το επιχείρηµα
το οποίο µας λέτε, για να πείτε ότι τον παρέδωσαν οι Κενυάτες και
δεν έχουµε εµείς καµία ευθύνη;
Η αναζήτηση των "φουσκωτών" είναι ντροπή. Οι βωµολοχίες, οι
οποίες ακούστηκαν στα Μέσα Μαζική Ενηµέρωσης, ραδιόφωνα και
τηλεόρασεις, είναι ακόµα πιο µεγάλη ντροπή.
Και στο τέλος, βέβαια, εκδιώχθηκε...
ΚΩΣΤΑΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Υπουργός Επικρατείας): Και αυτά που λέτε
περί δόλου είναι ντροπή.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Παρακαλώ πάρα πολύ, αυτά τα
οποία λέω εγώ, πιστεύω ότι τα στηρίζω σε λογικά συµπεράσµατα ...
ΚΩΣΤΑΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Υπουργός Επικρατείας): Οι λόγοι είναι
συγκεκριµένοι.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Σας είπα ότι όταν τον στέλνετε
εκεί που είναι δεδοµένο ότι θα τον πιάσουν τον άνθρωπο, από εκεί
και πέρα χαρακτηρίστε εσείς αυτό όπως θέλετε. Εκτός εάν πω ότι
αυτοί οι οποίοι ενήργησαν κατ' αυτόν τον τρόπο, ήταν παντελώς
ανόητοι.
Κύριοι συνάδελφοι, εγώ θα φθάσω στο σηµείο να πω ότι θα ήταν
πολύ εντιµότερο και πολύ σωστότερο, ή να αφήσουµε τους
Κενυάτες να κάνουν έφοδο, να τον πάρουν µέσα από την πρεσβεία
και να πούµε ότι, εν πάση περιπτώσει, δεν τον δώσαµε ή ακόµα -θα
φθάσω ακόµα παραπέρα- να δεχθώ ότι θα µπορούσε η Ελλάδα,
αφού είχε δηµοσιοποιήσει το πρόβληµα, αφού είχε απευθυνθεί στην
Ευρώπη και κανείς δεν τον ήθελε, αφού είχε απευθυνθεί στους
Οργανισµούς, είχε κάνει χρήση συµβάσεων και κανείς πλέον δεν
ήθελε να βοηθήσει αυτόν τον άνθρωπο, θα ήταν ακόµα εντιµότερο
να πει ότι εν τοιαύτη περιπτώσει δεν µπορώ να κάνω τίποτε άλλο,
τον παραδίδω και όχι να γίνουν αυτές οι µεθοδεύσεις, οι οποίες
γελοιοποίησαν κυριολεκτικά το ελληνικό κράτος.
Κύριοι συνάδελφοι, κατάφερε η Κυβέρνηση το ακατόρθωτο.
Χειρότερη εξέλιξη σ' αυτήν την υπόθεση δεν µπορούσε να υπάρξει.
Τι κατάφερε; Αυτήν τη στιγµή βαλλόµεθα από τους Κούρδους,
βαλλόµεθα από τους Τούρκους, από τους Αµερικανούς, από τους
Ευρωπαίους. 'Αλλοι µας βρίζουν, άλλοι µας λοιδορούν, άλλοι µας
απειλούν, άλλοι µας κατηγορούν, κανείς όµως δεν βρίσκεται να πει
ότι η ελληνική Κυβέρνηση και η Ελλάδα σ' αυτήν τη συγκεκριµένη
περίπτωση συµπεριφέρθηκε σύµφωνα µε τα στοιχειώδη
ανθρωπίνως κρατούντα. 'Ηταν µία απαράδεκτη συµπεριφορά, την
οποία -δυστυχώς- πληρώνει ο τόπος και πολύ φοβάµαι ότι θα
συνεχίσει να την πληρώνει ακόµη περισσότερο.
Από εκεί και πέρα έχουµε µια Κυβέρνηση η οποία λέει "εµείς δεν
φταίµε σε τίποτα", ο Πρωθυπουργός διά του Κυβερνητικού
Εκπροσώπου λέει "εγώ δεν ευθύνοµαι", ως εάν είναι τύποις
Πρωθυπουργός και έχουµε και ένα λαό, ο οποίος αυτήν τη στιγµή,
όπως ελέχθη από τους πάντες, είναι ταπεινωµένος,
προσβεβληµένος και απογοητευµένος από µία Κυβέρνηση και µία
συµπεριφορά η οποία κατ' εξακολούθηση τον ταπεινώνει.
∆εν θέλω να επανέλθω µε λεπτοµέρειες, αλλά είπαν οι συνάδελφοι
για τα 'Ιµια, για τους S-300 και τώρα έχουµε αυτήν την τελευταία
ιστορία µε τον Οτσαλάν.
Κύριοι  συνάδελφοι,  δεν  έχουµε  χρόνο  να  πούµε  περισσότερα,
αλλά  αυτή  η  υπόθεση  είναι  πολύ  σοβαρή.  Το  µόνο  το
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οποίο εύχοµαι και θέλω είναι η Εξεταστικής Επιτροπή να αφεθεί να
κάνει τη δουλειά της, να µην υπάρχουν προσκόµµατα από την
κυβερνητική Πλειοψηφία για άβατα, για θέµατα τα οποία δεν πρέπει
να δηµοσιοποιηθούν και θέµατα τα οποία δεν πρέπει να
ερευνήσουµε. Γιατί εν τοιαύτη περιπτώσει θα είναι ένα από τα ίδια.
Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κύριοι συνάδελφοι, τη
συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα δυτικά θεωρεία, αφού
προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας
"ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ", σαράντα έξι µαθητές και πέντε
συνοδοί καθηγητές από το Γυµνάσιο του Κρόκου Κοζάνης.
Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες)
Ο κ. Ζαφειρόπουλος έχει το λόγο για δέκα λεπτά.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΖΑΦΕΙΡΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
παραµένει ως τώρα αναπάντητο ένα διττής σηµασίας ερώτηµα, το
οποίο οι πρωτεργάτες της παράνοµης και παράλογης µεταφοράς
του Οτσαλάν στην Ελλάδα δεν απάντησαν. Γιατί ο Οτσαλάν έφυγε
από την Ιταλία και γιατί επέµεινε να έρθει οπωσδήποτε στην
Ελλάδα;
∆υστυχώς µέρες τώρα βλέπω να σιωπούν όλοι εκείνοι, οι οποίοι
προηγούµενα ήσαν λαλίστατοι και στους οποίους προσιδιάζει
σήµερα η γνωστή ρήση της επίκαιρης ακολουθίας του Ακάθιστου
'Υµνου: "Ρήτορας πολυφθόγγους ως ιχθείς αφώνους ορώµεν...".
Ακούσαµε τον κ. Τσοβόλα να κατηγορεί την Κυβέρνηση ότι
"καταργεί" τη δικαιοσύνη. Λίγο αργότερα ο ίδιος αναφέρθηκε στα
περί casus belli που υιοθετεί το πόρισµα, για να ρίξει ευθύνες στην
Κυβέρνηση και ταυτόχρονα να βρει την ευκαιρία για να την
κατηγορήσει για "υποτέλεια", τάχα, απέναντι στην Τουρκία.
Πότε θεωρεί ο Πρόεδρος του ∆Η.Κ.Κ.Ι. ότι υπάρχει παρέµβαση στη
δικαιοσύνη; 'Οταν αποσπασµατικά και προσχηµατικά
χρησιµοποιείται µια θέση του πορίσµατος ή όταν ο κ. Τσοβόλας
επιδιώκει ήδη να προσανατολίσει µε τη στάση του και τους λόγους
του τη ∆ικαιοσύνη προς µία κατεύθυνση;
Εν πάση περιπτώσει, η Βουλή είναι το κυρίαρχο Σώµα για να
αποφασίσει και καλούνται τα κόµµατα της Αντιπολίτευσης να
ασκήσουν την προνοµία που έχουν και εκ του Συντάγµατος και εκ
του Κανονισµού της Βουλής, για να ζητήσουν -αν το νοµίζουν- τη
σύσταση ανακριτικής επιτροπής.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η υπόθεση Οτσαλάν κατέδειξε, πέραν
όλων των άλλων και την ιδιότυπη σχέση της πολιτικής µε την
ιστορία, γιατί η πολιτική στις µεγάλες στιγµές της είναι "ιστορία εν
δράσει" και µάλιστα, όπως ισχυριζόταν ο Αθανάσιος
Κανελλόπουλος, "Η ιστορία είναι µια πολιτική που δεν υπόκειται σε
διόρθωση, ενώ πολιτική είναι µία ιστορία που υπόκειται σε
χειρισµούς".
Επίσης νοµίζω ότι πρέπει να απορρίψουµε όλοι την αντίληψη που
εξέφρασε ο κ. Βαρβιτσιώτης, διότι κανένας, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, δεν διαφωνεί -ή καλύτερα οι πιο πολλοί συµφωνούµε-
ότι στην ιστορία Οτσαλάν έγιναν λαθεµένοι χειρισµοί.
Σηµειώνω µε έµφαση τη θέση του Πρωθυπουργού περί αυτού και
βεβαίως την αντίληψή του ότι πρέπει η Εξεταστική Επιτροπή να
ρίξει άπλετο φως σε όλες τις πτυχές της υπόθεσης. Προκύπτει
ενδεχοµένως και η ανάγκη να εξετάσουµε σε βάθος, ίσως και κατά
τη διαδικασία Αναθεώρησης του Συντάγµατος στην επόµενη Βουλή,
το νοµικό πλαίσιο εντός του οποίου πρέπει να πραγµατοποιούνται
µε ευελιξία και αποτελεσµατικότητα οι πολιτικοί κυβερνητικοί
χειρισµοί, για θέµατα που σχετίζονται µε το εθνικό συµφέρον, την
ακεραιότητα και την ανεξαρτησία της χώρας, µε την ίδια την
ελευθερία του λαού µας.
Γιατί υπέρτατος νόµος για τον πολιτικό που ασκεί κυβερνητική
εξουσία είναι και πρέπει να είναι η κατοχύρωση των εθνικών
συµφερόντων και όχι η αγκυλωµένη τήρηση ενός τυπικού νόµου. Ο

εγκλωβισµός της πολιτικής δράσης, όταν αυτή ασκείται µε γνώµονα
την υπεράσπιση των εθνικών συµφερόντων στο γράµµα νοµικών
διατάξεων, που αγνοούν τις ραγδαίες µεταβολές της εθνικής και
διεθνούς συγκυρίας, ουσιαστικά υπονοµεύει και δεν υπηρετεί
δηµιουργικά τα εθνικά συµφέροντα.
Βέβαια, η πολιτική ευθύνη υφίσταται και κρίνεται από το
προβλεπόµενο από το Σύνταγµα κριτή, δηλαδη από το το εκλογικό
σώµα και το Κοινοβούλιο. Η πολιτική ευθύνη δεν µετεξελίσσεται,
δεν µετασχηµατίζεται αυτόµατα σε ποινική εκ του αποτελέσµατος.
∆ηλαδή, εάν δεχθούµε ότι υπήρξαν λανθασµένοι χειρισµοί, εκ του
αποτελέσµατος ατυχείς πολιτικοί χειρισµοί, χωρίς πλήρως
αποδεδειγµένο δόλο, κύριε Μαρκογιαννάκη, γιατί απλά και µόνο δεν
επήλθε το προσδοκόµενο θετικό αποτέλεσµα, τότε δεν καθίστανται
αυτοµάτως ποινικά κολάσιµοι οι ατυχείς χειρισµοί. Αυτή η εδραία
πολιτική αντίληψη οδηγεί αναπόδραστα στο νοµικό και πολιτικό
συµπέρασµα ότι είναι καθ' ολοκληρία έωλη, κατά τη γνώµη µου, και
αναπόδεικτη η θέση του πορίσµατος της προκαταρκτικής εξέτασης,
αναφορικά µε τον ισχυρισµό για ευθύνη των Υπουργών.
Ισχυρίζεται το πόρισµα παραπέµποντας στην παράγραφο 3 του
άρθρου 5 του ν. 2509/97 ότι πληρούνται τα στοιχεία της διάταξης
της παραγράφου 3 σε συνδυασµό µε την παράγραφο 2, η οποία τι
λέει; 'Οτι παραπέµπεται το πορισµα στη Βουλή για την αναζήτηση
της ευθύνης των Υπουργών, αν προκύψουν στοιχεία που µπορεί να
θεµελιώσουν την ευθύνη των Υπουργών.
Η ανάγνωση του πορίσµατος στο κεφάλαιο Γ' οδηγεί στο βέβαιο
συµπέρασµα ότι δεν αναδεικνύονται, δεν υφίστανται και δεν
αποδεικνύονται καθ'ολοκληρία όχι στοιχεία αλλά ούτε ισχυρές
ενδείξεις που να θεµελιώνουν ευθύνη των Υπουργών.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θέλω να σηµειώσω ότι υπήρξε µία
µονοµανής διάθεση και αντίστοιχος πολιτικός ισχυρισµός της Νέας
∆ηµοκρατίας για την πολιτική ευθύνη του Πρωθυπουργού. Και
επιχειρηµατολόγησε ο κ. Βαρβιτσιώτης ερµηνεύοντας τη µία πλευρά
του πνεύµατος και του γράµµατος της συνταγµατικής διάταξης,
κυρίως του άρθρου 84 του Συντάγµατος.
Είναι γνωστό ότι οι τρεις συναρµόδιοι Υπουργοί ανέλαβαν τις
πολιτικές ευθύνες τους και παραιτήθηκαν. 'Εδωσαν µε την πράξη
τους ένα απτό δείγµα πολιτικής παρρησίας. Γιατί, όµως, η Νέα
∆ηµοκρατία επιµένει στην παραίτηση του Πρωθυπουργού της
χώρας; Επιµένει, γιατί καλά γνωρίζει ότι η παρουσία του
Κωνσταντίνου Σηµίτη στην ηγεσία του ΠΑ.ΣΟ.Κ. και της
Κυβέρνησης είναι η µόνη που αυτήν τη στιγµή εγγυάται την
επίτευξη των µεγάλων στόχων, των πολιτικών στόχων της
παράταξής µας. Στόχοι που ταυτίζονται σήµερα µε τους ίδιους τους
στρατηγικούς στόχους της Ελλάδος και του Ελληνισµού.
Το άρθρο 85 του Συντάγµατος ορίζει ότι οι Υπουργοί είναι
συλλογικώς υπεύθυνοι για τη γενική πολιτική της Κυβέρνησης και
καθένας απ'αυτούς για τις πράξεις και παραλείψεις της
αρµοδιότητάς του. Πώς, λοιπόν φθάνουµε τότε στο να θεωρείται
πολιτικός συναυτουργός ο Πρωθυπουργός, όταν ήδη είναι
προσδιορισµένη η ευθύνη των Υπουργών για την αρµοδιότητά
τους; ∆εν ευθύνεται -µε τη στενή έννοια του όρου- πολιτικά για τους
Υπουργούς του, καθώς ο καθένας απ'αυτούς ευθύνεται για τις
συγκεκριµένες πράξεις και παραλείψεις του.
Και βέβαια, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν προκύπτει από το
Σύνταγµα και το νοµικό σύστηµα της χώρας η µεταβίβαση
πολιτικών ευθυνών των Υπουργών στον Πρωθυπουργό και κάτι
τέτοιο δεν προκύπτει ούτε από την πολυχρόνια λειτουργία του
πολιτικού συστήµατος της χώρας. Η όποια άλλη ερµηνευτική
εκδοχή αποτελεί επικίνδυνη ακροβασία.
Τελειώνοντας, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, διότι δεν έχω χρόνο,
θέλω να σηµειώσω ότι µε την υπόθεση Οτσαλάν η Τουρκία
κλιµάκωσε την επίθεσή της εναντίον της Ελλάδας και βεβαίως οι
ελληνοτουρκικές σχέσεις µπήκαν σε µια κρίσιµη περίοδο.
Τα  Μέσα  Μαζικής  Ενηµέρωσης  της  Τουρκίας,  εκτελώντας,  θα
έλεγα  διατεταγµένη  υπηρεσία,  προσπαθούν  να  αποδείξουν
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ότι η Ελλάδα βρίσκεται σε µια βαθιά κρίση. Εµφανίζουν ψευδώς µία
Ελλάδα "καταρρέουσα", γνωρίζοντας οι Τούρκοι καλύτερα από
κάποιους 'Ελληνες ότι η Ελλάδα σήµερα είναι µια ισχυρή χώρα της
Ενωµένης Ευρώπης και προσπαθούν εξάγοντας το ψεύδος και τη
συκοφαντία να υπονοµεύσουν τη διεθνή θέση της χώρας.
Θεωρώ υπέρτατο χρέος µου από το Βήµα της Βουλής να
παρακαλέσω όλους τους συναδέλφους, όλων των πτερύγων, να
στοχαστούµε ότι έχουµε δικαίωµα στο πλαίσιο της λειτουργίας των
δηµοκρατικών θεσµών να εκφράζουµε τις απόψεις µας και να
διαφωνούµε. Πρέπει όµως µπροστά στο εθνικό συµφέρον, όπως
αυτό σήµερα προσδιορίζεται, να υποχωρούν οι επί µέρους
αντιθέσεις, ώστε να διακηρύσσουµε προς τον ελληνικό λαό και τη
διεθνή κοινή γνώµη, πως η Ελλάδα είναι η µόνη που µας ενώνει.
Μπορεί να αγωνιζόµαστε ο καθένας µε τον τρόπο που αυτός
επιλέγει για την υλοποίηση των πολιτικών του θέσεων. ∆εν πρέπει
όµως να επιτρέψουµε στην Τουρκία και σε κανέναν να εµποδίσει
την πορεία της χώρας προς το ελπιδοφόρο µέλλον της ή να
εκτρέψει αυτήν την πορεία αναστρέφοντάς την προς το
καταδικασµένο παρελθόν. Το µέλλον ανήκει στους ισχυρούς, ανήκει
στην ισχυρή Ελλάδα και καµιά διαδικασία για την ανάδειξη της
αλήθειας στην υπόθεση Οτσαλάν δεν µπορεί να στρέψει αλλού τους
µεγάλους προσανατολισµούς του λαού και της χώρας.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑ.ΣΟ.Κ.)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): 'Εχω την τιµή να
ανακοινώσω στο Σώµα ότι οι Υπουργοί ∆ηµόσιας Τάξης,
Οικονοµικών και ∆ικαιοσύνης κατέθεσαν σχέδιο νόµου: "Υπηρεσία
Εσωτερικών Υποθέσεων της Ελληνικής Αστυνοµίας και άλλες
διατάξεις".
Παραπέµπεται στην αρµόδια ∆ιαρκή Επιτροπή.
Ο κ. Τσοβόλας έχει το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΟΒΟΛΑΣ (Πρόεδρος του ∆Η.Κ.ΚΙ.): 'Ηθελα απλά
να επισηµάνω προς τους συναδέλφους του ΠΑ.ΣΟ.Κ., που µίλησαν
τώρα, ότι αν δεν καταλαβαίνουν ή αν δεν πρόλαβαν να διαβάσουν
το πόρισµα των τριών εισαγγελέων είναι πρόβληµα δικό τους. ∆εν
χρειάζεται η Τουρκία, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του ΠΑ.ΣΟ.Κ.,
τίποτε άλλο από το πόρισµα αυτό. Το δώσατε έτοιµο. Ούτε Τούρκοι
δικαστές δεν θα µπορούσαν να έχουν τέτοια σκεπτικά µέσα στο
πόρισµα. Γιατί δεν θα έπειθαν, γιατί είναι τραγελαφικά αυτά που
λέγονται. Αναφέρω µια παράγραφο µόνο, για να δούµε ποιος
βλάπτει τα συµφέροντα της Ελλάδας και ποιος τα προστατεύει.
Ακούστε τι λέει µια παράγραφος στη σελίδα 7. "Επισηµαίνεται ότι οι
ενέργειες αυτές" δηλαδή του Ναξάκη που τον έφερε εδώ κλπ.
"όπως ήταν φυσικό" -ήταν φυσικό για τους εισαγγελείς-" εν όψει της
προαναφερόµενης διακήρυξης της Τουρκίας" που είπε ότι αποτελεί
casus belli αν θα του έδιναν πολιτικό άσυλο "είχαν σαν αποτέλεσµα
να προκαλέσουν ψύχωση, αναβρασµό και έξαψη στο λαό της
Τουρκίας που κυριεύθηκε από µένος, δηλαδή από διάθεση, άλλως
τάση, για διάπραξη εχροπραξιών σε βάρος της Ελλάδος".
Ξέρετε τι σηµαίνει αυτό, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αν είµαστε
σοβαροί σ'αυτήν εδώ την Αίθουσα; ∆ίνουµε µε τη βούλα και την
υπογραφή του ελληνικού κράτους, της ελληνικής δικαιοσύνης, το
δικαίωµα στην Τουρκία να θεωρεί δικαιολογηµένη και φυσική, όταν
µας λέει casus belli για οτιδήποτε, να κάνει εχθροπραξίες. Και
τολµάτε να λέτε αυτά που είπατε προηγουµένως και είσθε σοβαροί
που υπερασπίζετε τα συµφέροντα της Ελλάδας;
Μάταιη είναι η προσπάθεια, κύριε Πρόεδρε, και τελείωσα,
συναδέλφων του ΠΑ.ΣΟ.Κ., να βγουν από αυτήν την τραγική θέση,
στην οποία τους έφερε ο χειρισµός της Κυβέρνησης της δικής τους,
η οποία βλάπτει ανεπανόρθωτα και έχει βλάψει ήδη ανεπανόρθωτα
τα εθνικά µας συµφέροντα, για να µην πω τι άλλα περιέχονται µέσα
σ' αυτήν την έκθεση, την οποία έχουν πάρει πριν από εµάς οι
τουρκικές αρχές.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Παναγιωτόπουλος
έχει το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριοι συνάδελφοι, δεν
µπορείτε να κρίνετε ένα πόρισµα δικαστικό και να καταλογίζετε

ευθύνες σε συναδέλφους για τα συµπεράσµατα του πορίσµατος.
Νοµίζω ότι είναι άσχετα.
Επίσης, κύριε Ζαφειρόπουλε, συµφωνούµε εµείς για µια Ελλάδα
µεγάλη και ισχυρή, συµφωνούµε γιατί πρέπει όλοι µαζί να
αντιµετωπίσουµε τον τουρκικό κίνδυνο, ξέρουµε ότι η Τουρκία έχει
άδικο σε όλα, είναι µια χώρα φασιστική, που δεν σέβεται τα
δικαιώµατα του ανθρώπου, που δεν σέβεται τη δηµοκρατία και δεν
σέβεται τίποτα. Σε όλα αυτά συµφωνούµε. Γι' αυτό
διαµαρτυρόµαστε γι' αυτά που συνέβησαν µε τον Οτσαλάν, γιατί
όλα αυτά µας αδυνάτισαν έναντι της Τουρκίας και η θεωρητική
αντιµετώπιση του προβλήµατος από τους περισσοτέρους των
Βουλευτών αποδεικνύει την αδυναµία τους να έχουν επιχειρήµατα
για τη συγκεκριµένη υπόθεση.
Ο ερχοµός του Οτσαλάν στην Ελλάδα απέδειξε τη διάλυση του
ελληνικού κράτους. Και η αναχώρηση του Οτσαλάν από την Ελλάδα
απέδειξε τη διάλυση της Κυβέρνησης. Ο µεν ερχοµός του απέδειξε
ότι δεν υπάρχει τίποτα στην Ελλάδα. Σεις διαλύσατε, κύριε
Υπουργέ, το κράτος, όταν νοµίζατε ότι κάτω από κάθε καρέκλα είναι
και ένας δεξιός. 'Οταν αποκτήσατε την εξουσία το 1981, διαλύσατε
το δηµόσιο. Καταργήσατε τους γενικούς διευθυντές. Καταργήσατε
την αξιοκρατία και διαλύσατε το σύµπαν. Τώρα τα πληρώνετε αυτά.
ΚΩΣΤΑΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Υπουργός Επικρατείας): Αφήστε το
παρελθόν. Το έχει κρίνει ο ελληνικός λαός επανειληµµένως.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Επλανάτο πάνω από την
Ελλάδα, σε όλους µας, η αντίληψη ότι ο Οτσαλάν επιθυµεί να έρθει
εδώ. Τι επιτελικό σχέδιο κάνατε; Τι αποφάσισε η Κυβέρνηση;
Είχε πει ο κύριος Πρωθυπουργός, µετά τα 'Ιµια, ότι θα γίνει ένα
επιτελικό όργανο, που θα επιλαµβάνεται των κρίσεων. Πού είναι
αυτό το όργανο; 'Εγινε ποτέ; Ποιος επελήφθη της κρίσεως αυτής;
Ποια ήταν η συµπεριφορά σας στην αντιµετώπιση του Οτσαλάν;
Θέλετε να σας πω ποια ήταν; Είναι πολύ απλό. ∆εν ξέρατε τι να
κάνετε. Τα χάσατε. Λειτουργήσατε σαν µωρά παιδιά. Εκινείσθο
προς τα εδώ, χωρίς να ξέρετε την εποµένη κίνηση προς τα εκεί.
'Οταν τον είχατε εδώ, αντί να ειδοποιήσετε την Ευρώπη, για να
έχετε µια συλλογική ευθύνη, στην προσπάθεια σωτηρίας, δεν το
κάνατε, ενώ ξέρατε ότι δεν µπορείτε να τον σώσετε, διότι τον
στείλατε στην Κένια. ∆εν πιστεύω να υπάρχει τόσο αφελής
Υπουργός ή Πρωθυπουργός -θα ήταν πολύ επικίνδυνο- να µη
γνωρίζει ότι πηγαίνοντας στην Κένια ο Οτσαλάν δεν είχε καµιά
ελπίδα να σωθεί. Εκεί και τα δέντρα είναι πράκτορες της CIA και
των άλλων µυστικών υπηρεσιών. Πού τον στέλνετε και διατάσσσετε
στη συνέχεια "πετάξτε τον έξω"; Το λέει αυτό στην έκθεσή του ο
πρέσβης. Πού έξω; Στα άγρια θηρία; Στους Τούρκους; Στις αρχές
της Κένιας;
Ενδεχόµενος δόλος, κύριε Υπουργέ -και παίρνω την επιεικέστερη
λογική και νοµική έκφραση- στο Ποινικό ∆ίκαιο σηµαίνει ότι βγάζεις
το πιστόλι και πυροβολείς προς την κατεύθυνση πέντε αγνώστων
ανθρώπων, που είναι µαζεµένοι κάπου και εποµένως αποδέχεσαι
ως πιθανόν ότι µπορεί να σκοτώσεις κάποιους απ' αυτούς. Ο
ενδεχόµενος δόλος στο Πολιτικό ∆ίκαιο είναι ότι στέλνω τον
Οτσαλάν στην Κένια και ξέρω ότι είναι πάρα πολύ πιθανόν από εκεί
να τον πάρουν οι Τούρκοι, είτε µε την παρέµβαση των Κενυατών
είτε µε οποιονδήποτε άλλον τρόπο και το αποδέχοµαι αυτό ως
πιθανό αποτέλεσµα.
Είναι, εποµένως, ο ενδεχόµενος δόλος της πολιτικής ευθύνης, την
οποία δεν µπορείτε να αµφισβητήσετε.
'Οταν  ξεκίνησε  η  συζήτηση  αυτή,  έβλεπα  ότι  δεν  είχαµε  να
προσθέσουµε  πολλά  πράγµατα.  'Εχουν  γραφεί  όλα.
Αναζητούσα  κάτι,  που  δεν  έχει  λεχθεί  από  τις  εφηµερίδες  και
δεν  έβρισκα  τίποτα  για  την  υπόθεση  Οτσαλάν,  είτε  από  την
ιστορική  πλευρά  είτε  από  την  πολιτική  είτε  από  οποιαδήποτε
άλλη  πλευρά.  Εδώ  όµως  το  θέµα  που  αφορά  την  Κυβέρνηση
είναι  το  εξής.  Πώς  κατόρθωσε  µε  µια  κίνηση  να  τους  κάνει
όλους  εχθρούς;  ∆εν  λέω  για  την  Τουρκία.  Η  Τουρκία  θα  είναι
πάντα  εχθρός,  ό,τι  και  αν  κάνουµε,  είτε  καλό  είτε  κακό.  Θα
βρει  το  πρόσχηµα  να  αντιστρέψει  το  επιχείρηµα.  Εννοώ  όλους



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ    ΣΤ' - 12 ΜΑΡΤΙΟΥ 1999 5297

τους άλλους.
Η Ευρώπη διαµαρτύρεται, διότι δεν τους καταστήσαµε γνωστό τι θα
κάνουµε. Η Κένια διαµαρτύρεται, διότι πήγαµε τον Οτσαλάν εκεί
χωρίς να το ξέρει η Κυβέρνηση. Ο Οτσαλάν, ο δυστυχής, αυτό το
µεγάλο θύµα της πολιτικής της Κυβέρνησης, βρίσκεται στα χέρια
των Τούρκων, υποφέρει, µαρτυρεί. Εποµένως, κύριοι δεν είναι
τεράστιες οι ευθύνες;
Και έρχοµαι τώρα στην Εξεταστική Επιτροπή.
Αγαπητοί συνάδελφοι, πρέπει να αρπάξουµε την ευκαιρία, για να
σώσουµε την τιµή µας όλοι µαζί. Να αρπάξουµε την ευκαιρία για να
αποδείξουµε ότι αντιµετωπίζουµε την ουσία του προβλήµατος. Να
αρπάξουµε την ευκαιρία, για να βρούµε την αλήθεια, να τη
συµφωνήσουµε και όλοι µαζί να την αποτυπώσουµε µε την
υπογραφή µας. Εάν κινηθούµε µικροκοµµατικά όπως σε όλες µέχρι
τώρα τις επιτροπές, είµαι απαισιόδοξος. ∆εν νοµίζω ότι είναι εύκολο
αυτό που λέω. Είναι λίγο ροµαντικό. Αλλά πώς θα σώσουµε την
τιµή και την υπόληψη του πολιτικού κόσµου, εάν δεν κινηθούµε µε
βάση την αλήθεια, εάν δεν πείσουµε όλον τον κόσµο, αυτόν τον
κόσµο που είναι καθηλωµένος από τις συµπεριφορές, απ'όλη τη
διαδικασία που ακολουθήθηκε στην υπόθεση Οτσαλάν; Ξέρετε, ο
'Ελληνας είναι προσβεβληµένος.
Απευθυνόµενος στον Πρωθυπουργό και σε σας, κύριε Υπουργέ,
σας λέω το εξής: Στο µυαλό γίνονται διάφορες διεργασίες. Και
απευθυνόµενοι στο µυαλό ενός πολίτη, µπορείτε να του ανατρέψετε
τις συλλογιστικές του και τη λογική του και να τον οδηγήσετε σε
άλλα συµπεράσµατα. Στην καρδιά δεν είναι εύκολο να αλλάξει. Εκεί
όταν τραυµατιστείς, δεν θεραπεύεσαι. Και έχετε τραυµατίσει τον
ελληνικό λαό στην καρδιά.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Καλώς, κύριε
Παναγιωτόπουλε.
Ο κ. Ακριβάκης έχει το λόγο για δέκα λεπτά.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΑΚΡΙΒΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριοι συνάδελφοι,
οµολογουµένως είναι εξαιρετικά πρωτότυπο το γεγονός ότι η
πλειοψηφούσα παράταξη στην Αίθουσα αυτή, η Κοινοβουλευτική
Οµάδα του ΠΑΣΟΚ, κατέθεσε την πρόταση για σύσταση
Εξεταστικής Επιτροπής για πράξεις και τυχόν ευθύνες, που
αφορούν την Κυβέρνηση την οποία αυτή η Κοινοβουλευτική Οµάδα
στηρίζει.
Το σύνηθες στις προτάσεις για σύσταση εξεταστικών επιτροπών
είναι η αντιπολίτευση να κάνει την πρόταση και η κυβερνητική
πλειοψηφία να απορρίπτει ή να δέχεται την πρόταση. Συνήθως
βέβαια να απορρίπτει αυτές τις προτάσεις.
Πιστεύω ακράδαντα ότι η ευαισθησία και της Κυβέρνησης και των
Βουλευτών της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΠΑΣΟΚ -χωρίς
βεβαίως να παραγνωρίζω ότι όλοι οι συνάδελφοι σήµερα σ' αυτήν
την Αίθουσα έχουν την ίδια ευαισθησία- οδήγησε σ' αυτήν την
πρωτοβουλία, πρωτοβουλία για τη γρήγορη και σωστή διαλεύκανση
της υπόθεσης Οτσαλάν. Μιας ιστορίας που απασχόλησε και
απασχολεί την κοινή γνώµη όχι µόνο της Ελλάδος, και έχει
πολλαπλές και ποικίλες επιπτώσεις στις διεθνείς µας σχέσεις και
γενικότερα στην εξωτερική πολιτική.
Θεώρησα σκόπιµο να κάνω αυτήν την αναφορά για την
πρωτοβουλία µας, γιατί ο πρώτος οµιλητής της Νέας ∆ηµοκρατίας,
ο κ.Παυλόπουλος, χαρακτήρισε την κατάθεση της πρότασής µας
σαν πράξη πανικού. Και ειλικρινά δεν καταλαβαίνω τον
ανταγωνισµό, ποιος είχε πρώτος τη σκέψη για τη σύσταση
Εξεταστικής Επιτροπής, ποιος κατέθεσε πρώτος και αν θα κατέθετε
η Νέα ∆ηµοκρατία και την πρόλαβε το ΠΑΣΟΚ ή οτιδήποτε άλλο.
Το λέω αυτό, διότι εξ αποτελέσµατος και εξ αντικειµένου στην ίδια
πορεία θα κατέληγε η όποια εξέλιξη της οποιασδήποτε πρότασης
απ'όπου και αν προήρχετο, που θα ήταν µια οµόφωνη απόφαση για
τη σύσταση Εξεταστικής Επιτροπής. 'Αρα λοιπόν η φράση "κίνηση
πανικού" από τον κ.Παυλόπουλο -κατά τα άλλα εξαίρετο αγορητή-
θα µου επιτρέψετε να πω ότι ήταν ατυχής.
Βέβαια αυτήν την ώρα και µετά την τοποθέτηση όλων των
κοµµάτων ότι είναι υπέρ της σύστασης της Εξεταστικής Επιτροπής,

η επιχειρηµατολογία για την αναγκαιότητα της σύστασης είναι
εξαιρετικά περιττή. Γι'αυτό δεν πρόκειται να πω τίποτε περισσότερο.
Θα ήθελα απλώς να κάνω κάποιες επισηµάνσεις σε αυτά τα οποία
προέκυψαν από τη µέχρι τώρα συζήτηση.
Κύριοι συνάδελφοι, η σηµερινή συζήτηση συνέπεσε µε τη
δηµοσιοποίηση του πορίσµατος των τριών εισαγγελέων, µε τον
τρόπο που έγινε η δηµοσιοποίηση χθες το βράδυ. Το
αντιπαρέρχοµαι το σηµείο αυτό. Βέβαια, από χθες η Νέα
∆ηµοκρατία έβγαλε µία ανακοίνωση που θεώρησε όχι το πόρισµα
αυτό καθ' εαυτό, αλλά την τελευταία παράγραφο του πορίσµατος,
που αναφέρεται στο αίτηµα για κίνηση της διαδικασίας του νόµου
περί ευθύνης Υπουργών, ως µείζον -έτσι το χαρακτηρίζει στην
ανακοίνωση- πολιτικό ζήτηµα που αγγίζει ευθέως και τον
Πρωθυπουργό. Το κύριο θέµα της χθεσινής επικαιρότητας και της
σηµερινής ήταν αυτή η τελευταία παράγραφος του πορίσµατος.
Θα ήθελα, όµως, να επισηµάνω ότι σήµερα οι αγορητές της Νέας
∆ηµοκρατίας και ιδιαίτερα ο κ. Παυλόπουλος και ο κ. Βαρβιτσιώτης,
τήρησαν σηµαντικές αποστάσεις απ' αυτήν την ακραία χθεσινή
ανακοίνωση της Νέας ∆ηµοκρατίας. Χαίρω ιδιαιτέρως για τη
δήλωση του κ. Παυλόπουλου ότι είναι αντίθετος µε την
ποινικοποίηση της πολιτικής ζωής. Και αυτή η δήλωση ασφαλώς
αποτελεί και µια έµµεση αποδοκιµασία του προσφάτου
παρελθόντος, του 1989, που έκανε τόσο κακό στη χώρα η οποία
και το πληρώνει µέχρι τώρα.
∆ήλωσε επίσης ο κ. Παυλόπουλος, ότι δεν βλέπει κάτι, ότι θα
ψάξουν το πόρισµα να βρουν αν τυχόν υπάρχει και εύχεται να µην
υπάρχει κλπ. Το ίδιο είπε περίπου και ο κ. Βαρβιτσιώτης. Σαφής
διάσταση από τη χθεσινή θέση της Νέας ∆ηµοκρατίας.
Πιστεύω ότι η διάσταση αυτή εκτός των άλλων οφείλεται και στο
γεγονός ότι σαν έγκριτοι νοµικοί, εγκρατείς νοµικοί, σίγουρα δεν θα
µπορούσαν να µιλούν για ποινική ευθύνη Υπουργών. 'Αλλο
λαθεµένοι χειρισµοί, άλλο πολιτικές ευθύνες -που σίγουρα
ανελήφθησαν και από τον ίδιο τον Πρωθυπουργό και µε τις
αποχωρήσεις, τις παραιτήσεις αν θέλετε των τριών Υπουργών- και
άλλο οι ποινικές ευθύνες.
Εγώ δεν πρόλαβα να διαβάσω το πόρισµα, το κείµενο το καθ' αυτό.
∆ιάβασα, όµως, σήµερα το πρωί κάποια στοιχεία από τις
εφηµερίδες όπου αναφέρεται ότι ενδείξεις πιθανής ενοχής των
κυβερνώντων µπορούν να υπάρχουν αφ' ης στιγµής ενηµερώθηκαν
ότι ο Οτσαλάν βρίσκεται στην Ελλάδα.
Σαν νοµικός και εγώ θα έλεγα, ότι πιθανόν ποινικό αδίκηµα -στην
προκειµένη περίπτωση µιλάµε για ποινική ευθύνη- θα ήταν το και
δια παραλείψεως τελούµενο ποινικό αδίκηµα της παράβασης
καθήκοντος υπό την έννοια ότι δεν διέταξαν οι αρµόδιοι τη σύλληψη
του Οτσαλάν νοµότυπα, δηµόσια, όπως επιβάλλει ο τύπος για τις
συλλήψεις όλων των τελούντων κάποιο αδίκηµα. ∆ηλαδή, γιατί ο
Οτσαλάν δεν αντιµετωπίσθηκε σαν ένας λαθροµετανάστης εξ
Αλβανίας; Να συλληφθεί και να απελαθεί στον τόπο τον οποίο
κατάγεται.
'Η θα έπρεπε, λοιπόν, οι Υπουργοί να αποφασίσουν, για να είναι
νοµότυποι, τη σύλληψη του Οτσαλάν ή να του παράσχουν πολιτικό
άσυλο ή να τον παραδώσουν µε πάσα, αν θέλετε, τυµπανοκρουσία
και δηµοσιότητα στην Τουρκία. ∆εν το έκαναν. Γι' αυτό
κατηγορούνται; Μήπως θα βρεθούν τριάντα Βουλευτές της Νέας
∆ηµοκρατίας να υπογράψουν πρόταση παραποµπής σε
προανακριτική επιτροπή των όποιων Υπουργών νοµίζουν, διότι δεν
συνέλαβαν και δεν παρέδωσαν τον Οτσαλάν στην Τουρκία;
Αυτό είναι το αδίκηµα: 'Οτι δεν τον συνέλαβαν, για να τον
παραδώσουν στην Τουρκία.
Και θα µου επιτρέψετε να πω ότι µε ξενίζει λίγο αυτή η ιστορία. Και
θα κάνω µία παροιµίωση. Είναι σαν να λέγαµε ότι η χώρα µας
βρίσκεται σε εµπόλεµη κατάσταση µε κάποια άλλη χώρα και τα
άρµατα µάχης κατευθύνονται προς τον τόπο της µάχης και περνάνε
µε κόκκινο από την οδό Σταδίου και έρχεται ο τροχονόµος και τους
γράφει, γιατί πέρασαν µε κόκκινο. Μιλάµε για αστειότητες. Στην
κυριολεξία αστειότητες!
Γι' αυτό, επαναλαµβάνω, και οι αγορητές της Νέας ∆ηµο-
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κρατίας, όπως και ο έγκριτος νοµικός του Συνασπισµού της
Αριστεράς και της Προόδου κ. Κουβέλης και οι άλλοι οµιλητές των
άλλων κοµµάτων, απέφυγαν επιµελέστατα να αναφερθούν στο
µείζον θέµα της επικαιρότητας, που είναι σήµερα και χθες, δηλαδή,
την τελευταία παράγραφο του πορίσµατος. Γιατί αυτό κυριαρχεί
σήµερα και στις εφηµερίδες και στα ραδιόφωνα και στις
τηλεοράσεις: Η τελευταία παράγραφος του πορίσµατος. Και
επαναλµαβάνω, απέφυγαν όλοι επιµελώς να αναφερθούν σ' αυτό,
σεβόµενοι τον εαυτό τους, να το πω ευθέως.
Τα λέω όλα αυτά, κύριε Πρόεδρε, γιατί το να ξαναπούµε πράγµατα
τα οποία επανελήφθησαν και να ξεφύγουµε από την ουσία του
θέµατος, θα ήταν περιττό.
Θεωρώ ότι η καχυποψία η οποία υπάρχει και πλανάται, όχι µόνο
στον ελληνικό λαό, αλλά και σε µας τους ίδιους, ότι και αυτή η
Εξεταστική Επιτροπή θα είναι µία από τα ίδια, δηλαδή ότι δεν θα
καταλήξει πουθενά, ότι θα βγουν τρία-τέσσερα πορίσµατα και θα
έλθουµε να τα συζητήσουµε εδώ στην Ολοµέλεια και θα πάµε σπίτι
µας ωραία και καλά, είναι δικαιολογηµένη.
'Οµως από εµάς εξαρτάται, από αυτούς οι οποίοι θα αποτελέσουν
τα µέλη της Εξεταστικής Επιτροπής, να κάνουν σωστά τη δουλειά
τους, σαν 'Ελληνες Βουλευτές και να καταλήξουν σε ένα οµόφωνο
πόρισµα -είναι και ελπίδα δική µου- που πραγµατικά θα ρίχνει
άπλετο φως και θα αποδίδει τις όποιες ευθύνες σε όποια πρόσωπα.
Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑ.ΣΟ.Κ.)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Κηπουρός έχει το
λόγο για πέντε λεπτά.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΗΠΟΥΡΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, η υπόθεση Οτσαλάν είναι
µια πολιτική υπόθεση. 'Εχει βάθος ιστορικό και πολιτικό. Είναι
απόρροια της απουσίας µιας παιδείας, µιας επεξεργασµένης
πολιτικής, ελληνικής αρχικά και ευρωπαϊκής κατόπιν, για το νέο
"ανατολικό ζήτηµα". Αυτά όµως απουσιάζουν από την Κυβέρνηση,
αλλά και από τα υπόλοιπα κόµµατα. Κι έτσι, είχαµε τη θλιβερή
αυτήν κατάληξη.
Πριν από χρόνια προτείναµε µια πολιτική. Το 1997 υπήρξε η
πρόταση για την πρόσκληση Οτσαλάν, όχι µόνον στην Ελλάδα,
αλλά και σε άλλες ευρωπαϊκές χώρες. Προτείναµε, δηλαδή, την
οικοδόµηση µιας πολιτικής. Η Κυβέρνηση όµως και οι άλλες
δυνάµεις είναι µακριά από την έννοια της οικοδόµησης. Η
Κυβέρνηση για το κουρδικό δεν είχε µία πολιτική. Είχε µια πολιτική
µυστικών υπηρεσιών.
'Ετσι, όταν παρουσιάστηκε η υπόθεση Οτσαλάν σαν έκτακτο
γεγονός η έξοδός του από τη Συρία, η Κυβέρνηση και ο
Πρωθυπουργός τον αντιµετώπισαν όπως αντιµετωπίζουν τις
πληµµύρες και τις πυρκαγιές. 'Ετσι έφθασε να καεί στα δάση της
αφρικανικής ζούγκλας.
Από την κρίση αυτή υπάρχουν µεγάλες ευθύνες, πολιτικές και
ποινικές, τις οποίες πρέπει να ερευνήσει η Εξεταστική Επιτροπή. Οι
ευθύνες αφορούν όλη την Κυβέρνηση.
'Οµως η έξοδος από την κρίση αυτήν και από το κλίµα φοβίας και
τροµοκράτησης που καλλιεργείται στο λαό, µπορεί να είναι µόνον
πολιτική. Αυτό σηµαίνει ότι πρέπει να υπάρξουν συνθήκες πολιτικές
και θεσµικές για την ανάπτυξη µιας συζήτησης, για το τι έγινε, γιατί
έγινε και τι πρέπει να γίνει.
Η συζήτηση µπορεί να γίνεται µέσα στα κόµµατα, αλλά δεν γίνεται,
όπως παραδείγµατος χάρη στο λεγόµενο ΠΑ.ΣΟ.Κ. -και το λέω
αυτό, γιατί δεν είναι ΠΑ.ΣΟ.Κ.- που υποτίθεται ότι συζητάει. ∆εν
συζητάει καθόλου όµως γι' αυτό το θέµα. Γιατί όλα τα κόµµατα
έχουν ένα µεγάλο έλλειµµα παιδείας και συνείδησης. Και γι' αυτό η
συζήτηση µπορεί να γίνει στη δηµόσια τηλεόραση.
Εκεί όµως, το κλίµα ήταν -και ειδικά αυτές τις ηµέρες είναι- πολύ
νοσηρό. Θυµίζει τον έλεγχο της δεκαετίας του 1950, από την
"εθνικόφρονα" δεξιά παράταξη ή περισσότερο θυµίζει τη
Μπρεζνιεφική τηλεόραση. Η δηµόσια τηλεόραση και ειδικά
ορισµένες εκποµπές της έχουν µεταβληθεί σε µέσα τροµοκράτησης
και εκφοβισµού του λαού και συκοφάντησης ιδεών, ανθρώπων και

προσώπων. Αυτό δεν είναι δηµοκρατία. Πρόκειται για ένα
φαινόµενο εκφασισµού και χυδαιοποίησης της πολιτικής µας ζωής.
Γι'αυτό οι ευθύνες ανήκουν στην Κυβέρνηση, η οποία όχι µόνο
ανέχεται, αλλά προωθεί αυτό το φαινόµενο. Γι'αυτό δεν µπορούµε
να έχουµε Εξεταστική των Πραγµάτων Επιτροπή και πολιτική
διέξοδο από την κρίση µε αυτήν την ηγεσία της ΕΡΤ και µε
Υπουργό τον κ. Ρέππα. Πρέπει να υπάρξει ένας άλλος Υπουργός
από το ΠΑΣΟΚ ο οποίος θα παρέχει τις δηµοκρατικές εγγυήσεις ή
κάποιο άλλο πρόσωπο ευρύτερης αποδοχής.
Αυτά που συµβαίνουν αυτές τις µέρες είναι ντροπή για τη
δηµοκρατία. Με την προπαγάνδα, την παραχάραξη και τη
συκοφαντία δεν σώζεται η Κυβέρνηση και το ΠΑΣΟΚ. Μόνο µε την
αλήθεια µπορούν να σωθούν. Το ξέρουν όλοι εδώ µέσα και ειδικά οι
συνάδελφοι και οι σύντροφοί µου στο ΠΑΣΟΚ, φυσικά αυτοί που
δεν έχουν ακόµα χάσει την ψυχή τους.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ορίστε, κύριε
Χρυσανθακόπουλε, έχετε το λόγο και µετά θα πάρει το λόγο ο κ.
Βεζδρεβάνης. Είναι λόγος-αντίλογος εξ αιτίας του ότι παρενεβλήθη
ο ανεξάρτητος Βουλευτής κ. Κηπουρός.
ΗΛΙΑΣ ΒΕΖ∆ΡΕΒΑΝΗΣ: Τους ανεξάρτητους τους χρεώνετε σε µας!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ορίστε, κύριε
Χρυσανθακόπουλε.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Αγαπητοί κύριοι
συνάδελφοι, η σύσταση µιας Εξεταστικής Επιτροπής από τη Βουλή
δεν είναι ένα πρόσχηµα µετατόπισης ενός καίριου πολιτικού
ζητήµατος στο απώτερο µέλλον. Είναι υποχρέωσή µας για να
υπάρξει πράγµατι µία εις βάθος εξέταση όλων των πτυχών αυτού
του θέµατος που µας απασχολεί. Γι'αυτό οφείλει να έχει ένα
χρονοδιάγραµµα, το οποίο θα είναι καταληκτικό, το οποίο θα το
σεβαστούν όλοι και θα υπάρξει µια σύντοµη τοποθέτηση, ένα
πόρισµα στο τέλος προς αξιολόγηση.
Στο σηµείο αυτό θα ήθελα να πω ότι σήµερα πολλοί παίρνοντας ένα
εισαγγελικό πόρισµα κάπως έχουν συγχυστεί, γιατί αυτό
περιλαµβάνει δύο σηµαντικά ζητήµατα, πέρα από την εξιστόρηση
των γεγονότων που δεν αµφισβητούνται, άσχετα εάν όλα
περιγράφονται, το δεύτερο είναι κάποιες αξιολογικές κρίσεις που
καθ'υπέρβασιν είναι πολιτικές και θα έλεγα ιδιαίτερα επικίνδυνες και
κρίσιµες αν λάβει κανείς υπόψη του ότι σε αυτές γίνονται αναφορές
και αιτιολογήσεις του δικαίου των κρατών. 'Αρα δεν είναι πολιτικές,
αλλά είναι δικαστικής αντίληψης, µονοµερείς απόψεις, ελπίζω όχι
καθ'υπαγόρευσιν λογικών οι οποίες κυριαρχούν σήµερα στην
παγκόσµια σκηνή. Γιατί πολύ φοβάµαι ότι κάποιοι δικαστικοί έχουν
υπερβεί τις αρµοδιότητές τους και προσφέρουν κάκιστες υπηρεσίες
στο έθνος, µ' όλα αυτά που περιγράφουν, που θα µπορούσαν να
αξιοποιηθούν και ενάντια στην Ελλάδα, ως διατυπώνονται.
Θα έλεγα επίσης ότι αυτές οι αυθαιρεσίες για µένα δεν πρέπει να
µείνουν αναπάντητες από ένα πολιτικό σώµα, όπως είναι η Βουλή,
γιατί οι συγκεκριµένοι κύριοι εκτός από το να παίζουν ένα ρόλο στην
απονοµή ευθυνών σε σχέση µε το νοµικό ζήτηµα καταλήγουν σε
νοµικίστικες αυθαιρεσίες εις βάρος της χώρας µας.
Γι'αυτό δεν αποδέχοµαι σε αυτό το σηµείο το εν λόγω πόρισµα, σε
εκείνες τις πτυχές που µας προσβάλουν. Θα έλεγα ακόµα
περισσότερο ότι, επειδή εδώ µέσα γίνεται µία προσέγγιση απ'όλες
τις πλευρές, ναι να γίνει Εξεταστική Επιτροπή, αλλά υπάρχει ένα
µέρος του Κοινοβουλίου που βλέπει τα πράγµατα νοµικίστικα και
ψάχνει να βρει και να αποδώσει ευθύνες στους πολίτες, θα έλεγα
ναι αν κάποιοι ιδιώτες αυθαιρέτως προσπαθούσαν να προσφέρουν
ανθρωπιστική βοήθεια και στη συνέχεια τη σκυτάλη της
ανθρωπιστικής βοήθειας την ανέλαβαν κρατικοί λειτουργοί, θα
πρέπει να εξισωθούν πράγµατι οι ευθύνες στα επίπεδά τους. Αλλά
δεν θα πρέπει κάποιος να κοιτάει µονόφθαλµα.
Οφείλουµε απέναντι στην υπάρχουσα αλληλεγγύη των κρατών να
χαιρετίσουµε την αλληλεγγύη των λαών ως εκδηλώθηκε στο
Σύνταγµα, στην παλλαϊκή αυτή προσέλευση.
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Θα πρέπει να απαντήσουµε σε όλους εκείνους που µηχανεύονται
ενάντια στη χώρα µας και κυρίως προς τις ΗΠΑ, οι οποίες
µετέφρασαν τις δηλώσεις που έγιναν στις 3.3.99 του Υφυπουργού
Εξωτερικών της Τουρκίας του κ. Κορκµάζ Χακτανίρ, ότι έλεγε ο
κύριος αυτός ότι η οργάνωση 17 Νοέµβρη είναι τµήµα του
ελληνικού κράτους και το διαβάζουµε µετά σαν αµερικάνικη δήλωση
σε ελληνικές εφηµερίδες.
Θα έλεγα ότι πρέπει να απαντήσουµε σε όλους αυτούς ότι η δική
µας κυριαρχία και αυτοκυριαρχία δεν προσδιορίζεται από τις δικές
τους γεωπολιτικές ανησυχίες και ανασφάλειες, κυρίως για την τύχη
του κράτους του Ισραήλ που έχουν καθυποταχθεί όλοι οι λαοί και τα
δίκαια.
Υπήρξε ταχύτατη παρέµβαση στο Κοσσυφοπέδιο. Μέσα σε έξι
µήνες κινητοποιήθηκε η Ευρώπη. Αλλά για δεκαπέντε χρόνια κανείς
δεν ίδρωσε απέναντι στις σφαγές και στον εκτοπισµό χιλιάδων
κουρδικών χωριών και εκατοµµυρίων µεταναστών.
Να απαντήσω επίσης, γιατί έχει ιδιαίτερη σηµασία, σε αυτούς που
καλλιεργούν εδώ µία διχαστική µισαλλοδοξία, ανακαλύπτοντας
ανύπαρκτους εθνικιστές στη χώρα µας. Οι εθνικιστές της "Χρυσής
Αυγής" θα πρέπει να τους θυµίσω ότι είναι ενάντια στον κουρδικό
λαό, για όσους διαβάζουν αυτόν τον βδελυρό Τύπο.
Οι πραγµατικοί πατριώτες στην Ελλάδα είναι πραγµατικοί διεθνιστές
και ειρηνιστές. Αν εµείς αδιαφορούµε για τους Κούρδους και οι
Ευρωπαίοι αδιαφορούν για την Ελλάδα κατά συνέπεια, τότε ποια θα
είναι η µοίρα µας και η προοπτική µας;
Θα έλεγα ότι απέναντι στα ψυχικά βασανιστήρια που υπόκειται ο
Οτσαλάν αυτήν τη στιγµή και που δεν υπάρχει παρέµβαση του
Ο.Η.Ε. και της ύπατης αρµοστίας -δεν υπάρχει καµία παρέµβαση
από κανέναν- να µη συνεπιφέρουν και άλλα ακόµα ψυχικά
βασανιστήρια στον ελληνικό λαό, οι εθελόδουλοι που ετοιµάζονται
και δεν ντρέπονται να βγαίνουν στα µέσα ενηµέρωσης και να
προκαλούν, ζητώντας συνεκµετάλλευση στο Αιγαίο, απέναντι στα
νέα γιουσουφάκια της 'Αγκυρας που θέλουν πάση θυσία να µας
καθυποτάξουν σαν µέρος της νέας Οθωµανικής Αυτοκρατορίας.
Πρέπει να καταλάβουν ότι εδώ πέρα υπάρχει και η περηφάνεια και
η τόλµη και η γενναιότητα να υπερασπιζόµαστε την ειρήνη µε την
αξιοπρέπειά µας, εµποδίζοντας όλη αυτήν τη βαρβαρότητα της
καθυποταγής και όντας πραγµατικά περήφανοι όλοι, οι εκατόν
ογδόντα έξι Βουλευτές αυτής της Αίθουσας που θέλαµε να
διεθνοποιήσουµε το κουρδικό ζήτηµα, όταν κάποιοι άλλοι έτρεχαν
να αποσύρουν υπογραφές και να προσυπογράψουν την
καθυποταγή της χώρας µας, ασκώντας σε αυτή µονοµερή
εξωτερική υποταγή, µε κάτι βραβεία ΙΠΕΚΤΣΙ, που ο δολοφόνος του
είναι ακόµα ελεύθερος και αυτή τη στιγµή δυναστεύεται µόνο ο
τουρκικός και ο κουρδικός λαός.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑ.ΣΟ.Κ.)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Βεζδρεβάνης έχει
το λόγο.
ΗΛΙΑΣ ΒΕΖ∆ΡΕΒΑΝΗΣ: Κύριοι συνάδελφοι, συζητούµε σήµερα
την πρόταση των Βουλευτών του ΠΑ.ΣΟ.Κ. για τη σύσταση
Εξεταστικής των Πραγµάτων Επιτροπής, που ελπίζουµε ότι θα ρίξει
άπλετο φως στην υπόθεση Οτσαλάν. Μία υπόθεση που εξέθεσε την
Ελλάδα, µία υπόθεση που καταρράκωσε το κύρος µας, που
ταπείνωσε τον υπερήφανο λαό µας, που ενέπλεξε την πατρίδα µας
σε πολλά δυσµενή ενδεχόµενα, που απέδειξε περίτρανα την πλήρη
διάλυση του κράτους.
Από τη στιγµή που ο Οτσαλάν αναγκάστηκε να φύγει από την
κοιλάδα της Συρίας και άρχισε να περιπλανάται ανά την Ευρώπη,
το πρόβληµα ήταν υπαρκτό, κύριοι συνάδελφοι, για την Ελλάδα.
Ο Κούρδος ηγέτης και ο κουρδικός λαός είναι γνωστό ότι
θεωρούσαν ως την πιο φιλική χώρα την Ελλάδα και τον ελληνικό
λαό, στη βάση βέβαια ότι ο κοινός εχθρός σφυρηλατεί φιλικούς
δεσµούς αρρήκτους. Ως εκ τούτου τρία σενάρια ήταν ενδεχόµενα:
Πρώτον, να ζητήσει άσυλο ο Οτσαλάν.

∆εύτερον, να µας προκύψει αυτόκλητος.
Τρίτον, να µας ζητήσει από κάποιο κρησφύγετο βοήθεια και αρωγή.
Ο Πρωθυπουργός της χώρας µε τους επιτελείς του έπρεπε να είχε
ετοιµάσει αντίστοιχα προς τα τρία ενδεχόµενα, σχέδια
αντιµετώπισης του προβλήµατος. Η Κυβέρνηση όµως
παρακολουθούσε την περιπλάνηση του Οτσαλάν στην Ευρώπη και
ησχολείτο µε τη µόνιµη απραξία της. ∆εν είχε έτοιµο κανένα σχέδιο
για την αντιµετώπιση αυτού του σοβαρότατου προβλήµατος.
'Οταν το πρόβληµα παρουσιάστηκε µε ένα από τα τρία
προαναφερθέντα ενδεχόµενα, η Κυβέρνηση πανικοβλήθηκε και
άρχισε τις σπασµωδικές της κινήσεις και τους ερασιτεχνισµούς. Η
Εξεταστική Επιτροπή, που κατά πάσα πιθανότητα θα συσταθεί, έχει
από τούδε όλο το υλικό της τραγικής υπόθεσης. Οι πληροφορίες
που είναι καταχωρηµένες στα Μ.Μ.Ε., οι βιντεοκασέτες, οι δηλώσεις
των πρωταγωνιστών, η εµπιστευτική έκθεση Κωστούλα, το
πόρισµα των εισαγγελέων. 'Ολα αυτά είναι ικανά να οδηγήσουν σε
χρήσιµες αξιολογήσεις.
Εµείς, κύριοι συνάδελφοι, δεν είµεθα εδώ µέσα δικαστές. Είµεθα
πολιτικό σώµα και πρέπει να εξετάσουµε το θέµα στην πολιτική του
διάσταση.
Ο κύριος Πρωθυπουργός ήτο ενήµερος όλων των ενεργειών των
υπευθύνων Υπουργών του; Σαφώς ήταν. Και οι αποπεµφθέντες
Υπουργοί το βεβαιώνουν και αδιανόητο θα ήταν µια τέτοια υπόθεση
να µην την έχει πληροφορηθεί ο Πρωθυπουργός της χώρας. Και
ενώ θα έπρεπε να είναι ο κύριος Πρωθυπουργός συντονιστής του
όποιου σχεδιασµού, είχαν συναποφασίσει, αντιµετώπισης της
κρίσης, ο ίδιος περιόδευε, όπως θα θυµάστε κύριοι συνάδελφοι,
εκείνες τις κρίσιµες ηµέρες στη βόρειο Ελλάδα. 'Ηταν
φιλοξενούµενός σας, κύριε Υπουργέ, Μακεδονίας και Θράκης, τις
ηµέρες εκείνες.
'Οταν οι σχεδιασµοί οδήγησαν στη ντροπή τότε τη µια ηµέρα έδωσε
απόλυτη κάλυψη στους Υπουργούς του και την άλλη µέρα τους
ζήτησε την παραίτησή τους. Το ίδιο έπραξε ο κ. Σηµίτης, κύριοι
συνάδελφοι, σε όλα τα σοβαρά θέµατα νίπτοντας τας χείρας του.
Για τα 'Ιµια τα φόρτωσε στο Λυµπέρη, για τα S-300 τα φόρτωσε
στους Κυπρίους, για το Ρουµάνο κακοποιό τα φόρτωσε στον
Ρωµαίο, για τον αποκλεισµό µας από την Ο.Ν.Ε. τα φόρτωσε στη
Νέα ∆ηµοκρατία, για τον Οτσαλάν τα φορτώνει στους Υπουργούς
του, που όταν τον ενηµέρωσαν ο ίδιος ή ενέκρινε το σχεδιασµό ή
δεν αντέδρασε ή δεν αντείπε. Αυτή είναι η τακτική, κύριοι
συνάδελφοι, του Πρωθυπουργού της χώρας.
Προφανώς ο κ. Σηµίτης θεωρεί τη θέση του ανεύθυνη. Μια τέτοια
θεώρηση όµως, του ρόλου του ως Πρωθυπουργού, είναι ιδιαίτερα
επικίνδυνη. Απεδείχθη ότι ο κ. Σηµίτης δεν µπορεί να αντιµετωπίσει
σοβαρά προβλήµατα, δεν µπορεί να αντιµετωπίσει κρίσεις.
Ανέφερα πέντε σοβαρότατα θέµατα που προέκυψαν τα χρόνια που
κυβερνά τη χώρα και που απεδείχθη ανίκανος να τα αντιµετωπίσει.
∆εν είναι τυχαίο, κύριοι συνάδελφοι, ότι οι τρεις αποπεµφθέντες
Υπουργοί υπογράφουν την αίτηση για τη σύσταση Εξεταστικής των
Πραγµάτων Επιτροπής. Μήπως οι υπογραφές τους δείχνουν τον
κύριο Πρωθυπουργό;
Η συσταθησοµένη Εξεταστική των Πραγµάτων Επιτροπή πρέπει να
ασχοληθεί ιδιαίτερα µε τις ευθύνες του κυρίου Πρωθυπουργού.
Αυτή είναι η γνώµη µας, κύριοι συνάδελφοι.
'Οσον αφορά αυτά που ελέγχθησαν για το ενιαίο µέτωπο απέναντι
του τουρκικού κινδύνου, δεν χρειάζονται καν να λέγονται στην
Αίθουσα. Είναι αυτονόητα. 'Ολοι είµεθα ενωµένοι και όλοι µαζί θα
δώσουµε ό,τι µπορούµε γι' αυτό που λέγεται Ελλάδα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Κατσιµπάρδης
έχει το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΤΣΙΜΠΑΡ∆ΗΣ: Κύριε  Πρόεδρε,  είναι  και  θα
µείνουν  για  πολύ  καιρό  επίκαιρες  δύο  έννοιες  και  αυτές
συνεχώς  επαναφέρονται.  Γι'αυτές  κουβεντιάζουµε  κυρίως  και
σήµερα  στη  Βουλή.  Η  έννοια  "κουρδικός  λαός",  και  η  έννοια
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"Ασυλο". Νοµίζω ότι για να τις προσεγγίσει κανείς και να µπορεί να
πάρει τις σωστές θέσεις, πρέπει να θυµάται και να αξιοποιεί τον
ελληνικό πολιτισµό, από τις ρίζες του µέχρι και τη σύγχρονη εποχή
του.
∆εν µπορεί να µιλάει κανείς -και αυτό γίνεται σήµερα στην Ελλάδα-
για τον αγωνιζόµενο κουρδικό λαό, ως 'Ελληνας και να ξεχνάει ότι ο
λαός µας βρέθηκε για τέσσερις αιώνες κάτω από τη σκλαβιά και τον
ζυγό των Οθωµανών δηλαδή της Τουρκίας.
Εποµένως, αφού ο ελληνικός λαός µε ένοπλη επανάσταση και µε
θυσίες αγωνιστών και κατάφερε να αποκτήσει τη λευτεριά του, είναι
αυτονόητο να βρίσκεται κοντά στον αγωνιζόµενο λαό των Κούρδων
που παλεύει να αποκτήσει την ελευθερία του. Είναι έννοιες
ταυτόσηµες και γι'αυτό η Βουλή επανειληµµένα και εµείς ως
Βουλευτές έχουµε πάρει θέση -και παίρνουµε πάντα θέση- υπέρ
αυτού του αγώνα των Κούρδων. Γι'αυτό κανένας Αµερικάνος και
κανένας Ευρωπαίος δεν πρόκειται ν'αλλάξει από τον 'Ελληνα
πολίτη αυτήν την αντίληψη, που τον έχει φύση και θέση κοντά
στους αγωνιζόµενους Κούρδους.
Η άλλη έννοια έχει να κάνει µε το άσυλο: Είναι µία έννοια
επεξεργασµένη από τον ελληνικό πολιτισµό και απορώ γιατί εµείς οι
πολιτικοί, οι πνευµατικοί άνθρωποι, οι σκηνοθέτες που
τοποθετήθηκαν, οι διπλωµάτες, οι δικαστές, οι δηµοσιογράφοι, οι
πολίτες δεν ανατρέχουµε σε αυτό που είναι ήδη διαµορφωµένο από
τους κλασσικούς χρόνους ως έννοια, για να δούµε τι σηµαίνει
άσυλο και πως αντιµετωπίζουµε τις περιπτώσεις που
δηµιουργούνται όταν κάποιος το ζητά.
Και αν το είχαν κάνει αυτό παραδείγµατος χάρη οι δικαστές, δεν θα
έφθαναν σ' αυτήν την ακρότητα µε το πόρισµα που µας έστειλαν, να
ζητούν τη δίωξη του Οτσαλάν. Μα, ο Οτσαλάν πέρασε και από την
Ιταλία. Για φανταστείτε στη χώρα µας να ακούγαµε ότι η ιταλική
δικαιοσύνη εξέδωσε, βούλευµα παραποµπής του Οτσαλάν που ως
διωκόµενος, για να βρει δηλαδή άσυλο, έµεινε εκεί για ένα
διάστηµα. Θα γελούσαµε και θα το ειρωνευόµασταν, δεν φοβάµαι
να πω. 'Η στη Ρωσία που βρέθηκε για ένα διάστηµα ή ακόµη και
στην Κένια να ακούγαµε ότι η δικαιοσύνη της Ρωσίας ή της Κένιας
εξέδωσαν βούλευµα για την παραποµπή του. Αυτά τα πράγµατα
είναι πρωτοφανή και απαράδεκτα και δείχνουν ακριβώς έλλειψη
παιδείας και πολιτισµού και λυπάµαι που το λέω.
Πόσα πολλά θα αποφεύγαµε αν γνωρίζαµε ποιοι ήταν οι κανόνες οι
διαµορφωµένοι, όσον αφορά το θεσµό του ασύλου, από τον
ελληνικό πολιτισµό που έχουν διαχρονική και πανανθρώπινη αξία!
Εµφανίζεται κάποιος διωκόµενος από µία χώρα και ζητάει άσυλο.
Το πρώτο πράγµα που είχαν δεχθεί όλοι ότι έπρεπε να γίνει ήταν
να ενηµερωθεί η πολιτεία. 'Ηταν αδιανόητο για τον ελληνικό
πολιτισµό κάποιος να παρεµβαίνει και να εισαγάγει το λεγόµενο
"ικέτη" χωρίς να το γνωρίζει η ελληνική πολιτεία. 'Οταν εµφανιζόταν
µόνος του και ζητούσε άσυλο στην αρχαία Αθήνα, ο πολίτης τον
σταµατούσε στα όρια και καλούσε τους άρχοντες της πολιτείας να
επιληφθούν. Να πω εδώ ότι ποτέ στην ελληνική αρχαιότητα και
ιδιαίτερα στη διαµορφωµένη δηµοκρατία της αρχαίας Αθήνας το
θέµα του ασύλου ή του αξιώνοντος το άσυλο δεν έγινε αντικείµενο
αντιπαραθέσεων. 'Ηταν θέµα ολόκληρης της πολιτείας. Και τι ήταν
εκείνο που κυρίως έκρινε η πολιτεία προκειµένου να χορηγήσει ή να
µην χορηγήσει άσυλο; 'Ηταν το συµφέρον της πολιτείας. 'Οταν
επρόκειτο να χορηγήσει η αρχαία Αθήνα άσυλο σε κάποιον, έπρεπε
να δει αν εκείνος που αντιτίθετο στη χορήγηση ασύλου, το έβαζε ως
θέµα "αιτίας πολέµου". Πολλές φορές είχε τεθεί αυτό το θέµα έτσι
και τότε κατέληγαν και έπαιρναν απόφαση. Αφού η αντίθετη χώρα
µπορεί να προσφύγει σε πόλεµο, εµείς είµαστε έτοιµοι να κάνουµε
πόλεµο; Ναι. Και τον επιδιώκουµε και τον κάνουµε και όταν
κερδίζουµε τον πόλεµο, τότε χορηγούµε το άσυλο. Αν δεν ήταν
έτοιµη µία χώρα ή αν δεν ήθελε τότε δεν χορηγούσε άσυλο. Πάνω
απ' όλα λοιπόν το συµφέρον της πολιτείας.
Θέλω ολοκληρώνοντας να πω ότι στη συγκεκριµένη περίπτωση του
Οτζαλάν δεν θα πρέπει να µπούµε σε λεπτοµέρειες, πώς έφυγε, τι
έγινε, πού πήγε, τι έκανε µε τους Κενυάτες κλπ. Αυτά είναι τα

δευτερεύοντα. Το θέµα είναι το άσυλο και πώς έπρεπε να το
αντιµετωπίσει η ελληνική πολιτεία. Και αυτό είναι που κυρίως θα
εξετάσει η Εξεταστική Επιτροπή.
'Ηθελα όµως για ορισµένους πνευµατικούς ανθρώπους, για
ορισµένους σκηνοθέτες που διδάσκουν κάθε µέρα στο Ηρώδειο και
την Επίδαυρο, αυτά τα θέµατα να πάρουν να διαβάσουν επιτέλους,
δεν λέω άλλο αριστούργηµα, αλλά έστω µόνο αυτό που
ολοκληρώνει τον αθηναϊκό κύκλο δηλαδή του "Οίποδα επί Κολωνώ"
του Σοφοκλή. Εκεί θα τα βρουν όλα αναλυµένα.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Κονταξής έχει το
λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΚΟΝΤΑΞΗΣ: Κύριε Προέδρε, το πόρισµα της
εισαγγελικής ερεύνης για την υπόθεση Οτσαλάν που παρεδόθη
κατά τον τρόπο που ελέχθη σήµερα στη Βουλή, θέτει σαφώς θέµα
ενεργοποιήσεως του νόµου περί ευθύνης Υπουργών, των τέως
Υπουργών Εξωτερικών κ. Πάγκαλου, Εσωτερικών κ.
Παπαδόπουλου και ∆ηµόσιας Τάξης κ. Πετσάλνικου και άλλων
κυβερνητικών παραγόντων, µεταξύ των οποίων -κι εδώ είναι το
σοβαρότερο- του Γενικού Γραµµατέα του Υπουργικού Συµβουλίου
του κ. Κοσµίδη, ο οποίος δεν έχει δική του γνώµη, εντολές του
Πρωθυπουργού εκτελούσε και εµµέσως τίθεται θέµα ευθύνης του
ιδίου του Πρωθυπουργού.
Ο κ. Ρέππας προεξόφλησε την απόφαση της Επιτροπής της
Βουλής µε δήλωσή του χθες και είπε ότι αντιλαµβανόµαστε την
οπτική γωνία µε την οποία είναι υποχρεωµένη να βλέπει τα
πράγµατα η εισαγγελική αρχή. Ζήτηµα όµως πολιτικής ευθύνης
πολιτικών προσώπων ή υπηρεσιακών παραγόντων που ενήργησαν
υπό τις οδηγίες των πολιτικών προσώπων, είναι προφανές ότι δεν
υπάρχει. 'Εδωσε κατ' αυτόν τον τρόπο, να µου επιτραπεί η λέξη, τη
γραµµή στους Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ, τι θα ψηφίσουν. Επ' αυτού
δεν υπάρχει καµία αµφιβολία. Επίσης την άποψη αυτή ενισχύει και
η πλήρης απουσία της Κυβέρνησης. Είναι ο Υπουργός Μακεδονίας
και Θράκης παρών, προηγουµένως ήταν ο κ. Γείτονας και ο
αρµόδιος Υπουργός της ∆ικαιοσύνης δεν είναι εδώ.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υπουργός Μακεδονίας- Θράκης):
Είναι ασθενής.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΚΟΝΤΑΞΗΣ: Υπάρχει όµως Υπουργός Εξωτερικών ή
ο αναπληρωτής του, ακόµα Εσωτερικών και ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης
που δεν είναι επίσης εδώ. Πάντως η απουσία της Κυβέρνησης σε
ένα τόσο σοβαρό θέµα, δείχνει ότι είναι βέβαιη ότι οι Βουλευτές του
ΠΑΣΟΚ, θα υπακούσουν και εύχοµαι να διαψευσθώ. Φοβάµαι όµως
ότι δεν θα διαψευσθώ.
Είµαι βέβαιος ότι η πλειοψηφία την οποία διαθέτει το ΠΑΣΟΚ θα
κρίνει ότι δεν υπάρχει κανένας υπεύθυνος και γι' αυτόν το λόγο,
κύριε Πρόεδρε, καταψηφίζω την πρόταση των Βουλευτών του
ΠΑΣΟΚ για σύσταση Εξεταστικής των Πραγµάτων Επιτροπής,
προκειµένου να διερευνήσει η Βουλή, αν υπάρχουν ευθύνες
πολιτικών προσώπων στην υπόθεση Οτσαλάν. ∆εν µπορώ να
συνεργήσω στο βέβαιο κουκούλωµα αυτής της υποθέσεως.
Αυτή η πρόταση αποτελεί πονηρό τέχνασµα του κ. Σηµίτη
προκειµένου να αποπροσανατολίσει την κοινή γνώµη. Πιστεύω ότι
είναι πολιτική ανανδρία να παραπέµπονται στη δικαιοσύνη µόνον οι
µη πολιτικοί. Βέβαια και αυτοί είναι υπεύθυνοι. 'Οµως είναι σε όλους
γνωστό ότι αυτοί οι άνθρωποι απλώς εκτελούσαν εντολές των
κυρίως υπευθύνων που είναι ο Πρωθυπουργός και οι Υπουργοί.
Εξάλλου λυπάµαι γιατί καταβάλλονται προσπάθειες και από άλλες
πλευρές συγκαλύψεως των υπευθύνων.
Η αρνητική αυτή ψήφος είναι µια κραυγή αγωνίας για την
προστασία του πολιτικού κόσµου και πιστεύω πολλοί συνάδελφοι
έτσι σκέφτονται.
Πάντως, πιστεύω, ότι πρέπει να γίνει µια αλλαγή στη διαδικασία,
γιατί   δεν   είναι   δυνατόν,   έτσι   όπως    είναι     διαµορφωµένα
τα  πολιτικά  πράγµατα,  δυστυχώς  Βουλευτές  ενός
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κυβερνώντος κόµµατος να καταψηφίζουν προτάσεις της
Κυβερνήσεώς τους, πλην ελαχίστων περιπτώσεων.
Εύχοµαι πραγµατικά, συνάδελφοι, να διαψευσθώ, γιατί είναι ευθύνη
όλων µας και µάλιστα µεγάλη. Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Καρακώστας έχει
το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΑΡΑΚΩΣΤΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, όλες αυτές τις µέρες βιώσαµε µέσα από τις
τηλεοράσεις και τον Τύπο, µία κατάσταση άνευ προηγουµένου και
θα τη χαρακτήριζα ως κατάσταση του παραλόγου. Κάποια
εξωθεσµικά ανεύθυνα πρόσωπα προσπάθησαν να κάνουν πλύση
εγκεφάλου στο λαό και να του δηµιουργήσουν την αντίληψη ότι
πρέπει να παραιτηθεί η Κυβέρνηση, γιατί έχει ευθύνες στην
υπόθεση του Οτσαλάν.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο Γ'
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΛΟΥΚΑΣ ΑΠΟΣΤΟΛΙ∆ΗΣ).
Από την άλλη πλευρά τα κόµµατα της Αντιπολίτευσης, δυστυχώς,
αντί να αρθούν στο ύψος των περιστάσεων και να συµβάλουν στην
οµοψυχία και στην ενότητα του ελληνικού λαού, άδραξαν την
ψεύτικη ευκαιρία για να κάνουν αντιπολίτευση και να ζητήσουν την
παραίτηση του Πρωθυπουργού. Τέτοιο χάλι του πολιτικού κόσµου
και των κοµµάτων, εγώ πρώτη φορα το βλέπω, το να περιέλθουν
δηλαδή σε τέτοια παραφροσύνη, εξαλοσύνη σε ένα τόσο απλό
θέµα. Και θα σας πω γιατί είναι απλό.
Στην υπόθεση Οτσαλάν υπάρχουν ποινικές και πειθαρχικές ευθύνες
των αρµόδιων κρατικών υπηρεσιών, ΕΥΠ, Αστυνοµίας κλπ., οι
οποίες υπηρεσίες δεν παρεµπόδισαν την παράνοµη είσοδο στην
Ελλάδα ενός προσώπου, το οποίο δεν ήταν επιθυµητό για λόγους
ύψιστης εθνικής ασφάλειας της χώρας.
ΠΕΤΡΟΣ ΚΟΥΝΑΛΑΚΗΣ: Τα αφεντικά τους δεν έχουν ευθύνες;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΑΡΑΚΩΣΤΑΣ: Θα σας απαντήσω, κύριε συνάδελφε,
µη βιάζεστε. Λέµε για ποινικές και πειθαρχικές ευθύνες, διότι η
Κυβέρνηση δεν είναι εκτελεστική, διωκτική αρχή. ∆εν είσθε νοµικός
για να γνωρίζετε βέβαια ότι η Αστυνοµία, τα δικαστήρια και οι
δικαστικές αρχές...
ΠΕΤΡΟΣ ΚΟΥΝΑΛΑΚΗΣ: Κύριε συνάδελφε, µπορείτε...
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΑΡΑΚΩΣΤΑΣ: Σας παρακαλώ µη µε διακόπτετε, γιατί
δεν έχω πολύ χρόνο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριε Κουναλάκη δεν
είσθε νοµικός!
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΑΡΑΚΩΣΤΑΣ: ...λειτουργούν προληπτικά στα
µελετώµενα εγκλήµατα και κατασταλτικά στα τελούµενα εγκλήµατα.
Ο Υπουργός, ο κάθε Υπουργός και της ∆ηµόσιας Τάξης δεν έχει το
δικαίωµα να διατάξει την Αστυνοµία να συλληφθούν οι παραβάτες
ενός αυτοφώρου εγκλήµατος, γιατί τότε η Κυβέρνηση παρεµβαίνει
στα έργα της εκτελεστικής, διωκτικής εξουσίας και της δικαιοσύνης.
Πώς να το κάνουµε; Θα πρέπει κάποτε να γνωρίζουµε τα όρια
λειτουργίας των θεσµών.
Εποµένως, δεν υπάρχει ευθύνη της Κυβέρνησης. Η Κυβέρνηση
εξάλλου δεν έχει καµία υποχρέωση να προστατεύσει τη ζωή, τη
σωµατική ακεραιότητα και τη µετακίνηση του Οτσαλάν από χώρα σε
χώρα. ∆εν έχει τέτοια υποχρέωση. Να λάβει εκείνος τα µέτρα του.
Από τη στιγµή που η Κυβέρνηση του έδωσε το µήνυµα ότι, κύριε,
είσαι ανεπιθύµητος στη χώρα µας, όφειλε και ο ίδιος να προσέξει,
ώστε να µην τον παρασύρουν κάποιοι άφρονες απόστρατοι,
αξιωµατικοί να τον φέρουν στην Ελλάδα. 'Οφειλε ο ίδιος, ως ηγέτης
ενός λαού, να σεβαστεί αυτόν το λαό που στάθηκε κοντά στον
κουρδικό λαό και να µη δεχθεί να έρθει στην Ελλάδα για να
εµπλέξει την Ελλάδα σε πόλεµο µε την Τουρκία.
Κύριοι συνάδελφοι, δεν έχει ευθύνες η Κυβέρνηση, τουλάχιστον
ποινικές. 'Οσον αφορά τις πολιτικές ευθύνες, νοµίζω ότι αρκετή
ήταν η ευθύνη που ανέλαβαν οι τρεις Υπουργοί, καταξιωµένα
στελέχη του κινήµατος και παραιτήθηκαν. Παραιτήθηκαν και
ερµηνεύω αυτήν την παραίτηση όχι ως πολιτική ευθύνη, αλλά ως
δείγµα ευθιξίας.
Κύριοι συνάδελφοι, κάνω µία έκκληση προς το Σώµα: Να
σταµατήσει η οτσαλανοποίηση της πολιτικής και κοινωνικής ζωής
του τόπου, γιατί είναι πράξη εθνικά επικίνδυνη.

'Ηδη, έχουν επιληφθεί θεσµικά όργανα. 'Ενα είναι η δικαιοσύνη που
θα εξετάσει τις ευθύνες των απλών πολιτών και ένα είναι η
εξεταστική επιτροπή της Βουλής που θα εξετάσει τις ευθύνες των
πολιτικών.
Εποµένως, δεν έχουµε εµπιστοσύνη σε αυτούς τους θεσµούς που
τους ψηφίζουµε εµείς εδώ; Τι άλλο θέλετε; Εάν δεν σας αρέσουν
αυτοί οι θεσµοί που εµείς τους ψηφίσαµε στη Βουλή,
αντικαταστήστε τους µε κάποιους άλλους. Να ξέρουµε επιτέλους τι
λέµε.
Πρώτα η Ελλάδα, κύριοι, και αφήστε τον Οτσαλάν. Σεβόµαστε τον
κουρδικό λαό, αλλά πρώτα είµαστε 'Ελληνες και εκεί πρέπει να
σταθούµε. 'Οχι να οδηγήσουµε τη χώρα όπου θέλει ο κάθε
τυχοδιώκτης που ήρθε να µας φέρει το έγκληµα που διεπράχθη
στην Ελλάδα από κάποιους άφρονες πολίτες.
Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριοι συνάδελφοι, έχω
την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας
παρακολουθούν από τα δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως
ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας "ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ
ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ", τριάντα τρεις µαθητές και τρεις συνοδοί--άσκαλοι
από το 18ο ∆ηµοτικό Σχολείο Αγίου ∆ηµητρίου.
Τους καλωσορίζουµε στο Κοινοβούλιο.

(Χειροκροτήµατα)
Ο κ. ∆αβάκης έχει το λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ∆ΑΒΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, δεν αντιλαµβάνοµαι το
διδακτικό ύφος του µόλις περατώσαντος την οµιλία κυρίου
συναδέλφου, διότι όλοι εµείς που βρισκόµαστε σε αυτήν την
Αίθουσα θεωρούµε ότι πάνω απ'όλα υπάρχει αυτός ο χώρος, αυτή
η πατρίδα και αυτήν υπηρετούµε.
Πιστεύω ότι το διδακτικό αυτό ύφος απευθύνεται κυρίως στους
κυρίους συναδέλφους του ΠΑ.ΣΟ.Κ., οι οποίοι, χωρίς να θέλουν
φυσικά, ευθύνονται για την κυβέρνηση την οποία στηρίζουν και η
οποία δηµιούργησε αυτά τα προβλήµατα στη χώρα.
Συζητούµε, λοιπόν, σήµερα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, την
πρόταση των συναδέλφων του κυβερνώντος κόµµατος για σύσταση
Εξεταστικής Επιτροπής, προκειµένου να ερευνήσει τα πραγµατικά
περιστατικά και τα δεδοµένα της υποθέσεως Οτσαλάν, που
συντάραξε το πανελλήνιο κατά τον τελευταίο µήνα και άφησε πίσω
της αναπάντητα ερωτήµατα. Ερωτήµατα τα οποία διακατέχουν
κυρίως τη συνείδηση του κάθε 'Ελληνα.
Βασική διαπίστωση και ασφαλές συµπέρασµα της όλης ιστορίας
είναι ότι η αναληφθείσα, εκ µέρους της ελληνικής Κυβερνήσεως,
προσπάθεια περίθαλψης ή διαφυγής του Κούρδου ηγέτη, εστέφθη
από παταγώδη αποτυχία, διασύροντας τη χώρα µας διεθνώς και
δίδοντας παράλληλα χρυσή ευκαιρία στη γείτονα χώρα για νέο
κύκλο προκλήσεων, ιδιαίτερα τώρα που διανύει και την
προεκλογική της περίοδο. Και τούτο γιατί εκλήθη ένα ανίκανο και
αναποτελεσµατικό κράτος να διαχειρισθεί και να δώσει λύση σε µία
κρίση πολλαπλών πολιτικών προεκτάσεων και απρόβλεπτων
ακόµα και σήµερα συνεπειών. Και συνέβη το δυστυχώς
αναπόφευκτο, να οδηγηθεί ο Οτσαλάν στα χέρια των δηµίων του.
Αποτελεί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η αποκαλούµενη υπόθεση
Οτσαλάν, την κορωνίδα µίας συνεχούς σειράς αποτυχιών και
τραγικών εξελίξεων. Λυπούµαι που το λέω, όπως λυπάται και ο
κάθε 'Ελληνας, αλλά έχουµε να κάνουµε µε ένα κράτος, µε µία
κρατική οντότητα που όταν καλείται να δηλώσει το λόγο της
ύπαρξής του δηλώνει απερίφραστα απόν.
Η άποψή µας αυτή επιβεβαιώνεται σχεδόν σε κάθε περίπτωση όταν
παρεµβαίνει το κράτος. Εκτός ελαχίστων περιπτώσεων που
εκπρόσωποι αυτού του κράτους, κυρίως των κατωτέρων βαθµίδων,
στέκονται στο ύψος των περιστάσεων και της αποστολής τους
επιδεικνύοντας αυταπάρνηση και ιδιαίτερο ζήλο, τις άλλες φορές
µόνο τραγικά αποτελέσµατα έχουµε να θυµόµαστε.
Να  θυµηθούµε  την  ιστορία  της  οδού  Νιόβης;  Τις  συνεχείς
αποδράσεις  από  τις  φυλακές;  Το  πήγαινε-έλα  στα  ελληνικά
σύνορα  οποιουδήποτε  το  επιθυµεί;  Τη  συνεχή  ανασφάλεια  της
υπαίθρου  και  των  αστικών  κέντρων,  που  οδηγεί  αναπόδραστα
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σε συνεχή φαινόµενα αυτοδικίας ή την παντελή έλλειψη οργάνωσης
και πειθαρχίας σε µία υπηρεσία που τελικά θεωρείται εκ των
πραγµάτων και θεσµικά µυστική, όπως η Ε.Υ.Π.;
'Οταν ο περίφηµος κ. Ναξάκης υπαινίσσεται σαφώς για το πώς
πέρασαν από το αεροδρόµιο του Ελληνικού ο Οτσαλάν και η παρέα
του -το γνωστό τρόπο, όπως είπε- αντιλαµβανόµαστε όλοι πού έχει
φθάσει η διαφθορά.
Αρνούµαι να δεχθώ ότι η ελληνική Κυβέρνηση µπορούσε να
ενεργήσει συνειδητά και µάλιστα σε συνεργασία µε ξένες υπηρεσίες
στην παράδοση του Οτσαλάν στους Τούρκους.
Πέραν του ότι πρέπει να βρεθούν ταυτόχρονα πολλά πρόσωπα,
ούτως ώστε να προβούν οµαδικά σ'αυτήν την πράξη, µια τέτοια
διαδικασία απαιτεί προσωπικές ικανότητες και τέλεια οργάνωση
κρατικών υπηρεσιών, που απουσιάζουν παντελώς από την
ελληνική Κυβέρνηση και το ελληνικό κράτος. Eδώ αδυνατούσε το
κράτος να συλλάβει τον Ελληνορουµάνο κακοποιό της οδού
Νιόβης. Πώς θα µπορούσε να εκτελέσει µε επιτυχία ένα τέτοιο
σατανικό σχέδιο;
Πιστεύω ότι ο Οτσαλάν περιήλθε στα χέρια των Τούρκων από τη
δική µας παροιµιώδη ανικανότητα και την αντίστοιχη ικανότητα των
δικών τους κρατικών υπηρεσιών, βοηθουµένων και από άλλους
παράγοντες.
Συµπέρασµα: Η υπόθεση Οτσαλάν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
µόλις τώρα αρχίζει και ουδείς γνωρίζει ποια θα είναι η κατάληξή της
και τι τίµηµα θα πληρώσει η χώρα µας εξαιτίας κάποιων
ανεγκέφαλων ιδιωτών και άλλων πολλών, σε συνδυασµό µε την
κυβερνητική και κρατική ανεπάρκεια και ανικανότητα.
∆ιότι το µείζον ζήτηµα αυτήν τη στιγµή είναι τι µας επιφυλάσσει από
εδώ κι εµπρός η Τουρκία και µέχρι πού σχεδιάζει να τραβήξει το
σχοινί, όταν αναφέρει επισήµως πλέον ότι χρηµατοδοτούµε την
εδαφική της συρρίκνωση.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Καψής έχει το λόγο.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΑΨΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Παρ' ότι έχω ελάχιστα λεπτά στη διάθεσή µου, άκουσα τις
παρατηρήσεις του Προέδρου του ∆Η.Κ.ΚΙ. για την έκθεση των
εισαγγελέων και τη δήλωση του κυρίου Υπουργού ∆ικαιοσύνης.
Πριν µπω στην ουσία, θα ήθελα να απευθύνω µία έκκληση, να µη
γίνει καµία ενέργεια κατά των εισαγγελέων και δικαστών. Ξέρουµε
το αποτέλεσµα. Θα ντυθούν µε τας τηβέννους τους, θα
συνεδριάσουν και τελικώς θα αυξήσουν τις αποδοχές τους. Αυτό θα
είναι το µόνο αποτέλεσµα. Είναι οι συνέπειες του "Κοκκινίσµατος"
της δικαιοσύνης µας. Γι' αυτό η έκκλησή µου είναι, πραγµατικά,
αφήστε τους.
∆εν θα αναφερθώ ούτε στην έκθεση ούτε στην ουσία της
υποθέσεως, διότι νοµίζω ότι η συζήτηση εξετράπη του πραγµατικού
της σκοπού. Η επιτροπή θα αναζητήσει τις ενδεχόµενες ευθύνες
πολιτικών προσώπων. Πριν όµως αναζητήσει αυτές τις ευθύνες,
ανακύπτουν οι ευθύνες της Κυβέρνησης και των πολιτικών ηγετών
για το πώς θα συγκροτήσουν την Επιτροπή αυτή και ποιες
κατευθύνσεις θα δώσουν.
∆ιότι αλίµονο, αν υπάρξει επανάληψη σ' αυτό το καίριο θέµα, που
έχει θίξει το φιλότιµο και τις πολιτισµικές καταβολές ενός ολόκληρου
λαού, αν ακολουθήσουµε το παράδειγµα άλλων Εξεταστικών
Επιτροπών. Τότε, η ευθύνη θα είναι βαριά και όχι µόνο.
Η ήδη κλονισµένη αξιοπιστία του πολιτικού κόσµου, µία αξιοπιστία
που σκοπίµως εν πολλοίς ροκανίζεται, θα υποστεί καίριο πλήγµα.
'Ακουσα πολλές αγορεύσεις, που προσπάθησαν εξ υπαρχής να
θέσουν κοµµατικά προβλήµατα και κοµµατικές διαµάχες.
Η επιτροπή, όχι µόνο δεν πρέπει να είναι απλώς διακοµµατική,
πρέπει να είναι υπερκοµµατική. Η εντολή που πρέπει να πάρει,
είναι να υποβάλει ένα και ενιαίο πόρισµα, όχι δύο και τρία
πορίσµατα. 'Εχουµε το θάρρος και τη γενναιότητα αυτή; 'Ολα τα
άλλα είναι προφάσεις εν αµαρτίαις.
Η Κυβέρνηση για τις όποιες ευθύνες θα έχει, θα λογοδοτήσει
ενώπιον της Ολοµέλειας. Οι πολιτικές ευθύνες µιας κυβέρνησης

κρίνονται από την Ολοµέλεια. Η επιτροπή πρέπει να αναζητήσει
απάντηση σε δύο βασικά ερωτήµατα. Τι ακριβώς έγινε και γιατί;
Αυτό επιθυµεί να πληροφορηθεί η
σήµερα λεγοµένη κοινή γνώµη, την οποία εµείς, το ΠΑΣΟΚ, µάθαµε
να λέµε ο ελληνικός λαός.
Εάν αποτύχουµε σ' αυτήν την αποστολή µας, τότε οι ευθύνες θα
είναι πολύ µεγαλύτερες των αναφεροµένων εις την έκθεση
προσώπων.
Ας αφήσουµε τον Οτσαλάν. Ο Οτσαλάν πλέον έχει εκφύγει από τις
πολιτικές αρµοδιότητες και τις διεθνείς σκοπιµότητες. Θα
µπορούσαµε να τον ζηλεύουµε, διότι µπαίνοντας στο αεροπλάνο
της ΜΙΤ πήρε το µονοπάτι που πήραν και άλλοι πριν απ' αυτόν: Ο
Μακάριος, ο Κενιάτα, ο Μαντέλα, όλοι αυτοί που οδήγησαν τους
λαούς τους στην ανεξαρτησία, οι αγωνιστές του '21, ο Ρήγας
Φεραίος. Αλλά δεν πρέπει να ξεχνάµε ότι το Φεραίο τον παρέδωσε
ο Μέτερνιχ στην Οθωµανική Αυτοκρατορία και εδώ πρέπει
αποπλύνουµε τη µεγάλη υποψία από το λαό µας. Ο λαός µας δεν
θα γίνει Μέτερνιχ. ∆εν ήταν, ούτε θα γίνει.
Η επιτροπή δεν θα δώσει λόγο και πιστοποιητικά νοµιµοφροσύνης
προς τους "πεπολιτισµένους βαρβάρους" κατά Παλαµά, που
αποτελούν σήµερα τους εταίρους µας. ∆ιότι η τροµοκρατία -την
οποία ορθώς µεν κατεδίκασε ο Πρωθυπουργός προχθές, αλλά
κακώς δεν έδωσε όλη τη διάστασή της- είναι ένα ιδιώνυµο αδίκηµα
όπου θα πρέπει να γνωρίζουµε ότι µεγαλύτερη ευθύνη έχει ο ηθικός
αυτουργός. Και ηθικός αυτουργός είναι η Τουρκία και οι
καταπιεστικοί µηχανισµοί της. 'Οπως στο Κόσοβο άλλοι είναι οι
υπεύθυνοι. Και απορώ πώς σήµερα η διεθνής υποκρισία δέχεται να
στέλνει τον Οτσαλάν στο στρατοδικείο του Ιµραλί -αν το λέω καλά-
και τους Κοσοβάρους υπό τις πτέρυγες τις προστατευτικές, του
αµερικανικού αετού στο ανάκτορο του Ραµπουγιέ.
Αλλά αυτά είναι θύµατα πολιτικά. Η Επιτροπή µας έχει άλλο στόχο,
άλλη ευθύνη και άλλες υποχρεώσεις.
Κλείνοντας, επαναλαµβάνω ότι η ευθύνη είναι τεράστια και αν δεν
ανταποκριθούµε σ' αυτήν την ευθύνη, ας µην έχουµε κανένα
παράπονο για οποιαδήποτε απαξίωση της πολιτικής. Την κυρία
ευθύνη την έχουν βέβαια οι ηγεσίες των κοµµάτων, αλλά την έχει
και ο καθένας Βουλευτής µεµονωµένα που θα κληθεί να µετάσχει
της επιτροπής. Πρέπει να ξεπεράσει τις κοµµατικές, ιδεολογικές,
προσωπικές του κατοχυρώσεις. Πρέπει να αναδειχθεί υπεύθυνος
Βουλευτής, εκπρόσωπος του ελληνικού λαού.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Αγγουράκης έχει το
λόγο.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΓΓΟΥΡΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Νοµίζω ότι και από τη µέχρι τώρα συζήτηση και από τις
τοποθετήσεις των εκπροσώπων του κόµµατός µας φαίνονται
ολοκάθαρα οι τεράστιες, εγκληµατικές, θα έλεγα, πολιτικές ευθύνες
που βαρύνουν την Κυβέρνηση, τον ίδιο τον Πρωθυπουργό και
βεβαίως και τα πολιτικά πρόσωπα που οδηγήθηκαν σε παραίτηση.
Το πρόβληµα και τα ερωτήµατα παραµένουν και παραµένουν τόσο
για συγκεκριµένες πράξεις που συνδέονται µε την ίδια την υπόθεση
την οποία εξετάζουµε -την υπόθεση της παράδοσης τελικά του
Οτσαλάν στις τουρκικές αρχές- όσο και µε ορισµένες πράξεις που
ακολούθησαν µετά.
Και θέλω να είµαι συγκεκριµένος, κύριε Πρόεδρε. Επειδή κάτι
άκουσα από κάποιον οµιλητή του ΠΑΣΟΚ και έχω την εντύπωση
και από τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο ότι εν πάση περιπτώσει,
ο ελληνικός λαός έχει αποφασίσει µε τις εκλογές του 1996, έχει
βγάλει η Κυβέρνηση, αυτή είναι η Κυβέρνηση και µε αυτήν την
Κυβέρνηση θα πορευθούµε, θέλω να ρωτήσω το εξής: Ψήφισε ο
ελληνικός λαός το 1996 την ταύτιση του οποιουδήποτε
εθνικοαπελευθερωτικού κινήµατος µε την τροµοκρατία, όπως µας
το ανακοίνωσε ο κύριος Πρωθυπουργός και ο κ. Πάγκαλος, µια
δήλωση η οποία, ανεξάρτητα από τις υπόλοιπες εξελίξεις, δεν
αναβλήθηκε ποτέ; Και υπάρχουν πολλά τέτοια ζητήµατα γύρω από
το θέµα αυτό.
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Σας ρωτώ, κύριε Πρόεδρε -νοµίζω ότι όλοι έχουµε αυτό το
ερώτηµα- τι θα συνέβαινε αν ο κ. Κωστούλας εκτελούσε την εντολή
που είχε από την Αθήνα, από την Κυβέρνηση, να τυλίξουν τον
Οτσαλάν σε ένα σεντόνι, να τον τοποθετήσουν µακριά από τα
εθνικά χρώµατα, να του δώσουν και µερικά χρήµατα και να φύγουν.
Τι θα γινόταν µε αυτόν τον άνθρωπο; Μήπως είναι κανείς που
αµφισβητεί τη συγκεκριµένη εντολή που είχε ο Πρέσβης µας στο
Ναϊρόµπι, γι' αυτό το θέµα; ∆εν νοµίζω να υπάρχει κανείς που να
αµφισβητεί αυτό το γεγονός. Αυτό δεν είναι µια έµµεση, αν θέλετε,
παράδοση του Οτσαλάν; ∆εν έχει σηµασία σε ποιον. Σηµασία έχει
ότι παραδόθηκε ο άνθρωπος.
Ας δούµε άλλες πλευρές. Οι κύριοι Υπουργοί παραιτήθηκαν και ο κ.
Πάγκαλος, και ο κ. Παπαδόπουλος, και ο κ. Πετσάλνικος. Μιλάω για
πράξεις που ακολούθησαν µετά.
Ο κ. Παπαδόπουλος, αν θυµάµαι καλά, στη δήλωση παραίτησής
του ήθελε να µας πείσει ότι οι τέσσερις αστυνοµικοί που στάλθηκαν
από την Αθήνα, στάλθηκαν για να ενισχύσουν την περιφρούρηση
της πρεσβείας. Το ότι η έκθεση του Πρέσβη λέει άλλα πράγµατα,
δεν είναι ένα θέµα; Είναι τεράστιο πολιτικό θέµα ότι, δηλαδή,
τέσσερις αστυνοµικοί πήγαν µε εντολή να διώξουν τον Οτσαλάν
από την πρεσβεία.
Υπάρχουν κατά συνέπεια πάρα πολλά ερωτηµατικά, πάρα πολλά
θέµατα και κυρίως, όσον αφορά το να πληροφορηθεί ο ελληνικός
λαός τελικά πώς κατέληξε ο Οτσαλάν στα χέρια των Τούρκων.
Κινδυνεύει, δηλαδή, όλη η συζήτηση να στραφεί περισσότερο στο
πώς µπήκε ο Οτσαλάν παράνοµα στην Ελλάδα και όχι τόσο -και
αυτό είναι το ζητούµενο- πώς τελικά σαν χώρα δεν
ανταποκριθήκαµε σε µια στοιχειώδη υποχρεώση που ήταν η
προστασία αυτού του ανθρώπου, από τη στιγµή που µας το ζήτησε
και το εγγυηθήκαµε κιόλας και του το υποσχεθήκαµε.
Επειδή ακούστηκαν διάφορα σε σχέση µε casus belli και άλλα
παρόµοια, αναρωτιέµαι το εξής: ∆ηλαδή την εποχή της δικτατορίας
και της χούντας, όσοι έτυχε να είµαστε πολιτικοί πρόσφυγες και να
ζητάµε πολιτικό άσυλο στις διάφορες χώρες της Ευρώπης, αν
υπήρχε αυτό το επιχείρηµα, τι θα κάναµε;
Μπορώ να το πω και διαφορετικά. Απ' ό,τι γνωρίζω, το Σύνταγµα
της χώρας µας είναι σαφέστατο και λέει ότι δεν διώκεται κανείς ο
οποίος καταζητείται, επειδή αγωνίζεται για την ελευθερία και την
ανεξαρτησία. Είναι συνταγµατική υποχρέωση της Ελλάδας. ∆εν λέει
το Σύνταγµα, µε εξαίρεση για κάποιους οι οποίοι προέρχονται από
χώρες, οι οποίες έχουν δηλώσει οτιδήποτε. Υπάρχουν εποµένως
αυτά τα ζητήµατα.
Κλείνοντας, νοµίζω ότι υπάρχει το θέµα µιας διεθνούς συνοµωσίας,
αν θέλετε και συνεννόησης. Είναι σαφή νοµίζω τα µηνύµατα αυτά.
Αφ' ενός µεν υποτίθεται ότι έχουµε προβλήµατα µε την Τουρκία,
αλλά διαβάζω ότι πάµε για διαβαλκανική διάσκεψη και µε την
τουρκική κυβέρνηση για να πάµε µαζί στο Κόσοβο. Πώς γίνεται να
µας απειλούν, να έχουµε υποτίθεται τεράστιο πρόβληµα µε την
Τουρκία και από την άλλη πλευρά να έχουµε αυτές τις εξελίξεις;
Ολα αυτά πιστεύουµε ότι είναι απόλυτα εξηγήσιµα, διότι υπάρχει το
νέο ΝΑΤΟ, ο νέος ρόλος του και η εθνική ανεξαρτησία βέβαια δεν
συµβιβάζεται µε υποχρεώσεις απέναντι στο ΝΑΤΟ. Ευχαριστώ,
κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Νεράντζης έχει το
λόγο.
Απών. ∆ιαγράφεται.
Ο κ. Κεδίκογλου έχει το λόγο.
ΒΑΣΙΛΗΣ ΚΕ∆ΙΚΟΓΛΟΥ: Ευχαριστώ πολύ.
Κύριε Πρόεδρε, δεν θα ασχοληθώ ούτε µε τη διαρροή της έκθεσης
Κωστούλα ή το ηµερολόγιο, όπως θέλετε πέστε το, ούτε µε τη
διαρροή του πορίσµατος των εισαγγελέων.
∆ικαιούµαι απλώς και υποχρεούµαι - τονίζω το υποχρεούµαι- να
σηµειώσω ότι δεν είναι δείγµατα µιας ευνοµούµενης πολιτείας και
µιας δικαιοσύνης. ∆εν λέγω ανεξαρτήτου, γιατί αν πω ανεξαρτήτου
δικαιοσύνης σηµαίνει ότι υπάρχει κάποια εξηρτηµένη.

Ποιο είναι το πρόβληµα; Υπάρχει πρόβληµα πολιτικής ή πρόβληµα
χειρισµών;
Πρόβληµα πολιτικής δεν υπάρχει, συνάδελφοι. 'Ολες οι παρατάξεις
στο Κοινοβούλιο είναι σύµφωνες πως δεν έπρεπε η χώρα να
εµπλακεί κατ'αυτόν τον τρόπο µε το θέµα Οτσαλάν. Γιατί η χώρα
είναι φίλη του κουρδικού λαού και κουρδικός λαός δεν είναι µόνο ο
Οτσαλάν -άξιος ηγέτης κατά πάντα- αλλά δεν είναι µόνο ο Οτσαλάν.
Θυµίζω στο Σώµα, ότι µε δικές µας πιέσεις και πρωτοβουλία -δεν
θα τα αρνηθώ- στη συνέχεια της τότε κυβέρνησης της Νέας
∆ηµοκρατίας µε απόφαση της κ. Τσουδερού, εδόθησαν το 1992
τριάντα τρεις υποτροφίες σε Κούρδους φοιτητές.
Υπέγραψαν η µακαρίτισσα Μελίνα Μερκούρη, προσωπικώς, και αν
θυµάµαι καλά, ο Στέλιος Παπαθεµελής, ο Αναστάσιος Πεπονής και
δεν θυµάµαι τώρα ποιοι άλλοι. ∆εν υπάρχει, λοιπόν, θέµα
πολιτικής.
'Εδωσε προχθές µια αξιόλογη συνέντευξη ο διοικητής της Εθνικής
Τράπεζας, ο οποίος τιµά τη θέση του τον καιρό αυτό. 'Εκανε στη
συνέντευξή του µία διάκριση, µεταξύ πολιτικής που ασκείται και των
πολιτικών χειρισµών. 'Αλλο πολιτική και άλλο ελέγχουµε τους
χειρισµούς. Στην πολιτική, λοιπόν, είµεθα σύµφωνοι. Ελέγχεται η
Κυβέρνηση για τους πολιτικούς χειρισµούς. Και µπορεί να ελέγχεται
βεβαίως και από τους ανθρώπους του κόµµατός της και αλίµονο αν
δεν συµβαίνει έτσι. 'Οσοι ελέγχουν την Κυβέρνηση για τους
χειρισµούς της, δεν είναι αντίθετοι µε το κόµµα, ούτε αντίθετοι µε
την Κυβέρνηση. Ελέγχονται οι χειρισµοί εκ των υστέρων. ∆εν
προβλήθηκαν εκ των προτέρων, για να υποδείξουµε, κάντε το άλφα
ή το βήτα. Aλλά κάθε γενοµένη πράξη, κύριε Υπουργέ της
Κυβέρνησης, είναι και πρέπει να είναι υπό τον έλεγχό µας.
Ποια είναι η ειδοποιός διαφορά, ποιο είναι το πρόβληµα, γιατί είναι
τόσο οξύ; ∆ιότι ο Πρωθυπουργός κατέλαβε τη θέση του προέδρου
του ΠΑ.ΣΟ.Κ., λέγοντας, σύντροφοι καθαρές λύσεις, ένα και ένα
κάνουν δυο χειρισµοί καθαρών λύσεων. ∆εν δέχοµαι το άλφα και το
βήτα και διά της τεθλασµένης οδού επιτυχία του στόχου. Θέλω
καθαρές λύσεις. Το ίδιο επίσης, ως καθαρές λύσεις κέρδισε και την
πλειοψηφία του ελληνικού λαού και κάθε άλλο παρά καθαρές λύσεις
εφαρµόστηκαν στην υπόθεση.
Να, γιατί είναι ανάγλυφος, να, γιατί είναι αρτεσιανή, εκ των κάτω
µόνη της πηγάζουσα η ευθύνη του Πρωθυπουργού. Λυπάµαι πάρα
πολύ -αγωνίσθηκα για τον Κωνσταντίνο Σηµίτη, το γνωρίζετε- που
έχω πέσει έξω. Πολύ θα ήθελα να διαψευσθώ στο τέλος της
τετραετίας.
ΛΕΥΤΕΡΗΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ: Αρτεσιανή, γιατί;
ΒΑΣΙΛΗΣ ΚΕ∆ΙΚΟΓΛΟΥ: Αρτεσιανή, γιατί όταν είναι αρτεσιανό το
φρέαρ το νερό βγαίνει µόνο του επάνω. Αυτανάφλεξη, αυτορροή.
Ανοίγεται η οπή και το νερό πηγάζει µόνο του.
Πού είναι οι µη καθαρές λύσεις; Η συζήτηση µεταξύ κράτους και
παρακράτους. 'Οσο και συµπαθής να είναι ο φίλος σου ο Ναξάκης,
όσο συµπαθής και να είναι ο εντιµότατος καθ'όλα και αγωνιστής
Κώστας Μπαντουβάς και άλλοι, οι πράξεις τους δεν ήταν πράξεις
κράτους. Και µε αυτήν την οµάδα των ανθρώπων, τους κατά πάντα
εκλεκτούς, ήλθε σε συζήτηση το επίσηµο κράτος. Η συζήτηση
κράτους και παρακράτους δεν είναι καθαρές λύσεις.
∆εύτερον, πού βάλλονται οι θεσµοί, πού βάλλεται καίρια το
πολίτευµα; Ο Πρωθυπουργός είναι που συντονίζει τις ενέργειες της
χώρας. ∆εν είναι δυνατόν Υπουργοί ετών, πείρας, κύρους, ψήφων,
σταυρών, να έχουν προϊστάµενο στη σύσκεψη, τον υπάλληλο του
Υπουργικού Συµβουλίου. Για όνοµα του Θεού και της Παναγίας, αν
µπορεί αυτό να λέγεται καθαρή λύση!
Τώρα τι έγινε εδώ; Προσπάθησαν να µεταθέσουν τις ευθύνες.
Ειπώθηκαν διάφορα πράγµατα, σχετικά µε το αν µπορούσαµε ή δεν
µπορούσαµε να δώσουµε άσυλο αφού εκκρεµούσε αίτηση στο
δικαστήριο της Ιταλίας. ∆εν κάνει αυτά να λέγονται στο Κοινοβούλιο.
Είναι  γνωστό  από  τη  Συνθήκη  του  ∆ουβλίνου,  ότι  είχε  µεν  την
ευθύνη  -ήταν  η  αίτηση  στην  Ιταλία  του  Οτσαλάν-  δεν
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µπορούσε άλλη χώρα να δώσει άσυλο ή να υποβληθεί αίτηµα σε
άλλη χώρα, εκτός και εάν η άλλη χώρα της Ε.Ε. µε υπογραφή και
του Οτσαλάν ζητούσε µετάθεση ευθύνης. Αυτά είναι γνωστά στους
γνωρίζοντας ελαφρώς τη νοµική και τη Συνθήκη του ∆ουβλίνου. Να
µη λέµε, λοιπόν, ότι υπήρχαν τυπικά εµπόδια.
Τέλος, επειδή ο χρόνος δεν είναι σύµµαχός µου, είχαµε διακηρύξει
άρνηση παροχής ασύλου; Το διακήρυξε η Ολλανδία µία σύγχρονη,
ευνοµούµενη χώρα, τόλµησε να πλησιάσει κανείς; Εδώ πλησίασε
και απεβιβάσθη. Τι απόδειξε; 'Οτι δεν υπάρχει κράτος, είναι
"µπάχαλο". Κύριε Πρωθυπουργέ, µε τις καθαρές λύσεις!
Ακόµη, σ'αυτήν τη χώρα -δυστυχώς- δόθηκε η ευκαιρία να µάθει ο
κόσµος, ότι η λέξη άσυλο είναι ελληνική. Σ'αυτήν τη χώρα δόθηκε
ευκαιρία, από τον Οιδίποδα, µέχρι τον Παυσανία και πρόσφατα, να
µάθει ότι σ'αυτόν τον τόπο υπάρχουν χώροι άσυλα. 'Ασυλον ή
άσυλα, πλην του πανεπιστηµιακού που εδραιώθηκε στη ∆ύση µετά
την πείρα και τα διδάγµατα της Ελλάδος. Υπήρχαν λύσεις!
Αυτοί που ήθελαν να κάνουν το γενναίο και το σύµµαχο του
κουρδικού λαού, εφόσον δεν µπορούσαν να κρύψουν στοιχειωδώς
έναν ηγέτη και αυτού του διαµετρήµατος που λέγεται, τι να πω. ∆εν
έπρεπε να αναλάβουν τουλάχιστον την πρωτοβουλία. Οι 'Ελληνες
γνωρίζουµε υπήρχαν χώροι και τρόποι να τον µεταφέρουν και να
παραµείνει κρυφά. Αν δεν µπορούσαν στοιχειωδώς να κρύψουν
κάποιον, τότε τι να πούµε... Σε αυτήν τη χώρα κρύφτηκαν χιλιάδες
κοµµουνιστές σε µία εποχή βίαιη, στους εµφύλιους σπαραγµούς,
όχι σε µία περίπτωση ανθρώπου, που όλος ο λαός είναι σύµµαχός
του.
'Ολη, λοιπόν, η ιστορία δεν µας περιποιεί τιµήν και βάλλει κατά των
θεσµών. Σε τούτο συνεπώς καλείται και η εξεταστική επιτροπή,
κύριε Πρόεδρε. Επιτέλους να αποδώσει τις ευθύνες και να µην
παραβιαστούν ξανά στο µέλλον οι θεσµοί. ∆εν φταίει το πολιτικό
µας σύστηµα. Ας πληροφορηθεί δε ο Πρωθυπουργός και Πρόεδρος
του ΠΑ.ΣΟ.Κ. ότι έχει υποχρέωση να εφαρµόσει καθαρές λύσεις
διότι διαφορετικά, αν δεν πεισθούν οι σύνεδροι δεν τον βλέπω τη
∆ευτέρα το πρωί, µετά το συνέδριο, πάλι Πρόεδρο.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Ζαφειρόπουλος έχει
το λόγο.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝ∆ΑΣ ΖΑΦΕΙΡΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, είναι
αλήθεια ότι δεν χρειάζονται µόνο καθαρές λύσεις, αλλά χρειάζονται
και καθαρά γραπτά. Και ο µη γνωρίζων νοµικά ή ο µη έχων θητεία
µέσα στη Βουλή πέραν του µηνός ακόµη, όταν διαβάζει το κείµενο
της προτάσεως του ΠΑ.ΣΟ.Κ., την οποία συζητάµε σήµερα, βλέπει
ότι έχει ανάγκη συµπλήρωσης -λέει- για απλή διελεύκανση των
πραγµατικών δεδοµένων της υποθέσεως. Ευθύνη κυβερνητικών
προσώπων;
Κύριε Πρόεδρε το ΠΑ.ΣΟ.Κ. ή θέλει να "πνίξει" την υπόθεση ή θέλει
να αποπροσανατολίσει την κοινή γνώµη. ∆ιότι τα ραδιόφωνα και οι
δηλώσεις από επίσηµα χείλη καθηµερινώς θέλουν να ρίξουν τα
λάθη και τα βάρη στους ιδιώτες και στον ίδιο τον Οτσαλάν ή θέλει µε
αυτόν τον τρόπο που εµείς αντιδρούµε και δεν το δεχόµεθα, όπως
το είπε και ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης στην προ
ηµερησίας διατάξεως συζήτηση και µε αυτήν την ευαισθησία είχε
υποβάλει την αίτηση να γίνει, όπως επίσης και ο Κοινοβουλευτικός
µας Εκπρόσωπος και ο εισηγητής µας, αλλά και οι οµιλητές των
άλλων πτερύγων από την Αντιπολίτευση, αλλά και από τη
Συµπολίτευση, ότι µε αυτή την αίτηση ένα πράγµα θέλετε, κύριοι της
Κυβέρνησης την χαλαρότητα της έρευνας. ∆υστυχώς, κύριε
Πρόεδρε, βλέπω ότι η συζήτηση γίνεται σε επίπεδο καθ' όλα,
αξιολόγων Υφυπουργών όµως, όχι βεβαίως στο επίπεδο που
έπρεπε να γίνει αυτή η συζήτηση, εάν ήθελε, για έναν πρόσθετο
λόγο ακόµη η Κυβέρνηση και το ΠΑ.ΣΟ.Κ. να µη
αποπροσανατολίσει τη συζήτηση και την κατεύθυνση την οποία
πρέπει να πάρει αυτή η υπό σύσταση Εξεταστική Επιτροπή.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Γείτονας είναι εδώ.
ΚΩΣΤΑΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Υπουργός Επικρατείας): ∆εν διαβάζει

κανείς τα γραπτά.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝ∆ΑΣ ΖΑΦΕΙΡΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Γείτονα, µπήκατε
στην Αίθουσα όταν ακούσατε τον αξιότιµο συνάδελφο κ. Κεδίκογλου
να εκφέρει ελευθέρως τις απόψεις του. Μη σας πειράζουν αυτές οι
απόψεις.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριε Ζαφειρόπουλε,
επιτρέψτε µου και το ξέρουν όλοι οι συνάδελφοι εδώ, όταν ο κ.
Γείτονας είναι τα 4/5 της ώρας εδώ, µην κάνουµε συνειρµούς που
δεν ανταποκρίνονται στην πραγµατικότητα.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝ∆ΑΣ ΖΑΦΕΙΡΟΠΟΥΛΟΣ: ∆εν µπορεί να παρεµβαίνει
όµως ο κ. Γείτονας για να δικαιολογήσει το λόγο το δικό µου και των
άλλων συναδέλφων. Αυτό το δικαίωµα δεν το έχει ο κ. Γείτονας. Αν
θέλει να τοποθετηθεί ας τοποθετηθεί.
Κατόπιν αυτών έχω την άποψη ότι έτσι θα διαιωνιστεί και η
δυσπιστία, αλλά και κάθε τι έναντι του πολιτικού κόσµου.
Κύριε Πρόεδρε, όταν συζητάµε για µία επιτροπή η οποία πρέπει να
συσταθεί για να εξεταστούν τα δεδοµένα, το ΠΑ.ΣΟ.Κ. σκοπίµως
και όχι από λάθος, έχω την άποψη, και αυτό φθάνει µέχρι
ενδεχόµενο δόλο, αν δεν πω βαρεία αµέλεια, θέλησε µε αυτόν τον
τρόπο να µην προχωρήσει παρακάτω να συµπληρώσει την αίτηση,
η οποία αίτηση να δίνει τα πραγµατικά δεδοµένα και να
αναδειχθούν εις βάθος και εις πλάτος οι ευθύνες όλων των
προσώπων είτε ιδιωτικών είτε πολιτικών.
∆εν είχατε το θάρρος να αναδείξετε την αλήθεια. Αυτό είναι λάθος,
διότι δυστυχώς αν τα πρόσωπα αυτά είναι υπό εντολή ανωτέρου ή
υπό εντολή µιας Κυβέρνησης ή η Κυβέρνηση δεν υπάρχει ή ο
καθένας κάνει ό,τι θέλει ή υπάρχει κυβέρνηση και έχει λάθος. Γιατί
δεν θέλετε να το διερευνήσετε και µε αυτό να αναδειχθεί µέσα από
την Εξεταστική των πραγµάτων Επιτροπή ή µια προανακριτική
επιτροπή ότι πράγµατι η Κυβέρνηση δεν έχει κανένα λάθος και
εποµένως αυτοβούλως ενήργησαν ορισµένα πρόσωπα.
Το µεγάλο ερωτηµατικό είναι το εξής: ∆εν έµαθε ο κύριος
Πρωθυπουργός, δεν έµαθαν οι αρµόδιοι Υπουργοί ή όλο το
Υπουργικό Συµβούλιο τι συνέβαινε εκείνο το εικοσιτετράωρο; ∆εν
έµαθαν ότι ο Οτσαλάν είχε ζητήσει άσυλο από την Ιταλία, δεν του
παρεσχέθη, έφυγε για τη Ρωσία και ότι από εδώ εκινούντο κάποιοι
για να τον φέρουν παρανόµως; ∆εν έµαθαν ότι πήγε στο
αεροδρόµιο; ∆εν έµαθαν από τις µυστικές υπηρεσίες ότι γίνονται
αυτές οι κινήσεις; ∆εν έµαθαν τίποτα;
Τότε, σας ζητάει ο ελληνικός λαός αύριο να του πείτε, κύριοι
Υπουργοί, κύριοι της Κυβέρνησης, ποια είναι η ασφάλεια που
νιώθει ο πολίτης; Του διαιωνίζετε έτσι τη δυσπιστία του, αµβλύνετε
το πολιτικό έλλειµµα, γιατί έτσι σας συµφέρει ίσως για κοµµατικούς
σας λόγους, εν'όψη του Συνεδρίου σας. Και δεν µπορώ να ακούω
από χείλη, παλαιού έγκριτου δηµοσιογράφου, όπως ο κ. Καψής, να
τα βάζει µε τους εισαγγελείς, ότι οι εισαγγελείς δεν έκαναν καλά το
καθήκον τους. ∆εν υπερέβησαν την εξουσία που έχουν οι
εισαγγελείς. Εντός της εξουσίας την οποία έχουν ενήργησαν.
Μήπως άλλοι, πολιτικά πρόσωπα, υπερέβησαν την εξουσία την
οποία είχαν οπότε είναι υπεύθυνοι απέναντι του ποινικού νόµου και
των οικείων άρθρων του Ποινικού Κώδικα; Ας τα δείτε αυτά
καλύτερα.
Και καλό θα ήταν, κύριοι της Κυβέρνησης, να είχατε εδώ µία
υπεύθυνη άποψη. ∆εν φτάνει µόνον να συναινείτε στη σύσταση
µιας Εξεταστικής των Πραγµάτων Επιτροπής. Θα έπρεπε
συµπληρωµατικά να ζητήσετε και τις ευθύνες που θα αναδειχθούν
µέσα απ' αυτήν την επιτροπή. 'Η µπορούσατε αµέσως να είχατε
ζητήσει προανακριτική επιτροπή, ώστε να κάνουµε µία ανακριτική
έρευνα. Και εάν δεν απεδεικνύετο κάτι για τους κυρίους πολιτικούς,
τότε βεβαίως όλοι νοµίζω εν συνειδήσει θα λέγαµε "όχι", θα λέγαµε
ότι έφταιγαν µόνον οι ιδιώτες και κανένας άλλος ή κάποιος
υπερπατριωτισµός, κάποιου συναδέλφου µας ο οποίος έχει δείξει
δείγµατα και αυτός και η οικογένειά του κατά τη διάρκεια της
γερµανικής κατοχής και σε άλλες περιπτώσεις.
Να µην τα ρίχνουµε, λοιπόν, σε έναν, γιατί πιστεύω ότι,
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αξιότιµοι κύριοι της Κυβέρνησης, δεν ασκείται εθνική πολιτική µε το
να ζητήσει ο κύριος Πρωθυπουργός τις παραιτήσεις των
Υπουργών. Γιατί δεν παραιτείται ο ίδιος;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Πεπονής έχει το
λόγο.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΠΕΠΟΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, πιστεύω ότι το ερώτηµα
που παραµένει επί ένα µήνα ανοιχτό, θα έπρεπε να φροντίσει η
Κυβέρνηση και όλοι µας να κλείσει το ταχύτερο.
'Οταν λέω να κλείσει, δεν εννοώ βεβαίως ούτε να παραπεµφθεί στη
λησµοσύνη ούτε να κουκουλωθεί. Εννοώ ότι έπρεπε η Κυβέρνηση
να πάρει την πρωτοβουλία και να δώσει στη δηµοσιότητα όλα τα
στοιχεία, τα οποία οδηγούν στον εντοπισµό και µόνον των
πολιτικών ευθυνών.
Τονίζω τις πολιτικές ευθύνες, διότι είµαι πέρα για πέρα αντίθετος σε
οποιαδήποτε απόπειρα να ποινικοποιηθούν οι ενδεχόµενες
πολιτικές ευθύνες µελών της Κυβερνήσεως. 'Οπως και είµαι
αντίθετος να εµπλακεί η Βουλή σε αναζήτηση πειθαρχικών
ευθυνών, είτε αυτοτελών είτε ευθυνών οι οποίες συντρέχουν µε τις
ποινικές ευθύνες. Το πρόβληµα είναι και παραµένει µόνο πρόβληµα
πολιτικών ευθυνών.
Αναρωτιέµαι, τι αναµένει αυτή η εξεταστική επιτροπή, το οποίο δεν
είναι ήδη ή ολότελα γνωστό ή περίπου γνωστό. 'Εχουµε ακούσει τις
εξηγήσεις των Υπουργών που εκρίθη, ότι αυτοί τάχα και οι τρεις εξ
ίσου -επισηµαίνω το "τάχα"- έχουν ευθύνες.
'Ηλθε στη δηµοσιότητα η πολύ σηµαντική έκθεση του Πρεσβευτή
µας στην Κένια. Και λυπάµαι διότι ήλθε στη δηµοσιότητα όχι µε
πρωτοβουλία και ευθύνη της Κυβέρνησης. 'Ηλθε σήµερα στη
δηµοσιότητα και το πόρισµα των τριών εισαγγελέων.
Τι αποµένει; Αποµένει να πληροφορηθούµε τι εκθέτουν ο κ.
Χαράλαµπος Σταυρακάκης, διοικητής της ΕΥΠ και ο κ.
Καλεντερίδης, αξιωµατικός του Ελληνικού Στρατού, εύορκος
αξιωµατικός του Ελληνικού Στρατού, ο οποίος, κατά διαταγή των
αρµοδίων υπηρετούσε στην ΕΥΠ.
Θέτω το ερώτηµα: Αυτές οι εκθέσεις, εάν υπάρχουν -που είµαι
βέβαιος ότι υπάρχουν, αλλά εάν δεν υπάρχουν, είµαι βέβαιος ότι θα
πρέπει να υπάρξουν- περιέχουν µυστικά;
Εάν περιέχουν µυστικά, δεν θα πρέπει να προσαχθού ούτε στην
Εξεταστική Επιτροπή. Εάν δεν περιέχουν µυστικά, που είναι το
λογικότερο και το πιθανότερο, γιατί δεν δίδονται και αυτά στη
δηµοσιότητα; Και από εκεί πέρα, οι ευθύνες ανακύπτουν από µόνες
τους.
'Εχω ακόµα να πω ότι αυτή η ιστορία του απορρήτου στη
συγκεκριµένη περίπτωση, δεν ανεβάζει το κύρος και τη σοβαρότητα
της Κυβέρνησης. ∆ιότι, ένα ήταν το µυστικό κατά την Κυβέρνηση, οι
κινήσεις του Οτσαλάν. Και αυτές είναι βέβαιον ότι έγιναν γνωστές σε
εκείνους που ήθελαν να τις γνωρίζουν από τη δεύτερη µέρα το
αργότερο.
Τι είναι το µυστικό, το οποίο αποµένει; Γιατί δεν δόθηκε στη
δηµοσιότητα από την Κυβέρνηση η έκθεση Κωστούλα, ώστε
ακριβώς η Κυβέρνηση να δείξει ότι δεν φοβάται την αλήθεια; Και
εγώ θέλω να πιστεύω ότι δεν φοβάται η Κυβέρνηση την αλήθεια.
Και γιατί δεν δίδονται όλες οι άλλες εκθέσεις και παρατείνεται αυτή η
εκκρεµότητα και έχουµε και πέραν των άλλων, να προλαβαίνουν τη
Βουλή µε πολιτικές κρίσεις οι κύριοι εισαγγελείς; ∆ιότι εγώ δεν
αµφισβητώ την ακρίβεια του πορίσµατος των εισαγγελέων σε ό,τι
αφορά τα πραγµατικά περιστατικά. Αλλά δεν αναγνωρίζω στους
εισαγγελείς το δικαίωµα να λένε ότι 'Ελληνες πολίτες κατέχονται
από εχθρότητα και µίσος εναντίον της Τουρκίας. ∆ιότι ο ελληνικός
λαός δεν κατέχεται από εχθρότητα και µίσος εναντίον της Τουρκίας.
Ο ελληνικός λαός κατέχεται από τον παραδεκτό και κακώς
ενοχοποιούµενο πατριωτισµό και έχει την αίσθηση ότι η 'Αγκυρα και
ο επεκτατισµός της απειλούν την ακεραιότητα της Ελλάδος. ∆εν
υπάρχει κανένα µίσος εναντίον της Τουρκίας, καµία εχθρότητα
εναντίον της Τουρκίας και κανείς δεν έχει εξουσιοδοτήσει κανέναν
εισαγγελέα, να αποφαίνεται ότι 'Ελληνες πρώην αξιωµατικοί,
κατέχονται από µίσος κατά της Τουρκίας. Μπορεί να κατεχότανε
από εσφαλµένες εκτιµήσεις, αυτό συζητείται. Βεβαίως συζητείται.

Μπορεί να κατεχότανε από εσφαλµένες πρωτοβουλίες, µε κίνητρο
τον ανθρωπισµό, τα ανθρώπινα δικαιώµατα ή ένα όχι και ευλόγως
εννοούµενο πατριωτισµό. Αυτά όλα µπορούν να αποτελέσουν
αντικείµενο κρίσεως. 'Οχι όµως να αποφαίνονται οι κύριοι
Εισαγγελείς ότι υπήρχε εχθρότητα και µίσος.
Θέλω να πω, τελειώνοντας και κάτι άλλο.
Αγαπητοί συνάδελφοι, φοβούµαι ότι η Επιτροπή δεν θα απαδώσει
εκείνο το οποίο ανέµενε η Κυβέρνηση η οποία την εζήτησε. ∆ιότι
κατεφάνη από τις έως τώρα συζητήσεις ότι η µεν Αξιωµατική
Αντιπολίτευση, ενδεχοµένως και άλλα κόµµατα, θα επιµείνουν να
επιρρίψουν πολιτικές ευθύνες στον κύριο Πρωθυπουργό. Και
ευλόγως οι Βουλευτές του ΠΑ.ΣΟ.Κ. θα αντιταχθούν προς αυτήν
την κατεύθυνση. Κατά συνέπεια, τι θα προκύψει; 'Ο,τι προέκυψε και
µε τις περισσότερες, αν όχι µε όλες, τις άλλες αναλόγου
αντικειµένου εξεταστικές επιτροπές: Η διαφωνία.
Κατά συνέπεια, η πρότασή µου είναι. Πρώτον, βεβαίως εφόσον
φθάσαµε εκεί, θα ψηφίσω την πρόταση. ∆ιότι, δυστυχώς, η
Κυβέρνηση δεν πήρε την πρωτοβουλία, ενώ δεν είχε ανάγκη να το
κρύψει, να αποκαλύψει µόνη της όλα τα πραγµατικά περιστατικά.
Να δώσει στη δηµοσιότητα όλα τα στοιχεία. Να µην περιµένει ούτε
κατορθώµατα -και το λέω µε τη θετική έννοια του όρου-
κατορθώµατα δηµοσιογραφικά, διότι µπράβο τους που το
ανεκάλυψαν ούτε να περιµένει τους κυρίους εισαγγελείς και να πει
ότι όλα θα δοθούν στη δηµοσιότητα, τα δίνουµε και να προκύψουν
οι ευθύνες. Και να αναληφθούν και οι ευθύνες, εάν υπάρχουν.
Εν πάση περιπτώσει, εγώ ψηφίζω την πρόταση εφόσον φθάσαµε
εκεί. Αλλά λυπάµαι διότι παρατείνεται, επαναλαµβάνω, µια
εκκρεµότητα, η οποία αποτελεί νοσηρό σύµπτωµα της δηµόσιας
ζωής µας και που θα έπρεπε να κάνουµε ό,τι είναι δυνατόν για να
επιταχύνουµε το ξεκαθάρισµα. Επαναλαµβάνω, όχι το κουκούλωµα
βεβαίως και ούτε την παραποµπή στη λησµοσύνη.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ.Χαϊτίδης έχει το
λόγο.
ΕΥΓΕΝΙΟΣ ΧΑΪΤΙ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, η υπόθεση Οτσαλάν δεν
αποτελεί µια απλή ή συνήθη αποτυχία ή ένα ακόµη από τα πολλά
σφάλµατα της σηµερινής Κυβερνήσεως. Η χώρα και το ελληνικό
έθνος επλήγησαν θανάσιµα, διότι κινδυνεύουµε να χάσουµε το
σπουδαιότερο ελληνικό χαρακτηριστικό, τη λεβεντιά, την
υποστήριξη κάθε καταπιεζόµενου και αγωνιζόµενου για την
ελευθερία του, ανθρώπου, επάνω στον πλανήτη. Επί ζηµία των
υλικών συµφερόντων µας, µε τραγικές συνέπειες για τη χώρα,
πάντα υποστηρίξαµε το δίκαιο, ακόµη και όταν χρειάστηκε να
αντιµετωπίσουµε ισχυρούς και υπέρτερους εχθρούς και όταν οι
συνθήκες έδειχναν ότι οι αντίπαλοί µας θα ήσαν νικητές.
Με την υπόθεση Οτσαλάν εκτεθήκαµε διεθνώς ως υπεύθυνοι,
ασυνεπείς και άφιλοι. Κατορθώσαµε το ακατόρθωτο. Στρέψαµε
εναντίον µας συγχρόνως το ίδιο έντονα και τους Τούρκους και τους
Κούρδους.
'Ηθελα να διατυπώσω κάποιες παρατηρήσεις τις οποίες παρακαλώ
να ερευνήσει η Εξεταστική Επιτροπή, τη σύσταση της οποίας θα
αποφασίσουµε σήµερα.
Κατ'αρχήν θα ήθελα να αναφερθώ στις γνωστές δηλώσεις της κ.
Ντιλάν, οι οποίες προκάλεσαν τις γνωστές αντιδράσεις και τη
γνωστή επιστράτευση υπέρ της Κυβερνήσεως ορισµένων
επωνύµων όπως ο κ. Θεοδωράκης. 'Ηθελα, λοιπόν, να ρωτήσω -
και παρακαλώ να ερευνηθεί- το εξής: Οι δηλώσεις αυτές τελικά
έβλαψαν ή µήπως ωφέλησαν την Κυβέρνηση και τον
Πρωθυπουργό κ. Σηµίτη; Μήπως η κ. Ντιλάν δώρησε στον
Πρωθυπουργό την πλέον αυθεντική οµολογία ότι ως καλός φίλος
και σύµµαχος στο ΝΑΤΟ παρέδωσε µε τον τρόπο του τον
"τροµοκράτη Οτσαλάν" στο "υπόδειγµα ανθρωπιστικού και
ευνοµούµενου κράτους", στην Τουρκία;
∆ιατυπώθηκαν  επίσης  µέχρι  σήµερα  και  µε  τα  πορίσµατα  των
εισαγγελέων  βαριές  κατηγορίες  εναντίον  του  Οτζαλάν  διότι  ένας
αλλοδαπός  εισήλθε  χωρίς  βίζα  στη  χώρα  µας,  εισήλθε
παρανόµως  στη  χώρα  µας.  Ξέρετε,  µου  θυµίζει  τη  γνωστή
παροιµία,  την  οποία  δεν  θα  ολοκληρώσω,  "σιγά  µη
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στάξει...". ∆ιότι, δεν ανησυχεί η Κυβέρνηση για τους επτακόσιες
χιλιάδες λαθροµετανάστες που έχουν εισέλθει ανεξέλεγκτα στη
χώρα µας, πολλοί από τους οποίους ίσως είναι εκπαιδευµένοι
πράκτορες ξένων, εχθρικών, προς την Ελλάδα, χωρών; Σκέφτεστε,
κύριοι της Κυβερνήσεως, ότι τώρα ή σε µια στιγµή έξωθεν
επιθέσεως, αυτοί οι πράκτορες ενδεχοµένως θα προχωρήσουν σε
πράξεις δολιοφθοράς, αποσταθεροποίησης και τροµοκρατίας;
Ας πω και δύο λόγια για το εισαγγελικό πόρισµα το οποίο προ
ολίγου µας διενεµήθη:
Κατ'αρχήν, ο τρόπος µε τον οποίο έγινε ευρέως γνωστό, η
δηµοσίευση δηλαδή, η κοινοποίηση από χθες, πολύ πριν έλθει στη
Βουλή, αποδεικνύει για µια ακόµα φορά, αποδεικνύει
κατ'εξακολούθηση, ότι δεν υπάρχει κράτος το οποίο να λειτουργεί
σωστά, αφού πριν τα θεσµοθετηµένα όργανα λάβουν γνώση αυτού
του πορίσµατος, κοινοποιήθηκε στον Τύπο, κάτι το οποίο συνέβη
και πριν από λίγες ηµέρες µε τη γνωστή έκθεση Κωστούλα.
Και δύο λόγια για το περιεχόµενο αυτού του πορίσµατος:
Ξέρετε, κύριε Υπουργέ, µου θυµίζει το γνωστό βιβλικό χωρίο "Η
φωνή Ιακώβ, αι χείρες Ησαύ". Είναι διατυπωµένο περίεργα, στο
πνεύµα των κυβερνητικών θέσεων και απόψεων, που
διατυπώθηκαν προκαταβολικά κατά τρόπο ανεπίτρεπτο. ∆ιότι δεν
είναι δυνατόν να έχουµε στα χέρια µας και εποµένως να έχει στα
χέρια της η κοινή γνώµη και εποµένως να έχουν στα χέρια τους οι
αντίπαλοί µας οι Τούρκοι, κείµενα τα οποία έχουν τις εξής
διατυπώσεις: "Οι ανωτέρω ενέργειες αποτελούν εκδήλωση
εχθρότητας και µίσους εναντίον της Τουρκίας η οποία διατηρεί
ειρηνικές και συµµαχικές σχέσεις µε την Ελλάδα." Αυτό αποδεικνύει
ότι οι κύριοι εισαγγελείς ήρθαν από άλλη χώρα, δεν γνωρίζουν ούτε
για τις συνεχείς απειλές της Τουρκίας -ευθείες πλέον απειλές- της
Τουρκίας εναντίον της Ελλάδος ούτε για τις παραβιάσεις του
ελληνικού εναέριου και θαλάσσιου χώρου ούτε για τις άλλες
ενέργειες απαγόρευσης άσκησης των εθνικών µας κυριαρχικών
δικαιωµάτων µε τις γνωστές εντολές "µην παίρνετε αυτά τα όπλα,
µην τα βάζετε εκεί" ή "κάνετε αυτό και εκείνο".
Επίσης, δεν µπορώ να διανοηθώ ότι είναι δυνατόν σε κείµενα
τέτοια, τα οποία κυκλοφορούν δηµοσίως, να υπάρχουν φράσεις του
τύπου "οι ενέργειες αυτές όπως ήταν φυσικό εν' όψει της
προαναφερόµενης διακήρυξης της Τουρκίας, είχαν σαν αποτέλεσµα
να προκαλέσουν ψύχωση, αναβρασµό και έξαψη στο λαό της
Τουρκίας που κυριεύθηκε από µένος, δηλαδή από διάθεση, άλλως
τάση, για διάπραξη εχθροπραξιών εις βάρος της Ελλάδος".
Τι σηµαίνει αυτό, κύριε Υπουργέ; Σηµαίνει ότι µία ενδεχόµενη
ενέργεια της Τουρκίας, πολεµική, εχθρική, επιθετική, εναντίον της
Ελλάδος, θα έχει εκ των προτέρων την κάλυψη, κατά την άποψη
της Τουρκίας, ακόµα και επισήµων ελληνικών εισαγγελικών αρχών.
Και φοβούµαι ότι θα έχουµε, ο µη γένοιτο, την επανάληψη του
τραγικού φαινοµένου του 1974, όταν οι Τούρκοι επικαλέσθηκαν για
την εισβολή στην Κύπρο εκείνες τις ατυχείς δηλώσεις του προέδρου
Μακαρίου στο Συµβούλιο Ασφαλείας όταν κάλεσε, για τον κίνδυνο
που διέτρεχαν κατ'αυτόν οι Τουρκοκύπριοι, τις εγγυήτριες δυνάµεις.
Φοβάµαι ότι όλα αυτά είναι πάρα πολύ σοβαρά, ώστε να διαφύγουν
της προσοχής της Κυβερνήσεως.
Και θα προτείνω τελειώνοντας, κύριε Πρόεδρε, η επιτροπή, για την
οποία και εγώ υποστηρίζω και ψηφίζω να συσταθεί και η Βουλή να
αναλάβουµε µε εθνική οµοψυχία (την οποία ήδη ο Πρόεδρός µας κ.
Κωνσταντίνος Καραµανλής έχει κάνει πράξη αυτές τις ηµέρες στις
Ηνωµένες Πολιτείες) να διαφωτίσουµε τη διεθνή κοινή γνώµη.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ολοκληρώστε, κύριε
Χαϊτίδη, γιατί οι άλλοι συνάδελφοί µας δεν θα προλάβουν να
µιλήσουν. Στις 17.30' θα διακόψουµε τη συζήτηση για να αρχίσει η
ψηφοφορία.
ΕΥΓΕΝΙΟΣ ΧΑΪΤΙ∆ΗΣ: ∆εν µπορούν οι Τούρκοι που είναι το
υπόδειγµα της συµπεριφοράς του ολοκληρωτικού κράτους, αυτοί οι
οποίοι είναι οι δάσκαλοι της τροµοκρατίας να είναι οι τιµητές...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριε Χαϊτίδη σας

παρακαλώ! 'Εχετε φθάσει ήδη τα επτά (7) λεπτά.
ΕΥΓΕΝΙΟΣ ΧΑΪΤΙ∆ΗΣ: Τελειώνω παρακαλώντας να λάβει η
Κυβέρνηση υπόψη τις επικίνδυνες συµµαχίες που συνήφθησαν...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Παρακαλώ από εδώ και
πέρα να µη γράφεται στα Πρακτικά ούτε µία λέξη από αυτά που λέει
ο κ. Χαϊτίδης.
ΕΥΓΕΝΙΟΣ ΧΑΪΤΙ∆ΗΣ:...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Σας παρακαλώ, κύριε
Χαϊτίδη! Σας είπα ότι άλλοι συνάδελφοι δεν θα προλάβουν να πουν
ούτε µία λέξη! Θα πρέπει να φωνάζουµε, κύριοι συνάδελφοι!
Ο κ. Κουρουµπλής έχει το λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, συζητούµε
σήµερα ενώπιον της Εθνικής Αντιπροσωπείας ένα πολυσύνθετο
πολιτικό ζήτηµα, που προέκυψε από τη σύλληψη του Αµπντουλάχ
Οτσαλάν από τις τουρκικές αρχές.
Το γεγονός αυτό, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ανέδειξε και
κατέδειξε µια σειρά πολιτικά ζητήµατα, αλλά και ζητήµατα ηθικής,
που έχουν να κάνουν µε τη στάση που ακολουθούν οι κοινωνίες,
αλλά και οι ηγεσίες τους ιδιαίτερα στην Ευρωπαϊκή 'Ενωση, σε µια
ήπειρο που κουβαλάει µια µεγάλη πολιτιστική ιστορία, σε µια
ήπειρο που διακηρύσσει ότι πιστεύει στις αρχές του ανθρωπισµού
και ότι δεν υποκύπτει σε οποιεσδήποτε λογικές που ενδεχοµένως
πλήττουν τις αρχές αυτές.
Γιατί αν προσεγγίσουµε αυτό το πολιτικό ζήτηµα και
αποφλοιώσουµε το περιτύλιγµά του, θα δούµε, ξεκινώντας από την
προϊστορία αν θέλετε της σύλληψης τους Οτσαλάν, δηλαδή, από
την εποχή που ο Οτσαλάν έφυγε από τη Συρία και ήρθε στην
Ευρώπη, ότι δυστυχώς οι ευρωπαϊκές πολιτείες αποδείχθηκαν
πολιτικά ευνουχισµένες στο να µπορέσουν να υπερασπίσουν αυτές
τις αξίες για τις οποίες πολλές φορές υπερηφανεύονται.
Υποκύπτοντας, λοιπόν, στις πιέσεις της pax americana, δεν δόθηκε
η δυνατότητα στον Αµπντουλάχ Οτσαλάν σε καµία ευρωπαϊκή
χώρα, για να µπορέσει να παραµείνει και να φιλοξενηθεί εκεί.
Και βέβαια η Ελλάδα, που είναι µια χώρα που ανέκαθεν στήριξε τα
διάφορα απελευθερωτικά κινήµατα, γιατί η ιστορία µας συνδέεται µε
τέτοιους αγώνες, λόγω της ιδιάζουσας σχέσης µε την Τουρκία, ενώ
βέβαια ολόκληρος ο ελληνικός λαός και ολόκληρος πιστεύω ο
πολιτικός κόσµος εκφράζει κάθε φορά µε ειλικρίνεια τη
συµπαράστασή του σε τέτοια κινήµατα όπως είναι το κίνηµα των
Κούρδων, είχε πάρα πολλούς λόγους να έχει ενδεχοµένως
επιφυλάξεις στο να φιλοξενήσει εδώ τον Αµπντουλάχ Οτσαλάν.
'Εγιναν τα γεγονότα. Είναι γνωστά. ∆εν νοµίζω ότι είναι ώρα να
αναφερόµαστε συνεχώς σ' αυτά τα γεγονότα. 'Εγινε µία σειρά
λαθεµένων χειρισµών.
Ωστόσο, από εδώ και πέρα µπαίνει ένα µεγάλο ζήτηµα. Ποιά είναι η
περαιτέρω στήριξη της προσπάθειας του κουρδικού λαού, για να
αποκτήσει δικαιώµατα, αλλά και η προστασία των ανθρωπίνων
δικαιωµάτων ενός ανθρώπου ο οποίος σήµερα αντιµετωπίζει τη βία
του πιο βάρβαρου καθεστώτος από πλευράς παραβίασης των
ανθρωπίνων δικαιωµάτων; Χιλιάδες άνθρωποι αυτήν τη στιγµή,
χωρίς διαδικασία δικαστική, διώκονται, συλλαµβάνονται και
προφυλακίζονται. Και η Ευρώπη παραµένει µόνο στα λόγια!
'Ολες οι αρχές για τις οποίες υπερηφανεύεται η Ευρώπη
παραβιάζονται από την Τουρκία. Και η Τουρκία από τα διεθνή fora
τα οποία έχουν ορισθεί να προστατεύουν την ανθρώπινη αξία και
αξιοπρέπεια, δεν διώκεται. "∆ικαιώµατα στους Αλβανούς
Κοσοβάρους", φωνάζουν οι φίλοι Αµερικάνοι. 'Αλλοι λαοί όµως που
διεκδικούν τέτοια δικαιώµατα είναι ενδεχοµένως τροµοκράτες.
Πιστεύω λοιπόν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι θα πρέπει να
προσεγγίσουµε αυτά τα ζητήµατα µε ειλικρίνεια, µε νηφαλιότητα και
σοβαρότητα. Και βεβαίως, θα πρέπει να ξεκαθαριστεί και να
απονεµηθούν οι ευθύνες εκεί που υπάρχουν, αλλά όχι όµως
υποκρισία.
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∆εν είναι δυνατόν να έρχεται επανειληµµένα σε τέτοιου είδους
ζητήµατα η Αξιωµατική Αντιπολίτευση µε εκείνες τις βαρύγδουπες
ορολογίες όπως "διαλύθηκε το σύµπαν, καταρρέει το σύµπαν,
ισοπεδώθηκαν τα πάντα". Για όνοµα του Θεού, αυτή η επωδός
πλέον έχει χάσει κάθε έννοια αξιοπιστίας και πραγµατικά
επαναλαµβάνεστε µε ορολογίες τις οποίες ακούει κανείς τα
τελευταία δεκαπέντε χρόνια όπως "καταστρέφεται η οικονοµία,
καταστρέφεται η χώρα, ισοπεδώνονται τα πάντα". ∆ε νοµίζω ότι
είναι εκφορά πολιτικού λόγου, ο οποίος πραγµατικά συµβάλλει στο
διάλογο και στο ξεκαθάρισµα αυτών των ζητηµάτων.
'Ενα ερώτηµα, κύριοι συνάδελφοι, το οποίο δεν έχει ακουστεί εδώ
στην Αίθουσα είναι, ποια ήταν η λογική που αποσύρθηκαν οι
υπογραφές από την Αξιωµατική Αντιπολίτευση, τότε που είχαν
µαζευτεί για την πρόσκληση του Οτσαλάν;
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριοι συνάδελφοι, έχω
την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνεδρίαση
παρακολουθούν από τα δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως
ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας "ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ
ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ" πενήντα δύο µαθητές και πέντε συνοδοί καθηγητές
από το Γενικό Λύκειο ∆εσκάτης Γρεβενών.
Τους καλωσορίζουµε στο Εθνικό Κοινοβούλιο.
(Χειροκροτήµατα στην Αίθουσα)
Ο κ. Παπαδηµόπουλος. Απών.
Ο κ. Γκεσούλης έχει το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΣOYΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, είναι γεγονός ότι η υπόθεση Οτσαλάν προκάλεσε σοκ
στην ελληνική κοινωνία και δηµιούργησε πολλά συναισθήµατα.
∆ηµιούργησε συναισθήµατα αλληλεγγύης, συναισθήµατα
απογοήτευσης, θλίψης και ενοχής.
Σε αυτήν την υπόθεση που όλους µας λύπησε, βρήκαν την ευκαιρία
µερικοί να βγάλουν συµπεράσµατα ή να µας κάνουν και µάθηµα για
την αλληλεγγύη προς τους Κούρδους ή άλλους λαούς. Ειλικρινά µε
κατέπληξε ο τρόπος µε τον οποίο αντέδρασε η συντηρητική
παράταξη.
'Οµως ας έλθουµε στο τι έγινε από την πλευρά της Κυβέρνησης.
Ο Πρωθυπουργός έδειξε υπερβολικά ευαίσθητος, θα έλεγα εγώ.
'Οταν προέκυψε αυτό το θέµα µε αυτήν την ένταση που υπήρξε
στην ελληνική κοινωνία, και η αντίδρασή του ήταν άµεση.
Πρώτον, ζήτησε τις παραιτήσεις -εγώ το θεωρώ υπερβολικό- τριών
επιτυχηµένων Υπουργών µέσα σε εκείνο ο κλίµα.
∆εύτερον, ζήτησε τη δικαστική διερεύνηση του θέµατος για όσους
είχαν συµµετοχή για την παράνοµη είσοδο στη χώρα του κ.
Οτσαλάν.
Τρίτον, ζήτησε τη συγκρότηση Εξεταστικής Επιτροπής για την
οποία σήµερα συζητούµε, να διερευνήσει τις πιθανές πολιτικές
ευθύνες που υπάρχουν στην υπόθεση αυτή.
∆ε νοµίζω ότι υπήρχε κάτι άλλο το οποίο θα µπορούσε να προτείνει
κάποιος και δεν έγινε από την πλευρά της Κυβέρνησης και του
Πρωθυπουργού. 'Οµως θα ήθελα να σηµειώσω ότι η Νέα
∆ηµοκρατία έχασε µία ευκαιρία να δείξει ότι είναι ένα κόµµα ευθύνης
και υπευθυνότητας, που ενισχύει αν θέλετε την εθνική ενότητα σε
κρίσιµες στιγµές, και µάχεται και στηρίζει το αραγές εσωτερικό
µέτωπο το οποίο χρειάζεται σε δύσκολες στιγµές, όπως ήταν αυτή
που προέκυψε από αυτήν την ατυχία.
Οι πιέσεις και οι εκβιασµοί των Τούρκων και άλλων είναι δεδοµένες.
Και ήταν φυσικό να προσπαθήσουν να τις αξιοποιήσουν σε αυτήν
την κρίσιµη περίοδο για τη χώρα µας.
Το δυσάρεστο για µας είναι ότι σ'αυτήν την κρίσιµη στιγµή
ακούστηκε από τα χείλη του Αρχηγού της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης "παραίτηση του Πρωθυπουργού, παραίτηση της
Κυβέρνησης".
Εγώ δεν έχω αντίρρηση να γίνει κριτική, δεν έχω αντίρρηση να
αµφισβητηθεί η κυβερνητική πολιτική, δεν έχω αντίρρηση να
ζητήσουν και την παραίτηση όταν παρέλθει ο χρόνος, ο κρίσιµος,
εκείνος ο οποίος απαιτεί απ'όλους µας να έχουµε εθνική συνοχή,

αραγές εθνικό µέτωπο.
Βέβαια, οι δύο πρώην Πρόεδροι της Νέας ∆ηµοκρατίας ο κ.
Μητσοτάκης και ο κ. 'Εβερτ µετρίασαν τη συµπεριφορά του
Αρχηγού της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης. 'Οµως, δεν δίστασε ούτε
από την Αµερική ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης να
µαστιγώνει την Κυβέρνηση, αντί να αποκαλύπτει τη συµπεριφορά
των Τούρκων που χρησιµοποιούν την υπόθεση Οτσαλάν για να
εκβιάσουν τη χώρα µας, µε το γνωστό τρόπο που ακολουθούν επί
τόσα χρόνια οι Τούρκοι και πρέπει να το αποκαλύψουµε στη διεθνή
κοινή γνώµη.
Ο ελληνικός λαός, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ήταν, είναι και θα
συνεχίσει να είναι πιστός σε πανανθρώπινες και διαχρονικές αξίες,
όπως είναι η αλληλεγγύη προς λαούς και πολίτες, που είναι θύµατα
τροµοκρατικών καθεστώτων και τροµοκρατών. Πάντα ήταν ένας
λαός µε ιδιαίτερη ανθρωπιά. 'Εχουµε µια πλέρια δηµοκρατία και
ελευθερία και δυνατότητα να προσεγγίζουµε τα θέµατα αυτά µε τον
τρόπο που νοµίζει καλύτερο κάθε πολίτης και κάθε πολιτικό κόµµα.
'Ετσι λειτουργήσαµε και λειτουργούµε και το ΠΑ.ΣΟ.Κ. ήταν πάντα
πρωτοπόρο σ'αυτούς τους αγώνες στήριξης των ανθρωπίνων
δικαιωµάτων σε οποιαδήποτε περιοχή της υφηλίου.
Θέλω να πω ακόµα ότι η χώρα µας δεν είχε ποτέ και δεν θα
µπορούσε να έχει σχέση µε οργανωµένα εγκλήµατα. Είχε πάντα
σχέση µε την ελευθερία, µε τη στήριξη των ανθρώπων και των
λαών που βρίσκονταν κάτω από την καταπίεση και τίποτα
περισσότερο. Φτάνει, λοιπόν, το εθνικό µας αυτοµαστίγωµα, φτάνει
η χρησιµοποίηση των Μέσων Μαζικής Ενηµέρωσης από
ανθρώπους οι οποίοι, θα έλεγα, µε πολύ ελαφρότητα την
παραπληροφόρηση και τη φήµη την έκαναν είδηση, µε ένα στόµφο,
ως σπουδαίοι και αυτά ήταν αναλήθειες εις βάρος της χώρας µας.
Ας σταµατήσει πλέον αυτό, διότι νοµίζω ότι µόνο εθνική ζηµιά κάνει.
Ευχαριστώ πολύ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑ.ΣΟ.Κ.)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ευχαριστούµε, κύριε
Γκεσούλη.
Ο κ. Παρασκευόπουλος έχει το λόγο.
ΠΑΡΑΣΚΕΥΑΣ ΠΑΡΑΣΚΕΥΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, η συγκρότηση της Εξεταστικής Επιτροπής, θα έλεγα
ότι είναι µία διαδικασία που αντιστοιχεί στην ευθύνη και στο ρόλο
του Κοινοβουλίου.
Σηµειώνω ότι την πρόταση την έχει κάνει η Κυβέρνηση και έχει
ενδιαφέρον να παρακολουθήσει κανείς τη συµπεριφορά της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης και ιδιαίτερα από την ώρα που πήρε
την πρωτοβουλία αυτή η Κυβέρνηση. Μέχρι εκείνη τη στιγµή
περίπου η αναγκαιότητα για συγκρότηση Εξεταστικής Επιτροπής
είχε αναδειχθεί από την Αξιωµατική Αντιπολίτευση ως το µείζον
ζήτηµα. Φαίνεται όµως ότι η Αξιωµατική Αντιπολίτευση δεν το
εννοούσε όταν πρότεινε τη συγκρότηση Εξεταστικής Επιτροπής,
αλλά χρησιµοποιούσε και αυτό το επιχείρηµα το οποίο είχε εντάξει,
δυστυχώς στις µικρόψυχες, µικροκοµµατικές επιδιώξεις της.
Γυρνάω πίσω περίπου είκοσι µέρες. Την πρώτη βραδιά, όταν εν
θερµώ συζητούσαµε τα γεγονότα, αρκετοί συνάδελφοι, κυρίως από
τη Νέα ∆ηµοκρατία, δεν ικανοποιούνταν στο ελάχιστο από τις
εξηγήσεις του Υπουργού Εξωτερικών και θεωρούσαν επαρκή και
πειστική την ερµηνεία των γεγονότων, µε βάση τα ξένα
ειδησεογραφικά πρακτορεία. Ορισµένα ξένα ειδησεογραφικά
πρακτορεία έλεγαν πάνω-κάτω ότι η Κυβέρνηση παρέδωσε τον
Οτσαλάν στους Τούρκους.
Το λέω αυτό γιατί πέρα από το έργο που έχει να επιτελέσει η
Εξεταστική Επιτροπή, τα γεγονότα και οι συµπεριφορές όλων µας
µέσα και έξω από το Κοινοβούλιο αυτό το εικοσαήµερο πρέπει να
µας οδηγήσουν σε περίσκεψη και σε αυτογνωσία. 'Οταν φθάνουµε
στα όρια της εθνικής κρίσης, δεν µπορεί οι χειρισµοί των κοµµάτων
να τα υποτάσσουν όλα στις κοµµατικές σκοπιµότητες.
Βεβαίως,  η  Εξεταστική  Επιτροπή  δεν  πρέπει  απλώς  να
καταγράψει  τα  γεγονότα,  που  στο  µεγαλύτερο  µέρος  τους  πια
είναι  γνωστά.  Θα  πρέπει  να  εισχωρήσει  στην  ουσία  των
πραγµάτων  και  όχι  απλώς  να  περιγράψει  τα  γεγονότα.  Γιατί
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το κρίσιµο δεν είναι το αστυνοµικό ρεπορτάζ ή η αστυνοµική
πλευρά του ζητήµατος, το κρίσιµο είναι πώς λειτουργεί η
δηµοκρατία µας, πώς λειτουργούν οι θεσµοί και αν αυτοί οι θεσµοί
είναι σήµερα σε θέση και σε επάρκεια να ανταποκριθούν στις
αυξηµένες ανάγκες που αντιµετωπίζει ο τόπος µας.
Βεβαίως, δεν είναι µικρής σηµασίας να αγγίξουµε άλλες πλευρές:
Πώς λειτουργεί η διπλωµατία µας; Είναι ο ενδεδειγµένος τρόπος µε
τον οποίο λειτούργησαν οι διπλωµάτες µας σ' αυτά τα κρίσιµα
ζητήµατα; Αυτό πρέπει να είναι το επίπεδο και η ευθύνη των
εθνικών υπηρεσιών ασφάλειας;
∆εν µιλάω για την Κυβέρνηση γιατί το θεωρώ αυτονόητο. 'Εχει τις
πολιτικές ευθύνες, τις οποίες και ανέλαβε. ∆εν θα περιγράψουµε
αυτήν την ευθύνη. Θα περιγράψουµε τις αδυναµίες και τα
προβλήµατα που έχει η χώρα µας µέσα από τους θεσµούς. Πρέπει
να βγάλουµε και πολιτικά συµπεράσµατα σε αυτήν τη χώρα. Πρέπει
να δούµε η χώρα αυτή πώς κυβερνιέται, µέσα από ποια συλλογικά
και νοµιµοποιηµένα όργανα χαράσσεται η εξωτερική πολιτική και αν
τελικά υλοποιείται αυτή ή κάποια άλλη πολιτική.
Επίσης, η επιτροπή πρέπει να προσεγγίσει και ορισµένες άλλες
πλευρές. Πέρα από την αυτονόητη ευαισθησία και αλληλεγγύη
απέναντι στους λαούς που µάχονται για την ανεξαρτησία, την
ελευθερία και την αυτοδιάθεσή τους, µέχρι ποιου σηµείου µιλάµε για
αλληλεγγύη; Ταυτίζεται µε την εθνική µας στρατηγική; Είναι
δεδοµένη η ευαισθησία µας απέναντι στους λαούς. Είναι δεδοµένη
η αναγνώριση του δικαιώµατός τους να διακηρύσσουν τις
διεκδικήσεις τους και στη χώρα µας. 'Οµως, είναι ένα ζήτηµα που
έχει να κάνει µε την εθνική µας ασφάλεια και µε τη δηµοκρατία µας.
Ποια είναι όµως τα όρια; Ποιος είναι ο χαρακτήρας οργανώσεων
άλλων χωρών, άλλων λαών που δρουν στη χώρα µας; Πρέπει η
επιτροπή να αγγίξει και αυτά τα ζητήµατα.
Τέλος, φαντάζοµαι ότι η επιτροπή δεν πρέπει να λειτουργήσει σε
συντεταγµένα µπλόκα κοµµατικά. Ο κάθε Βουλευτής πρέπει να
λειτουργήσει και µε την προσωπική του ευθύνη και συνείδηση. Και
στο τέλος, για να µην πάµε σε τέσσερα ή πέντε πορίσµατα που θα
είναι πολιτικές εκθέσεις ιδεών, νοµίζω ότι πρέπει να οριοθετηθούν
οι περιοχές πάνω στις οποίες θα εργασθεί η επιτροπή. Και θα έλεγα
ότι η επιτροπή θα πρέπει να δεσµευθεί σε ένα ενιαίο κείµενο, σε
πέντε ή σε έξι περιοχές ή ενότητες και µπορεί σε ένα ζήτηµα να
υπάρχει πλειοψηφία ή οµοφωνία και στο άλλο να υπάρχει
µειοψηφία. ∆ιαφορετικά, απλώς θα κάνουµε µια συζήτηση για τα
µάτια του κόσµου.
Πιστεύω ότι η Κυβέρνηση ειλικρινά µε την πρόταση για τη
συγκρότηση της Εξεταστικής Επιτροπής εννοούσε αυτό που
διακήρυττε από την αρχή: Να ριχθεί άπλετο φως σ'αυτήν την
υπόθεση.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Παπαφιλίππου έχει
το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΦΙΛΙΠΠΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, κύριοι συνάδελφοι,
παρακολουθώντας κανείς όλη τη συζήτηση διαπιστώνει ότι εδώ δεν
έχουµε συνειδητοποιήσει ότι την ευθύνη της εκτελεστικής εξουσίας
στον τόπο µας την έχει η Κυβέρνηση. Η Κυβέρνηση όµως τι κάνει,
κύριοι συνάδελφοι; Μας έχει συνηθίσει εδώ µε διαπιστώσεις.
∆ιαπιστώνει ότι παράνοµα εισήλθε ο Οτσαλάν στην Ελλάδα.
∆ιαπιστώνει ότι παραµένει παράνοµα ο Οτσαλάν στην Ελλάδα.
'Ερχεται ο Υπουργός ∆ικαιοσύνης, ο κ. Γιαννόπουλος και
διαπιστώνει -και το λέει µάλιστα από τα κανάλια- ότι ο κ.
Καλεντερίδης είναι πράκτορας κάποιου άλλου κράτους.
Κύριοι συνάδελφοι, διαπιστώσεις περιµένουµε εµείς από την
Κυβέρνηση; 'Η περιµένουµε να συνειδητοποιήσει τις ευθύνες της;
Αυτό είναι που ακούµε συνεχώς εδώ µέσα. Προσπαθούν να µας τα
αντιστρέψουν ορισµένοι συνάδελφοι λέγοντας ότι κάποιοι άλλοι
έχουν την ευθύνη σ'αυτόν τον τόπο και όχι η Κυβέρνηση, η οποία
είναι η εντεταλµένη να ασκήσει τη διοίκηση στον τόπο. Βεβαίως,
είναι και υπόλογη έναντι ολοκλήρου του ελληνικού λαού.
Από την έδρα ο τέως Υπουργός Εξωτερικών µας είπε ορισµένα
πράγµατα που µέσα σε µια µέρα διαπιστώθηκε ότι ήσαν αναληθή.

Μα, ήταν της Κυβέρνησης θέση αυτή που ακούσαµε.'Οπως είχαµε
ακούσει και εκείνα τα αξέχαστα εκείνο το βράδυ για τα 'Ιµια από τον
ίδιο τον Πρωθυπουργό. Και όµως εδώ κανείς δεν στρέφεται προς
την κατεύθυνση ελέγχου της Κυβέρνησης για όλα αυτά που
δηµιουργούν τεράστια προβλήµατα στη χώρα µας. Πριν δεκαπέντε
ηµέρες ήµασταν εδώ µάρτυρες όταν η ίδια η Κυβέρνηση
συζητώντας για την κύρωση του Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας,
έκανε τη διαπίστωση πάλι ότι τα τελευταία χρόνια τα θανατηφόρα
ατυχήµατα στη χώρα µας αυξάνονται ραγδαίως, ενώ στα άλλα
κράτη της ∆υτικής Ευρώπης προσπαθούν να τα µειώσουν. Και
αυτή πάλι διαπίστωση είναι. 'Οµως θέση δεν υπάρχει, απόφαση δεν
υπάρχει, συνέπεια δεν υφίσταται σε αυτόν τον τόπο.
Η υπόθεση Οτσαλάν είναι κάτι που σχετίζεται µε µεγάλα και
απαράδεκτα λάθη. Είπε προηγουµένως ο κ. Κεδίκογλου ότι
συµφωνούµε πως κανείς εξ ηµών δεν θα δεχόταν να ερχόταν εδώ ο
κ. Οτσαλάν. 'Οµως το τι συνέβη αφ'ης στιγµής εισήλθε στη χώρα
µας, από εκεί ξεκινάει η αλυσίδα από τα τραγικά λάθη που εξέθεσαν
τόσο πολύ το κράτος µας και δηµιούργησαν προβλήµατα.
Για τις ευθύνες συζητάµε, κύριοι συνάδελφοι.'Ηλθε προηγουµένως
ο κ. Καψής και τι είπε; Προσέξτε, κύριοι συνάδελφοι, η επιτροπή
αυτή πρέπει να πάρει κατευθύνσεις. Και ένας είναι ο στόχος: Τι
έγινε και γιατί έγινε. 'Οµως, πρέπει να είµαστε υπεράνω των
κοµµάτων και πρέπει να καταλήξουµε σε κάτι που δεν θα
δηµιουργήσει περαιτέρω προβλήµατα, ωσάν εµείς να δηµιουργούµε
τα προβλήµατα.
'Οµως στον ελληνικό λαό ποιος θα απαντήσει; Αυτό είναι σήµερα το
ζητούµενο, διότι η Κυβέρνηση δηµιούργησε αυτό το τεράστιο
άνοιγµα µεταξύ αυτών που έπραξε και της κοινής γνώµης, η οποία
πλέον ξεσηκώθηκε και βάλλει εναντίον της Κυβέρνησης. ∆εν
µπορούµε συνεχώς να ωραιοποιούµε τα πράγµατα. Πρέπει να
αγγίξουµε την πραγµατικότητα και επιτέλους, η Κυβέρνηση να
συναισθανθεί για τα µεγάλα λάθη και τις περιπέτειες στις οποίες
βάζει το κράτος. Πάντοτε να τα καλύψουµε, να καλύψουµε αυτό, να
καλύψουµε το άλλο. Και ο κύριος συνάδελφος προηγουµένως
µίλησε για µεγάλες ευθύνες και συναίσθηση των ευθυνών της
Κυβέρνησης. Μα, δεν τις βλέπουµε, κύριοι συνάδελφοι; Μακάρι να
µπορούµε να τις δούµε και να δούµε και αποφάσεις τέτοιες που θα
αποτρέψουν άλλα τέτοια λάθη, συναισθανόµενη η Κυβέρνηση τις
µεγάλες της ευθύνες.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΑΨΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, το λόγο επί προσωπικού.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ορίστε, έχετε το λόγο.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΑΨΗΣ: Ο κύριος συνάδελφος ανεφέρθη τρις στο όνοµά
µου και προσεπάθησε να αποδώσει το τι είπα. Βεβαίως, εγώ έχω
ευθύνη µόνο για το τι λέω και όχι ...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Η αυθεντική ερµηνεία
είναι από σας.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΑΨΗΣ: ....... για το τι καταλαβαίνει ο κύριος
συνάδελφος. Γι'αυτό έχουν ευθύνη οι γεννήτορές του. Αλλά αυτά
που είπε είναι διαµετρικά αντίθετα από αυτά που είπα. Τόνισα ότι
πρέπει η επιτροπή να είναι υπερκοµµατική, να πει την αλήθεια, όχι
κατευθύνσεις, πού τα βρήκε. Ξέρω γιατί έχει ταραχή. Γιατί έθιξα
τους τηβεννοφόρους µε τα γουνάκια, που είπα να µη συνέλθουν να
αποφασίσουν για τους εισαγγελείς, γιατί θα αυξήσουν τους µισθούς
τους.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Εντάξει, ο κ. Τσαφούλιας
έχει το λόγο.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΑΨΗΣ:'Εθιξα τον κ. Κόκκινο. Αλλά πρέπει να σηκωθεί
να πάρει τα Πρακτικά και να ζητήσει συγγνώµη.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριε Καψή, τελειώσατε.
Ο κ. Τσαφούλιας έχει το λόγο που είναι ο τελευταίος εκ των
οµιλητών.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΦΙΛΙΠΠΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Το  Ινστιτούτο  Στρατηγικών  Μελετών
της  Αµερικής  του  Πίτσµπουργκ  έχει  κανονίσει  πώς  θα
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ασκείται η ολοκλήρωση της παγκόσµιας τάξης πραγµάτων µε
µαθηµατική εξισωτική προοπτική. Εποµένως, έχει κανονίσει κατά
ποιο τρόπο θα λειτουργούν οι µυστικές υπηρεσίες και ο
ηλεκτρονισµός. Από κει ξεκίνησε το πράγµα και έφθασε σε σηµείο
ώστε πράγµατι να έχει την εφαρµογή του αρχικά στον Κάρλος που
συνελήφθη στο Σουδάν από τις γαλλικές µυστικές υπηρεσίες σε
συνεργασία µε όλες τις άλλες µυστικές υπηρεσίες.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο Πρόεδρος
της Βουλής κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ)
Μετά την πτώση του Βερολίνου προχώρησε η υπόθεση µε το
Μπέλφαστ επάνω στην Ιρλανδία, µε τον 'Ανταµς, ο οποίος πήγε
εκεί και όµως δεν θεωρήθηκαν τροµοκράτες οι αρχηγοί του
ιρλανδικού παρανόµου στρατού. Εν συνεχεία πήγαµε στο Γιασέρ
Αραφάτ, ο οποίος στην αρχή ήταν τροµοκράτης και µετά έγινε
συνοµιλητής. Φτάσαµε στον Οτσαλάν, ο οποίος δεν ήταν χρήσιµος
στη διεθνή σκηνή και διετάχθη η σύλληψή του. Φτάσαµε στον
αρχηγό των Βάσκων της ΕΤΑ, όπου συνελήφθη και αυτός, γιατί δεν
ήταν χρήσιµος στην παγκόσµια σκηνή και στη συνέχεια φτάσαµε
στο Κοσσυφοπέδιο, όπου ο απελευθερωτικός στρατός από
τροµοκράτης να θεωρείται συνοµιλητής και ο Μιλόσεβιτς να
θεωρείται τροµοκράτης.
Αυτή η διαφοροποίηση της ονοµασίας που γίνεται από την Αµερική,
έχει την ευθύνη της παρακολούθησης όλων εκείνων, τους οποίους
προς ταύτηση πολιτικής θέλει να ονοµάζει τροµοκράτες και τους
άλλους θέλει να τους ονοµάζει συνοµιλητές.
Εποµένως, σ' αυτό το σχέδιο της αµερικάνικης πολιτικής και στα
σχέδια του στρατηγικού ινστιτούτου του Πίτσµπουργκ των ΗΠΑ,
που οι ειδικοί µελέτησαν το θέµα, είναι και ο Οτσαλάν, είναι και ο
αρχηγός των Βάσκων.
Εποµένως, όλα έγιναν µε την καθοδήγηση και παρακολούθηση των
αµερικάνικου Πενταγώνου και του Ινστιτούτου Στρατηγικών
Μελετών. Από εκεί καθορίστηκαν τα πράγµατα και πλέον η
τροµοκρατία είναι τρόπος µε αλλαγή ονοµασίας για άσκηση
πολιτικής από τις Ηνωµένες Πολιτείες. Οι Ηνωµένες Πολιτείες µε τα
ηλεκτρονικά τους µέσα ήξεραν πού πάει ο Οτσαλάν και δεν το ήξερε
ο κ. Σηµίτης; ∆εν το ήξεραν στο αεροδρόµιο, όταν άνοιξαν τις
αγκαλιές τους και τον υποδέχθηκαν; ∆εν ήξεραν ότι θα τον
παραλάβουν οι Κενυάτες και θα τον δώσουν στους τροµοκράτες;
Με αυτά τα δεδοµένα, δεν είναι δυνατόν να πει κανένας ότι σ' αυτήν
την περίπτωση δεν ήταν σε γνώση όλων αυτών των ενεργειών η
Κυβέρνηση. Ο σοσιαλδηµοκράτης Μπλερ, ο άνθρωπος του
σοσιαλισµού και του τρίτου δρόµου είναι ο άµεσος συνεργός της
δολοφονίας των αµάχων του Ιράκ την τελευταία φορά και εκείνος,
όπως φέρνουν σίγουρες πληροφορίες από Στρασβούργο, που
παρεµπόδισε την Κυβέρνηση της Πραιτόρια και τον Μαντέλα να
δώσει άσυλο στον Οτσαλάν. 'Οσο να αντέξουν στη διεθνή πολιτική
ατµόσφαιρα οι συνεργασίες των φεροµένων ως
σοσιαλοδηµοκρατών µε τον ιµπεριαλισµό της Αµερικής ως
αναγκαιότητα, είναι σύντοµος ο χρόνος των επιπτώσεων από τις
ενέργειες αυτές σε βάρος όλων αυτών, ώστε σύντοµα θα θεωρηθεί
βλαπτική οποιαδήποτε συνεργασία άλλων κρατών µε τέτοιους
ιµπεριαλιστικούς µεταπράττες. Η πρόβλεψη, η πατριωτική
γενναιότητα και η παροχή ανθρωπιστικής βοήθειας στη διεθνή
πολιτική είναι το µεγάλο όπλο των κρατών και των λαών, που
πορεύονται σε τέτοιες δύσκολες ώρες. 'Ετσι, να είσθε βέβαιοι ότι
σύντοµα οι ενέργειες αυτές θα καταδιωχθούν και θα
αποδοκιµαστούν από κράτη και λαούς, που θα έχουν εισέλθει σε
έναν άλλο δρόµο άσκησης εξωτερικής πολιτικής και δηµοκρατίας.
Και αυτό είναι πλέον φανερό και το βλέπουµε ότι είναι ο
συντοµότερος δρόµος, για να µπορέσουµε να ξεφύγουµε από το
τέλµα και το πολιτικό αδιέξοδο, που µας συνδέει µε τη διεθνή
κοινότητα. Παρά ταύτα, ο κ. Σηµίτης παραµένει πιστός φίλος και
οπαδός των ενεργειών του κ. Μπλερ, αδελφός και σύµµαχος στον
τρίτο δρόµο για τον ψεύτικο σοσιαλισµό και την ανύπαρκτη
ευηµερία των λαών. Τέτοιους φίλους µε προκλητικό παιδισµό έναντι
των µεγάλων ιδεών και αρχών του κόσµου, συνεργάτες και
ονοµαζόµενους συντρόφους για το σοσιαλισµό και τη δηµοκρατία
δεν θέλει ο λαός. Ο ελληνικός λαός δεν είναι ο κ. Σηµίτης, ούτε
µπορεί ύστερα από δυόµισι χρόνια να τον εκπροσωπεί σε τέτοιες

διεθνείς κρίσεις. 'Ηταν και είναι δεδοµένη η θέση της Αµερικής για
τον κουρδικό λαό και τον αρχηγό του ως τροµοκράτες. Σύµφωνη και
η Αµερική προς αυτό. Εποµένως, σήµερα είναι βέβαιο ότι όποια
προσέφερε ο Μπλερ στην Αµερική, όµοιας αξίας και µεγαλύτερης
υπηρεσία προσέφερε µε την παράδοση του Οτσαλάν στους
Τούρκους ο κ. Σηµίτης. Αυτήν την ιστορική πραγµατικότητα δεν
πρόκειται να τη θάψει κανένας. Τώρα, ότι θα ταφεί το πρόβληµα της
Εξεταστικής Επιτροπής, διότι υπάρχει εθνικό θέµα, συνοχή
κοµµατική και κυβερνητική για το ΠΑΣΟΚ, είναι βέβαιο. Ας µην
περιµένει ο λαός τίποτα.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κύριοι συνάδελφοι, έχει
ολοκληρωθεί ο χρόνος που είχαµε αποφασίσει για τη συζήτηση.
Θέλω να πω ότι στις αγορεύσεις µας πρέπει να έχουµε κάποιο
µέτρο στο τι σκέψεις διατυπώνουµε και ποιες εκφράσεις
χρησιµοποιούµε. ∆εν είναι δυνατόν να δώσω αυτήν τη στιγµή όπως
µου ζητούν διάφοροι συνάδελφοι το λόγο επί προσωπικού θέµατος.
Και θα παρακαλέσω και τον κ. Παπαφιλίππου να µην επιµείνει
σ'αυτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΦΙΛΙΠΠΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, ειλικρινά σας λέω
ότι εγώ δεν το κάνω αυτό εδώ µέσα, όµως ο συνάδελφος χωρίς να
έχει κανένα λόγο, µε έθιξε τροµερά. Ξέρετε τι µου είπε; 'Οτι δεν
αντελήφθην και γι'αυτό το πράγµα φταίνε οι γεννήτορές µου. Και
απαντώ στο συνάδελφο, ότι εγώ κατάγοµαι από µια οικογένεια
απ'τη Μακεδονία και είµαστε ειλικρινέστατοι, ξέρουµε και
καταλαβαίνουµε, αλλά ορισµένοι που πλασάρουν το νερό του
Καµατερού, αυτοί είναι που δεν ξέρουν τι τους γίνεται!
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κύριε Παπαφιλίππου,
ακούστε. Η γνώµη µου είναι ότι πολλές φορές...
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΦΙΛΙΠΠΟΥ: Αναφέρθηκα επί πραγµατικών
γεγονότων.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): ...εν τη ρύµη του λόγου
λέµε πράγµατα τα οποία όταν τα διαβάζουµε νοµίζω πρέπει να τα
ξανασκεφτόµαστε. Και ο συνάδελφος που τελείωσε τώρα την
αγόρευσή του -και αγαπητός µου φίλος- και τι δεν είπε. Τώρα, από
κει και πέρα δεν καταλαβαίνω τι πρέπει να κάνουµε εδώ. Σε κάθε
φράση να διακόπτουµε και να υποδεικνύουµε να ξανασκεφθεί
κανείς τι λέει;
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΦΙΛΙΠΠΟΥ: Το τι είπε ο κύριος συνάδελφος,
είναι γραµµένο στα Πρακτικά. Η θέση όµως την οποία πήρε µετά,
ηταν υβριστικότατη. Αν δεν αντιλαµβάνεται ο κύριος συνάδελφος,
ας πάει να διαβάσει τα Πρακτικά για να αντιληφθεί!
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Σας παρακαλώ καθήστε!
Κύριε Καψή, µε τους γεννήτορες του κ. Παπαφιλίππου έχετε τίποτε;
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΑΨΗΣ: 'Οχι, κύριε Πρόεδρε...
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): 'Οχι.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΑΨΗΣ: ∆εν ξέρω αν οι γεννήτορες του κ.
Παπαφιλίππου πρέπει να έχουν µε τον κ. Παπαφιλίππου!
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ: 'Οχι, κύριε συνάδελφε, σας παρακαλώ
πάρα πολύ!
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΑΨΗΣ: Εγώ απλώς εµµένω στη δήλωσή µου ότι
παρεποίησε ακριβώς το τι είπα. Το παρεποίησε.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, σας παρακαλώ
προστατέψτε το συνάδελφο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΦΙΛΙΠΠΟΥ: Θα το συνεχίσουµε, κύριε Πρόεδρε;
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Σας παρακαλώ!
( Θόρυβος στην Αίθουσα )
Σας παρακαλώ καθίστε, κύριοι συνάδελφοι. Μπορείτε να κάνετε
ησυχία; Σας παρακαλώ, κύριοι συνάδελφοι, ησυχάστε.
Νοµίζω ότι τοποθετούµενοι διατυπώνοντας τις απόψεις µας για τα
θέµατα που συζητούµε, θα πρέπει να φροντίζουµε οι εκφράσεις µας
να µη θίγουν.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΦΙΛΙΠΠΟΥ: Μα, κύριε Πρόεδρε, δεν φταίω εγώ.
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ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Θα µου δώσετε την άδεια
να µιλήσω;
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΦΙΛΙΠΠΟΥ: ∆εν φταίω εγώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Να µου δώσετε την άδεια
να µιλήσω!
Είπα ότι φταίτε;
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΦΙΛΙΠΠΟΥ: Απευθύνεστε σε µένα και µου δίνετε
την εντύπωση...
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Απευθύνοµαι σε όλους,
κύριε συνάδελφε.

( Θόρυβος στην Αίθουσα )
Κύριοι συνάδελφοι, στο βάθος, σας παρακαλώ να κάνουµε λίγη
ησυχία για να τελειώσουµε.
'Εχω τη γνώµη ότι ο κύριος συνάδελφος ο οποίος είπε τώρα ότι δεν
αποδώσατε αυτά τα οποία είπε, κατά την άποψή σας κάνει λάθος.
Εσείς αποδώσατε αυτά τα οποία θεωρήσατε ότι είπε. Από κει και
πέρα, δεν βρίσκει κανείς άκρη σ'αυτού του είδους την διελκυστίνδα.
Εγώ ως Πρόεδρος, οφείλω να παρακαλέσω ...
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΦΙΛΙΠΠΟΥ: Εγώ, κύριε Πρόεδρε, δεν εξύβρισα
το συνάδελφο.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κύριε Παπαφιλίππου,
επ'αυτού µου απήντησε αφού τον ρώτησα. Βέβαια και ο κ. Καψής
θα πρέπει ...
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΑΨΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, σας εξήγησα...
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ε, είπατε αν κατάλαβε ο
ίδιος ή φταίνε κάποιοι άλλοι που δεν κατάλαβε.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΑΨΗΣ: Εγώ φταίω;
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): ∆εν είναι σωστό.
Λοιπόν ας λήξει το θέµα αυτό. Και ο κ. Παπαφιλίππου έχει το δίκιο
του και όλοι έχουµε το δίκιο µας. Γι'αυτό λέω να προσέχουµε πώς
διατυπώνουµε τις σκέψεις µας. 'Επειτα από οκτώ ώρες συνεδρίαση,
είναι φυσικό να υπάρχει και µια ένταση.
Τώρα, κύριοι συνάδελφοι, παρακαλώ αν θέλετε να συµφωνήσετε
στο εξής: Απέµειναν για να µιλήσουν µόνο δύο συνάδελφοι. Η
κ.Λουλέ και ο κ.Κόρακας.
ΠΕΤΡΟΣ ΚΟΥΝΑΛΑΚΗΣ: Η κ.Λουλέ, δεν θα µιλήσει κύριε
Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Καλώς λοιπόν.
Παραιτείστε και σεις κύριε Κόρακα;
ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ: Θα µιλήσω και για τους δύο, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Μα έληξε ο χρόνος.
Πρέπει να πω πάντως ότι ο κ. Κόρακας, ειδικά για το θέµα που
συζητούµε, έχει κινηθεί δραστηρίως και στο επίπεδο των
ανθρωπιστικών δικαιωµάτων έκανε το καθήκον του.
Κύριοι συνάδελφοι, επειδή όλα τα κόµµατα δήλωσαν δια των
εκπροσώπων τους και των αγορητών τους ότι συµφωνούν για τη
Σύσταση Εξεταστικής Επιτροπής, αν υπάρχει κανείς που διαφωνεί
να µου το πει. Εάν δεν υπάρχει κανείς να µην κάνουµε ονοµαστική
ψηφοφορία, άλλως θα τιµωρηθεί να ψηφίσει τελευταίος αυτός που
θα πει ότι διαφωνεί!
ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ: Συµφωνούµε.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΚΟΝΤΑΞΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θέλω να σας πω ότι θα
καταψηφίσω την πρόταση και την καταψηφίζω. Αν δεν χρειάζεται να
γίνει ονοµαστική ψηφοφορία µε µια διαφωνία ...
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): 'Οχι, γιατί πρέπει να
υπάρχει ένας µεγάλος αριθµός διαφωνούντων κατά τον Κανονισµό.
Κύριοι συνάδελφοι, προφανώς υπάρχει κάποια επιφύλαξη. 'Ολα τα
κόµµατα δια των εκπροσώπων τους και των αγορητών τους
αποδέχονται τη Σύσταση Εξεταστικής Επιτροπής. Θα σηµειωθεί για
τα Πρακτικά η επιφύλαξη του κυρίου συναδέλφου.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΚΟΝΤΑΞΗΣ: 'Εχω µιλήσει, κύριε Πρόεδρε, και έχω
πει ότι την καταψηφίζω.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Μάλιστα.

Κύριοι συνάδελφοι, οµοφώνως ...
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΚΟΝΤΑΞΗΣ: ∆εν είναι οµοφώνως, κύριε Πρόεδρε, µε
συγχωρείτε πάρα πολύ. Είναι απλό το πράγµα. Εγώ την
καταψηφίζω.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Γιατί δεν περιµένετε να
ακούσετε τι θα πω, κύριε συνάδελφε;
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΚΟΝΤΑΞΗΣ: Μα όταν λέτε οµοφώνως ...
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Μα επιτέλους θα µε
αφήσετε να ολοκληρώσω µια φράση;
Οµοφώνως η Βουλή, µε την εξαίρεση του συναδέλφου κ.
Αθανασίου Κονταξή -δεν υπάρχει κανείς άλλος που να έχει άλλη
άποψη- αποφασίζει την αποδοχή της πρότασης αυτής για τη
Σύσταση της Εξεταστικής Επιτροπής όπως προτείνεται από τους
116 συναδέλφους του ΠΑ.ΣΟ.Κ..
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Υπουργός Ανάπτυξης): Κατά το
εδάφιο β' της παραγράφου 2 του άρθρου 68.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Σας παρακαλώ! Αυτό
έχει ήδη διαπιστωθεί. Συνεπώς η πρόταση των 116 Βουλευτών του
ΠΑ.ΣΟ.Κ. για Σύσταση Εξεταστικής Επιτροπής µε αντικείµενο την
έρευνα των πραγµατικών δεδοµένων στην υπόθεση Οτσαλάν,
γίνεται δεκτή οµοφώνως µε την εξαίρεση του ενός συναδέλφου κ.
Κονταξή, που ανέφερα.
Κύριοι συνάδελφοι, προτείνω η Επιτροπή, να έχει τριάντα ένα µέλη
και προθεσµία για την ολοκλήρωση των εργασιών της, να ορίσουµε
την 30η Απριλίου 1999.
Το Σώµα συµφωνεί;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Οµοφώνως, λοιπόν,
αποφασίζουµε η Επιτροπή να έχει τριάντα ένα µέλη και να
ολοκληρώσει τις εργασίες της µέχρι την 30η Απριλίου 1999.
Θέλω να ανακοινώσω στο Σώµα ότι την προσεχή Πέµπτη 18
Μαρτίου και Παρασκευή 19 Μαρτίου, εφ' όσον συγκατατίθεται το
Σώµα, δεν θα έχουµε εργασίες διότι γίνεται το συνέδριο του
Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος.
Την ίδια απόφαση είχαµε λάβει για το Συνέδριο του Κόµµατος της
Αξιωµατικής Αντιπολιτεύσεως.
Εγκρίνει το Σώµα;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Συνεπώς το Σώµα
ενέκρινε.
'Εχουν διανεµηθεί τα Πρακτικά της Πέµπτης 25 Φεβρουαρίου 1999
και της Παρασκευής 26 Φεβρουαρίου 1999 και ερωτάται το Σώµα
εάν επικυρούνται.
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Συνεπώς τα Πρακτικά
της Πέµπτης 25 Φεβρουαρίου 1999 και της Παρασκευής 26
Φεβρουαρίου 1999 επεκυρώθησαν.
Παρακαλώ το Σώµα να εξουσιοδοτήσει το Προεδρείο για την υπ'
ευθύνη του επικύρωση των Πρακτικών της σηµερινής
συνεδριάσεως.
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Παρεσχέθη η ζητηθείσα
εξουσιοδότηση.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στο σηµείο αυτό δέχεσθε να λύσουµε
τη συνεδρίαση;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 17.45' λύεται η συνεδρίαση
για την προσεχή ∆ευτέρα 15 Μαρτίου 1999 και ώρα 18.00', µε
αντικείµενο εργασιών του Σώµατος κοινοβουλευτικό έλεγχο: α)
συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων και β) συζήτηση επερώτησης
αρµοδιότητας του Υπουργείου Εργασίας και Κοινωνικών
Ασφαλίσεων, σχετικά µε την ανεργία και την απασχόληση,
σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη.

Ο ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ                                                                     ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ


